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Vse pravice pridržane. 
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J u CYCIES SKERLJ 
Pod gozdom c. IV/2 o 
Tel.^01/7861 875, 01/7871 4S2 GSM 041/668 788 

domači med 
cvetni prah 
propolis 
matični mleček 
medeno žganje 

sveče iz čebeljega voska 
med v satju 

čebelje družine 
čebelje matice 

medeni darilni program 

GROSUPLJE Jurčičeva pot 1 Tel: 01 7863 398 

GSM: 041 722226, 041334170 

Š M A R J E - S A P 
A D A M I Č E V A 5 

TEL : 01/7875-893 
č e b e l a r s t v o K o ž e l j 
NUDIMO V A M : 
- v e č vrst m e d u , 
- m e d v satju, 
- cvetni prah, 
- propolis, 
- m a t i č n i m l e č e k , 
- k remko (sestavina 

m e d u , cvetnega 
prahu, propolisa in 
m a t i č n e g a m l e č k a ) . 

D A R I L N I P R O G R A M , P O S L O V N A D A R I L A : 
- med v por isan ih dar i ln ih l o n č k i h , 
- med v ž g a n j u - v por isan ih steklenicah 

in dar i ln i e m b a l a ž i , 
- s v e č e i/, č e b e l j e g a voska 

a 
i z z e n a 

NUDIMO: 
pizze iz krušne peči 

ocvrte lignje, sir 
okusne domače sladice 

hišno solato 

Delovni č a s : 
od ponedeljka do petka 

od 10.00 do 22.00 
sobota, nedelja 

od 12.00 do 22.00 

VSE JEDI VAM 

LAHKO DOSTAVIMO 

t j f o n č ] o n e n i c a 
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Ljubl janska c. 61 

1293 Š m a r j e S a p 

tel.: (01) 7 8 7 5 6 6 6 
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Stari - novi župan Janez Lesjak. 
Spoštovane občanke in občani , 
pred nami je še eno obdobje skupnega dela in nadaljnje izgradnje gro
supeljske občine. Zahvaljujem se vam za ponovno izvolitev in zaupan

je, ki ste mi ga s tem namenil i . Ponovno izvolitev za župana razumem predvsem kot potrditev dosedanje
ga razvojnega koncepta občine in doseženih rezultatov. 

In kaj nas čaka v bodoče. Občinski svet je v tem mandatu sestavljen nekoliko drugače. Številčno je večji 
za dva svetnika, tako da sedaj šteje štiri indvajset članov. Sestavljajo ga svetniki iz sedmih strank (v prej
šnjem mandatu je bilo v svetu pet strank). Največja sprememba je v političnem razmerju, saj so sedaj 
strankarske sile nekoliko bolj uravnotežene in absolutne premoči ni na nobeni strani. Na konstitutivni seji 
občinskega sveta so se vsi svetniki predstavili in zavzeli za dobro in uspešno sodelovanje v skupno dobro. 

Največji preizkusni kamni napovedanega dobrega in plodnega, predvsem pa strpnega sodelovanja, 
bodo na dnevnem redu že na prvi redni seji občinskega sveta v decembru. Sestaviti in imenovati bo potreb
no vse odbore in komisije, to je delovna in nadzorna telesa občine in občinskega sveta. Dajmo se prijetno 
presenetiti . 

Na prvi seji občinskega sveta bomo ponudili svetnikom tudi osnutek občinskega proračuna za obdobje 
2 0 0 3 in 2 0 0 4 ter Načrt razvojnih nalog za obdobje 2 0 0 3 do 2 0 0 6 . Pri pripravi teh planskih dokumentov 
smo se na občini ravnali po določilih zakonodaje in usmeritev občinskega sveta iz preteklega mandata . V 
primeru, da z novimi občinskimi svetniki ne bo prišlo do radikalnega programskega preobrata, so za leto 
2 0 0 3 in tudi za 2 0 0 4 že znane glavne naloge, ki jih bomo financirali iz občinskega proračuna. 

V obeh letih, bo prioriteta izgradnja podružničnih osnovnih šol s športnimi dvoranami in igrišči. Do leta 
2 0 0 3 POŠ Št. Jurij in naslednje leto začetek POŠ Žalna. Nadalje bomo morali iz objekta nekdanje trgovine 
VELE na Partizanski (pri OŠ Louis Adamič), zgraditi prvo fazo novega vrtca. Pripraviti bomo morali vse 
potrebno za ureditev nezadovoljivih prostorskih razmer v zdravstvenem domu in Knjižnici Grosuplje. 

Obveznosti, ki s m o s i j ih na področju investiranja v družbene dejavnosti naložili v občini v mandatu 2 0 0 2 
do 2 0 0 5 , so vel ikanske. Letno bomo za investicije namenjali več kot petino proračuna. Ob tem bo potreb
no vzdrževati in zgraditi še staro in manjkajočo infrastrukturo (kanalizacije, vodovodi, ceste itd.) Veliko bo 
potrebno vlagati v opremljanje gospodarskih in stanovanjsko poslovnih con. Na podežel ju vedno bolj raste 
želja in potreba po ureditvi vasi in naselij, razširitvi pokopališč in izgradnji ali adaptacij i mrliških vežic. 

Ob vsem tem bo potrebno vzdrževati in nadalje spodbujati dinamično življenje in dejavnosti v okviru 
velikega števila društev, klubov in zvez, s širokega področja interesnih dejavnosti občanov vseh starostnih 
obdobij. 

Nalog je veliko in preveč. S a m o nadaljnji razvoj občine na področju vseh vrst gospodarskih dejavnosti, 
bo omogoči lo izvedbo teh načrtov. Upam, da bomo vsi, katerim ste občani zaupali vodenje občine v tem 
mandatu , to zaupanje opravičili in izpolnili svoje obveznosti in obljube. 

Sedaj je volilno razburjenje za nami in pred nami je še ostanek leta 2 0 0 2 . Vsem o b č a n k a m In 
o b č a n o m , predvsem najmlejšSrr:, ž«1 fini resn ično lepe prijetne in vesele B o ž i č n e praznike. Cest'tam 
vam k državnem prazniku, dnevu samostojnosti, v nove m letu 2003 pa vam žel im obilo uspeha, zdrav
ja, medsebojnega razumevanja in osebnega zadovoljstva. 

Župan Janez Lesjak 
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VIPAVSKEGA VINOROD: 

Delovni čas: 
ponedeljek; 
- petek 

"Trije kralji obiščejo 
novorojenega Jezusa" 
- obnovljena In 1.12. 
2002 blagoslovljena 
freska med drugimi 
freskami v cerkvi 
Marijinega rojstva 
v Šmarju - Sapu. 
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Mojst r i iz pekarne 

O B L I K O V A L K A 

N O V I H O K U S O V 

V narodni noši 

Poklic peka je veljal za privilegij 
moških. A stvari se spreminjajo. 
V pekarstvu je zaposlenih vedno 
več žensk, ki so prave mojstrice. 
Mednje sodi Marija Markovič, 
živilska tehnica iz Pekarne 
Grosuplje, kije v pekarstvu 
našla to, kar sije vedno želela. 
"Vse je m o g o č e u r e s n i č i t i , č e sta le volja in zdravje!", 
pravi in o tem prav gotovo ve veliko, saj jo je v 
pekarstvo pripeljala ljubezen do peke. "Zdela sem 
imeti ta poklic. Na mojo p r o š n j o so me sprejeli kot 
š i v i l j o , potem sem se prekvalificirala, osvojila 
pekovski poklic in zdaj sem ž i v i l s k i tehnik." 
V pekarni je svojo izobrazbo dopolnjevala ob delu. 

Danes opravlja zahtevne naloge. Dnevno p r e ž i v i 
n a j v e č č a s a v laboratoriju, kjer pregleduje kakovost 
izdelkov in surovin. Najraje sodeluje pri razvoju novih 
izdelkov, kjer u r e s n i č u j e svoje zamisli in kombinira 
stare recepte z novimi predlogi, smernicami in 
sestavinami. Vendar se razvoj novega izdelka ne k o n č a 
tu! Pripravi ga še za proizvodnjo in ga prevede v 
zaporedje t e h n o l o š k i h postopkov. Za opravljanje tega 
dela je potrebno veliko znanja in prizadevnosti, tako 
danes Marija obvladuje celotni postopek razvoja 
novega izdelka. 

Da je kruh dober, ga morajo pripraviti prave roke. 
Marija M a r k o v i č zatrjuje, da dober pek p e č e z o b č u t 
kom, zato š o l a ni dovolj. "Pomembne so i z k u š n j e in 
o b č u t e k . " Kljub temu, da prostega časa zaradi š o l a n j a 
ob delu do sedaj ni imela na pretek, se Marija rada 
ukvarja še z veliko stvarmi. P r e i z k u š a n j e novih 
receptov ji je v veliko veselje, zato rada prebira ku
harske knjige. Najraje pripravlja s lašč ice , pri katerih 
je veliko dela z oblikovanjem. Zato se je tudi u d e l e ž i l a 
tečaja , na katerem se je pod budnimi o č m i poznavalke 
i z r o č i l a Marjance Dobnikar uč i la priprave tradicional
nega pletenega srca. Da ima res zlate roke, dokazujejo 
tudi njene risbe in š iv i l jsk i izdelki. 

Velika Marijina strast, ki izvira Se iz časov, ko je ž i v e l a 
doma, so konji. Danes se z njimi ukvarja redkeje, zato 
pa se s konjarji toliko raje u d e l e ž u j e prireditev, na 
katerih nastopa s svojo narodno n o š o . 

l e k a r n a 

( j r o s u p l j e 



S E J E VINO IZCIST ILO? 
Ker smo v predbožičnem času , se mi ne zdi primerno, da bi globlje komentiral 

politična področja na državni in lokalni ravni, so pa sicer za občane življenjsko 
pomembna . Zato le nekaj krajših in bolj obrobnih ugotovitev ob zadnjih dogodkih 
po volitvah na državni in občinski ravni. 

Čeprav s e m nekaterim že čestital, je prav, da javno čestitam vsem političnim 
zmagovalcem - tako na državni kot tudi na lokalni ravni: 
- G. Janez Drnovšek je za dobrih 6 % premagal v drugi krog uvrščeno go. Barbaro 
Brezigar, kar med drugim kaže na neke vrste uravnoteženje slovenskega poli
t ičnega prostora. 
- Že volilni rezultat s a m po sebi narekuje, da bi moral novoizvoljeni predsednik 
postati predsednik vseh Slovencev. 

- Podobno je bilo glede podelitve deležev glasov na lokalni ravni med županski -

F0T0 UTRINKI IZ PREDVOLILNE KAMPANJE: 
SOOČENJA ŽUPANSKIH KANDIDATOV JANEZA LESJAKA IN DR. PETRA VERLIČA... 

organizat 

ma kandidatoma Janezom Lesjakom in dr. Petrom Verl ičem, ki pripadata vsak 
svojim političnim sredinam, čeprav je bil v igri tudi tretji kandidat, Mirko Lipar. 
- Na obeh ravneh lahko v obeh primerih med drugim ugotovimo, da sta oba izvol
jena kandidata nedvomno izkoristila prednost dosedanje politične funkcije, 
čeprav bi se našlo tudi več drugih elementov v preteklem mandatu in kampanji , 
komu katere in kako so šle reči na roko in komu ne. 

- Iz tega pa že lahko potegnemo tudi nauk, da se predvolilna kampanja ne dela 
samo v zadnjem mesecu , ki ga kot primeren čas določa veljavna zakonodaja, 
temveč praktično ves mandat. To velja tako za oblast kot opozicijo. 

Če se dotaknem izvoljenih svetniških ekip v grosupeljski občinski svet iz 
posameznih strank, lahko rečem: 
- da je glede na prejšnjo sestavo občinskega sveta v novi svet izvoljenih tudi več 
akademsko izobraženih z magistrskim in doktorskim nazivom. 
- da je relativna zmagovalka Liberalna demokraci ja Slovenije in 
- da ima nekdanja prevladujoča "desnica" (kaj je desno in kaj levo, je v Sloveniji 
še vedno nedorečeno) v občinskem svetu trenutno ob popolni udeležbi le polovi
co glasov. 
- V občinskem svetu pa sta se zaradi delno preoblikovanega slovenskega poli
t ičnega prostora pojavili tudi dve novi svetniški skupini uradno registriranih poli
tičnih strank: Nova Slovenija in Stranka mladih Slovenije. 

- Ker je občinski odbor Nove Slovenije predhodno podpisal s Socia ldemokratsko 
stranko Slovenije pristop h Koaliciji Slovenija, nato pa s e j e koaliciji pridružil tudi 
Občinski odbor Slovenske ljudske stranke, je verjetno, da bodo svetniki teh treh 

strank podpirali sorodne programe. 
- Manj znano pa je, za katere programe se bo odločal izvoljeni predstavnik 
Stranke mladih Slovenije, 
- še manj pa so znana stališča neodvisnega (študentskega) kandidata. 
- Ker pa še ni dorečena dokončna sestava novega občinskega sveta zaradi 
(ne)vkl jučenega romskega svetnika, je tudi navadna večina v občinskem svetu še 
vedno nedorečena. 
- Poleg tega s m o opazili tudi spremembo v imenih, saj je največ starih imen med 
občinskimi svetniki ohranila " levica" (6), na "desnic i" pa so s a m o 4. 
- Dodatno pa lahko to pat pozicijo spremeni v mat (poraz za eno ali drugo stran, ali 
pa celo za obe), če kdorkoli ne bo upošteval tudi skoraj četrtino volilnih 
udeležencev, ki niso prišli na volitve. Po "pravilih slovenske logike", je večina le-teh 
"nepredvidljivih brezvoljnežev", ki se kaj hitro lahko spremenijo v upornike. 

Prav tak izid pa nalaga na novo Izvoljenemu staremu ž u p a n u Janezu 
Lesjaku dodatno odgovornost, saj se bo njegov vpliv pri s t ra tešk ih razvojnih 
od loč i t vah o b č i n e ter realizaciji raz l ičn ih programov oziroma pro računsk ih 
postavk še toliko bolj poveča l . P repr ičan pa sem, da bodo uresn ičevan je 
obljubljenih in tudi nekaterih že zamujanlh programov poleg volllcev, ki mu 
niso zaupali svojega glasu, zahtevali tudi volilci, ki so mu ga dali. 

Vino se je tako nedvomno do neke mere izčistilo. Za tiste, ki smo že prej pili 
nekoliko bolj kisel cviček, tudi kozarček suhega in trpkega, a močnega terana ne 
bo škodil , za PRIJAZNO GROSUPLJE pa bi bilo prav, da bi se trudili vsi. Naj bo to 
tudi urednikova božično-novoletna želja (med drugimi dobrimi željami) za vse 
bralce Grosupeljskih odmevov in občane občine Grosuplje. 

odgovorni urednik Jože Mlkllč 

P o l i t i k a i n s t r a n k e 
Veliko občinskih politikov in političark 

poudarja, da se s politiko ne ukvarja, saj 
da jim je mar samo dobro ljudi, občanov in 
občank, še zlasti pa zavračajo politične 
stranke, čeprav so bili vsi po vrsti izvoljeni 
/ izvoljene na strankarskih listah. Tudi 
županje v strankarskem občinskem svetu 
večkrat poudaril, da je bil izvoljen kot 
neodvisni kandidat, torej da je nad-
strankarski in nad strankami, kar demos 
rad sliši. 

Vendar je oboje: sklicevanje na status 
nepolitika in sklicevanje na status nes-
trankarstva samoslepljenje in slepljenje 
ljudi, torej demagogija. 

Politika je namreč vsako urejanje 
družbenih, skupnostnih zadev. Na državni 
ravni je politka voljenje vlade, sprejetje 
državnega proračuna ter sprejemanje 
zakonov in drugih pravnih aktov, na občin
ski ravni je politika sprejemanje 
občinskega proračuna, sprejemanje 
odlokov in sklepov, s katerimi se npr. 
določa, katera zemljišča se bodo pozidala 
ali kakšna bo cena pobiranja in odlaganja 
odpadkov, na ravni krajevne ali vaške 
skupnosti pa je politika odločanje za 
asfaltiranje te ali one nezasebne poti, 
odločanje o postavitvi javnih svetilk ali o 
gradnji vaške vežice. 

Politika je nastala iz besede polis, ta pa 
je pomenila mestno državico oziroma 
skupnost ljudi, ki si ureja svoje skupne 
zadeve po načelih monarhije, demokraci
je ali diktature. 

Ker so ljudje že zdavnaj ugotovili, da je 

koristneje in učinkoviteje urejati skupnos-
tne zadeve, če se podobno misleči, to je 
ljudje z istimi, skladnimi političnimi, ureje
valnimi interesi povežejo in nastopajo sku
paj, so se ljudje povezali in nastale so 
stranke. Stranke so politične organizacije, 
ki artikulirajo skupnostne interese in ideje 
določenega dela, določene strani družbe. 
Zato so stranke v razčlenjeni, diferencirani 
družbi znamenje resničnosti in svobod-
nosti, ne pa motnje ali nakaze. 

V polpreteklem obdobju političnih 
strank ni bilo, vsaj na besedni ravni ne, 
živeli smo v političnem sistemu diktature • 
avantgarde. Državna skupnost je bila 
deklarirano enovita, monolitna in imela je 
en sam temeljni cilj: izgradnjo socializma, 
temelječega na družbeni lastnini, oziroma 
komunizma, sistema, v katerem se bodo 
dobrine delile po potrebah vsakega 
posameznika. Avantgarda je razglašala 
svoje nestrankarstvo, pod imenom Zveze 
pa uveljavljala svoje enostrankarstvo, 
poudarjala je še enakost vseh, hkrati pa 
prepovedovala svobodo združevanja, 
spreminjala volitve v farso, sejala je opij o 
enakosti glede dobrin, hkrati pa vse do 
leta 1989 ohranjala politično policijo in 
pravni institut krivične premoženjske 
razlastitve, če navedem samo dve njeni 
črni piki. 

Vse te in druge svoje politične 
sprevrženosti je avantgarda prikrivala z 
razglaševanjem politike za kurbo, s katero 
drugi državljani ne morejo in ne smejo 
imeti nikakršnih odnosov, politične 

stranke pa za egoistične zvodnike družbe. 
Hkrati pa je brutalno ali goljufivo, kadar in 
kolikor je bilo potrebno, uveljavljala svojo 
avtokracijo in svoje avtokratske politične 
interese. Znani slovenski gobar je javno 
izrekel sprevrženo misel: Mi smo za 

demokracijo, ampak kolikor jo obvladuje
mo. 

In miselni ostanki teh "čudovitih" časov 
laži in kršenja človekovih pravic so trditve 
o nepolitičnosti in nestrankarstvu. 

J. Miiller 

N I K O M I H I Č I N A C K . D . 

N E P R E M I Č N I N E 
KOtODVOR^M 3, 1290\6R0SUPUE 

TEL: 01-786 56 60, FAX: 01-786 56 65 
GSM: 041-405 258 

SMS: 4052\5$@LWIM0BITEUI 
E-MAIL: MO@MIHICINAC-NEPREMICNINE.SI 

URL: WWW. MIHICINAC-NEPREMICNINE. SI 

PRODAMO: 
• zazidljive parcele v Grosupljem in bližnji okolici in Rakitni; 
• stanovanjske hiše različnih cenovnih razredov in velikosti tudi 

nadstandardno (v Grosupljem, Višnji Gori, Ivančni Gorici. Vidmu, Št. Juriju; 
• kmetijo z vsemi objekti, primerno za kmečki turizem, z 18 ha zemljišča 
• manjšo kmetijo z lepo stanovanjsko hišo, gospodarskimi poslopji na 

5000 m2 ter 2,6 ha kmetijskih zemljišč, na izredno lepi lokaciji; 
• stanovanja. 

UREDIMO VAM DOKUMENTACIJO ZA PRIDOBITEV 
LOKACIJSKEGA IN GRADBENEGA DOVOUENJA. 

DRUGE STORITVE: 
> sestava predlogov za vpis v zemljiško knjigo (lahko se dogovorimo tudi po 

telefonu); 
• pomoč pri sestavi vseh vrst pogodb in urejanje dokumentacije, vse do 

notarske overitve; 
• pri prodaji kmetijskih zemljišč vam uredimo vse od ponudbe prodaje do 

vpisa v zemljiško knjigo. 

SVETOVANJE: 
Če želite nepremičnino VARNO prodati, podariti, izročiti ali jo pridobiti, vam 
priporočamo, da se o svsftnemeri prej o tem POSVETUJETE PRI NAS! 

Lepe prstne dneve vam želimo In SREČNO v 2003 z željo, da bi bile vaše 
r\Qu • '• odločitve najboljše! 

Glasilo prebivalcev 

občine Grosuplje 

Ustanovitelj časopisa: 
Občinski svet občine Grosuplje 

Odgovorni urednik: 
Jože Miklić 
tel. popoldne 
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V skladu z določili Zakona o medijih 
(Ur. list 35/2001) je z odločbo št. 006-
611/2002 z dne 13. septembra 2002 
lokalni časopis "Grosupeljski odmevi" 
vpisan v razvid medijev pri Ministrstvu 
za kulturo Republike Slovenije. Na pod
lagi Zakona o davku na dodano vrednost 
(Ur. list RS št. 89/98) spada časopis 
med izdelke, za katere se obračunava 
davek na dodano vrednost po stopnji 
8.5 %. Glasilo izhaja enkrat mesečno v 
nakladi 5.250 izvodov in ga prejemajo 
vsa gospodinjstva v občini brezplačno. 

PRISPEVKE ZA FEBRUARSKO 
ŠTEVILKO JE TREBA ODDATI 
DO PONEDEUKA, 
3. FEBRUARJA 2003. 

Nepodpisanih in prispevkov, oddanih 
po datumu za oddajo, ne objavljamo. 

Javne ustanove imajo pravico do 
brezplačnih objav nekomercialnih 
prispevkov. 

V skladu s programsko zasnovo in 
uredniško politiko bomo vsa nenaročena 
besedila, ki bodo daljša nad 3000 
znakov, zaradi pomanjkanja prostora 
krajšali. 

Prispevki pravnih oseb se ne honori-
rajo, morajo pa biti avtorizirani, pod
pisani in požigosani. 

Sporočila, ki se nanašajo na kritiko 
katerekoli pravne ali fizične osebe in 
posegajo v področje, kjer bi lahko prišlo 
do sporov po Zakonu o medijih, je treba 
oddati na papirju z lastnoročnim podpi
som in polnim naslovom - pravne osebe 
morajo prispevek avtorizirati in dodati še 
žig. 

Nenaročenih besedil, fotografij, 
pisem bralcev in drugih gradiv za objavo 
ne honoriramo in ne vračamo. 

Vse ostale pravice in obveznosti ure
janja in sodelovanja ureja ODLOK 0 
USTANOVITVI IN IZDAJANJU LOKALNEGA 
ČASOPISA GROSUPELJSKI ODMEVI (št. 
006-1/95-1), ki je bil sprejet na seji 
Občinskega sveta občine Grosuplje dne 
30. 10. 2002. 

OGLASNO TRŽENJE: 
Pravne osebe: z naročilnico 
Fizične osebe: plačilo po računu 

Cene oglasov so bile potrjene na 
občinskem svetu in objavljene v 
Grosupeljskih odmevih št. 11/1999 in 
dopolnjene v aprilu 2002. Stopnja davka 
na dodano vrednost od oglasov je 20 %. 

Vse oglase, ki bodo izdelani v digital
ni obliki in so dogovorjene velikosti, je 
treba oddati v EPS ali TIF zapisu (300 
pik/palec - za barvne v CMYK razslojitvi) 
na domači naslov odgovornega urednika 
najpozneje štiri dneve po roku za oddajo 
ostalega gradiva. Manjše digitalno izde
lane oglase lahko pošljete tudi na elek
tronski naslov amset@slol.net. vendar 
je potrebno vašo odločitev potrditi z 
naročilnico, ki jo pošljete na naslov 
odgovornega urednika najpozneje tri dni 
po roku za oddajo gradiva. 

Za oglase, predstavitvene članke in 
zahvale je poleg polnega naslova potreb
no navesti tudi davčno številko naročni
ka. Zahvale, ki ne bodo imele polnega 
naslova naročnika, ne bodo objavljene. 

i 
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N O V I O B Č I N S K I S V E T K O N S T I T U I R A N 
Novoizvoljeni občinski svet:: 
"Levo stran" (gledano od župana) 
zastopata predstavnika ZLSD Stane 
Žvegla in dr. Dušan Lavrič ter sedem 
članov LDS-a - Borut Hrovatin, Aleš 
Medved, mag. Breda Škrjanec, dr. Miro 
Kranjc. Božidar Gabrijel, Jože Intihar in 
Franc Štibernik - manjka Dejan Vuga. 

28. nov., dobrih 14 dni po volitvah, je 
župan Janez Lesjak sklical prvo sejo 
novoizvoljenih članov in članic občinskega 
sveta. V njem ima LDS 8, SDS 7, NSi 3 , 
SLS in ZLSD po 2, S M S in Neodvisni mladi 
pa po 1 predstavnika. Ker je bil na listi 
LDS za svetnika izvoljen tudi Janez Lesjak, 
sicer izvoljen tudi za župana, občinski svet 
se ni formiran v polni sestavi, dokler volil
na komisija uradno ne določi, kdo z liste 
LDS ga bo kot svetnika zamenjal. 

Dr. M. Kranjc (LDS) je povedal, da je 
LDS kot relativna zmagovalka občinskih 
volitev že začela koalicijska pogajanja, 
vendar dokončnega dogovora še ni. Po 
besedah S. Žvegle (ZLSD) je LDS dala 
uravnoteženo ponudbo za sestav vseh 
delovnih teles občinskega sveta, pri 
čemer da je desnim strankam ponudila 
celo večji del kolača, kot jim pripada. 

Po poročilu Valentina Rozmana, 
predsednika občinske volilne komisije, je 
svet potrdil mandat župana Janeza 
Lesjaka in mandate občinskih svetnikov 
ter svetnic, direktor občinske uprave M. 
Podvršnik pa je ob predstavitvi organizira
nosti in delovanja občinske uprave 
povedal, da so po volitvah popolne le tri 
KS: Nova Gora, Škocjan in Račna, 5 KS 
ima več od polovice članov, 2 KS pa jih 
nimata niti tretjino, zato bo do nadomest
nih volitev njihove naloge opravljala občin
ska uprava. 

A. Perme (SLS) je menil, da je kmetij
stvo še zlasti v obdobju vstopanja v 
Evropsko unijo šibka točka v občini, zato je 
predlagal ustanovitev občinske komisije 
za kmetijstvo. 

J. Muller 

"Na sredi" (oziroma nasproti županu) 
pa sedijo Mitja Novak iz SMS, Jože 
Šircelj - neodvisni ter Matjaž Trontelj 
in Anton Perme iz SLS. 

"Desno stran" zastopajo dr. Peter Hostnik, Andreja Rajh in Miha Kadunc iz N.Si 
ter Božo Predalič, Dušan Hočevar, dr. Peter Verlič, Janez Pintar, Lojze Verbajs in 
Martin Tomažin (opravičeno je manjkal dr. Janez Mervič) iz SDS. 

Preveč posekanih 
iglavcev, premalo 

listavcev 
Gozd porašča v občini dobro polovi

co površine (52 %). V zasebni lasti je 
7.260 ha oz. 9 6 % gozdov, državnih 
gozdov je 2 5 0 ha oz. 3 ,5 %, druge 
pravne osebe pa imajo 4 0 ha gozdov 
oz .0 ,5 %. Skupaj je lastnikov 2 4 9 0 , nji
hova povprečna gozdna posest pa 
znaša 2 , 4 5 ha. 

Številčnost lubadarja se v gozdovih v 
občini Grosuplje po poročilu gozdarske 
inšpektorice Anice Zavrl Bogataj že 
nekaj let povečuje. V gozdnogospo
d a r s k e m načr tu do ločen i posek 
iglavcev, ki naj bi letno znašal 8 . 0 0 0 
m' , je bil že leta 2 0 0 0 močno 
presežen, saj je bilo posekano 1 3 . 0 0 0 
m 3 , lani pa 1 4 . 0 0 0 m\ od tega zaradi 
lubadarja 8 . 5 0 0 m\ Posek listavcev pa 
za 5 0 % zaostaja za načrtovanim. 

J. Muller 

Ureditev ceste do 
Mercatorja še v 

oblakih 
1 3 0 0 m dolgi o d s e k ceste od 

Grosupljega do Mercatorja in naprej 
do Black&Deckerja naj bi bil rekon
struiran: vozna pasova naj bi bila širo
ka 3 , 3 m, površina za pešce in kole
sarje pa 2 ,5 m. Investicijski program 
naj bi bil pripravljen do marca 2 0 0 3 , 
terminski plan priprave investicije pa 
do septembra 2 0 0 3 . 

J. Muller 

Šmarci in Cikavci ne dobijo nič 
V zvezi z načrtovano zazidavo Pentlje in gradnjo bencinske črpalke ob avtocesti na 

Cikavi so občinski svetniki 3 0 . oktobra znova zahtevali, da dobi tudi Šmarje dostop in 
izvoz s področja črpalke, da se uredi križišče pri Fortuni ter paradiški podvoz ter da se 
izpolni obljuba o ureditvi dostopa na avtocesto v smeri Zagreb na Razdrtem, občinska 
služba pa je ministrstvu predlagala, da se ob cesti Grosuplje-Šmarje uredi hodnik za 
pešce in kolesarska steza. J. Dolinšek (SLS) je opozoril, da avtocesta od Duplic do 
Višnje Gore nima varovalne ograje: "Zdaj, ko rabijo naše soglasje za bencinski servis, 
je čas, da obljube izpolnijo." 

Iz besed številnih prisotnih zastopnikov Ministrstva za promet, Direkcije za ceste in 
Darsa pa je bilo razvidno, da z vsemi temi zahtevami ne bo nič. Predstavnik Direkcije 
RS za ceste je povedal, da na avtocestni črpalni servis s Šmarja ne bo dostopa, da niso 
nikoli nikomur obljubili urediti križišča na Cikavi in da Razdrto v planih do leta 2 0 0 6 ni 
upoštevano. 

Župan J. Lesjak je najbolj vnete občinske zahtevneže skušal potolažiti z ugotovitvi
jo, da krajani sicer od vsega ne bodo dobili nič, a da tudi škode ne bodo imeli. LDSovci 
so se mu takoj pridružili: F. Štibernik je opozoril, da se bodo na servisu ustavljali ljudje, 
J. Intihar je izpostavil normative avtoceste, dr. M. Kranjc pa s e j e spomnil na možnost 
kulturne povezave bencinskega servisa z bližnjo Magdalensko goro. 

Po takih argumentih je nato občinski svet odlok o bencinskem servisu sprejel. 
Jakob Muller 

VSEM GOSTINCEM V OBČINI GROSUPLJE 
Na podlagi 12. člena Zakona o gostin

stvu (Ur. list RS, št. 1/95 in 40/99), določil 
Pravilnika o merilih za določitev obratoval
nega časa gostinskih obratov in kmetij, na 
katerih se opravlja gostinska dejavnost 
(Ur. list RS, št. 78/99 in 107/00), ter na 
podlagi 18. člena Statuta Občine 
Grosuplje (Ur. list RS, št. 4 2 / 9 9 in 36/02) 
je Občinski svet Občine Grosuplje sprejel 
dne 12. 12. 2 0 0 1 Pravilnik o merilih za 
določitev podaljšanega obratovalnega 
časa gostinskih obratov in kmetij, na kater
ih se opravlja gostinska dejavnost na 
območju občine Grosuplje, po katerem 
mora vsak gostinec prijaviti pristojnemu 
organu lokalne skupnosti razpored obrato
valnega časa za gostinski obrat oziroma 
kmetijo, na kateri se opravlja gostinska 

dejavnost. 
Razpored obratovalnega časa za gostin

ski obrat oziroma kmetijo, na kateri se 
izvaja gostinska dejavnost, mora gostinec 
oziroma kmet prijaviti 15 dni pred: 

1. pred začetkom novega koledarskega 
leta za naslednje koledarsko leto, 
2. začetkom obratovanja, 
3 . spremembo obratovalnega časa. 

Gostinec oziroma kmet prijavi obrato
valni čas gostinskega obrata na obrazcu, 
ki ga dobi na vložišču Občine Grosuplje, 
Taborska cesta 2, Grosuplje, ob prijavi pa 
mora predložiti fotokopijo odločbe o izpol
njevanju pogojev za opravljanje gostinske 
dejavnosti oziroma prijavni list. 

Urad za gospodarstvo, družbene 
dejavnosti In finance Občine Grosuplje 

Na konstitutivni 
seji občinskega 

sveta je poročilo 
o izidu volitev 

podal predsed
nik Občinske 

volilne komisije 
Valentin 
Rozman. 

O B Č I N S K I SVET O B Č I N E G R O S U P L J E 
Na podlagi 16. člena Statuta Občine Grosuplje (Uradni list RS, št. 4 2 / 9 9 in 

3 6 / 0 2 ) in na podlagi 8 . člena Poslovnika Občinskega sveta Občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 4 4 / 9 9 in 36/02) je Občinski svet Občine Grosuplje na svoji 1. 
redni seji, dne 2 8 . 1 1 . 2 0 0 2 , sprejel 

SKLEP 0 POTRDITVI MANDATA ŽUPANU OBČINE GROSUPUE 
1. č len 

Potrdi se štiriletni mandat (2002 - 2 0 0 6 ) županu Občine Grosuplje, Janezu 
Lesjaku, roj. 6. 3 . 1 9 5 0 , Part izanska cesta 3 , Grosuplje, ki je bil izvoljen na 
lokalnih volitvah 10 . 1 1 . 2 0 0 2 . 

2. člen 
Sklep prične veljati, ko ga sprejme občinski svet. 

Številka: 0 3 1 0 1 - 1 / 0 2 
Datum: 2 8 . 1 1 . 2 0 0 2 

OBČINA GROSUPUE, OBČINSKI SVET, župan Janez Lesjak 

O B Č I N A GROSUPUE, O B Č I N S K I SVET 

Na podlagi 16. člena Statuta Občine Grosuplje (Uradni list RS, št. 4 2 / 9 9 in 

3 6 / 0 2 ) in na podlagi 8 . člena Poslovnika Občinskega sveta Občine Grosuplje 

(Uradni list RS, št. 4 4 / 9 9 in 36/02) je Občinski svet Občine Grosuplje na svoji 1. 

redni seji, dne 2 8 . 1 1 . 2 0 0 2 , sprejel 

SKLEP 0 POTRDITVI MANDATOV ČLANOM 
OBČINSKEGA SVETA OBČINE GROSUPUE 

l.člen 
Potrdijo se štiriletni mandati (2002 - 2 0 0 6 ) članom Občinskega sveta Občine 

Grosuplje, ki so bili izvoljeni na lokalnih volitvah 10. 1 1 . 2 0 0 2 : 
- dr. Miroslav Kranjc, roj. 0 2 . 0 8 . 1 9 6 8 , Ponova vas 5 , Grosuplje, 
- dr. Peter Verlič, roj. 1 3 . 12 . 1 9 6 2 , Tlake 2 2 c, Šmarje-Sap, 
- mag. Breda Škrjanec, roj. 2 6 . 12 . 1 9 6 0 , Adamičeva cesta 1 1 , Grosuplje, 
- Božo Predalič, roj. 0 4 . 1 2 . 1 9 5 7 , Prečna pot 2, Grosuplje, 

• - Mihael Kadunc, roj. 2 5 . 0 9 . 1 9 4 8 , Mala vas pri Grosupljem 2 2 , Grosuplje, 
v/- Božidar Gabrijel, roj. 0 2 . 0 3 . 1 9 4 4 , Jurčičeva cesta 16 , Šmarje-Sap, 
V - Matjaž Trontelj, roj. 2 8 . 0 5 . 1 9 7 0 , Gregorčičeva cesta 12 a , Šmarje-Sap, 
J- Dušan Hočevar, roj. 0 6 . 0 3 . 1 9 7 5 , Tlake 1 5 , Šmarje-Sap, 

*J - dr. Dušan Ivan Lavrič, roj. 16. 0 3 . 1 9 4 4 , Pod gozdom cesta VI/19, Grosuplje, 
s/. Franc Štibernik, roj. 24 . 1 1 . 1 9 4 3 , Pod gozdom cesta IV/17, Grosuplje, 
• - dr. Janez Mervič , roj. 0 8 . 0 2 . 1 9 4 1 , Adamičeva cesta 1 1 , Grosuplje, 
v- dr. Peter Hostnik, roj. 1 9 . 0 1 . 1 9 6 0 , Pod hribom l l/24a, Grosuplje, 
v/Jože Intihar, roj. 0 3 . 0 3 . 1 9 4 4 , Pod gozdom cesta VII/6, Grosuplje, 

-J- Lojze Verbajs, roj. 0 5 . 1 2 . 1 9 6 1 , Čušperk 3 a , Grosuplje, 
J- Jože Šircelj, roj. 19 . 0 5 . 1 9 7 7 , Veselova cesta 1 1 / 1 5 , Grosuplje, 

- Aleš Medved, roj. 0 2 . 07. 1974, Župančičeva cesta 2 8 , Grosuplje, 
- A n t o n Perme, roj. 0 3 . 10. 1 9 5 6 , Praproče pri Grosupljem 1, Grosuplje, 

v/ Janez Pintar, roj. 1 3 . 1 2 . 1 9 6 7 , Adamičeva cesta 6, Šmarje-Sap, 
- Andreja Rajh, roj. 0 8 . 0 8 . 1 9 7 9 , Seliškarjeva cesta 18 , Grosuplje, 

y , - Borut Hrovatin, roj. 19 . 0 2 . 1 9 3 5 , Žalna 1 8 , Grosuplje, 
- Mitja Novak, roj. 2 1 . 0 5 . 1 9 7 5 , Cesta Cankarjeve brigade 19 , Grosuplje, 

\j- Mart in Tomažin, roj. 16 . 0 3 . 1 9 6 7 , Rožnik 3 , Turjak, 
v - Stanko Žvegla, roj. 07. 0 4 . 1 9 5 1 , Podgorica pri Šmarju 1 1 , Šmarje-Sap. 

2. člen 
Sklep prične veljati, ko ga sprejme občinski svet. 

Števi lka:03101 - 1 / 0 2 
Datum: 2 8 . 1 1 . 2 0 0 2 

OBČINA GROSUPUE, OBČINSKI SVET, župan Janez Lesjak 

R o m i p r e d v r a t i o b č i n s k e g a s v e t a 
V občini Grosuplje je najmanj 3 2 romskih družin, našim Romom pa je po zakonu o 

lokalni samoupravi zagotovljena pravica do enega predstavnika v občinskem svetu. 
Vendar se svet skupaj z županom z zakonom ni strinjal, zato občinskega statuta ni 
uskladil z zakonom, na Ustavno sodišče pa je naslovil zahtevo za oceno ustavnosti 
zakona. Argumenti, na katere se sklicuje, so: da je bil zakon sprejet brez soglasja občin, 
da ni nobenih pravnih kriterijev, ki bi določali, kdaj je romska skupnost avtohtona, da 
je število Romov v občini Grosuplje izredno majhno, da Romi niso organizirani niti v 
društva in da niso izrazili nikakršne zahteve ne želje po svojem predstavniku. 

Ker Občina Grosuplje ni uskladila svojega statuta z zakonskim predpisom in zato 
volitev romskega predstavnika v občinski svet ni bilo, je tudi vlada na Ustavno sodišče 
vložilo zahtevo za oceno skladnosti občinskega statuta in zakona, zahtevo pa utemelji
la z dejstvom, da jasnih in splošno veljavnih meril za avtohtonost Romov ni, zato je v 
zakonu navedla občine, ki morajo imeti romskega predstavnika v občinskem svetu. 

J. Muller 

Delavnost prejšnjega občinskega sveta 
V mandatnem obdobju 1 9 9 8 - 2 0 0 2 je Občinski svet Občine Grosuplje imel 47 

sej, na katerih je obravnaval 5 1 2 točk dnevnega reda in sprejel 3 3 1 sklepov oz. 
odlokov, pravilnikov in drugih aktov, od katerih jih je bilo 1 4 1 objavljenih v 
Uradnem listu RS. 

J. Muller 
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Obveščamo vse občane, krajane in druge, 
da seje Ministrstvo za finance, Davčna uprava RS, Izpostava Grosuplje, Kolodvorska 

4, preselila v druge prostore, to je v prostore bivše SDK, Službe družbenega knjigovod
stva, expozitura Grosuplje, ki je bila s 1 . 1 . 2 0 0 2 ukinjena. 

Davčna uprava ima prostore v pritličju, v visokem pritličju in prvem nadstropju stavbe 
na Kolodvorski 4. 

V pritličju stavbe je vložišče Davčne uprave, ki je odprto za občane ves poslovni čas 
od ponedeljka do petka. Posamezni referati pa so dosegljivi za stranke samo v času 
uradnih ur, in sicer: 

Ponedeljek od 8.00 do 11.30 In od 12.00 do 15.00; 
Sreda od 8.00 do 11.30 in od 12.00 do 16.30; 
Petek od 8.00 do 11.30 In od 12.00 do 14.00. 

S preselitvijo ima Davčna uprava tudi novo telefonsko centralo in za boljše komuni
ciranje z občani ima vsak referat tudi direktno klicno številko. 

Klicna številka hišne centrale je 78185 10 št. faxa pa 78185 26 in 786 44 52. 

Direktne klicne številke referatov so: 

- Referat za skupne naloge 7 8 1 8 5 11 . 

- Vložišče 7 8 1 8 5 29 . 
- Referat za kontrolo, odmero in obračun davkov 7 8 1 8 5 30 . 
- Referat za knjigovodstvo in izterjavo 7 8 1 8 5 14 in 7 8 1 8 5 15. 

- Referat za registracijo davčnih zavezancev 781 8 5 21 . 

- Referat za odmero davka od premoženja, od dohodkov iz kmetijske dejavnosti in 
nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča 7 8 1 8 5 19 in 7 8 1 8 5 20 . 

- Referat za odmero davka od dohodkov iz dejavnosti, prispevki za socialno varnost 
za s.p. in zaposlene pri s.p. in prostovoljno in pokojninsko in invalidsko zavarovan
je 7 8 1 8 5 16, 7 8 1 8 5 17 in 7 8 1 8 5 18. 

- Davčno knjigovodstvo in izterjava 7 8 1 8 5 27, 7 8 1 8 5 2 3 in 7 8 1 8 5 24. 

- Referat za odmero davka na promet nepremičnin, na dediščine in darila, od 
motornih vozil, od dobička iz kapitala in od dohodkov iz premoženja 7 8 1 8 5 22 . 

- Referat za odmero dohodnine 7 8 1 8 5 2 8 in 7 8 1 8 5 3 3 . 

PO POOBLASTILU DIREKTORJA 
VODJA IZPOSTAVE Anton Žitnik 

Lani je bilo na UE sklenjenih 16 zakonskih zvez 
Delo Upravne enote Grosuplje 

Upravna enota Grosuplje je organizirana za tri občine: Grosuplje, Ivančno Gorico in 
Dobrepolje, ki obsegajo skupaj 4 2 1 km-1 površine in imajo 32 0 0 0 prebivalcev. V njej 
je zaposlenih 3 5 delavcev, in sicer 10 z univerzitetno ali visoko strokovno izobrazbo, 8 
z višjo izobrazbo, 13 s srednjo ter 4 s poklicno izobrazbo. 

Njihove plače so v lanskem letu skupaj znašale 132,8 milijona tolarjev. 

Iz poročila, ki ga je podpisala načelnica Nevenka Dolgan, tudi povzemamo, da so v 
letu 2 0 0 1 obravnavali 29 .616 upravnih zadev, od katerih jih je ostalo nerešenih 1.058; 
od 2 1 vloženih pritožb jih je bilo 15 zavrženih, pri 8 pa je bila odločba prve stopnje 
nadomeščena. 

Veliko vlog je bilo za zamenjavo potnih listov in orožnih listin, samo v decembru je 
bilo 100 vlog za izdajo lokacijskih dovoljenj za parkirišča avtoprevoznikov. V zvezi z 
žrtvami vojnega nasilja jih je bilo skupaj 8 8 1 . Na oddelku za kmetijstvo in gospodarst
vo je bilo izdanih 164 potrdil, oddelek za notranje zadeve pa je izdal 6 . 6 9 1 potrdil, 
1 5 6 1 izpiskov iz matičnih knjig, 47 procesnih sklepov ter opravil 16 sklenitev zakonskih 
zvez. Na oddelku za prostor pa je bilo izdanih 3 0 9 potrdil in 165 procesnih sklepov. 

Osebne izkaznice je v preteklem letu zamenjalo 7 0 % občanov, nove potne liste pa 
je doslej pridobilo 10 % od pričakovanega števila občanov. 

Skupno število denacionalizacijskih zahtev je 9 8 8 , od katerih so bile 8 0 3 odločene 
v celoti, 108 jih je v postopku na UE, 2 8 jih je odstopljenih zaradi nepristojnosti, 2 3 pa 
jih je v pritožbenem postopku, in sicer 19 na ustavnem sodišču, 3 na Ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, 1 pa na Ministrstvu za okolje in prostor. 

Pri denacionalizacijskih postopkih je slabo sodelovanje s Skladom kmetijskih 
zemljišč in gozdov, saj se ne opredeljuje glede nadomestnih zemljišč, pa tudi s 
Slovensko odškodninsko družbo, ki se ne udeležuje razpisanih ustnih obravnav. 

J. Muller 

ANKETA 0 ZAD0V0USTVU STRANK IN GLASOVANJE ZA NAJBOU 
PRIJAZNEGA USLUŽBENCA UPRAVNE ENOTE GROSUPUE 

Občane Upravne enote Grosuplje obveščamo, da bosta v mesecu decembru 2 0 0 2 
potekali dve akciji, v katerih bo potrebno njihovo sodelovanje in sicer: 

ANKETA O ZADOVOLJSTVU STRANK 

Anketa bo potekala drugič, prvič je bila izvedena decembra 2 0 0 1 . Anketo o zado

voljstvu strank morajo organi javne uprave izvesti na podlagi Uredbe o načinu poslo

vanja organov javne uprave s strankami in na ta način ugotoviti, kako so občani zado

voljni z njihovim delom. Upravna enota Grosuplje potrebuje podatke o zadovoljstvu 

strank tudi za vzdrževanje sistema kakovosti, ki pomeni nenehno izboljševanje na vseh 

področjih. 

IZBIRA NAJBOU PRIJAZNEGA USLUŽBENCA MESECA 

Ena izmed akcij, ki poteka na podlagi Uredbe o nagradah in priznanjih predsednika 
Vlade RS (Uradni list RS, št. 2/02) je tudi akcija "Izbiranje najbolj prijaznega uslužbenca 
meseca". V omenjeni akciji vsak mesec sodelujejo izžrebane upravne enote in 
decembra (začenši z 2. decembrom 2002) je na vrsti tudi UE Grosuplje. Akcija bo v 
decembru kljub božičnim in novoletnim praznikom trajala do 31 . decembra 2 0 0 2 . 

V postopku za izbor najbolj prijaznega uslužbenca meseca po predlogu državljanov 
sodelujejo zaposleni v UE. Državljani izbirajo izmed delavcev UE tistega delavca, katere
ga delo po njihovem mnenju odlikuje najbolj spoštljiv, korekten in prijazen odnos do 
državljanov v postopkih, ki se vodijo pred UE. Glasovanje se izvede na predpisanem 
obrazcu, ki ga državljani oddajo v posebno skrinjico. 

Za ugotovitev izida glasovanja je načelnica s posebnim sklepom imenovala poseb
no volilno komisijo. Najbolj prijazni uslužbenec meseca po predlogu državljanov prejme 
priznanje v obliki posebne listine, ki jo podeli predsednik Vlade na posebni svečanos
ti. 

Občane Upravne enote Grosuplje prosimo, da se v čim večjem številu udeležijo obeh 
akcij. Ko boste v mesecu decembru prišli po opravkih na Upravno enoto Grosuplje, vas 
bodo k sodelovanju povabili prijazni anketarji in vam izročili vprašalnike. Mogoče pa se 
boste na Upravno enoto Grosuplje odpravili prav z namenom, da ocenite njeno delo in 
oddate glas za prijaznega uslužbenca, nad čigar prijaznostjo ste bili v preteklosti pri
jetno presenečeni. 

Še enkrat vas prijazno vabimo k sodelovanju 

načelnica Nevenka Dolgan 

IZ POROČILA VOLILNE KOMISIJE VOLILNE ENOTE 

0 IZIDU GLASOVANJA IN IZIDU VOLITEV 

ČLANOV DRŽAVNEGA SVETA 
Št. volilne enote: 4. sedež enote: U U B U A N A BEŽIGRAD 

1. Volilna komisija volilne enote se je sestala dne 27. 11. 
2 0 0 2 ob 17.00 uri, v prostorih Linhartove 13, Ljubljana. 

2. Navzoči so bili: predsednik Vladimir Balažic, namestnik 
predsednika Aljoša Rupel, član-namestnik Savo Šifrer, član -
namestnik Bojana Maravič, član - namestnik Janez Pintar. 

3 . Zapisnik vodi: Simona Pibernik Bambič. 

4. Pri delu volilne komisije volilne enote so bili navzoči tudi: 
Renata Mažgon, Simona Pibernik Bambič. 

5. Volilna komisija volilne enote je na podlagi zapisnika volil
nega odbora, ki je vodil delo na volilnem zboru volilnega tele
sa za izvolitev predstavnika lokalnih interesov v državni svet 
v volilni enoti GROSUPUE ugotovila: 

1. V seznam izvoljenih predstavnikov v volilno telo je bilo 
vpisanih 18 elektorjev. 

2. Volilnega zbora seje udeležilo 17 elektorjev. 

3 . Na podlagi volilnega imenika je glasovalo 17 elektorjev. 

4. Oddanih je bilo 17 glasovnic. 

5. Ker so bile prazne, oziroma ni bilo mogoče ugotoviti, za 
katerega kandidata je elektor glasoval, je bilo 0 glasovnic 
neveljavnih. Neuporabljena pa je bila 1 glasovnica. 

6. Posamezni kandidati so dobili naslednje število glasov: 
Vincenc Janša 7, Dušan Strnad 5, Jožef Lindič 4, Janez 
Novak 1. 

7. Volilna komisija volilne enote je na podlagi drugega 
odstavka 12. čl. Zakona o državnem svetu ugotovila, da je 
skladno z določbami 21. čl. Zakona o državnem svetu za 
člana državnega sveta - predstavnika volilne enote št. 22 
izvoljen: 

VINCENC JANŠA, ULICA HEROJA MARINCUA 18, 1330 
KOČEVJE, univerzitetni diplomirani inženir elektrotehnike, 
predsednik uprave delniške družbe. 

8. Volilna komisija volilne enote je na podlagi zapisnikov volil
nih odborov ugotovila, da pri delu volilnih zborov ni bilo 
nepravilnosti, ki bi vplivale na izid glasovanja. 

9. V roku treh dni od dneva glasovanja na volilno komisijo 
volilne enote ni prispel ugovor zoper delo volilnega zbora 
(lO.čl . Zakona o državnem svetu v zvezi z določbami 106. čl. 
Zakona o volitvah v državni zbor). 

SEZNAM ELEKTORJEV V VOLILNI ENOTI 22: 

DOLINŠEK JANEZ, PEČ 6, GROSUPUE 

ŠPAROVEC VERA, SELIŠKARJEVA CESTA 4, GROSUPUE 
TRONTEU MATJAŽ. GREGORČIČEVA C. 12 A, ŠMARJE - SAP 

VERLIČ PETER, TLAKE 22 C, ŠMARJE - SAP 
ARKO ZLATA, GORENJE 96, STARA CERKEV 
DERŽEK ERNEST, TURJAŠKA 3. KOČEVJE 

JARNI TOMO, CESTA NA TRATO 26, KOČEVJE 
KAMŠEK META, ROZMANOVA 32 . KOČEVJE 
KOVAČ ANTON, SELA 1, OSILNICA 
VRŠNIK FRANC, OSKRT 7, VAS 
GRANDOVEC IVAN, CESTA 24, VIDEM-DOBREPOUE 
ZAJC VINKO, ŽIMARICE 71 A, SODRAŽICA 
GROZNIK PAVEL, CIGLERJEVA 13, VIŠNJA GORA 

ZADEL JANKO, DEDNI DOL 26, VIŠNJA GORA 

ZUPANČIČ CVETKO, VRH PRI VIŠNJI GORI, VIŠNJA GORA 

LAVRIČ MAKS, STARI KOT 31, DRAGA 

ČEŠAREK FRANC, HUMEC 22, DOLENJA VAS 

LEVSTEK VINKO, HUDI KONEC 10, RIBNICA 

SEZNAM POTRJENIH KANDIDATUR 

1. NOVAK JANEZ, RETJE 103, LOŠKI POTOK 

2. PREDALIČ BOŽO, PREČNA POT 2, GROSUPUE 
3. STRNAD DUŠAN, KRIŠKA VAS 11, VIŠNJA GORA 

4. HENIGMAN BENJAMIN, GRIČ CESTA V/7, RIBNICA 
5. JANEŽ ZVONKO, GLOBEL 12b, SODRAŽICA 

6. JANŠA VINCENC, UL. HEROJA MARINCUA 18, KOČEVJE 
7. LEVSTEK JOŽE, NEMŠKA VAS 3, RIBNICA 

8. LINDIČ JOŽE (JOŽEF), GOZDNA CESTA 3. 

Povzetek pripravil Jože Mlkllč 

KREDITIRANJE KMETIJSTVA V OBČINI GROSU
PUE PO POGOJIH IZ VII. IN VIII. RAZPISA, 

OBJAVUENEGA V NOVEMBRSKI ŠTEVILKI GRO
SUPELJSKIH ODMEVOV V LETU 2001,2002 

Občane občine Grosuplje, ki se ukvarjajo s kmetijsko 
dejavnostjo, obveščamo, da sta bila v občinskem glasilu 
Grosupeljski odmevi v mesecu novembru leta 2 0 0 1 in sep
tembru 2 0 0 2 , objavljena VII. in VIII. razpis za dodelitev poso
jil iz sredstev občinskega proračuna za področje kmetijstva 
v občini Grosuplje. Sredstva posojila niso bila v celoti 
porabljena in so še na razpolago. V razpisu so bili natančno 
navedeni pogoji za pridobitev posojil, ki so ostali nespre
menjeni. 
Objavljen je bil tudi način pridobitve sredstev posojila in 
potrebna dokumentacija, ki mora biti priložena vlogi za 
dodelitev sredstev. Vse zainteresirane za pridobitev sredstev, 
ki so predmet VII. in VIII. javnega razpisa, obveščamo, da 
lahko vlogo z vso potrebno dokumentacijo oddajo na naslov: 
Občina Grosuplje, Urad za gospodarstvo, družbene 
dejavnosti in finance, Taborska cesta 2, 1290 Grosuplje. 
Vse dodatne informacije glede razpisnih pogojev VII. in VIII. 
razpisa za dodelitev sredstev za kreditiranje kmetijstva in 
načina pridobitve sredstev lahko zainteresirani dobijo na 
prej navedenem naslovu. 

Urad za gospodarstvo, družbene dejavnosti In finance 

o u g o t o v i t v i i z i d i g l a s o v a n j a na l o k a l n i h v o l i t v a h v O b č i m G r o s u p l j e 
z d n e 10. n o v e m b r a 2 0 0 2 

O b č i n s k a vol i lna komis i ja Grosup l je je na svo j i sej i . dne 11 11 2007 na podlag i določi la 90 č lena 
Z a k o n a o lokaln ih vol i tvah {Uradn i list R 5 , st. 72 /93 . 7/94. 61 /95 , 70 /95 m 51/02) 

UGOTOVILA 

s k u p n e rezul ta te ude ležbe v obč in i 

S K U P N O Š T E V I L O V O L I V C E V Z O B M O Č J A O B Č I N E G R O S U P L J E 12.302 

S K U P A J G L A S O V A L O 9 3 7 8 

O D S T O T E K U D E L E Ž B E V OBČIN I 76.23 % 

Skupn i rezul tat g lasovan ja za Zupana v O b č i m Grosupl je 

Z A P ŠT IME IN PRIIMr.K ST G L A S O V •/. G L A S O V 

1 . M I R K O I IPAFl 4 0 3 4 ,40 

2 dr P E T E R V E R L l C 3704 40,41 

3. J A N E / I t SJAK 5 0 8 0 55.20 

NtandaM n o b č l n » k i s v e t 

IT. 
M A N D A T O V 

J ' 

Š T . 
L I S T E 

IME L ISTE IT. 
M A N D A T O V 

J ' 1 N O V A S L O V E N I J A - K R Š Č A N S K A L J U D S K A S T R A N K A . N.Si 

1 2 N E O D V I S N I M L A D I Z A G R O S U P L J E 

0 3 D l M O K R A T S K A STRANKA SI OVE NIJE 

1 4 S T R A N K A M L A D I H S L O V E N I J E , S M S 

0 S Z E L E N A A L T E R N A T I V A . ZA 

2 S S L O V E N S K A L J U D S K A S T R A N K A . SLS 

7 ' v i M A l [ if M O K R A T S K A S T R A N K A S L O V E N I J E , S D S 

a 8 I IBI RAI N A D E M O K R A C I J A S L O V E N I J E . L D S 

2 • Z D R U Ž E N A L ISTA SOCIALNIH D E M O K R A T O V . Z l SD 

24 I S K U P A J 

Za člane občinskega sveta Občine Grosuplje so bili izvoljeni 

ZAP 
ŠT. 

UME IN PRIIMEK STRANKA 

1. Mihael KADUNC N.Si 

2. Dr. Peter HOSTNIK • N.Si 

3. Andreja RAJH NSi 

4. Jože ŠIRCELJ Neodvisni mladi 

5. Mitja NOVAK SMS 

6. Matjaž TRONTELJ SLS 

7. Anton PERME SLS 

8 Dr Peter VERLlC SDS 

9. Božo PREDALIČ SDS 

10. Dušan HOČEVAR SDS 

11. Dr Janez MERVIČ SDS 

12. Lojze VERBAJS SDS 

13. Janez PINTAR SDS 

14. Martin TOMAŽIN SDS 

15. Janez LESJAK LDS 

16. Dr. Miroslav KRANJC LDS 

17. Mag Breda ŠKRJANEC LDS 

18. Božidar GABRIJEL LDS 

19. Franc ŠTIBERNIK LDS 

20. Jože INTIHAR LDS 

21. Aleš MEDVED LDS 

22. Borut HROVATIN LDS 

23 Dr Dušan Ivan LAVRIČ ZLSD 

24. Stanko ŽVEGLA ZLSD 

Hri logo poroč i la o ugotov i tv i iz ida g lasovan ja na lokalnih vol i tvah v Obč in i p<edslavljaio 
računa ln i sk r i zp isk i z dne 10.11 2002 

Pr i loga vsebu je 
skupn i re /u l t a l u d e l e / b e v obč in i 
ude ležba na vol iščih 
skupn i rezultat g lasovan ja za župana v občini 
rezul tat i g lasovanjB za ž u p a n a po vol iščih 
razul ta l i g lasovan ja za obč insk i svet skupno v občini 
rezultat i g lasovan ja / a obč insk i svat po vo l i i č ih 
manda t i za obč insk i svet 
prv ih 29 kol ičn ikov po D . H O N D T U na g lasov ih lisi 
s e z n a m skupnih p re fe ren tn i h g lasov kandidatov za obč insk i svet 

š tev i l ka ; 00607 -1 /02 
Da tum: M< H < ix><0»-

O B Č I N S K A V O L I L N A K O M I S I J A G R O S U P L J E 

PKF.DSEDNIK 

Va len lm R ^ r o a n . dipl univ prav 

Ivan Ploj 



L D S 
LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

V zadn jem m e s e c u dni s m o se 
srečevali na plakatih, v t iskanih medi 
j ih , na radiu, lokalni televiziji in v 
neposrednih srečanj ih. Zgodba, ki smo 
jo v o b č i n s k e m odboru L ibera lne 
demokraci je Slovenije skušali posre
dovati vsem občankam in občanom 
Grosupljega, je bila: "Živimo v naših 
krajih. Poznamo se in večina med 
nami je že do sedaj dosledno in po 
svojih najbol jš ih m o č e h , znanju in 
sposobnost ih , delovala za dobrobit 
naših krajev. Zato. ker smo si blizu!" 

Bližina ne pomeni , da smo enaki . 
Bližina pomeni sorodnost, podobnost 
interesov in razumevanje potreb, 
kakor tudi s labos t i nas s a m i h in 
drugih. Mnogi se z našim dojemanjem 
bližine niste strinjali. Spoštu jemo vašo 
voljo. Hkrati pa se zahvaljujemo vsem 
vam, ki ste nam zaupali svoj glas. 

V zadnjih štirih letih smo z novim in 
bivšim županom Janezom Lesjakom 
uspeli , kljub temu da s m o tedaj imeli 
mnogo man jšo š tev i l čno moč v 
o b č i n s k e m svetu , storit i mars ika j . 
Rezul tate našega d e l a in v a š e g a 
denarja je že moč videti na mnogih 
krajih v naši občini . Veliko dela pa je 
še pred nami . O njem boste lahko 
znova cenil i na prihodnjih volitvah. 
Verjamemo, da vas ne bomo razoča
rali. 

V svetn išk i skupin i L ibera lne 
demokraci je Slovenije smo se dogovo
rili, da se vam predstavimo skupaj . 
Skupa j bomo tudi de loval i v 
občinskem svetu. Mnoge med nami že 
poznate, z vašimi glasovi pa se nam je 
pridružilo še nekaj novih svetnikov. 
Mešanica modrosti in izkušenj starej
ših se tako meša z mladostno energijo 
drugih. Verjamemo, da bomo uspešna 
in učinkovita skup ina , ki bo lahko 
opravičila svoj položaj največje svet
n iške s k u p i n e v O b č i n s k e m svetu 
občine Grosuplje. 

Na listi LDS je bilo na volitvah 10. 
1 1 . 2 0 0 2 izvoljenih s e d e m svetnikov 
in ena svetnica. Z vašim zaupanjem in 
glasovi smo postali največja svetniška 
skupina. S hkratno izvolitvijo novega 
župana občine Grosuplje se je v naši 
svetniški skupini sprostilo eno svet
niško mesto, ki ga bo kmalu zasedel 
naslednji na listi kandidatov in kandi
datk LDS - Dejan Vuga. Vesel imo se 
tudi njegovega prispevka k našemu 
delu. 

V nadaljevanju nam dovolite, da se 
vam na kratko predstavimo. Glede na 
naše izkušnje, lastnosti in želje se 
sicer razlikujemo, smo si pa blizu. Deli 
nas l iberalno prepr ičan je , da s m o 
različni vendar enakopravni . 

Prvi na listi LDS je bil Janez LESJAK, 
novi in bivši župan občine Grosuplje. 
Janez je star 5 2 let in zase pravi, da je 
rojen Grosupel jčan, saj se je rodil nad 
gostilno z istim imenom. Njegova ka
riera ga je vodila prek turist ične zveze, 
s lužbe za obrambo, preko težkih časov 
v osamosvojitveni vojni, ko je vodil 
obrambo Ljubl janske pokraj ine, do 
mesta direktorja podjetja Partner, od 
koder se je leta 1 9 9 8 preselil v pi
sarno župana občine Grosuplje. Janez 
je u s p e š e n in p redvsem uč inkov i t 
župan, ki je vedno zavzeto in dosledno 
sledil interesom občine in njenih prebi
valcev. 

Na drugem mestu je bil 
dr. Miroslav KRANJC (1968). 

Miro je s i 
cer pr isel jen 
iz L jubl jane, 
vendar že po
lovico živl jen
ja prebiva v 
Ponovi vasi 
pri Grosup
ljem. Še ved
no včasih ve
lja za prisel 

jenca , vendar se sam nikakor ne poču
ti tako. Pred desetimi leti je pričel 

K E R N A M J E B L I Z U G R O S U P L J E 
svojo pol i t ično pot v o b č i n s k e m 
odboru, ko s e j e dotedanja predsedni
ca dr. Metka Mencin Čeplak umakni la 
mlademu študentu elektrotehnike na 
prvem mestu občinskega odbora. Že v 
prejšnjem mandatu je bil Miro pogosto 
neprijeten, a dosleden vodja svetniške 
skupine LDS. V poslovnem življenju je 
po doktoratu na Fakulteti za elek
trotehniko za s labo leto deloval v 
gospodarstvu, nato pa bil imenovan za 
d r ž a v n e g a podsekretar ja na Min i 
strstvu za informacijsko družbo. 

Tretja na listi je bila 
mag. Breda Š K R J A N E C 

r o j e n a 
d e c e m b r a 
leta 1 9 6 0 . 
Breda, ki sta
nuje v centru 
G r o s u p l j e g a , 
je magist ra 
u m e t n o s t n e 
zgodovine, in 
s o c i o l o g i n j a 
po izobrazbi , 

de la pa kot višja kustodinja v 
M e d n a r o d n e m gra f i čnem l ikovnem 
centru, Ljubljana. Breda je tudi likovna 
kritičarka, raziskovalka in publicistka. 
Zase pravi: 

Osebna hierarhija socialnih vlog: 
ženska, mati, hči, sestra, prijateljica, 
partnerka. 

Osebna hierarhija opravil: delo, 
rekreacija, duhovnost, družabnost, 
počitek. 

Osebne dobre lastnosti: poštenost, 
strpnost, zanesljivost, intuitivnost, 
empatija. 

Osebne šibkosti: preobčutljivost, 
trma, prevelika kritičnost, svo
jeglavost, načelnost. 

Osebna oznaka: optimistična rea-
listka. 

Področja mojega interesa in smeri 
delovanja so povezani z družbenimi 
potrebami ljudi in odnosi. Vodi me 
želja po vzpodbujanju samozavedanja, 
pozitivne samopodobe, strpnosti, kul
turnega dialoga, konstruktivne moči 
argumenta, kreativnosti, spoštovanja 
in empatije med ljudmi in v kulturnih 
okoljih. Zavzemam se za enakost med 
ljudmi in spoštovanje različnosti. 
Posebno pozornost namenjam po
ložaju in vlogi ženske, otrok, mladine 
in starostnikov v hitro spreminjajoči se 
sodobni družbi. 

Štiriletni mandat v OS, ki je za 
mano, jemljem kot dobro šolo spozna
vanja družbenih potreb in odnosov 
znotraj lokalne skupnosti, vedenja in 
znanje, pridobljeno v tej "šoli", pa kot 
dobro osnovo za svoje vnaprejšnje 
delovanje. Neznanja ne cenim, ker ni 
produktivno. Moja prizadevanja bodo 
tudi v prihodnje šla v smereh, za 
katere se zavzemam in ki pomenijo 
večjo strpnost in izboljšanje kvalitete 
življenja v lokalnih okoljih; te kvalitete 
ne vidim v materialni kulturi, ampak v 
njeni nadgradnji. 

Ni kaj, odločna, pametna in sposob
na ženska. Veseli smo, da je z nami . 

Kot četrti se je na listi LDS pojavil 
ravnatelj OŠ Louis Adamič iz 
Grosupljega 

Bož idar GABRIJEL (1944). 

Dare je 
izkušen ob
činski svetnik, 
ki iz jemno 
dobro pozna 
p r e d v s e m 
prob lemat iko 
o s n o v n e g a 
šo ls tva in 
športa v obči 
ni. Je Šmar -

čan , a je vedno uspel obdržati tesen 
st ik z vsemi konci o b č i n e . Kl jub 
navidezni ležernost i nas zna Dare 
mnogokrat presenetiti z lucidnostjo 
svojih izjav in odločnost jo svojih pred
logov ukrepov. Od leta 2 0 0 1 je tudi 
predsednik Zveze športnih organizacij 

Grosuplje. Zase pravi: 
Moje delovanje v občinskem svetu 

bo usmerjeno predvsem v zagotavljan
je enakih materialnih pogojev in 
možnosti še kvalitetnejše ponudbe na 
področju otroškega varstva in šolstva. 
Zavzemal se bom tudi za zagotavljanje 
pogojev za aktivno preživljanje proste
ga časa mladih na področju športa, 
kulture in zabave. Prav tako pa bom 
podpiral tudi vlaganja v komunalno 
infrastrukturo, kije eno izmed pomem
bnejših pogojev za kvalitetno in pri
jazno življenje občanov. 

Peti na listi je naš 
Franc Š T I B E R N I K , 

ki se bliža 
š e s t d e s e t e 
mu letu, a 
zase pravi, da 
šele brca pet
deseta . Franc 
je strokovnjak 
s področja ko
munale in je 
že vrsto let 
zapos len v 

podjetju Instalacije v Grosupl jem, kjer 
je tudi d o m a . Vse proste trenutke 
preživi v skalah ali na umetnih plezal
nih stenah, kjer sprošča duha, ostri 
um in krepi telo. Je strasten planinec 
in mentor mnog im m l a d i m , ki se 
namesto na cesto raje odpravijo v 
hribe, v naravo. Franc je tudi predsed
nik Planinskega društva Grosuplje, ki 
šteje preko 2 1 0 članov. 

Je borec za poštene in pravične 
medsebojne odnose. Želi , da se naše 
zgodovine in predvsem zgodovine NOB 
ne potvarja. Zgodovino naj pišejo 
zgodovinarji, mi pa živimo za prihod
nost, je njegov moto. 

Jože INTIHAR 
je bil na listi 

LDS na šes 
tem m e s t u . 
Jože je obrt
nik, ki vse 
svoje znanje 
in sposobnos
ti že leta požr
tvovalno raz
daja tudi za 
dobrobit in 

uveljavljanje interesov obrtnikov. Leta 
1 9 9 8 je bil še izvoljen na tedanji listi 
stranke SOPS in se je po združitvi te 
st ranke z L ibera lno demokrac i jo 
Slovenije tudi uradno pridružil našim 
vrstam. 

Nov član občinskega sveta pa je 
Aleš MEDVED (1974). 

Aleš je dol
go vodil poslo
va ln ico Š t u 
d e n t s k e g a 
se rv i sa v 
G r o s u p l j e m , 
nato pa se je 
še pred kon
c e m študi ja 
(diplomiral je 
pred kratkim 

s področja organizacije uprave) "pre
se l i l " na upravo ŠS v Ljubljano. Aleš 
dobro pozna mlade v Grosupljem in 
mladi poznajo njega. Zna biti resen in 
zelo natančen delavec v službi in divji 
žurer v z a s e b n e m ž iv l jen ju . Kot 
taborniku z 20- letnim stažem mu je 
blizu tudi ekologi ja, kot zagretemu 
kolesarju pa posebej tudi šport in 
rekreaci ja . Kot obč insk i svetnik in 
strokovnjak na svojem področju bo 
gotovo dragoceno op lemeni t i l in 
osvežil naše delo. 

Borut HROVATIN 
iz Žalne (1935) nam je gotovo prine

sel predvsem modrost in izkušnje. 
Borut je diplomiran psiholog-pedagog 
in vse svoje znanje, ki ga ni malo, že 
leta posveča predvsem delu z mladi 
mi, Romi in ljudmi, ki se nahajajo v taki 
ali drugačni duševni ali socialni st iski . 

Blaga narava 
in bogate 
izkušnje iz 
n j e g o v e g a 
de la bodo 
gotovo izdat
no nado
mest i le nje
gove pomanj
kljive pol i 

t ične izkušnje. Je namreč prvič član 
občinskega sveta, je pa hkrati tudi 
najstarejši občinski svetnik. Z ženo 
Marto pa sta oba že dolgo aktivna tudi 
med starejšimi občani in občankami. 

V času pisanja tega prispevka sicer 
še ni, bo pa gotovo kmalu postal , 
deveti član naše svetniške skupine 
tudi 

Dejan VUGA (1969). 
Dejan ni 

odrašča l v 
G r o s u p l j e m . 
Ot roštvo in 
mlados t je 
preživel v 
dvoinpol mili -
o n s k e m Abi -

djanu, ki mu 
mnogi pravijo 
afr iški Pariz 

oz i roma afr iški M a n h a t t a n in na 
Primorskem v Piranu skupaj s svojimi 
starši . V Grosuplje s e j e priselil oktobra 
1 9 9 1 in se je že dodobra spoznal z 
naš im n a č i n o m živ l jenja in de la . 
Poklicno pot je začel kot pomorščak, 
nato pa s e d e m let prebil v medijih -
sprva kot honorarni novinar, nato kot 
tržnik. Pred dobrim letom je izbral 
povsem novo področje - informatiko. 
Dejan je ustvarjalen, raziskovalen in 
nekoliko nemiren duh z bogatimi živ
ljenjskimi izkušnjami, ki nam bodo tudi 
pri delu v občinskem svetu izjemno 
koristile. 

Upamo, da nismo bili predolgi v naši 
predstavitvi. Kaj hočemo, sedaj nas je v 
Občinskem svetu občine Grosuplje osem 
svetnikov, v prejšnjem mandatu pa nas je 
bilo le šest, zato je tudi naš opis nekoliko 
daljši. Z vašo pomočjo smo postali naj
močnejša svetniška skupina in na tem 
področju prevzeli primat do sedaj naj
močnejši Socialdemokratski stranki. Z 
nesmrtnimi besedami našega bivšega 
predsednika, nič več ne bo tako, kot je 
bilo. Vemo in verjamemo, da bo celo 
bolje. S podporo sorodno mislečih strank 
nameravamo delo v občinskem svetu 
osredotočiti na cilje kot so podjetništvo, 
šolstvo, kultura, zdravstvo, komunala, 
mladi, šport, cestno gospodarstvo, varst
vo okolja in druge, ki so v okviru naših 
pristojnosti. Nimamo časa in želje, pa tudi 
izvolili nas niste zato, da bi se ukvarjali s 
preteklostjo. Z nekoristnimi prepiri in 
zamerami. Imamo sicer jasen in trden 
odnos do naše preteklosti, toda naš 
pogled je usmerjen naprej. Verjamemo, 
da smo si v tem še posebej blizu. Naj tako 
tudi ostane. 

Na koncu le še nekaj: Hvala! 
Potrudili se bomo po svojih najboljših 

močeh, da vas ne razočaramo. 
Svetniki In svetnice 
Liberalne demokracije Slovenije 
Breda, Aleš, Borut, Dare, Dejan, 
Franc, Janez, Jože, In Miro 

Z D R U Ž E N A LISTA 
socialnih demokratov 

D R U Ž I N A , 

S O C I A L A , 

K U L T U R A . . . 
DR. D U Š A N IVAN L A V R I Č 

V Grosupljem 
živim 3 0 let in 
s e do seda j 
n i sem druž 
beno pol i t i 
č n o vk l juče 
val v dogajan
je v o b č i n 
s k e m pro
s toru . Vel iko 
bolj s e m bil 

aktiven na gospodarskem področju 
kot vodi lni de lavec v bivš i Iskri. 
Zadnjih 10 let pa s e m delal v tujini, 
kjer s e m svoje znanje in izkušnje še 
poglobil in izpopolnil . 

Kot večletni č lan Z d r u ž e n e liste 
socialnih demokratov s e m na prošnjo 
in prigovarjanje vodstva stranke spre
jel izziv in kandidiral na strankarski 
listi za č lana o b č i n s k e g a sve ta . 
Prepr ičan s e m , da bom s svoj im 
obširnim znanjem in velikimi domači 
mi in tujimi izkušnjami lahko veliko 
prispeval h kvalitetni pripravi in tudi 
realizaciji programov občine Grosup
lje. 

Kljub temu, da s e m bil izvoljen v 
občinski svet na strankarski listi, ne 
n a m e r a v a m zastopat i i zk l jučno le 
s t r a n k a r s k i h interesov. S svoj im 
d e l o m žel im prispevati svoj del k 
n a d a l j n e m u u s p e š n e m u razvoju 
občine. Moji poudarki bodo predvsem 
na aktivnost ih, ki naj zagotovijo višji 
nivo kakovosti življenja občanov in s 
tem v zvezi boljšo urejenost prostora, 
večj i poudark i zd ravemu okol ju , 
zbol jšanje pogojev v i zobraževanju , 
varstvu otrok, ostare l ih o b č a n o v , 
pogojev za mladinsko delo, špor tne 
ak t i vnos t i , p r e d v s e m pa s o c i a l n o 
varnost in soc ia lno enakopravnost 
občanov. 

Zavedam pa se, da bo glede na 
strukturo in z a s t o p a n o s t s t rank v 
o b č i n s k e m svetu , kjer je pr isotna 
praktično "pat" pozicija, zelo težko 
uveljaviti in realizirati svoje predloge. 
Kljub vsemu pa pričakujem predvsem 
strokoven in kulturen dialog, kjer bodo 
prevladovali strokovni argumenti ne 
pa primitivizem dialoga. Vse življenje 
s e m se namreč gibal in deloval v sre
d inah, ki so bile usmerjene v skupni 
uspeh in ne v parcialne, dostikrat 
neracionalne interese. 

R I B A R N I C A 
o d 1 5 . 1 2 . 

d o 3 1 . 1 2 . 

N O V O L E T N I 

P O P U S T 

l i g n j i o č i š č e n i 
k g - 1 . 3 5 0 s i t 

D E L O V N I Č A S : 
p o n e d e l j e k : z a p r t o 
t o r e k - p e t e k : 9 . 0 0 - 1 6 . 0 0 
s o b o t a : 8 . 0 0 - 1 2 . 0 0 

Lojze Poreber s.p. 
Adamičeva 33,1290 Grosuplje 
tel.: 01/7871-316, GSM: 041/796-105 
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V S A K Č L O V E K J E N A J P O M E B N E J S I ! 
DR. PETER VERLIC 

V Občinski 
svet Občine 
Grosuplje sem 
bil na listi svet
nikov SDS 
izvoljen drugič. 
V preteklem 
mandatu sem 
v občinskem 
svetu deloval 
kot vodja svet

niške skupine SDS, dejavno pa sem bil 
angažiran tudi v delovnih telesih 
občinskega sveta. Predsedoval sem 
Odboru za prostor, komunalno infrastruk
turo in ekologijo ter Odboru za mednaro
dne odnose, bil pa sem tudi član statu
tarno pravne komisije. 

Urejanje prostora in komunalne infra
strukture v naši občini je po mojem mnen
ju izredno pomembno, vendar menim, da 
se v naši občini tem področjem namenja 
premalo sredstev, občina pa tudi nima 
ustreznih razvojnih načrtov za zagotovitev 
skladnega in uravnoteženega razvoja, 
zato ni ustrezno pripravljena na bodoče 
izzive. Kot občinski svetnik si bom prizade
val, da bi pri oblikovanju proračuna zago
tovili ustrezno povečanje oziroma preraz
poreditev sredstev za izboljšanje komu
nalnega standarda v občini ter za čimprej
šnjo pripravo smernic bodočega razvoja 
občine. 

Z novo zakonodajo prehaja odgo
vornost za prometno varnost v občini 
direktno na občinski svet. Ta bo moral v 
tem mandatu sprejeti ukrepe za izboljšan
je prometne infrastrukture v občini, kar 
pomeni, da bo občina morala več vlagati v 
nove površine za pešce in kolesarje, v 
naprave za umirjanje prometa, osvetlitev 
ulic in nevarnih križišč ter zavarovanja 
železniških prehodov. Kot strokovnjak s 
tega področja si bom v tem mandatu zato 
zlasti prizadeval, da bomo v občinskem 
svetu namenili več pozornosti ukrepom za 
dvig prometne varnosti v občini. 

Iz mednarodne zveze lokalnih skupnos
ti, katere polnopravna članica je po zaslu
gi Odbora za mednarodne odnose tudi 
naša občina, pa so me ravno v tem času 
seznanili z vrsto konkretnih projektov, 
preko katerih lahko občina direktno kan
didira za finančna sredstva, če le ima zato 
pripravljene projekte ter voljo, da se sploh 
prijavi. Ker je večina projektov vezana 
ravno na področje izboljšanja komunalne 
infrastrukture, si bom prizadeval, da bi 
preko obeh odborov, za prostor in med
narodne odnose, oblikovali kvalitetne 
predloge. Pri tem, kot tudi pri ostalih nalo
gah, ki nas čakajo v prihodnje, računam 
na sodelovanje župana in podporo ostalih 
občinskih svetnic in svetnikov. 

BOŽO PREDALIČ 

• v 

rojen sem 
04. 12 .1957. 
Z družino ži
vim na Adami
čevi cesti v 
Grosupljem. 

Po izobrazbi 
sem diplomi
rani inženir 
agronomije in 
h o r t i k u l t u r e , 

svoje izobraževanje pa nadgrajujem z 
magistrskim študijem na Fakulteti za 
državne in evropske študije. Zaposlen pa 
sem kot direktor podjetja Nova Obzorja 
d.o.o. 

Moja tokratna izvolitev v občinski svet 
je že druga po vrsti in je zato še toliko 
večja moralna obveza, da se bom po svo
jih najboljših močeh trudil zaupanje volil-
cev opravičiti z odgovornim in kvalitetnim 
delom. Tako kot do sedaj, sem pripravljen 
prisluhniti težavam, pa tudi pobudam 
občanov, ki so se mnogokrat obrnili na 
mene bodisi na mojem domu ali pa kar na 
cesti ob srečevanju. Ravno v takšnih 
pogovorih sem mnogokrat videl, kako 
malo je včasih potrebno, da lahko neko
mu pomagamo rešiti njegove težave, in 
mislim, da je tudi to naše poslanstvo. 

Prepričan sem, da je predvolilni pro
gram, ki smo ga sestavili in volilcem pred

stavili člani občinskega odbora 
Socialdemokratske stranke Grosuplje, 
dober in kot tak zagotavlja uravnotežen in 
kvaliteten razvoj celotne občine. Kot svet
nik se bom po svojih najboljših močeh 
zavzemal, da se bo v občinskem svetu 
našel politični dogovor, ki bo omogočal 
njegovo kar največjo realizacijo. 

Na vprašanje, katerim nalogam v obči
ni dati prednost, je težko odgovoriti le z 
nekaj stavki. Mislim, da je prav, da imajo 
prednost naloge, ki tako ali drugače vpli
vajo na življenje in dobro počutje kar 
največjega števila občanov. 

Dejstva, da je naš zdravstveni dom v 
takem stanju, da nam ga lahko inšpektor 
vsak čas zapre, da imamo v 21 . stoletju 
na pragu glavnega mesta še vedno vasi 
brez vodovoda, da je v vodovodnem 
omrežju več kot 20 km zdravju škodljivih 
azbestnih cevi, daje cestna infrastruktura 
v izredno slabem slabem stanju kar 
sama po sebi govore, kam je potrebno 
usmeriti kar največ energije. Ob vsem tem 
pa ne smemo pozabiti na podružnične 
šole, na šport, na kulturo, na mlade, pa 
tudi čisto običajne človeške stiske in prob
leme, kajti zavedam se, da je potrebno 
tudi posamezniku pomagati k lepšemu in 
kvalitetnejšemu bivanju. Skratka dela bo 
več kot dovolj, zato si želim, da bo občins
ki svet v tej sestavi lahko prestopil ozke 
poglede in interese ter kot celota tvorno 
deloval v korist vseh občanov. 

Predvsem pa sem prepričan, da občina 
potrebuje vizijo in strategijo lastnega 
razvoja, tako da bo lahko v celoti izkoristi
la svojo idealno lego ob pomembnih 
prometnih povezavah in na samem pred
dverju Ljubljane. Občina si konec koncev 
zasluži pospešen gospodarski razvoj, ne 
pa le vloge spalnega naselja, v kar se žal 
vedno bolj razvija. 

Predvsem pa se mi kot svetniku zdi 
pomembno, da občina postane prijazna, 
da postane kraj, kjer se bodo vsi občani 
počutili varne in zadovoljne in kjer bodo 
lahko izpolnjevali svoje interese. Mislim, 
da je ravno ta naloga poslanstvo 
občinskega sveta in kolikor bolj se mu 
bomo približali, toliko bolj bomo upravičili 
mandat, ki so nam ga zaupali občani. 

DUŠAN HOČEVAR 

P o d p i s a n i 
Dušan Hoče
var rojen 0 6 . 
0 3 . 1 9 7 5 v 
Ljubljani s e m 
bil za občin
skega svetnika 
občine Gro
suplje izvoljen 
na listi Social
d e m o k r a t s k e 

stranke Slovenije. Za svetnika sem kan
didiral, ker sem prepričan, da v 
občinskem svetu lahko pomagam v 
smeri , ki bo občankam in občanom 
Grosupljega tako otrokom, mladim kot 
starejšim obrnilo v prid razvojne možnosti, 
ki nam jih ponuja občina s svojimi kra
jevnimi, turističnimi in kulturnimi značil
nostmi. 

Predvsem se bom zavzemal za prob
lematiko mladih. Za začetek v šolstvu in s 
tem povezano štipendiranje mladih, 
zastopal bom interese lokalnih mladin
skih organizacij in društev, vseh tistih, ki 
želijo v občini mladim ponuditi nekaj več: 
znanje, delo in tudi zabavo. Več let sem se 
v času študija ukvarjal s prostovoljnim 
delom na Centru za socialno delo v 
Grosupljem, zato poznam problem družin, 
predvsem pa otrok, katerih stiska je večja, 
kot si misli povprečen Grosupeljčan. Po 
izobrazbi sem diplomirani varnostni 
inženir, po končanem študiju sem se 
zaposlil v podjetju, kjer opravljam 
strokovne naloge na področju varnosti in 
zdravja pri delu in varstva pred požarom. 
Dnevno sodelujem s podjetniki in podjetji, 
tudi v občini Grosuplje, zato so mi delo in 
z njim povezane težave poznane. Vem, da 
je Grosuplje s svojo geografsko lego 
naklonjeno podjetnikom in podjetjem, 
vem pa tudi, da bo potrebno na tem 
področju narediti še mnogo, da bomo 
lahko rekli, da je občina naklonjena in pri

jazna do podjetnikov in podjetij. Želim, da 
se v mandatu, v katerem bom delal, nekaj 
več naredi za kraje in vasi, ki so bili v 
preteklih štirih letih odrinjeni. Da se tudi 
obrobnim prebivalcem občine Grosuplje 
omogoči osnovna infrastruktura kot so 
asfaltirane ceste, vodovod, telefon itd. 
Tisti, ki me poznate, veste, da sem bil 
eden glavnih tvorcev urejanja vasi Tlake, 
od koder izhajam. Zato vem, da se s trdim 
delom, povezovanjem krajanov in 
vaščanom, pomočjo KS in občine lahko 
uredi marsikaj, tudi stvari, ki se trenutno 
zdijo nepremostljive. Potrebni so le ljudje, 
ki jim ni vseeno za svoj domači kraj, jim ni 
vseeno, kako živijo in jaz sem eden takih, 
zato bom delo občinskega svetnika SDS v 
tem mandatu opravljal odgovorno. Naj na 
koncu dodam še, da sem navdušen 
kinolog, že od leta 1990 član Kinološkega 
društva Grosuplje. Trenutno na Visoki 
upravni šoli v Ljubljani končujem 
podiplomski specialistični študij javne 
uprave, kjer me še posebno zanima 
lokalna samouprava. Veseli me, da se 
bom naslednja štiri leta v tej smeri tudi 
praktično izpopolnjeval z delom v 
občinskem svetu. 

LOJZE VERBAJS 
m Z družino 
I živim na Čuš-
I perku, kamor 
I sem se priselil 

pred dvajseti
mi leti in tam 
takrat oženil 

i f c j d eno lepših in 
^ f e h P r l ( l n ' h cvetic 
• I t e g a kraja 

Žitnikovo M a 
rijo, kjer sva si zgradila dom in imava tri 
otroke, enega na pravni fakulteti, eno na 
srednji zdravstveni in enega na osnovni 
šoli, v Grosupljem pa imava trgovino, s 
katero se tudi preživljamo in ko je potreb
no poprimemo vsi za delo. Velik del svoje
ga življenja in časa sem posvečal športu, 
tako že vrsto let delam z mladimi kot tre
ner v smučarsko skakalnem klubu 
"Račna", sodeloval in vodil sem tudi 
izgradnjo športnega igrišča in skakalnic 
na Čušperku in se vseskozi trudil, da bi 
tudi skakalni šport zaživel na tem koncu 
Slovenije. 

Zadnja štiri leta sem deloval kot član 
odbora za družbene dejavnosti v občini 
Grosuplje, kjer sem se zavzemal, da bi 
tudi v naši občini šport uskladili skladno z 
zakonom in nacionalnim programom 
športa, ki ga je sprejela država in si tako 
nabiral izkušnje na političnem področju. 

Glede na pridobljene izkušnje na šport
nem področju se bo to moje delo nadalje
valo tudi v občinskem svetu. Ker se 
zavedam, kako pomemben je šport za 
mladega človeka, se bom zavzemal za 
postavitev sistema in čim večje vključe
vanje otrok v šport. Za ureditev javnega 
interesa na področju športa v naši občini, 
za ureditev lastništva, vzdrževanja in grad
nje športnih objektov...itd. Na splošno pa 
se bom zavzemal in podpiral celovit razvoj 
občine in projekte, ki so v tem trenutku 
najpomembnejši za našo občino in v 
skladu z razvojnimi programi občine. 

Izvoljen sem bil tudi v Svet krajevne 
skupnosti RAČNA in imenovan za njenega 
predsednika, tako bo velik del mojega 
javnega delovanja usmerjen tudi v delo 
krajevne skupnosti. Saj se zavedam, da 
krajani kar največ pričakujejo od svojega 
občinskega svetnika, če ga že imajo, tako 
da je ta odgovornost še toliko večja in če 
prevzemaš še eno najaktivnejših kra
jevnih skupnosti v naši občini, kar naša je 
na vseh področjih (gasilstvo, kultura, 
šport, turizem...), bo potrebno res trdo 
delati. 

In ko pogledam samo nekaj od tega: da 
se izteka samoprispevek, ki so ga krajani 
namenili novi šoli in dvorani, sama gradn
ja pa se je že sedaj precej oddaljila, da je 
velik problem promet skozi našo vas, da 
naši otroci nimajo urejenega varnega 
dostopa do avtobusnega postajališča in 
nimajo popolnega pouka, saj nimajo 
pokritega športnega objekta, da se je kraj 
razširil, nastala so nova naselja, ki so brez 
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razsvetljave in ostale infrastrukture, da kra
jani nimajo ustreznih telefonskih 
priključkov, slabo vzdrževani in tudi 
nedokončani objekti so (gasilski, kulturni, 
športni...itd), to je seveda samo nekaj 
stvari, ki se kažejo v bodoče in kličejo po 
reševanju, tako da je pred menoj kar 
odgovorna naloga in res veliko dela. 

JANEZ PINTAR 

Ker sem v 
Občinski svet 
Občine Gro
suplje izvoljen 
na novo, naj se 
najprej na 
kratko pred
stavim. Rodil 
sem se 13 . 
d e c e m b r a 
1967. Moj rojst

ni kraj so Dražgoše v Selški dolini, vas na 
južnih obronkih Jelovice. Pred dobrimi peti
mi leti sem se priženil v Šmarje-Sap. Z ženo 
Marijo sva si v hiši njenih staršev uredila 
dom. Imava hčerko Rebeko in sina Jakoba, 
ki bosta v začetku februarja dopolnila pet 
oz. tri leta. Že skoraj deset let poučujem 
fiziko v športnih oddelkih na Gimnaziji 
Ljubljana Šiška. 

Zame politika ni prepričevanje drugih v 
moj prav, temveč sredstvo za usklajevanje 
različnih pogledov in interesov. V 
Občinskem svetu in v stikih z občani in 
občankami si želim predvsem kulturnega 
dialoga. Ta pa je po mojem prepričanju ses
tavljen iz poslušanja in govorjenja - v tem 
vrstnem redu. 

Za člana Občinskega sveta Občine 
Grosuplje sem bil izvoljen na listi 
socialdemokratske stranke in njene pro
gramske usmeritve bom tudi zastopal. 
Med prednostnimi nalogami, ki jih je v pred
volilnem programu ponudila naša stranka, 
bi izpostavil predvsem problem dotrajanos
ti grosupeljskega zdravstvenega doma, 
potrebo po povečanju kapacitet v W Z 
Kekec ter skrb za uravnotežen razvoj celot
nega področja občine. 

Želim si, da bi besedam dr. Merviča o 
dotrajanosti zdravstvenega doma pozorne
je prisluhnili tudi zdravi, saj poškodba ali 
bolezen lahko prideta v trenutku. 

Iz lastnih izkušenj vem, kako je, ko se 
pari odločajo za otroke. Želijo si. da bi bili nji
hovi otroci res njihovi in ne "otroci njihovih 
staršev". Otrokom namenjajo veliko časa in 
jih skušajo čimveč sami tudi vzgajati. 
Seveda pa morajo tudi v službo. Med tem 
časom pa hočejo otroke pustiti v varstvu 
strokovno usposobljenim osebam - vzgo
jiteljicam. Kot profesor opažam, da je za 
večino otrok težaven celo prehod iz 
osnovne šole v gimnazijo, pa tudi iz enega 
oddelka v drugega, zato se zavedam 
pomembnosti vključitve otroka v domači 
vrtec, kjer spozna svoje bodoče sošolce in 
sošolke. Vožnja otrok v napol prazne ljub
ljanske vrtce ni ustrezna rešitev vzgojno-
varstvene problematike v občini Grosuplje. 

Opažam, da sta v mnogih krajih v občini 
Grosuplje šola in cerkev poleg gasilskih in 
redkih kulturnih društev glavna nosilca kul
turnega življenja. Prizadeval si bom za 
nadaljevanje vlaganj v podružnične šole ter 
za financiranje tistih društvenih dejavnosti, 
v katerih se denar smotrno in varčno 
porablja. 

Glede trošenja denarja pa je moje nače
lo mogoče malce gorenjsko - ni bogat tisti, 
ki ima ogromne prihodke, ampak tisti, ki 
denar zna racionalno porabljati. To velja 
tudi za občino. 

Vsem novoizvoljenim občinskim svet
nikom, ki so nam poslali predstavitve, 
svoje poglede In cilje, ki Jih bodo 
zastopali v občinskem svetu In morebit
nem sodelovanju v raznih njegovih 
organih ter nasploh v Javnem delovanju 
v občini, se najlepše zahvaljujem. Ostali, 
ki tega še niso storili, pa Imajo še čas, da 
to storijo do naslednje številke. 

Odgovorni urednik Jože Mlkllč 

Z A V A R N O 

P R I H O D 

N O S T 

MATJAŽ TRONTEU 
Vse Vas, 

bralke in bralci 
Grosupel jskih 
odmevov, prav 
lepo pozdrav
ljam in se ob tej 
p r i l o ž n o s t i 
vsem volilkam 
in volilcem 
iskreno zah
valjujem za 
vsak oddani glas. in s tem za zaupanje, kar 
je oboje pripomoglo, da bom v naslednjem 
4-letnem mandatnem obdobju občinski 
svetnik, izvoljen na listi Slovenske ljudske 
stranke (SLS). 

Kot pripadnik desnosredmske polrtične 
opcije in kot posameznik, ki poskušam v 
svojem javnem delovanju izhajati in delo
vati na temeljih krščanskega izročila, mi 
delo za širšo skupnost ni tuje in že v 
dosedanjem delovanju sem to dokazoval. 
V čast, ponos in zadovoljstvo mi je, da sem 
v družbi ostalih svetnikov različnih strank. 
Sam ocenjujem, da sem v preteklih man
datih deloval kot občinski svetnik vseh 
občank in občanov in ne le tistih, iz katere 
krajevne skupnosti prihajam. To prakso 
bom nadaljeval ter tako že sedaj vabim 
občanke in občane, ne glede iz katerih kra
jevnih skupnosti ste. da se lahko obrnete 
name. 

Volja volilk in volilcev na volitvah je bila 
taka, da je svet sestavljen pluralno in iz 
velikega števila strankarskih list in neod
visne liste, kar na nek način že vnaprej 
zahteva veliko mero medsebojnega doga 
varjanja in zaupanja. Osebno mi ciljev in 
motivov za delo ne manjka. Za prihodnje 
mandatno obdobje je značilno to, da je 
velik del proračunskega denarja, pred
vsem na področju družbenih dejavnosti že 
rezerviran, gre za gradnjo podružničnih 
osnovnih šol, ureditev knjižnice in 
zdravstvenega doma, kar sam osebno 
podpiram in si želim čimprejšnjega konca 
teh projektov. 

Zagotovo je izziv na področju družbenih 
dejavnosti temeljita preučitev potrebe po 
ustanovitvi zasebnega katoliškega vrtca. 
Mnenja so deljena in so argumenti za in 
proti, vendar je moje prepričanje, da je 
možno na račun ustanovitve zasebnega 
vrtca prihraniti nekaj proračunskega 
denarja, predvsem pa gre za dejstvo, da 
ponudimo staršem možnost, da sami 
izberejo pot, po kateri želijo vzgajati svoje 
otroke. 

Glede na to, da sem že ob začetku svoje 
politične poti nakazal, kje vidim, da je 
potrebno v občini postoriti več kot do 
sedaj, sem te projekte v določeni meri že v 
preteklosti poskušal realizirati in jih želim 
sedaj nadgraditi. Gre za pomoč družinam 
ob rojstvu otrok, tudi delo z mladimi je še 
vedno na stopnji, kjer ni organiziranega 
dela, pač pa je določeno sofinanciranje 
posameznih projektov. Vse to je dobrodoš
lo, ni pa sistematičnega dela in pristopa, ki 
bi mladim omogočil večjo stopnjo motivira
nosti in uveljavljanje na posameznih 
področjih. 

Tudi na področju kulture in turizma je po 
moji oceni možno določene stvari 
izboljšati, gre za večjo povezanost in koor 
dinacijo pri projektih, ki sta skupna tako 
turizmu kot kulturi. Občina bo morala spre
jeti odločitev o ustanovitvi organizacijske 
strukture, ki bo na omenjeni področji pri
nesla določeno vsebino in svežino, kajti le 
z roko v roki bo na tem področju možno 

NADALJEVANJE NA NASLEDNJI STRANI 



OBČINSKI SVET 1998 - 2002 V OCEH DESETIH OBČINSKIH SVETNIKOV 
28. novembra se je konstituiral nov, 24-

članski Občinski svet. V njem ni 10 
dosedanjih svetnikov oziroma svetnic. Ob 
njihovem (začasnem) slovesu od aktivne 
politike smo jim zastavili tri vprašanja: 

1. Kako ocenjujete delo Občinskega 
sveta v preteklem 4-letnem obdobju? 
2. Lani ste soodločali o skoraj 2000 mili
jonih občinskih tolarjev, ali bi kakih 100 
milijonov VI uporabili za kaj drugega, 
mogoče bolj potrebnega? 
3. Kaj bi zaželeli novemu Občinskemu 
svetu? 

Odgovori: 

DRAGO ANDROCEC. SDS, POLICA 
_ 1. Z delom 

o b č i n s k e g a 
sveta še bolj pa 
župana nisem 
najbolj zadovol
jen, saj se 
veliko tudi 
potrebnih in 
celo sprejetih 
odločitev ni ure
sničilo, naj ome

nim samo zdravstveni dom in izgradnjo 
vodovoda Nova Gora. Pri investicijah v šol
stvo je šlo preveč denarja za izgradnjo 
objektov, zidov, premalo pa je bilo poudar
ka in skrbi za kvalitetno notranjo opremo. 
Zaradi tega je bilo premalo denarja za 
ceste. vodo... Mislim tudi, daje naša komu
nala predraga, ker se ne razmišlja o kon
cesijah. 

2. Lanski proračun sicer ni bil 2 milijardi, 
ampak v resnici nižji, na kar smo opozar
jali. Marsikaj se bi dalo verjetno bolje 
uporabiti. Mislim, da je bilo preveč poudar
ka na šoli Brinje, gradnja je bila preveč luk
suzna, zaradi česar so bile zanemarjene 
ostale vasi, ki imajo podružnično šolo. 
Upoštevan bi moral biti zdravstveni dom, 
ker je zelo potreben. Preveč poudarka je 
bilo tudi na stanovanjskih conah, kjer so 
graditelji za trg dosegli neprimerno zgos
titev gradnje. 

3. Novemu občinskemu svetu želim, da 
bi ustvaril boljše vzdušje kot dozdaj, da bi 
našel skupen jezik in da bi v čim večji meri 
upošteval potrebe občanov: gradnjo 
cenenih stanovanj za mlade družine, 
izgradnjo novega zdravstvenega doma. 
Vsem krajanom pa želim srečen božič. 

DANUEL CAKS. SDS, Š M A R J E - SAP 
1. V Občinski svet sem prišel v jeseni 

leta 2 0 0 0 kot naslednik Janeza Janše, ki 
je postal obrambni minister. Osebno pa 
nisem zadovoljen ne z načinom dela v 
svetu, ne z vodenjem sej pa tudi ne z 
razpravami in preštevilnimi replikami. Ni 

šlo za dobro 
ljudi, ampak v 
glavnem za 
politično, stran
karsko delo
vanje. Marsikaj 
je bilo neargu-
m e n t i r a n o , 
strankarska ra
čunica je pre
več delovala. 

Rezultat pa je tak, kakršen se je pokazal 
na volitvah. Prav je, da se seje magne-
togramsko in tudi televizijsko dokumentira
jo, javno televizijsko prikazovanje zlasti 
celotnih sej občinskega sveta pa bi jaz 
odsvetoval. Svetniki dostikrat za sejo 
nismo bili dovolj pripravljeni. Premalo seje 
delalo na odborih, pa še potem se je na 
seji vse ovrglo. Župan je seje vodil avtori
tarno, kot paša, ki ne pusti, da bi kdor koli 
karkoli rekel. Seje bi jaz skrajšal na 4 ure, 
sejnino pa bi znižal za polovico. 

2. Občinski svet pravzaprav ne razpola
ga z 2 milijardama oziroma s celim pro
računom. Veliko denarja je namreč raz
porejenega vnaprej: stroški občinske 
uprave, vrtci, tekoče investicije... Sam pa bi 
namenil dosti več denarja za kulturo, ta 
daje pečat občini, po njej je občina prepoz
navna. SDS je izglasovala denar za 
smučarsko skakalnico pa za konjeniški 
klub - ampak tu je šlo za majhne vsote. 
Seveda pa se je treba pred razporejanjem 
občinskega denarja zmeniti, predvsem pa 
želeti ljudem dobro. To ljudje pozlatijo na 
volitvah. Desne stranke so se preveč 
razhajale, premalo so sodelovale, bile so 
neenotne. 

3 . Novemu občinskemu svetu želim več 
strpnosti, da bi v večini zadev našli kom
promis, pa tudi, da bi na seje prihajali bolj 
pripravljeni. In da bi se z občinskimi 
službami, ki pripravljajo stvari, posvetovali. 
Predvsem pa želim, da bi občinski svet 
delal dobro za občane. Saj bo prišlo vse na 
vrsto. Najbolj pomembna je izgradnja 
zdravstvenega doma. kakšna podružnična 
šola - pri gradnji katerih pa bi morali 
upoštevati tudi natalitete). Mogoče bi zato 
izboljšali komunikacije, saj bi zadostovalo 
manj podružničnih šol. Sam sem v svetu 
deloval tako, da lahko vsakemu pogledam 
v oči, z vsakim sem prijatelj - prepričevati 
je treba z argumenti. Upam, da bo v novem 
svetu drugače, bolje. V njem sta tudi pred
stavnika mladih, ki bosta jeziček na tehtni
ci. 

JANEZ DOLINŠEK, SLS, PEČ 
1. 0 delu občinskega sveta imam nega

tivno mnenje. Občinski svet sploh ni delal, 
bil je privesek župana, moral je sprejemati, 

NADALJEVANJE IZ 7. STRANI -
ZA VARNO PRIHODNOST / MATJAŽ TR0NTEU - SLS 

vnesti vsebino v številne, lepo obnovljene objekte kulturne dediščine. Tudi na ostalih 
področjih, predvsem komunalni infrastrukturi, gospodarstvu in kmetijstvu je veliko prob
lemov, ki so potrebni, da jih realiziramo in da bo temu potrebno nameniti kar nekaj denar
ja. Težko je verjeti, da nekateri krajani še vedno nimajo vodovoda. Po krajevnih skupnos
tih je še veliko odprtih problemov, kot so izgradnje kanalizacij in čistilnih naprav, javne 
razsvetljave, urejanje vaških jeder, mrliških vežic, preplastitve lokalnih cest in drugo. 

Izziv pa predstavlja še priprava praznovanj ob 500-letnici šole v Šmarju-Sapu in v 
odboru, kateremu predsedujem, je mnogo pobud in idej, ki jih bo potrebno udejanjiti. 
Želim si, da bomo svetniki na sejah konstruktivni, da bomo delovali v strpnem ozračju in 
medsebojno komunicirali na način, ki je primeren javnemu delovanju, ter da bomo znali 
prisluhniti idejam in predlogom različnih svetnikov. 

Ob koncu pa želim izpostaviti še naslednje. Na političnem področju si bom še naprej 
prizadeval oblikovati močno desnosredinsko stranko, ki je nuja in bi jo slovenski narod 
potreboval že v preteklosti, saj potrebujemo stranko, ki skrbi za duhovno, demografsko, 
regionalno in varno državo, stranko, ki ima v srcu skrb za razvoj in usodo naroda, za lep
oto slovenske krajine v družbi velikih evropskih narodov. Enkrat gradimo in drugič podi
ramo, s tem je potrebno končati. Prihodnosti v Evropi si ne znam predstavljati brez močne 
stranke krščanskoljudske naravnanosti, kajti prav Evropo v tem trenutku vodijo stranke 
desnosredinske drže. In skoraj v vsaki državi Evropske unije imamo močno ljudsko ali 
demokrščansko stranko. Samo močne konkurenčne politične stranke izboljšujejo živl
jenjski standard in na sploh stanje v družbi. 

Tudi v naši občini se lepo vidi, kje smo. Rezultati nedavnih volitev (državnih in lokalnih) 
in njihova analiza povedo, kakšno stanje je na tem področju v Sloveniji. Dokler bom imel 
pri svojem delu podporo stranke in posameznikov tudi izven nje, toliko časa bom vztrajal 
in deloval, ko pa podpore ne bo več, bom seveda svoje mesto prepustil drugim. 

Slovenska ljudska stranka (SLS),občlnski odbor Grosuplje, se vsem volllkam In volih 
cem Iskreno zahvaljuje za oddane glasove, ki ste Jih namenili za listo SLS na 
nedeljskih lokalnih volitvah, 10. novembra 2002. 

Odgovornost In zaveza Izvoljenih Je, da predstavljeni predvolilni program tudi ures
ničujemo v dejanjih. 

kar si je zamis
lila občinska 
uprava in žu
pan sam. Ko je 
svet sprejel pro
gram investicij, 
program razvo
ja, župan z njim 
ni soglašal, 
ampak je trdil, 
da to ni uradni 

dokument, in ga ni izvajal. Enako je bilo s 
proračunom. Župan ni delal, kar je bilo 
izglasovano. Tudi seje so bile vodene 
slabo. 

2. Veliko preveč se je vlagalo v stanova
njsko gradnjo oziroma komunalno oprem
ljanje zemljišč. Zaradi nesorazmernega 
porasta prebivalstva se bo v prihodnjem 
desetletju družbeni standard bistveno 
znižal. Od večjih investicij nismo nikoli 
dobili enotnega in preglednega poročila: 
pri šoli Brinje je bilo ogromno dodatnih 
plačil, v ŠtJuriju se gradi predraga, pre-
razkošna šola, nikoli nismo dobili poročila 
o stroških za preselitev Romov. Veliko seje 
dajalo v center, podeželje pa je dobilo 
semtertja kakšen drobiž. Bojim se, da bo 
zdaj še slabše, od članov sveta so le štirje, 
pet s podeželja. 

3 . Želim, da bi novemu občinskemu 
svetu uspelo ustvariti medsebojne odnose 
spoštovanja ter da ne bi pozabili na 
občane, ki živijo izven središča. 

ANGELCA LIKOVIC. SDS, GROSUPLJE 
1. Na hitro 

težko rečem. 
Vsekakor je 
bilo naporno 
pri ključnih pro
blemih in pro
jektih razvoja 
občine najti 
skupno soglas
je. Problem je 
bil zelo pereč 

tudi pri vsakoletnem sprejemanju pro
računu. Zadnje dve leti sem vodila odbor 
za družbene dejavnosti. Imeli smo 20 sej. 
Pri delu odbora sem bila zelo angažirana in 
obravnavali smo vse segmente družbenih 
dejavnosti. Tako bo imel novi odbor mar
sikatero smernico že razčiščeno. 

Moram povedati, da sem že dolgo časa 
čutila, da g Predalič, predsednik SDS 
Grosuplje, ni naklonjen mojemu delovanju 
v stranki. Kljub mojemu življenju in moji 
pripravljenosti, da še en mandat ostanem 
dejavna v občinskem svetu, nista g. 
Predalič in g. dr. Verlič dovolila, da bi bila na 
listi za nov občinski svet. In prav zato sem 
se odločila, da v SDS do nadaljnjega ne 
bom več delovala, pač pa bom svoje znan
je in energijo usmerila v tiste projekte, kjer 
bom čutila, da je moje sodelovanje 
zaželeno (LAS - lokalna akcijska skupina 
za preprečevanje uživanja drog 500-letni-
ca šolstva v Šmarju, sprejetje verouka med 
izbirne šolske predmete). 

2. Ker sem v duši šolnik, bi v vsem 
preteklem obdobju in tudi v prihodnjem 
namenila več denarja družbenim 
dejavnostim, zlasti šolstvu in zdravstvu. 
Zdravi in izobraženi Slovenci so prihod
nost. Skrbi za to je bilo v preteklem obdob
ju premalo. Tudi knjižnica na Grosupljem 
zahteva rešitev. To so prioritete. 

3 . Novemu občinskemu svetu želim, da 
bi bile seje krajše, razprave pa bolj 
strokovne. Potem bo tudi napetosti med 
svetniki manj, saj so vsi zaradi občanov, 
zaradi skupnosti. 

MILENA LUNAR, ZLSD, ŠMARJE SAP: 
1. Mislim, da 

smo bili kar 
uspešni, saj 
smo zastav
ljene naloge 
nekako izpol
nili, čeprav ni 
šlo vedno glad
ko in je bilo 
potrebno veliko 
kompromisov. 

Kar sem si zastavila sama, in to je bilo 
zlasti na področju družbenih dejavnosti, 
smo sorazmerno uspešno realizirali, tako 

npr. izgradnjo novih šolskih prostorov za 
prehod na devetletko pa štipendiranje 
najbolj uspešnih študentov in še kaj. 

2. Že pri proračunskem predlogu ni bilo 
sprejeto marsikaj, kar sem predlagala 
(razširitev šole, vežic, kulturno dvorano), 
verjetno pa bo uresničeno v prihodnosti. 

3 . Članom in članicam novega 
občinskega sveta želim, da bi medsebojno 
dobro sodelovali in da se ne bi več šli poli
tike na visokem nivoju, saj gre za občino, v 
kateri živimo. 

RUDOLF ROME, SLS, VEL STARA VAS 
1. V zad

njem mandat
nem obdobju 
so se uresniče
vali občinski 
projekti, ki so 
bili začeti že v 
p r e d h o d n e m 
obdobju, nekaj 
jih je bilo do
danih, nekaj pa 

odvzetih, kar je velika škoda. V delovanju 
občinskega sveta pa se je vseskozi čutila 
dvopolnost: desnica je sicer imela večino, 
glede na leta 1999 spremenjeno zakon
odajo pa ima župan zdaj velika pooblasti
la, moč opozicijske večine pa se je zman
jšala. Župan se je znal uveljaviti tudi v 
javnem nastopanju in v medijih, razen s 
komentarji v občinskem časopisu ne. To 
razmerje se odraža tudi v volilnem izidu. Že 
prej se je bilo težko sporazumevati o 
občinskem proračunu, v zadnjem man
datu pa so ostajale proračunske postavke 
desnice nerealizirane. Tako je upadla tudi 
volja in več svetnikov se je odločilo izpreči. 

2. Županovo gledanje na proračun je 
drugačno od gledanja drugih. Z opozicij
skega stališča je predvsem vidno nera
cionalno trošenje. Marsikaj je namreč 
stvar inercije: ko se investicija začne, se 
pred koncem marsikaj več porabi, novi pro
grami so slabše podprti. Stroški v zvezi s 
šolo Brinje so realni, nezadovoljstvo'vzbu
jajo podražitve zaradi popravil. No, upošte
vati je treba, da je investicija trajala pet let. 
Neracionalno pa je vse nadstandardno: 
komunala, toplovod, komunalno oprem
ljanje zemljišč, tudi marsikaj pri šoli Brinje. 
Pri šoli ŠtJurij investicija za 3 0 % presega 
predpisane standarde. Vendar so to tudi 
naše odločitve. Zato pa nekatere druge 
postavke izpadajo. Za razvoj podeželja oz. 
za kmetijstvo naj bi bilo porabljenih 2 % 
proračuna, v resnici pa ga ni bilo niti 1 % in 
celo namenska sredstva za melioracije in 
kredite so ostala neizkoriščena. Tudi 
vzdrževanje naravne in kulturne dediščine 
je slabo. Graje vredno je tudi gospodarjen
je z občinskim premoženjem: poslovni 
prostori se ne oddajajo v najem, stavbna 
zemljišča se kupujejo po vsaki ceni, 
površine, namenjene za javne potrebe, pa 
bi morale biti vračunane v komunalni 
prispevek in za ureditev zemljišč tudi 
uporabljene. Zdaj tudi dodatne stroške, 
nastale pri komunalnem opremljanju, krije 
občina. Sploh bi bilo treba komunalno 
opremljanje prepuščati investitorjem oziro
ma njihovim konzorcijem in dela oddajati 
na natečajih. Tako bi se racionalnost goto
vo povečala in cena opremljanja znižala. 

3 . Novemu občinskemu svetu želim 
uspešno delo. Želim pa tudi, da bi bilo prav 
ne le za Grosuplje in Šmarje, največji 
naselji, ampak tudi za 9 0 % ostalega 
občinskega ozemlja in tudi za 50 % drugih 
prebivalcev občine. 

ANDREJA SMOLIČ, LDS, GROSUPLJE 
1. 0 delu 

o b č i n s k e g a 
sveta sem ime
la drugače 
predstave. Če 
gre za vred
note, sem pri
čakovala, da jih 
vsi upošteva
mo, da smo 
enotni, stran-

karstvo pa je drugo. Koristi kraja in večine 
bi morale biti odločilne, predvsem zdravst
vo, prosveta, sociala. Več bi se moralo 
narediti za mlade: športna igrišča, kole

sarske steze itd. Težko je, če večina sveta 
nameni denar za npr. gasilski dom na 
Polici, ki bo služil 5 0 ljudem, ni pa poskr
bljeno za 1000 mladih na Grosupljem. 
Večine v svetu se s takimi argumenti ni 
dalo prepričati. Včasih je odločala prav 
škodljivo: namesto da ima tako rekoč 
vsaka vas mrliško vežico, naj bi raje vsaka 
vas dobila igrišče, za vse pa naj bi se ure
dilo centralno pokopališče. Mislim, da bi 
bilo dobro, ko bi bilo v občinskem svetu več 
žensk, ki imajo za te stvari več posluha, 
moški preveč poudarjajo komunalo, ceste, 
vodovod. 

2. Sama bi se odločila za slogan: v 
vsako vas športno igrišče. Mladi nimajo 
zdaj nobenih možnosti. Na Grosupljem bi 
bil potreben plavalni bazen. Šole na Polici, 
v Žalni bi bilo mogoče urediti s prizidki. V 
ŠtJuriju je 4 5 šolskih otrok in se bo dalo 
tako veliko denarja. Šola bo res dobra, 
ampak to ni racionalno. Zelo veliko je 
uživanja drog. Tudi to zlo bi treba prepreče
vati. 

3 . Novemu občinskemu svetu želim, da 
bi veliko več naredil za mlade in za 
Grosuplje. 

VERA ŠPAROVEC, SDS, GROSUPUE 
1. Kaj naj 

rečem? Delo 
o b č i n s k e g a 
sveta je bilo 
težavno: kar ko
li smo dosegli, 
ni "šlo skozi", 
če županu ni 
bilo po volji. Na 
koncu je na
redil po svoje, 

tudi če je bilo izglasovano, tako npr. načrt 
investicij za prihodnja štiri leta, kjer je bil 
določen vrstni red izgradnje šol, izgradnja 
zdravstvenega doma itd. Sprva je trdil, da 
program investicij ni uradni dokument, ker 
ga ni sestavil in predlagal župan, ko pa je 
bil program izglasovan, ni šel v realizacijo. 

2. Težko je na pamet reči, za kaj naj bi 
se bolje, v večji meri porabil proračunski 
denar, vsekakor za družbene dejavnosti, 
zlasti za šolstvo, saj nismo pripravljeni na 
devetletko. Težave so tudi v vrtcih. 

3. Novemu občinskemu svetu želim, da 
bi dosegel, da župan ne bi več mogel rav
nati samovoljno. 

PAVLE Š T R U B E U , SLS, PARADIŠČE 
1. Osebno 

nisem zadovol
jen, za kar je 
več razlogov. 
Prizadevali smo 
si za določene 
projekte, pa 
niso bili real
izirani, značilno, 
da se sicer tudi 
izglasovani pro

grami desnice praktično sploh niso izvajali. 
V marsikaterem pogledu je bilo prob
lematično tudi vodenje sej občinskega 
sveta: županov odnos do svetnikov in svet
nic je bil marsikdaj vzvišen, zato sem se 
slabo počutil. Večkrat sem bil, čeprav sem 
odgovoren oče in direktor firme, prav 
ponižan. 

Sicer je bil občinski svet zelo delaven, 
imeli smo veliko sej, praviloma dolgo
trajnih, vsebinsko pa niso bile takšne, 
kakršne si bi želel. 

2. Skozi celotno obdobje sem pogrešal 
strategijo, razvojne načrte. Vsaka firma 
mora imeti investicijski in razvojni načrt, 
toliko bolj občina, ki ima nad 15.000 pre
bivalci z mnogimi potrebami in različnimi 
interesi. Če župan na začetku ne ve, kako 
bo stvari peljal, je težko. Marsikdaj je zato 
šlo preveč enostavno: šolstvo, vrtci, potem 
če kaj ostane - pa ni - še za zdravstveni 
dom, komunalne potrebe pa pridejo na 
vrsto kvečjemu priložnostno. Tako ni nare
jen vodovod do Nove Gore, tudi projekt OŠ 
Št. Jurij ne gre po roku. Določiti je treba 
realne finančne možnosti in programe 
izpeljati po fazah. 

Pogrešal sem tudi celovit in skladen 
razvoj občine, za katerega bi bilo seveda 
potrebno iskati širši konsenz. Vedno sem 
bil pripravljen na tvorno sodelovanje pri 



razvoju občine, mislim, da imam tudi 
nekaj izkušenj, župan pa me je v štirih 
letih enkrat samkrat povabil na pogovor, 
velikokrat pa nam je dal vedeti, naj ne 
razmišljamo s svojo glavo, za to so drugi 
tukaj. 

3 . Novemu občinskemu svetu želim, da 
bi delal složno. Na potezi je tudi župan, če 
bo hotel izvajati sprejete programe vseh 
strank. 

Sicer pa si želim uravnoteženega razvo
ja središča in periferije. Pri razvoju 
središča naj bi občinski svet in župan 
gledala na celovitost razvoja: pripravlja se 
pozidava novih stanovanjskih naselij, zato 
je potrebno že zdaj določiti javne parkirne 
površine, objekte za otroško varstvo itd. 

Vsem želim, da bi znali ceniti različnost 
idej, saj tudi nesprejeti predlogi lahko 
pripomorejo k najboljši odločitvi. 
Dragocen je vsak kritičen posameznik. 
Mislim, da je v novem občinskem svetu 
dovolj svetnikov in svetnic, ki so obojega 
sposobni. 

M A T E V Ž VIDIC, SLS, POLICA 
1. Takoj na 

začetku man
data sem dobil 
še članstvo v 
dveh odborih 
in delo je stek
lo. Situacija v 
o b č i n s k e m 
svetu je bila 
zelo zanimiva. 
Župan je pri

padal levi opciji, desna pa je imela večino 
v svetu. Posledica take situacije je bila 
očitna predvsem pri vsakoletnem spreje
manju občinskih proračunov. Ti so bili po 
pravilu vsi prenapeti. Tako stanje pa je 
dajalo izvajalcu proračuna možnost, da 
določenih postavk proračuna ni realiziral. 

Občinski svet je dosegel nekaj lepih 
rezultatov, npr. izgradnja šole, sprejetje 
več zazidalcev, bile pa so sklenjene tudi 
stvari, katere nato niso bile realizirane. 
Obljubljen je bil enakomeren razvoj vseh 
okolij, vendar so KS na obrobju zaostajale, 
npr. glede vodovoda, cest, reševanje 
šolske problematike pa je na podeželju 
katastrofalno, saj nič ne kaže, da bi bilo 
bolje. Komunalno podjetje Grosuplje ima 
monopolni položaj, ni izpostavljen kon
kurenci, zato so njegove storitve predrage 
pa tudi premalo racionalne. Smetarine 
npr. nekateri sploh ne plačujejo, hkrati pa 
je šla drastično navzgor; voda je med 
dražjimi v Sloveniji, izgube v vodovodnem 
sistemu pa se ne sanirajo. 

Kljub vsemu pa sem ob zaključku man
data zadovoljen ob dejstvu, da sem dopri
nesel svoj del k vsemu pozitivnemu, ki je 
bilo doseženo v zadnjih štirih letih. Vsega, 
kar smo v naši stranki razumeli kot pra
vično in koristno, nismo uspeli realizirati. 
Takšna je pač demokracija, ki se je še vsi 
skupaj učimo. Ob tem moram povedati, 
da sem bil od ljudi deležen pohval, prav 
tako pa tudi številnih kritik, ki jih nisem 
jemal kot zlonamerne, pač pa so mi bile v 
veliko primerih spodbuda in usmeritev za 
delo, ki sem ga opravljal. 

2. Predvsem me moti neenakomeren 
razvoj posameznih lokalnih sredin. 
Medtem ko imajo nekatere šole premalo 
učencev za popolnitev razredov (npr. 
Šmarje), se večina podružničnih šol otepa 
z nemogočimi prostorskimi m delovnimi 
pogoji. Najhuje pa je to, da takega stanja 
s trenutno predvidenim finančnim poten
cialom ne bo mogoče v celoti izboljšati še 
vsaj osem let. Ob tem velja omeniti tudi to, 
da občinsko vodstvo pričakuje občutno 
f inančno pomoč krajevnih skupnosti , 
kljub temu da ve, daje po ustavi in zakonu 
problem šolskega prostora dolžna rešiti 
občina skupaj z državo in da krajevne 
skupnosti z veliko težavo rešujejo prob
leme komunalne infrastrukture in da ljud
je novih obremenitev niso pripravljeni 
zlahka sprejeti. 

Najti bi se moral denar za reševanje šol 
na podeželju pa tudi za zdravstveni dom 
na Grosupljem. 

3. Novemu občinskemu svetu želim 
veliko uspehov pri delu. 

Za Grosupeljske odmeve spraševal 

InzapIsalJ. Miiller 

URESNIČEVANJE 
NACIONALNEGA INTERESA 

Razrešitev d i leme, kaj je in kaj ni nacionalni interes Slovenije, je možna s sistematično obrav
navo duhovnega in materialnega blagostanja ljudi in države. Nacionalni interes je, da se ti kapi
tali ohranjajo ter oplajajo v maks imalno možni meri . Maksimal izaci ja je potrebna zato, ker ves 
svetovni razvoj temelji na konkurenci . Države se vključujejo v mednarodno sodelovanje in 
združenja, zato da bi še bolj povečale učinkovitost svojih kapitalov in prišle do še večjega 
blagostanja svojih ljudi. Ker je Slovenija glede lastnih kapitalov bistveno šibkejša, bi morala imeti 
izdelano strategijo krepitve slovenskih kapitalov, katerih lastniki so slovenski državljani doma in 
po svetu. 

Za ustvarjanje duhovnega in materialnega blagostanja je potreben sistem kapitalov. Kapital i 
so tvorci duhovnega in materialnega blagostanja ljudi v d ružbenem s istemu, sistem kapitalov 
lahko nanizamo po teh skupinah: človeški, politični, socialni , delovni, organizacijski, f inančni , 
tehnološki , stvarni, naravni in časovni kapital . 

S kapitali je potrebno odgovorno in skrbno gospodarit i , za kar je nujno lastništvo in nadzor last
nikov nad t ist imi, ki so j im kapitale zaupali v upravljanje. Zato so potrebne skrbne transparentne 
strokovne anal ize učinkovitosti črpanja, pretvarjanja, prodaje in oplajanja. Kapitali v gospo
darstvu imajo analogno funkcijo kot premoženje v gospodinjstvih in na kmeti jah, ki ga ljudje 
uporabljajo za preživljanje. Gospodinjstvo ali kmetija brez lastnega premoženja je uboštvo. Ta kri
terij velja tudi za celotno Slovenijo in njene državl jane. Če lastni kapitali niso vrednota in se ne 
bodo ohranili in oplajali , bodo državljani Slovenije duhovni in materialni proletarci brez lastnih 
kapitalov. 

Kapitali so tudi rezerve, ki premoščajo krize. Temeljita primerjava slovenskih kapitalov in kap
italov držav Evropske unije bi pokazala, da je Slovenija revna s kapitali precej bolj, kot bi sklepal i 
iz primerjave bruto domačih proizvodov. Zato Slovenija ni dovolj trdna in jo lahko zanašajo razni 
tokovi. Strategija gospodarskega razvoja bi morala imeti s istematičen pregled nad sedanjimi in 
prihodnjimi kapitali v Slovenije. 

Vprašanje ustvarjanja s is tema lastnih kapitalov je zanemarjeno. Šele zdaj se razpravlja o tem, 
kaj je slovenski nacionalni interes. Izposojanje npr. f inančnih kapitalov v tujini in še bolj 
lahkomiselna razprodaja dobrih podjetij kupcem, brez strokovnih analiz, je zgolj bitka za preživet
je brez možnosti akumulaci je lastnih kapitalov, po drugi strani pa okoriščenje posrednikov in 
kupcev na račun že tako revnih Slovencev. 

Slovenski narod je f inančno zaživel šele takrat, ko je naredil svojo zavarovalnico in banko. 
Potem so se začeli krepiti intelektualne vrste, trgovci in podjetniki in če ti to vzamejo iz rok, ni 
sent imenta . Zato se mi zdi, pa tukaj to ni nacional izem, ker dobre majhne države, del majhne 
ekonomije v Evropi, imajo močne stebre, če pogledamo Nizozemce, Švicarje, kakšne gigante 
imajo. 

Sedanje članice Evropske unije so se združi le zato, da bi še bolj oplajale svoje kapitale ter 
omogoči le svojemu prebivalstvu še večje blagostanje. Tudi pri sprejemu novih članic skušajo 
svoje blagostanje maksimirat i . Ker imajo močne s isteme lastnih kapitalov, države kandidatke pa 
slabotne, so te v absolutno podrejenem položaju. Zato je nujno izdelati strategijo krepitve lastnih 
kapitalov, katerih lastniki bodo slovenski državljani in izseljenci, ne le bogati posameznik i , 
temveč čim širši krog ljudi. Gre tudi za lastnike certifikatov in množično delničarstvo. Delničarji 
bi morali imeti možnost , da kot lastniki čim bolj neposredno upravljajo in nadzirajo svoje f inančne 
kapitale. 

Cilj tranzicije ni, da bi Slovenci postali proletarci brez imetja, temveč da bi jih bilo čim več last
nikov raznih kapitalov. Pošteno bi bilo v ta krog privabiti tudi Slovence na tujem. Duhovne in 
materialne vrednote ter blagostanje Slovencev so odvisni od političnega kapitala, ki omogoča 
demokrat ično transparentno konkurenco političnih strank. Čim bolj si ena stranka prisvaja oblast 
in blokira konkurenčne stranke, tem bolj strmo naraščajo posledični stroški oz. škode. Če pa je 
sistem demokrat ičen in konkurenčen, lahko volilci izberejo drugo stranko s karakteristiko manj
ših posledičnih stroškov. 

V demokrat ičnem svetu se stranke menjavajo na oblasti . V Sloveniji pa ima po osamosvojitvi 
oblast dejansko ena politična opcija z manjšimi modif ikaci jami, zato mehanizem konkurenčne 
demokrat ične izbire strank ne deluje. Zaradi tega je politični kapital majhen, tudi demokrat ična 
konkurenca ni vzpostavljena. Tako imenovani imperementaci jski deficit tranzicije oziroma 
pomanjkljivo izvajana tranzici ja, ki se tudi uradno priznava, izvira pretežno od tu . Nujen je razvoj 
demokraci je, tako da bodo volilci z menjavanjem oblasti prisilili stranke v doseganje večje 
kakovosti . V bistvu je razvoj polit ičnega kapitala glavni nacionalni interes Slovenije, saj je od tega 
odvisno vse, dolgoročen stabilen razvoj s is tema slovenskih kapitalov, blagostanja in vrednot. 

pripravil Matjaž TrontelJ 

V PRIČAKOVANJU... 
Ze smo v adventnem času, ki je bil vernim Slovencem že od nekdaj 

svet čas, čas zbranosti in notranje priprave na božič. Že nekaj tednov 
pred božičem, skozi ves advent se vpleta v vsakdanje življenje božično 
razpoloženje s tihoto po domovih in s celo vrsto prisrčnih navad, ki so 
se ohranile vse do danes. Slovenski narod jih je ohranjal s spoštovan
jem in ljubeznijo, ker so bile del njegovega verskega in narodnega 
izročila, dediščina daljne preteklosti, ki so jo rod za rodom bogatili in 
dopolnjevali predvsem z novimi in globokimi oblikami ljudske vernos
ti. 

Božični večerje najlepši večer v vsem letu. Spomini nam radi sežejo 
pod krov domače hiše, kjer smo tudi mi skupaj s svojimi dragimi starši 
doživljali božični čas. V teh dneh so človeška srca še posebno občutlji
va. Reveži pa še na poseben način občutijo trdoto in sovraštvo sveta, 
osamljeni in ostareli svojo samoto in zapuščenost, vsaka družina pa 
občuti odsotnost kateregakoli svojih članov. 

Današnji božični prazniki pa so, žal, v mnogih domovih predvsem 
prazniki obilja, vendar pa prav zato marsikje revni in pusti brez 
resnične prazničnosti. Mnogi so v gospodarski blaginji, do katere so se 
dokopali, opustili vse tiste stare božične navade m običaje, katerih so 
se držali še njihovi starši ali še do nedavnega tudi oni sami. 

Božični običaji niso vezani le na nekdanjo kmečko preproščino ali 
delavsko revščino. Ti običaji so odraz stare slovenske ljudske kulture 
in globoke vernosti, torej vrednot, ki nikoli ne zastarajo, ampak samo 
olepšajo naše življenje, ker mu dajejo duhovno in kulturno vsebino. 

Naj vam bo ta božični večer kot spomin na čudovita doživetja iz 
otroških let, sreče, poln tihe družinske topline in ljubezni. 

Pred nami pa bo kmalu novih 3 6 5 dni v letu 2 0 0 3 . Ni vse odvisno 
od nas, kakšni bodo ti dnevi, veliko pa lahko sami pripomoremo k 
temu, da bodo čim lepši. 

Novo leto je topla dlan, ki nam srečo želi, je pa tudi sveža gaz še 
neutrjene poti. Lepo je začeti novo leto ob misli, da nismo sami, da 
imamo prijatelje in somišljenike z enakimi željami in cilji. 

Vsem našim volivkam in volivcem se zahvaljujem za zaupanje, ki 
ste ga namenili meni, kot tudi ostalim članom NOVE SLOVENIJE na 
letošnjih volitvah. 

Vsem ljudem pa želim blagoslovljen BOŽIČ in srečno, veselo, 
zdravo ter uspešno NOVO LETO. 

NOVA SLOVENIJA - Krščanska ljudska stranka 
00 GROSUPLJE, Mihael Kadunc 

NE 
Prvi november, dan spomina na mrtve, ko večina Slovencev 

obišče grobove umrlih, je za Slovence že od nekdaj poseben 
dan sprave med živimi in mrtvimi. 

Letos je bilo s strani medijev spet zelo malo pozornosti 
p o s v e č e n e ž r tvam vojne in povojnih pobojev leta 1 9 4 5 . 
Kočevski Rog in Teharje sta kraja, kamor bi moral poromati 
vsak Slovenec in opraviti osebno spravo z vsemi žrtvami povoj
nega nasilja. 

Prav pa je, da se spomnimo tudi tega, da so skozi Grosuplje 
vozili transporti s temi nesrečniki proti Kočevskemu Rogu, kjer 
je poleg 1 0 . 0 0 0 Slovencev bilo pobitih še približno 2 5 . 0 0 0 
Hrvatov, Srbov in drugih. 

Naj spomnimo tudi na to, da je poleg Teharij in Kočevskega 
Roga po Sloveniji še preko 3 0 0 grobišč, v katerih ležijo posmrt
ni ostanki pobitih od nekaj 10 ljudi pa do nekaj tisoč. 

Zato: malo zgodovine, tudi najnovejše, zelo krute, ne more 
škoditi nikomur. 

Društvo za ureditev zamolčanih grobov 

GROBIŠČA V KOČEVSKEM ROGU 
Skupno število žrtev cca 35.000 

SLOVENSKI (JOMOHKANi I IN CIVILISTI (3.000) ' 
D. TOPLICE 

ŽHTVfr ZMETANE VVODN.1AK 

ŽRTVE M PARTIZANSKE!«* BATALJONA ltikv«l«,̂ pj 

SPOMIN NA SLOVENCE Javori«* 1000 

KOČEVSKI ROG 
I /lllČMl ll [1f»V»C]Vl» 

•dntarda Nova lafcra • th--* i ''•'>. 
TUDI MI SMO UMOLI 7 A 

DOMOVINO 
lv*< •vtiiiim' m prtč»vak.*v) 
DRUŠTVO ZA UREDITEV 
7AMOIČANIH OROROV 

SLOVENIJE im 

OPOMBA Kje M* ?4(» »O Namakifi vo|nih ujattilkov, (•fijn.l]»nth krnicam u p* 1WS, po oclii ert)u Brararjavaga MH v Podutiku m U rva H 

MRTVI PRIPELJANI 17 
TABOHlSC 
(50-flO) 

CIVILNE ZPTVF 

(900) 

PARTIZANSKI RANJEN'..! 

SLOVENSKI DOM'MIRAN'-1 

(•00) 

HRVAŠKI DOMOBRAN'.i IN 
USTAftl 
(isooo) 

NECMCEVI DOHRUVOLJU 
UOTtCEVA POLICIJA W 

ČETNIKI (5000 • 30001 

• Cvtlm KOČEVJA DOL TOPLICE 
• Oordnm pati 
• GntliiMa povojnih unmrhlnv 
• f\tmlk pod Krvnom 
• fitrllrariBkl grobovi 
•tMttlal 13 Partii»nsk»a»b 

K O Č E V J E 



POGODBA ZA GRADNJO SOLE ST.JURIJ PODPISANA o b i s k a m e r i š k e g a v e l e p o s l a n i k a 

Grosuplje, 6. november 2 0 0 2 - V 
obč insk i sejni dvorani sta direktor 
IMOS Inženi r ing Brane Kaste l i c in 
župan Občine Grosuplje Janez Lesjak 
ob prisotnosti še nekaterih sodelavcev 
iz Imosa in občine, kakor tudi pred
stavnikov grosupeljskega šolstva pod
p isa la pogodbo o gradnji šoli v 
Št.Juri ju. V nagovorih sta med drugim 
povedala, da bodo z gradnjo začeli 
takoj (nekaj pripravljalnih del je bilo že 
izvedenih), saj so z začetkom gradnje 
že nekoliko zamujali med drugim tudi 
zaradi ponovljenega javnega razpisa. 
Tako bodo po vsej verjetnosti v nove 
prostore šentjurski učenci vstopili že v 
prihodnjem šolskem letu. 

Jože Miklic 

ODVOZ KOMUNAL

NIH ODPADKOV ZA 

LETO 2003 ZA 

OBČINO GROSUPLJE 

Javno komunalno podjetje Grosuplje 
bo v letu 2 0 0 3 odvažalo komunalne 
o d p a d k e po že us ta l jenem planu 
odvoza. 

V okviru ločenega zbiranja v naselju 
Grosuplje ponovno pozivamo krajane 
naselja Grosuplje, da se držijo navodil, 
ki so bila dana ob uvedbi ločenega zbi
ranja. 

V posodo za papir lahko odlagamo 
le: 

- časopise , revije, prospekte, listine, 
knjige, kataloge, p isma, p isemski in 
ovojni papir, 

- kartonske škatle in embalažo za 
prehrambene artikle (riž, so l , teste
nine, otroške hrane), 

- kar tonsko e m b a l a ž o pralnih 
praškov, 

- valovito lepenko. 
V posodo za steklo lahko odlagamo 

le prazne in čiste: steklenice, kozarce 
votle steklene posode, razbite kozarce 
in razbite steklenice 

V posodo za kovine in železo lahko 
od lagamo le: p ločevinke, konzerve, 
manjšo pločevinasto posodo, doze od 
pijač (iz aluminija in bele pločevine), 
pločevinaste igrače, vse druge majhne 
kovinske odpadke (baker, cink, alu
minij, bela pločevina). 

V občini Grosuplje se bodo komu
nalni odpadki v letu 2 0 0 3 odvažali po 
naslednjem planu: 

Glej tabelo desno! 

Javno komunalno podjetje Grosuplje 
se ob izteku leta zahvaljuje uporab
nikom odvoza odpadkov za okolju pri
jazno ravnanje. Žel imo si , da bomo 
lahko še vnaprej skupaj skrbeli za 
čisto in zdravo okolje. 

VESEL B O Ž I Č IN S R E Č N O 
NOVO LETO 2003 VAM Ž E L I 

JAVNO KOMUNALNO 
PODJETJE GROSUPUE 

Redni odvoz Papir Steklo Kovine 

JANUAR 
01 ,02 ,03., 

06 „ 07. ,08 ,10, 
13.14., 15 ,17, 
20,21,22 ,24., 
27,28,29 

16.,30 09,31, 23. 

FEBRUAR 
03, 

04,05 ,06 ,07 , FEBRUAR 10,11,12,14., 
17,18.19, 21 , 
24 , 25.. 26 . 28 

13,27, 20 28 

MAREC 
03., 04., 05., 07., 
10.. 11.. 12.14., 
17,13.19,21., 
24., 25 , 26., 28.. 
31 

13.. 27. 06 20, 

APRIL 
01 , 02 . 04., 

07,08, 09,11., 
14,15,16, 18., 
21 ,22.,23, 25., 
28,29,30 

10,24. 03.,25. ' j.'... M X ] 

MAJ 
02„ 

05., 06., 07 ,09., 
12,13.. 14., 16., 
19., 20.. 21 , 23.. 
26, 27., 28, 30. 

08., 22. 15 29. 

JUNIJ 
02., 03., 04 ,06, 
09,10.11,13., 
16,17., 18 ,20., 
23., 24., 25., 27 „ 
30. 

05,19. 12.,26. 27. 

JULIJ 
01 ,02,04., 

07., 08, 09., 1 1 „ 
14.. 15.. 16.18. 
21.. 22., 23.. 25 , 
28, 29, 30. 

03,17 „31. 10. 24. 

AVGUST 
01., 

04, 05,06, 08., 
11,12,13,15., 
18 ,19.. 20 , 22.. 
25., 26., 27., 29. 

14 ,28. 07 ,29. 21. 

SEPTEMB. 
01„ 

02., 03., 04 , 05 , 
08,09,1 0 , 12., 
15., 16,17,19. 
22 ,23 „24 „26, 
29., 30 

11,25. 18. 19. 

OKTOBER 
01,02 ,03 , 

06 ,07,08 ,10, 
13., 14., 15.,17 , 
20, 21, 22, 24, 
27 ,28,29,31 

09,23, 10, ,30. 16. 

NOVEMBER 
03.,04 , 05.,07 , 
10.. 11.12 , 14., 
17., 18.. 19. 21 . 
24, 25, 26 , 28 

13.,27. 20. 06. 

DECEMBER 
01., 

02., 03., 04,, 05., 
08,09,10 „ 12., 
15.16,17.19., 
22., 23, 24, 26 , 
29,30,31. 

11,24, 12,31. 18. 

Zupanova Jama/Tabor, 26. oktobra 2002 - Na zdaj že tradicionalno pobudo 
n e č a k a odkrltelja naše kraške lepotice - Ž u p a n o v e jame Josipa Jesiha, ki se 
poklicno ukvarja med drugim tudi s turizmom, je obiskal Ž u p a n o v o Jamo In 
Tabor Cerovo amer išk i veleposlanik v Republiki Sloveniji, g. Jonny Young. 

Visokega obiska so se poleg vodstva 
Županova j a m a - turist ičnega-okolj -
skega d r u š t v a , sode lavcev Jos ipa 
Jes iha in povabljenih udeleži l i tudi 
gost insk i in tur ist ični delavci iz 
različnih koncev Slovenije. Obisk je 
počastil tudi grosupeljski župan Janez 
Lesjak s svojo hčerko, ki je bila na tem 
srečanju prevajalka. 

Vodenje po sedmih dvoranah naše
ga bisera je to pot (skoraj) krstno 
opravi l novi vodič Tur is t ičnega in 
okoljskega društva Županova j a m a -
Grosuplje Stojan Jakopin, izčrpno o 
zgodovinskem času in pomenu proti-
turške obrambe za ohranitev narodne 
identitete in obrambo evropske kulture 
pa je v "Miklavževi" cerkvici spregovoril 
šentjurski župnik Anton Hostnik. 

J o ž e Miklic 

P.S. o spodrsljaju: Ob tem visokem obisku s m o spet slišali iz ust predstavnika 
naše občine, da je bila Županova jama odkrita pravzaprav po nesreči , ko naj bi 
takratni župan Josip Perme pijan padel v brezno na svoji parceli . Takšna razlaga 
je bila morda dobra "včasih" . Danes pa si lahko predstavljamo, da bi se na tej 
višini lahko človek le ubil, ali bi o njem ne vedel nihče, kam se je izgubil. Tako ne 
bi imeli niti Županove jame, že precej let pred njegovo smrtjo pa bi takratni ljud
je po vsej verjetnosti izgubili tudi prizadevnega župana. 

GRANDVID HOTEL 
Na Lavrici so 8 . novembra odprli nov hotel z imenom GRANDVID s štirimi 

zvezdicami. Naj povemo, da je ime sestavljeno iz GRAND-ovec, kjer so starši last
nice Brigitte že imeli vrsto let priznano gostišče, drugi del imena pa izvira iz pri
imka VID-er. Solastnik je tudi Brigittin mož Bojan, ki po rodu izhaja iz naše občine 
Grosuplje, natančneje iz Velikega Mlačevega. 

J o ž e Miklic 

ODPRTJE NOVE LESNE Ž A G E 

VVOODTRADE D.0.0. 
Grosuplje, 2 6 . oktobra 2 0 0 2 - Nevenka in Milan Strnad sta poslala vabilo, da 

bi tega dne praznovali po nekaj več kot deset letnem delovanju družinskega pod
jetja slovesno odprtje popolnoma nove in močno avtomatizirane lesne žage s 
poslovnimi prostori v gospodarski coni za gozdičkom Smrekec oziroma neposred
no ob tovarni Motvoz in platno. Prireditve so se poleg nekaterih poslovnih part
nerjev in delavcev udeležili tudi številni Dobrepoljci, od koder Strnadova prihaja
ta, Moški pevski zbor Rafko Fabiani, Godba Dobrepolje in še nekateri drugi 
nastopajoči . Udeležila sta se ga tudi dobrepoljski župan (kot član pevskega 
zbora) Anton Jakopič in grosupeljski župan Janez Lesjak, ki je po blagoslovu, ki 
ga je opravil dobrepoljski kaplan, skupaj z direktorjem slavnostno prerezal trak. 
Gostje so si nato v "prvem nadstropju", kjer poteka večina proizvodnega progra
ma, ogledali poizkusni razrez lesa. 

Jože Miklic 



D R Ž A V N O S R E Č A N J E S K A V T O V 
Grosuplje, 16. in 17. novembra 2002 - Kar precej velika družina skavtov iz vse Slovenije se je zbrala v Grosupljem 

na državnem srečanju le nekaj tednov pred slavnostnim praznovanjem 80. obletnice skavtstva v Sloveniji. Nekateri 

so prišli že v petek zvečer in prespali po skavtsko, naslednji dan pa so se jim že pred 9. uro zjutraj pridružili še 

ostali iz različnih krajev po Sloveniji. 
Po uvodnem spoznavanju in 

razdelitvi v skupine so nato začeli z 
vsebinskimi delavnicami na različnih 
področjih: od pripovedovanja zgodb, 
p roučevan ja raz l ičnih ž iv l jenjskih 
situacij , iger pa do razmišljanj o Bogu. 
Med slednji delavnici se je eni od 
udeleženk utrnila zelo lepa misel : "Bog 
nam vedno daje več različnih poti in 
upa, da se bomo odločili za pravo. Tudi 
če se ne bomo, nam bo znova in znova 
kazal pot - odločitev pa je naša." 

Na tem srečanju so predstavili tudi 
svoj tehnični priročnik, se nato spre
hodil i do naše kraške lepot ice -
Županove jame, si ogledali še zna
meniti protiturški Tabor, v večernem 

delu pa so imeli tudi katehezo, pred
stavitev projekta "Luč miru" in nato še 
zabavni večer. V nedeljo je bil program 
nedel jsko obarvan . V njem so ob 
d o p o l d a n s k i h t e h n i č n i h de lavn icah 

osrednjo pozornost namenil i sv. maši, 
po kosi lu pa so se nato odpravil i 
domov, saj je nekatere čakala še 
dolga, tudi tri ure in več dolga vožnja. 

Jože Mlkllč 

Nekaj utrinkov iz skavtskih delavnic: 
Pripovedovanje zgodb. 

ZAME SO BILA TO NEPOZABNA OTROŠKA LETA - 80. obletnica začetka skavtstva v Sloveniji 
V Tivoliju smo Imeli 2 baraki. Zelo smo bili 

privrženi skavtskl Ideji, radi smo bili skavti In 
radi smo prišli v barako. Na taboru Je bilo 
treba šotor postaviti v 1 dnevu. Zvečer smo 
ob ognju recitirali, peli, Igrali skeče. Vsak si 
Je moral prinesti štor, korenino. Zavili smo 
luli v odejo In Imeli klobuke potegnjene na 
oči. Uniforma so bile kratke hlače, tudi pozi
mi. 

V skavtsko organizacijo sem se včlanil, ko 
mije bilo 13 let, to je bilo 1.1938. 

Tako začne pripoved g Vaso Samec, 
upokojeni ekonomist, ki ŽM v Grosupljem In 
Je Imel priložnost živeti skavtstvo že pred 
drugo svetovno vojno, ki Je skavtsko gibanje 
pri nas ustavila In Je trajalo nekaj desetletij, 
da Je ponovno oživelo. 

Da si lahko bil član, je bilo zelo pomembno, 
da si imel dober uspeh v šoli. Tudi od doma si 
moral prinesti dokaz, daje vse vredu, in potem 
si lahko vstopil med skavte (fantje) oz. čebelice 
(punce). Mama se je zelo trudila, da me je 
spravila notri, ker sem imel ob konferenci 
cvek. Rekli so, da lahko pridem, ko bom oceno 
popravil. Potem so te dodelili vodu, dobil si 
pravila (ni smelo biti cigaret, alkohola). Imeli 
smo svojih 10 zakonov. 

Dobivali smo se dvakrat na teden. Ni nas 
bilo malo. Imeli smo vode od 8 do 15 ljudi, 4 
vodi so tvorili četo. V Ljubljani smo imeli 
Iztokovo in Črtomirovo četo (teh dveh se spom
nim). Na mestnem nivoju smo bile čete 
združene v steg, vsi stegi v banovini pa v župo. 
Naš glavni voditelj je bil nadučitelj, ravnatelj 
Pavel Kunaver. Moj četovodja je bil Stane 
Goršič. Imeli smo zelene rutke, Črtomirova 
četa pa rdeče. Vodil jih je Peter Peterlin. Bili 
smo zelo ponosni na svojo četo, vse bi naredili 
zanjo. 

Elita so bili porečani (sedaj morski ali vodni 
skavti) - imeli so temno modre hlače, svetlo 
modre srajce in rumene rute. Ukvarjali so se s 
kajaki in kanuji. Za njih si moral biti lep, sicer te 
niso sprejeli. 

V Tivoliju smo imeli 2 baraki, tam kjer gre 
pot od kopališča Ilirija k Cekinovem gradu. Bili 
sta montažni baraki v obliki črke L - 1 trakt je 
bil za čebelice, drugi za nas. Pazilo seje, da ni 
bilo kontaktov med dekleti in fanti, razen med 
voditelji. Če smo šli na parado, smo marširali 
ločeno. 

Čez leto... 
Na sestankih smo se učili, pripravljali za 

izpite. Imeli smo stopnje - 3., 2. in 1. red in 
potem veštarstva (sedaj veščine). Za prehod iz 
ene v drugo stopnjo si moral opraviti izpit - iz 
orientacije, topografije, kuhanja ... Po smrti 
žene so mi ta znanja seveda prišla prav, znam 
si zašiti, skuhati. Zelo so nas natrenirali v prvi 
pomoči. Učil si se za šolo in skavte. Imeli smo 
debela skripta, iz katerih so nas spraševali. 

Veliko smo peli, zborovsko ne, kakšen kvartet 
smo pa naredili. 

Hodili smo na izlete, prireditve. Veliko smo 
pomagali - delali smo red, pazili na otroke. Pri 
velikih nesrečah smo bili kar naenkrat vsi tam, 
da smo pomagali. Zbobnali so nas skupaj, ver
jetno je eden imel zvezo do drugega. 

Zelo smo bili privrženi skavtski ideji, radi 
smo bili skavti in radi smo prišli v barako. Tudi 
če si se samo usedel v kot in bral ali se pogo
varjal z mentorjem. Kolikokrat me je mama 
vprašala, kje sem bil, pa je vedela, da sem bil 
dobro spravljen, saj tam ni bilo oslarij. 

Narava, mladi, taborjenja, vzgoja, življenje 
v skupini, Iznajdljivost... Še vedno aktualno 
gibanje, ki je zaobjeto cel svet. 

Naš ustanovitelj, Baden-Powell, je postavil 
ostre kriterije. Zmeraj je bilo prisotno njegovo 
vodilo - vsak dan vsaj eno dobro delo. 
Morali smo ubogati. Hitro smo bili lahko 
izključeni, tega pa seveda nihče ni želel. To 
bi bila sramota. Že preden si vstopil, si 
vedel, da skavti pomenijo red in disciplino. 
Nadrejene smo morali poslušati na prvo 
besedo. Radi smo imeli našega četovodjo. 
Občutil sem veliko kontrolo: skavti so 
nadzirali uspeh v šoli, imeli kontakt s starši, 
za vse so vedeli. To kontrolo sem čutil poz
itivno. Vedno so te poskušali dati v nekaj, 
za kar so ugotovili, da te veseli. 

Nikoli nismo imeli opravka z vojsko ali 
da bi bili paramilitaristična organizacija. 
Samo kadar smo se pritoževali čez hrano, 
so rekli: "Boste že videli pri soldatih!' 
Mislim, da je dala skavtska organizacija 
veliko dobrih ljudi. Bili smo zelo zanimivi. 
Sedaj teh ljudi skoraj ne videvam več. 
Velikokrat se spominjam tistih časov. Z 
vojno se je vse končalo. 

Organizacija 
Skavtska organizacija je bila apolitična, 

čeprav je bila pod velikim pritiskom 
klerikalcev. Prizadevala si je za vzgojo 
poštenosti, predanosti, discipline. Bolj smo bili 
naslonjeni na Sokola. Organizacijo so vodili 
pomembni ljudje. Bili smo disciplinirani, zelo 
aktivni v akcijah, tudi dobrodelnih. Največkrat 
smo bili živi zid, za Rešnje telo smo šli k proce
siji. Nismo bili povezani s Cerkvijo, kaplanov ni 
bilo. Skavti niso zahtevali, da bi hodili k maši, 
med nami so bili tudi pravoslavci. 

Poročenih ni bilo, ker so imeli že druge 
skrbi. Sam bi svoje otroke gotovo dal k skav
tom. 

Taborjenje, verjetno najlepši del skavtstva 
Vsako leto smo šli taborit. To je bila krona. 

Ampak za udeležbo smo morali opravit izpite 
in tudi denar smo rabili. Mogoče smo imeli 
skupen fond za tabor, ker se mi zdi, da je bil 
obvezen. 

Taborili smo v Bohinju, nad Ribčevim lazom. 
Na veliki, lepi jasi smo imeli šotore. Tabor je bil 
v obliki podkve. Na sredi je bil šotor tipi, za 
reklamo, na eni stran tipija -je bila pisarna, na 
drugi vodja tabora in njegov pomočnik, potem 
pa mi po vodih na vsaki strani. Jambor smo 
imeli zraven tabornega ognja. Zjutraj, ko je bil 
klic, smo stali pred šotori in peli himno. Bilo je 
nepozabno. 

Med letom smo se kar naprej učili, priprav
ljali za izpite. Doma smo imeli teorijo (npr. 
nočno orientacijo), na taboru pa smo to 
preizkušali, imeli smo praktični pouk - šli smo 
v gozd, se orientirali po zvezdi severnici, mahu. 
To so bile za nas cele znanosti, meni se je 
zdelo imenitno. Sami smo postavili šotore. 
Kupili smo krajnike in štirikotne letve in iz tega 
naredili okvir za šotor, približno 1 m visoko. Na 
to smo napeli šotorsko krilo, vendar je pušča

lo, če si se strehe dotaknil, ko je deževalo. Notri 
so bila ležišča - v enem šotoru 8 - 10, na 
sredi je bil prehod in polica za naše stvari. Na 
ležišču je bila slamarica in odeja za pokrit. 
Kontrola je preverjala, kako je bilo pospravl
jeno. Koje padal dež, smo bili pod veliko plah
to. Nisi smel kar tako v šotor. Vanj smo šli 
lahko npr. po kosilu za pol ure, potem pa je bilo 
treba delati, saj smo imeli tudi dolžnosti. 

Tabor je trajal 3 tedne. Nekateri skavti so bili 
samo za 1 teden in so se menjavali. Tabor je 
bila velika investicija, ne toliko finančno, kot v 
delu. Šotor je bilo treba postaviti v 1 dnevu. 
Vodnik je delo nadzoroval - zakoličil je prostor, 
mi smo se učili prekrivati deske, da ne bi 
deževalo v šotor. Vodnik je bil starejši od nas -
mi smo bili v 2. gimnaziji, on pa v 7. Spomnim 
se ga, še službovala sva skupaj. On je bil 

odgovoren za naš uspeh, kontroliral nas je, 
imel kontakt s starši. Moral je biti bolj izšolan v 
skavtstvu. Četovodja je bil starejši gospod -
maturant ali študent. On je bil odgovoren za 
celo četo. 

Na taborjenju smo se tudi kopali, imeli 
atletiko. Zjutraj smo morali najprej teči 10 kro
gov okoli tabora, potem smo imeli še telovad
bo in umivanje. V Bohinju smo imeli kar potok. 
Problem je bil z latrinami. Sami smo jih skopali 
in potem zasipali z apnom. Zvečer smo ob 
ognju recitirali, peli, igrali skeče. Vsak si je 
moral prinesti štor, korenino. Zaviti smo bili v 
odeje in imeli klobuke potegnjene na oči. Koje 
padla komanda - odtrobili so na trobento - ni 
bilo več luči, vse je bilo kot mrtvo. Vsako noč je 
stražil en vod, po 2 skupaj sta stražila. Drugi so 
strašili, hodili v kontrolo, ti pa si s palico stal. To 
je vse že tako daleč, da se ne zdi več resnično. 

Imeli smo disciplino. Dežurali smo v 
kuhinji, pri latrinah, kot čuvaji. Vsak dan 
smo prali. Ni bilo šale, če ni bilo pospravl
jeno tako, kot je treba - vse so zmetali ven 
in smo morali še enkrat zlagati. Prali smo 
zjutraj pri umivanju. Čez dan smo okoli 
tekali v telovadkah. 

Cel tabor je imel eno kuhinjo. Ko si bil 
določen, si kuhal, pomočniki pa so poma
gali. Za zajtrk smo jedli poparo - kruh, 
namočen v krop. Enkrat me je prišla 
obiskat mama. Vprašala je: "Kje je kuhin
ja? Bom naredila krompirjeve "nudlne". 

Med nami so bili ljudje, ki so sami delali 
opanke, copate - imeli so roke za to. Kar 
so prijeli, je "ratalo".Veliko humorja je bilo. 
En kolega je imel 2 kovčka oblek za teater. 
Oblekel si je frak in cilinder, potem pa je 
zganjal norčije. Žal mi je, da je bilo tako 
kratko. 

Sodelovanje z drugimi skavti 
V okviru stega smo sodelovali. Zame se 

je vse dogajalo v vodu, drugo me ni skrbe
lo. Vodja nam je dajal informacije, imel je 
načrt, vedel je, kako se moramo obnašati, 

kam bomo šli, kakšne so naše uniforme. Tudi 
tekmovali smo z drugimi, ponoči smo hodili 
krast zastave. Naš četovodja je, če so nam 
ukradli zastavo, zapičil nož v oglasno desko in 
potem smo šli mi drugim krast zastavo. Vse je 
bilo seveda v športnem duhu, ne iz zlobe, saj 
smo lahko naslednje leto skupaj taborili. 

Ponavadi so bili tabori četini. Drugo leto, ko 
sem bil pri skavtih, pa je bil vsežupni tabor - v 
Mednem, med Šmarno goro in Savo. Bilo nas 
je veliko, spomnim se jih iz Maribora, Celja, 
tudi gostje iz tujine so prišli - iz Zagreba in 
Beograda. Bila je cela dolina skavtov. Nam to 
ni bilo nekaj posebnega, ker smo bili tam blizu 
doma. Zelo razgibano dogajanje je bilo in 
veliko družabnega življenja. 

Obleka • uniforma 
Največji ponos mi je bil nož, ki je bil zelo 

velik. Ne vem pa, če smo ga sploh kaj rabili. 
Imeli smo tudi veliko palico. Stvari smo nosili v 
turnistrih - nahrbtnik v obliki kvadra, na vrhu 
smo nosili odejo, čutarico za vodo, se pa ne 
spomnim, da bi kdaj pil iz nje. Pa neumne 
klobuke, ki so bili nepraktični. Če je padal dež. 
si moral paziti, da ni izgubil oblike. 

Uniforma so bile kratke hlače, tudi pozimi, 
bež dokolenke. Bile so žametne hlače, pasovi 
so imeli skavtski grb, srajce so bile navadne, 
olivno zelene barve. Punce so nosile krila. Res 
je, da pozimi nismo dosti hodili okrog tako da 
tudi uniforme nismo dosti nosili. Morali smo 
biti utrjeni. Če nas je zeblo, smo tekli. Veliko so 
dali na uniformo, da smo bili vsi enako 
oblečeni. Nisi pa smel uniforme oskruniti - če 
si jo oblekel za kam drugam, so takoj izvedeli. 

V uniformah smo bili na taboru zjutraj, ko je 
bil apel, zvečer ob tabornem ognju in če smo 
kam šli. Zjutraj smo morali pospraviti šotor, se 
umiti in potem srno dvignili zastavo. Uniformo 
smo morali zložiti na posteljo ob nogah. Po 
Ljubljani nismo hodili v njej, tudi na sestankih 
je nismo imeli. Rutico smo nosili skupaj s sraj
co. Okoli rok smo imeli vrvice, ki so pomenile 
veščine. 6 veščin je bila belo - rdeča vrvica, 
12 veščin belo - zelena, bile pa so tudi zlate. 
Na rokavih smo imeli našitke za izpite. Vod je 
imel prapor, četa tudi. Imeli smo piščalke za 
signale, Morsejevo abecedo. Imel sem dvo-
glasno piščalko, nisem pa imel 6 veščin, da bi 
prišel do trakca. Veščine so bile iz kuhanja, 
prve pomoči, Morsejeve abecede, orientacije 

Tudi čevlje smo imeli posebne. Tipično za 
skavte je bilo, da smo veliko hodili. Iz Bohinja 
smo šli v Bohinjsko Bistrico, saj smo šli peš na 
vlak. 20 korakov smo hodili in 20 tekli, kar z 
nahrbtniki ni bilo tako lahko. Bili pa smo 
vseeno okretni in hitri. 

Mislim, daje bila skavtska organizacija zelo 
spoštovana. Ljudje so vedeli, da bomo dobro 
opravili svoje delo, zato so nas tudi prosili za 
pomoč. 

V skavtskem gibanju je sedaj aktivnih okoli 
28 milijonov mladih. Gibanje uspe odgovarjati 
na spremembe v času, kulturah, okolju in 
hkrati ohranjati temelje. Skavtstvo je v svetu 
prisotno že 95 let, v Sloveniji pa je 22. oktobra 
2002 minilo 80 let od začetka skavtskega 
gibanja pri nas. Ob tej priložnosti je Združenje 
slovenskih katoliških skavtinj in skavtov 
(ZSKSS), konec novembra, pripravilo seminar 
z naslovom Mladi na križišču, kjer so potekale 
delavnice o odgovornem odločanju ter 
slavnostno akademijo. 

Hvala za pogovor, g Vaso, in čestitke vam in 
vsem skavtom! 

Sandi Hribar (Vzdržljivi bober) In 
Alenka Oblak (Brihtna koala) 



50 LET DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
ŠMARJE - SAP 

Peti oktober 2 0 0 2 . Okusno obnovljen 
gostilniški prostor Pri Zofki v Šmarju -
Sapu, lepo pogrnjene mize, jesensko 
okrašen oder, v ozadju napis 5 0 LET 
DRUŠTVA UPOKOJENCEV ŠMARJE - SAP. 

Prihajajo praznično oblečeni upokojen
ci nasmejanih obrazov. Posedajo za mize, 
kar 140 jih je prišlo. Prišli so tudi pov
abljeni gostje - župan občine Grosuplje 
Janez Lesjak, predstavnik Zveze društev 
upokojencev Slovenije gospod Franci 
Sotler, predstavniki sosednjih upokojen
skih društev. Krajevne skupnosti Šmarje, 
domačega gasilskega društva in Društva 
podeželskih žena Sončnica. 

Na mizi ob odru velik šopek rdečih 
nageljnov. Petdeset rož za 50 minulih let. 
Rdeča barva kot sreča živeti s prijatelji, 
med njimi eden rosen kot solza za 
preživete žalostne trenutke, nekaj cvetov 
še v popkih, prispodoba za naše otroke in 
vnuke, ki so naše veselje, naše nadalje
vanje. 

S tako čustveno obarvanimi besedami 
je pričela slavnostno prireditev naša člani
ca Nada Rovšek in z iskrivimi mislimi 
povezovala kulturni program do konca. 
Kaj bi brez nje in tudi brez Dušana 
Mazaja, ki nam je iz citer izvabil več 
čudovitih melodij ljudskih pesmi. Citranja 
se je pričel učiti pri 6 0 letih. Ponosni smo, 
da je pred tednom dni nastopil v 
Cankarjevem domu v Ljubljani na festi
valu za tretje življenjsko obdobje. Na har
moniko nam je dve melodiji doživeto 
zaigral France Mam. 

Prav za nastop na tej prireditvi so se 
spomladi zbrale upokojenke z veseljem 
do petja in se poimenovale Ljudske 
pevke. Njihovo petje je spremljal na citrah 
Dušan Mazaj. Pnjetnojim je bilo prisluhni
ti. Četrtošolka Ana Gačnik je brez treme 
zrecitirala pesmi z vsebino iz družinskega 
življenja, s skečem pa so nas spravili v 
smeh učenci šole Šmarje - Sap. 

Sedem pogumnih upokojenk je ob 
živahni glasbi pokazalo, kako se pod vod
stvom Zinke Vidmar pri urah rekreacije 
razgibavajo v telovadnici šmarske šole. 
Pohvaliti je treba tudi ekipo balinarjev, ki je 
na letošnjem prvenstvu osvojila prvo 
mesto in s tem tudi prehodni pokal. 

Taka prireditev ne mine brez priznanj 
zaslužnim članom za dolgoletno uspešno 
delo v upravnemu in nadzornemu odboru. 

Z darilci smo počastili tudi dolgoletne 
člane. Najstarejša, 9 5 letna Rozalija Rolih, 
je članica DU že 4 4 let. 

Veseli smo bili vzpodbudnih pozdravnih 
besed grosupeljskega župana in pred
stavnika Zveze društev upokojencev 
Slovenije. Naj bomo ponosni na svoj stan 
in minulo delo na službenih in drugih 
področjih. 

Kulturni program so zaključili pevci 
domačega moškega pevskega zbora. Na 
naši prireditvi so nastopali tudi zato, ker je 
polovica pevcev upokojencev. 

Sledila je pogostitev z dobro jedačo in 
pijačo. Slaščice so napekle članice društ
va podeželskih žena. Za živahno glasbo 
sta poskrbela vesela muzikanta dueta 
Drago band, za ples pa seveda mi sami. 
Veselje se je nadaljevalo v noč. 

Slavnostno prireditev je poleg Občine 
Grosuplje in KS Šmarje-Sap denarno pod
prlo še sedem darovalcev. 

Pa še nekaj zgodovine našega društ
va: 

Ustanovljeno je bilo leta 1952 na pobu
do dveh upokojenih železničarjev, Alberta 
Bitenca z Malega Vrha in Ivana Koloviča iz 
Šmarja. Albert Bitenc je funkcijo predsed
nika opravljal kar 16 let. V društvo so se 
včlanili tudi upokojenci iz Škofljice in 
Grosuplja. V takem obsegu je društvo 
delovalo le malo časa, ker so na Škofljici 
in v Grosuplju ustanovili svoji društvi. 
Naslednjih 2 0 let je bil predsednik 
šmarskega društva Jaka Perovšek, od leta 
1990 do 1995 pa Milan Korelc. Od tedaj 

ČEBELARJI CD GROSUPLJE 
OBISKALI MARIBOR IN KOROŠKO 

Nada Rovšek - povezovalka kulturnega 

programa. 

pa do danes deluje društvo pod vodstvom 
Zofke Glinšek. 

Kaj vse smo počeli v teh 50 letih. 

Načrte in obračune dela smo opravljali 
na naših sestankih. Hodili smo na izlete, 
piknike, plese. Na domovih smo obisko
vali bolne in ostarele. Povezovali smo se z 
drugimi organizacijami in društvi v kraju. 
1963. leta smo dobili društveni prapor. 
Priborili smo si klubski prostor in v njem 
imeli več let celo upokojenski bife. Zaradi 
denacionalizacije je bilo treba prostor 
zapustiti. Drugega smo dobili v stavbi, kjer 
je šmarska pošta. V njem smo še danes. 
Društvo ima 2 8 2 članov. 

Za zaključek pa še misli iz pozdravnega 
govora predsednice Zofke Glinšek: Veselje 
podaljšuje življenje in ohranja zdravje. 
Dneva ne moremo zadržati, lahko pa ga 
uspešno izkoristimo. In to nam kar uspe
va. 

Ana Fabjan 

KO NAS V PRAVLJICO POVABI RDEČA KAPICA 
Pravljice so še kako žive tudi danes. In 

ne samo to. Nedaleč stran pod domišlji
jskim nebom in soncem kreativnosti leži 
pravljična dežela Rdeče kapice. Ljudje, ki 
se vozijo tam mimo, največkrat vidijo le 
obcestno tablo z napisom Mengeš. Mi pa 
smo tam videli in doživeli mnogo več. 

V petek. 2 5 . oktobra, smo se zbrali na 
železniški postaji v Grosupljem. V vabilu 
Rdeče kapice je pisalo, da nas bo vlak 
popeljal do čudežnih pravljičnih vrat, kjer 
bomo vstopili v pravljični svet. Še zadnjič 
smo pomahali mamam v pozdrav in že so 
nas kolesa ponesla dogodivščinam 
naproti. Ko se je vlak ustavil skoraj sredi 
polj, smo vedeli, da smo že skoraj na cilju. 
Table Rodica ni videl nihče. Izstopili smo 
in takoj so nas pozdravili mali somišljeni
ki. Taborniki iz Mengša so se nam 
pridružili v pravljični deželi in prijateljske 
vezi so se stkale že prvi dan. Preko polj 
smo se podali proti malemu mestecu. Po 
poti smo spoznali drug drugega, razdelili 
smo se v pravljične vode in se igrali 
mnogo igric. Kar naenkrat smo obstali 
pred pravo pravcato pravljično hišico, ki jo 
je obdajal gozd. pred hišico pa je bilo 
ogromno prostora za igranje. Tu je živela 
babica, ki je Rdeči kapici spletla njeno 
kapico. Prijazno nas je sprejela v svoj 
domek za nekaj dni. Tisti, ki jim je 
domišljija že zakrnela, pa so v hišici videli 
le prenovljen dom mengeških tabornikov. 
In ker je povsod, tudi v pravljici, potreben 
red, smo se najprej zbrali okrog prave 
Rdeče kapice. Spoznali smo, da so naši 
vodniki čisto pravi pravljičarji, zato so 

nosili črne klobuke. Tudi Rdeča kapica je 
bila prava Rdeča kapica, čeprav je bila na 
moč podobna naši Maji. In stric lovec je 
bil podoben Banetu in volk Juretu in babi
ca Keti. In vsi ti, ki so nas sprejeli v svojo 
pravljico, so nas mnogo naučili. Najprej 
so nam pokazali, kje bomo spali. Potem 
pa nam je babica povedala recept za 
najboljše hrenovke na žaru. Ker nismo 
imeli žara, smo jih preprosto spekli nad 
ognjem. Drage mame, oprostite, ampak 
tako slastne večerje pa ve ne znate 
pripraviti! Zvečer smo se v družbi Rdeče 
kapice igrali razne spoznavne igre. In tik 
pred spanjem nas je obiskal še palček 
Božo. Medtem ko so po naše prijatelje iz 
Mengša prišli starši, smo se mi že zavili v 
tople spalne vreče. A vtisov je bilo preveč, 
da bi takoj zaspali. Otroški glasovi so 
motili spanec gozdnim živalim še kar 
nekaj časa. 

Da jutro pride prezgodaj tudi v pravljic
ah, so spoznali naši pravljičarji. Mi pa 
smo polni energije komaj čakali novih 
pravljičnih dogodivščin. Po zajtrku nas je 
znova pozdravil palček Božo s svojimi 
mislimi. Takoj nato pa nas je volk, ki ni bil 
prav nič zloben, odpeljal na potep. V 
gozdu smo opazovali pajčevine, različne 
živali in rastline, vmes pa prepevali in se 
zabavali z raznimi igricami. Nato pa smo 
prišli do pravljične koče, kjer so imeli 
mnogo pravljičnih živali. Spet so tisti brez 
domišljije tu videli le domače živali, kot so 
koze, konji in kokoši. Mi pa smo videli 
mnogo več. Po odličnem kosilu, ki nam 
ga je skuhal najboljši kuhar v vsej 

pravljični deželi, smo se razdelili po raznih 
delavnicah. V eni smo izdelovali lojevke, 
da ne bodo ptice lačne pozimi. V drugi 
smo iskali primerne palice, da smo iz njih 
naredili prave 
posode, v katerih 
smo zvečer spekli 
jajčka. V tretji pa 
smo izdelovali 
"nunalce", pre
prosta glasbila iz 
kanele, rastline, ki 
je podobna bam
busu. Popoldne je še prehitro minilo in že 
je bil čas za večerjo. Babica nas je nauči
la, kako spečemo jajčka v naših pre
prostih "ponvah" in spet smo se odlično 
najedli! Po večerji pa je bil čas, da Rdeči 
kapici pokažemo, kaj znamo mi. Iskali 
smo palčke, ki so nam zastavljali razne 
naloge. A zlobna čarovnica je začarala 
uro in čas je prehitro minil. Čeprav nismo 
našli vseh palčkov, je bila Rdeča kapica 
ponosna na nas. Za lahko noč smo se 
zopet srečali s palčkom Božom. 

Naslednje jutro smo ugotovili, da vplivi 
resničnega sveta sežejo tudi v pravljice. 
Pravljičarji so še kar spali, pa čeprav je bil 
že čas za vstajanje. Potem pa smo skupaj 
ugotovili, da se je ponoči premaknil čas 
za eno uro nazaj. Pravljičarji so bili 
hvaležni za dodatno uro spanca, mi pa za 
dodatno uro igre. Po zajtrku smo najprej 
pozdravili našega palčka Boža, nato pa 
smo se skupaj podali k prijateljem Rdeče 
kapice, k rdečim gasilcem. Razkazali so 
nam velik gasilski dom, pa gasilski avto 

Čebelarsko društvo Grosuplje že tradi
cionalno vsako leto organizira poučni izlet 
za svoje čebelarje in člane njihovih družin. 
V letošnjem letu smo se odločili, da obišče
mo mariborske in koroške čebelarje. V 
soboto dne 14. 09 . 2 0 0 2 , smo se ob sed
mih zjutraj zbrali na avtobusni postaji na 
Grosupljem. Bilo nas je za dva avtobusa. 
Poleg družinskih članov čebelarjev smo na 
izlet povabili tudi Ljudske pevce Zarja iz 
Vel. Račne, saj s svojimi pevskimi, folklor
nimi in glasbenimi nastopi pogosto 
popestrijo naše čebelarske prireditve. 

Po obveznem postanku na Trojanah 
smo nadaljevali pot v Maribor. Tam nas je 
v Betnavi, kjer imajo mariborski čebelarji 
svoj center, sprejel gospod Vlado Pušnik, 
predsednik Medobčinske zveze čebelarjev 

bolezni in plastičnih satnic. Prebrali pa 
smo lahko tudi celo vrsto najrazličnejših 
pregovorov in domislic v zvezi s čebelami. 

Klet, ki smo si jo videli je pripravljena za 
poskušnje medice, vin in prirejanje podob
nih prireditev. V kotu kleti je v posebni niši 
postavljen lesen kip sv. Ambroža zaščitni
ka čebelarjev. 

Po ogledih in nakupih je kot vedno, naš 
predsednik Janez Žnidaršič poskrbel za 
zelo raznovrstno in obilno jedačo in pijačo, 
tako da je vsakdo lahko dodobra potešil 
svojo lakoto in žejo. 

Potem smo se odpravili po dolini reke 
Drave proti Koroški. Na tej poti nas je 
spremljal g. Pušnik še do čebelnjaka 
enega večjih čebelarjev na tem območju g. 
Zidariča. Čebelnjak stoji na desni strani 

Maribor, obenem pa tudi podpredsednik 
Zveze čebelarjev Slovenije, ki ima velike 
zasluge tudi za dograditev in odprtje Čebe
larskega centra Slovenije na Brdu pri 
Lukovici. Po kratkem pozdravu in izrečeni 
dobrodošlici nam je gospod Pušnik v 
zgoščeni obliki prikazal delovanje ČZ 
Maribor in vanjo vključenih čebelarskih 
društev. Potem nas je povabil na ogled nji
hove trgovine, polnilnice, stalne razstave o 
čebelarstvu, kleti in seveda dvorca 
Betnava in njegove okolice. 

Najprej smo si ogledali trgovino, ki je 
nameščena v lično izdelani leseni zgradbi 
poleg dvorca. Polna je najrazličnejših čebe
larskih potrebščin, čebeljih pridelkov In 
spominkov. Večina udeležencev izleta je v 
tej trgovini našlo nekaj kar ga je pritegnilo 
in je to tudi kupil. Potem smo si ogledali 
polnilnico za med, kjer vsak čebelar, član 
mariborske zveze, lahko svoj med raztoči v 
primerno embalažo za nadaljnjo prodajo in 
tako zadosti vsem predpisom o prometu in 
prodaji medu. 

Na lepo urejeni stalni razstavi o čebe
larstvu, smo si lahko ogledali od starih 
panjev do zdravil za zdravljenje čebeljih 

Drave, na bregu nad reko. Na jugu stojišča 
se dviga severno področje Pohorja s svoji
mi prostranimi gozdovi in obilno čebeljo 
pašo. Gospod Zidarič nas je prijazno spre
jel in nam razkazal in pojasnil svoj način 
čebelarjenja, kar je bilo za naše čebelarje 
zelo zanimivo. Čebelah namreč v Kirarjevih 
panjih, ki so na Štajerskem zelo priljubljeni, 
v naših krajih pa skoraj nepoznani. 

Potem smo se preko Dravograda, 
Raven in Prevalj odpeljali v Šentanel, lepo 
hribovsko vasico na robu Slovenije, tik ob 
meji z Avstrijo. Tam smo bili na kmečkem 
turizmu pri Marinu postreženi z značilnimi 
koroškimi jedrni. Po obilnem kosilu nas je 
pozdravil predstavnik ČD Prevalje in na 
kratko prikazal način čebelarjenja in 
pašne razmere na njihovem terenu. 

Ker je čas kar prehitro mineval, smo se 
morali, čeprav neradi, odpraviti nazaj na 
Dolenjsko. Med potjo proti domu smo se 
ustavili še ob Ivarčkem jezeru in na 
Prežihovini, domačiji slovenskega pisatelja 
Lovra Kuharja - Prežihovega Voranca. 

V zgodnjih večernih urah smo razigrani 
in zadovoljni prispeli na Grosuplje. 

mag. Franc Javornlk 

pa uniformo in zaščitno obleko in še in še. 
Kako smo uživali! Potem pa smo se še 
malo potepali po Mengšu. Po kosilu, ki je 
bilo za marsikoga preveč pravljično, pa se 
je začel veliki lov na volka. Na točkah, kjer 
so nas čakali naši pravljičarji, smo ob 
uspešno izpolnjenih nalogah dobili 
pravljični denar. Zvečer, pred večerjo, pa 
smo s tem denarjem kupili slastne ses
tavine za prave torte, ki smo jih naredili za 
visoko obletnico našega rodu. Koliko 
pacanja je bilo, a naše torte so bile prave 
umetnine. In po večerji smo se z užitkom 
zapodili v posladek. M m m m m m ! Potem 
pa smo imeli pravi taborniški večer ob 
ognju, ki gaje vodil bratranec naše Rdeče 
kapice, Modri kapček. A od vsega lepega 
so se nam oči kar same zapirale. Samo 
od Boža smo se še poslovili, nato pa smo 
utonili v spanec. 

Naslednje jutro nihče ni bil prav dobre 
volje. Bilo je naše zadnje jutro v pravljici, 
le še pospravili smo za sabo, da babici ni 
bilo treba, nato pa smo se poslovili še od 
naših novih prijateljev. Potem pa v dir 
preko polj, da ne zamudimo vlaka! V 
resničnem svetu se je pač potrebno 
držati voznih redov. In žalostni smo kimali 
malemu Janu, ki nas je spraševal:" A zdaj 
gremo pa nazaj v Slovenijo?" 

Na tej akciji, ki smo jo zaradi letnega 
časa poimenovali Jesenovanje v deželi 

Rdeče kapice, se nas je zbralo več kot 6 0 
medvedkov in čebelic ter vodnikov iz rodu 
Louisa Adamiča iz Grosupljega in iz rodu 
Upornega plamena iz Mengša. Okrepili 
smo medsebojne vezi in našim najmlaj
šim pokazali malo drugačen svet. Da 
nam je to uspelo, se zahvaljujemo vrt
narstvu Frbežar in podjetju Sprinter, 
mengeškim tabornikom za gostoljubje, 
Andreju, ker je bil najboljši kuhar, in vsem 
vodnikom, ki so pomagali pričarati pravlji
co. 

Jessle (včasih tudi Modra kapica) 

Babica Keti bere pravljico 



POSLOVILNA HISA V SKOCJANU VAŠKO SREDIŠČE V VELIKI RAC NI 

V soboto, 2 8 . septembra 2 0 0 2 , ob 
14. uri sta v Škocjanu župana občine 
Grosuplje g. Janez Lesjak in občine 
Velike Lašče Anton Zakrajšek ob obsto
ječem pokopališču odprla poslovilno 
hišo. V krajšem nagovoru sta poudarila, 
da je bilo pri skupnem projektu sodelo
vanje občin uspešno. Občini sta po 
posebnem sporazumu sofinanciral i 
objekt vsaka do ene polovice, ker 
pokopališki okoliš obsega približno 
enako število prebivalcev obeh občin. 

V skladu z medobčinskim dogovorom 
je opravljala pravice in dolžnosti investi
torja Krajevna skupnost Škocjan. Za 
koordinacijo dela je bil ustanovljen grad
beni odbor, imenovan iz predstavnikov 
15 vasi škocjanske prafare, ki leže na 
območju obeh občin in imajo grobove na 
tem pokopališču. 

Ob priložnostni slovesnosti, na kateri 
se je zbralo preko 1 5 0 obiskovalcev, je 
potek gradnje v krajšem nagovoru orisal 
predsednik Krajevne skupnosti Škocjan 
g. Jože Krašovec. Poudaril je, da je grad
nja s pripravljalnimi deli trajala kar štiri 

leta. Najprej je bilo potrebno odkupiti 
zemlj išče, sledila je izdelava doku
mentacije. Krajevna skupnost je orga
nizirala o projektu razprave z občani. 
Gradnja je potekala v sorazmerju z 
odobrenimi sredstvi. Pri tem je morala 
krajevna skupnost reševati tudi 
nepredvidene probleme, ki so zahtevali 
spremembe načrtov. Končno so prebi
valci škocjanskih hribov po 7 0 letih 
dočakali nov javni objekt, ki se po 
prepričanju vseh udeležencev zelo lepo 
vključuje v center Škocjana. Morda je 
nekaj simbolike v tem, da so farani 
Škocjana zgradili novo pokopališče tudi 
pred 7 0 leti. 

Poslovilno hišo je blagoslovil župnik 
župnije Škocjan Tone Prijatelj. 

V okviru projekta "STATI inu OBSTATI" 
v Škocjanu je nastala pobuda, da se več 
kot 450- le tno tradicijo kraja trajno 
obeleži. Akademski kipar Stane Jarm je 
po naročilu izdelal dve umetniški skulp
turi. Prva prikazuje Kristusa in so jo z 
lastnim denarjem financirali člani sveta 
Krajevne skupnosti Škocjan, druga pa 

knjigo Primoža Trubarja, za katero je 
prispevalo sredstva Kulturno društvo 
Škocjan. V knjigi je napisan znameniti 
rek: PRED BUGOM SMO VSI GLIH. Obe 
umetniški deli sta na poslovilnem objek
tu in sta ju odkrila g. Jože Krašovec in 
Andrej Adamič. 

Prireditve sta se kot posebna gosta 
udeležila akademski kipar Stane Jarm in 
g. Tone Zrnec, upokojeni župnik, salezi-
janec, naš faran iz Laporja, ki živi in dela 
v daljnem Torontu med našimi izseljenci 
v Kanadi. G. Tone Zrnec je podaril svoje 
knjige za predvideni muzej kulturne 
dediščine v zgradbi šole Škocjan, ki se j i 
po 3 0 letih samevanja in propadanja 
znova skuša vdahniti življenje. 

Slovesnost so popestrili pevci KD 
Primož Trubar iz Velikih Lašč. Prizadevne 
škocjanske gospodinje pa so pogostile 
obiskovalce z dobrotami iz svoje kuhinje. 

Jožef Marolt 

Velika Račna, 2 9 . oktobra 2 0 0 2 - Ob nekdanjem vaškem vodnjaku s črpalko 
so si v krajevni skupnosti Račna že pred leti zastavili ureditev vaškega središča. 
Na tem mestu so zgradili avtobusno postajališče ob glavni regionalni cesti , ki 
poteka skozi sredino vasi , in tlakovali neposredne komunikacijske površine ter 
nedavno preuredili in obnovili javno razsvetljavo. V torek, 2 9 . oktobra, pa se je 
zbralo nekaj vaščanov, ki so na tem mestu zasadil i simbolično slovensko lipo in 
postavili lično izdelan kozolček za oglaševanje oziroma za plakatiranje. "Tako se 
tudi na nek način simbolično zaključuje delo dosedanjega sveta Krajevne skup
nosti Račna," je med drugim dejala njegova predsednica, ga. Mojca Sajovic. 

Jože Mlkllč 

KOSTANJEVA NEDELJA 
Na jesensko nedeljo, 1 3 . oktobra 2 0 0 2 , so na Magdalenski gori pekli kostanj 

in točili mošt. Za marsikoga je bil ta kostanj prvi, ki so ga poskusili to jesen (pa 
še zastonj je bil), za nekatere pa je bila situacija z moštom nekaj podobnega. 
Zbrali so se ljudje iz cele Slovenije. Veliko je bilo znanih obrazov, s katerimi se 
srečujemo na večino prireditve, veliko pa je bilo tudi novih, ki so se prišli sprostit 
ob uživanju jeseni s a m e . 

Če sodim po besedah predsednika društva, je društvo zadovoljno, da s svojim 
uspešnim delovanjem privablja prijatelje Magdalenske gore, ki jih je iz leta v leto 
več, zato jih včasih nagradno nepričakovano pogostijo. Ob tej priliki se želi lepo 
zahvaliti vsem trem sponzorjem za prispevke v materialni obliki in seveda vsem 
obiskovalcem za dobro voljo in obisk. 

Lea Janežlč 

Z BALONOM NA 8081 m NAD DOLENJSKO 
Avija Šorna mnogi izmed vas že poznate kot slovensko balonarsko legendo. 
Kaj pa Viki Grošelj? Njega poznamo predvsem kot alpinista svetovnega for
mata, ki ima za sabo 11 "osemtisočakov" ter vse najvišje vrhove kontinen
tov. 

Sobota, 2 3 . november. Eden redkih sončnih jesenskih dni je bil tudi dan, po meteoroloških 
napovedih primeren za izvedbo podviga, ki je v glavi Avija Šorna dozoreval že dalj časa. Po nekaj
mesečnih pripravah se je Avi odločil , da se z balonom dvigne nad višino osem tisoč metrov ter s 
tem postavi slovenski višinski rekord s toplozračnim balonom. Naj samo omenim, da na tej višini 
zaradi pomanjkanja kisika navadni "smrtnik i" ne bi preživeli. Če kdo pozna takšne razmere, je to 
gotovo Viki Grošel j , ki se je pridružil Aviju pri podvigu, in pravi, "da na tej višini ni več heca" . 

Štartno mesto je Avi določil blizu Logatca, od koder sta se z Vikijem naglo odlepila od trdnih tal 
ob 14. 8 . Po Avijevem pripovedovanju, je "gor kar dobro vleklo" (80 km/h), zato smo jih že hitro 
zgubili iz vidnega polja. Po naših izračunih na podlagi barografa, ki smo j ima ga namesti l i v košaro, 
sta dosegla višino 8081metrov . 

Naključje je hotelo, da ju je poneslo proti Dolenjski in sta tako preletela našo občino nekje na 
višini osem tisoč metrov. Čez dobro uro pa je novopečeni rekorder že iskal pristanek v dolini Krke, 
točneje na Dvoru pri Žužemberku. 

Ker je šlo za dosego rekorda, je bilo potrebno poskrbeti tudi za točen zapis vseh podatkov, na 
podlagi katerih rekord državna komisija tudi prizna. Zato smo na mesto pristanka odhiteli tudi 
uradni opazovalci , potrjeni s strani državne balonarske komisije. Poleg opazovalcev iz različnih 

slovenskih klubov smo pri podvigu sodelo
vali tudi trije člani balonarskega društva 
FENIKS: Anja Hočevar kot vodja opazoval
cev, Rado Petrovič in Peter Piskule kot 
člana. 

Ker mnogi izmed vas našega društva ne 
poznate, naj nas na kratko predstavim. 
FENIKS je balonarsko društvo, s sedežem v 
Šmarju -Sapu, ki je bilo ustanovljeno leta 
2 0 0 1 . Istega leta s m o tudi organizirali 10 . 
državno prvenstvo v letenju s toplozaračni -
mi baloni, v letošnjem letu pa smo pridobili 
kand idaturo za organizaci jo d r ž a v n e g a 
prvenstva v letenju s toplozračnimi baloni 
za leto 2 0 0 3 . Prvi človek vsega dogajanja v 
društvu je predsednik in ustanovitelj Rado 
Petrovič , ki ima tudi s a m bogate tek
movalne izkušnje. Na podlagi doseženih 
rezultatov na državn ih in mednarodnih 
t e k m a h je postal že kar reden član 
balonarske reprezentance. 

Če vas zanima karkoli o dogajanju v 
našem klubu, lahko pokličete na tel. 
0 4 1 / 6 8 8 - 0 3 7 . 

BALONARSKI POZDRAV IN SREČNO 
2003! 

za FENIKS Peter Piskule 

NAGRAJENI MLADI GASILCI 
V začetku meseca septembra je upravni odbor PGD Št.Jurij skleni l , da na strokovno ekskurzijo poleg 

starejših članov popelje tudi pionirje in mladince - člane tega društva. In kako je izgledal ta enodnevni 
ogled za marsikoga prvič obiskanega Velenja: 

Vstati ob 5 . 3 0 uri zjutraj je malo mučno, vendar je nekako šlo, saj smo se veselili dneva, ki je bil pred 
nami. Ob 6. uri smo se iz Št.Jurija odpravili z dobrim avtobusom na pot proti Štajerski. Takoj je bilo vese
lo in tudi petja navsezgodaj ni manjkalo. Malo pred Celjem smo se ustavili in pojedli obilne sendviče ter 
se osvežili s sokom, starejši tudi s kavo. To je bila podlaga, da smo si lahko potem v eni uri ogledali mestne 
znamenitosti Celja pa tudi nekaj nakupil i . Jesensko obarvane trgovine so kar vabile. Zanimivo je bilo opa
zovati mesto, ki se komaj prebuja in ko trgovci ter prodajalci na tržnici pričakujejo prve kupce. Ob 9. uri 
smo bili dogovorjeni za ogled cerkve Sv. Duha v Celju, katero nam je tam službujoči župnik tako slikovito 
opisal , da nam bo zagotovo ostala v trajnem spominu. Moderna, gotskemu stilu podobna cerkev s svoji
mi trojnimi znači lnostmi, po zunanjem videzu in v notranjosti daje močan vtis na obiskovalca. Ob spreml
javi harmonikarja Zlatana Goršiča smo zapeli tudi pri ložnostno Marijino pesem. 

Po ogledu Celja smo se odpravili v Velenje, kjer smo najprej obiskali tamkajšnje gasilsko društvo in si 
ogledali njihov zelo dobro opremljen gasilski dom. Društvo ima poklicno gasilsko jedro, ki ga mesto potre
buje zaradi industrijskih objektov ter številnih stanovanjskih blokov. Ustanovljeno je bilo leta 1897. 
Zgodovinsko delo tega društva je dokumentirano na številne načine ter strokovno in lično ohranjeno, da 
si ga lahko obiskovalci nazorno ogledajo. Vse to nam je poveljnik Gasi lske zveze Velenje g. Drobež zelo 
strokovno opisal in pokazal . Po ogledu gasilskega doma in opreme v njem smo si ogledali samo mesto 
Velenje z Velenjskim gradom. Vreme je bilo sončno in toplo, ravno pravšnje za sprehod in oglede. Ob 1 3 . 1 5 
s m o se zbrali pred Muzejem premogovništva Slovenije v Velenju, kar je bil višek ekskurzije. Vse nas je kar 
malo stisnilo pri srcu, ko nas je vodič opremil z ogrinjali in čeladami ter nas popeljal s sto let starim dvi
galom 1 5 0 m pod površje zemlje. S a m a tema, gluha tišina, kilometri hodnikov, neznosna vročina, prah, 
nato st rašno bobnenje ob nesreči. . . . Vse to so bile tako žive ponazoritve težkega rudarskega dela nekoč 
in danes , ko delo opravljajo ob zaščiti močnih hidravličnih podpornikov, drobilci premoga, samonakladal -
nimi stroji, dobrem prezračevanju itd. Ob odhodu v rudnik smo tako kot rudarji dobili kruh, klobaso in sok, 
kar nam je ob polovici ogleda rudnika prav teknilo. Toliko novih stvari smo videli v rudniku, da je dvourni 
ogled minil , kot bi trenil. Kljub vsemu zanimivemu v rudniških rovih smo bili veseli , da smo spet na površju. 

Ob prihodu iz jame nas je ponovno pričakal poveljnik Drobež, ki nas je popeljal mimo šoštanjske termoelek
trarne v prijetno gostišče Pirnat v Topolšici, kjer so nam postregli z obilnim kosilom in pijačo po želji. Sam 
poveljnik Drobež je celo našo družbo počastil s pijačo, ob zvokih harmonike Zlatana Goršiča in Janeza Gačnika 

pa je bilo prav veselo. 
V Št.Jurij smo se vrnili prijetno 

utrujeni in zadovoljni le nekaj 
minut pred iztekom dneva. Mladi 
v društvu tako sedaj vidimo, da 
n ismo s a m o za občasna tek
movanja , pospravl janje in 
morebitna manj zanimiva dela, 
ampak nas naši starejši člani 
štejejo za enakopravne. Naša 
ekskurz i ja se je po p o u č n e m 
delu končala veselo in upamo, 
da se bomo še velikokrat odprav
ili na podobna popotovanja in 
vesela druženja. 

Za mladinsko skupino PGD 
Št.Jurij Tanja In Barbara 
Omahen 



B L A G O S L O V O B N O V L J E N I H F R E S K , O R G E L IN O L T A R J E V 

DR. FRANC RODE JE POČASTIL Z OBISKOM TUDI PRIPRAVE NA PRAZNOVANJE VISOKEGA ŠOLSKEGA JUBILEJA V ŠMARJU-SAPU 

Šmarje-Sap, 1. december 2002 -

Na prvo adventno nedeljo je ljubl

janski nadškof in metropolit obiskal 

župnijo Šmarje-Sap, kjer je v cerkvi 

Marijinega rojstva na začetku svete 

maše blagoslovil obnovljene freske, 

orgle in dva stranska oltarja. (Več o 

obnovi in o obnovljenih delih bomo 

pisali v prihodnji številki Odmevov.) 

S svojim obiskom pa je počastil tudi 

priprave na praznovanje 500 let 

šole v kraju. V pridigi je izpostavil 

med drugim tudi nekaj zanimivih 

razmišljanj. 

Med drugim je razložil, kaj pomenijo 
štiri sveče na adventnem vencu. Te 
pomenijo štiri tisočletja, kolikor naj bi tra
jalo od Adama pa do Njegovega prihoda. 
Tako so mislili ljudje v Jezusovem času, 
pa tudi še pred dobrim stoletjem. Danes 
vemo, da je človeštvo obstajalo že mnogo 
prej. 

Za adventni čas je priporočil, naj se 
vsak zase vpraša, ali smo dovolj priprav
ljeni v današnjem času na Njegov prihod. 
Ali smo pripravljeni več moliti in se 
odločati za dobra dela? 

O šoli v Šmarju je nanizal nekaj 
zgodovinskih podatkov oziroma citiral 
preveden dokument, ki izpričuje, da je 
bila nedvomno 8. julija 1504 šola v Šmar
ju res ustanovljena. Tudi pozneje, ko je 
Marija Terezija leta 1770 ukinila 
cerkvene šole, je bil šmarski župnik še 
vedno nadzornik v državni šoli. 

Dejal je še, da naši predniki niso bili 
neuki ljudje. Znano je, da so v Evropi 
ustanavljali univerze že v srednjem veku. 
Tako je bilo v Gradcu, kjer je bila najbližja 
takšna univerza, v 16. stoletju od 3 6 0 
slušateljev polovica Slovencev. Podobno 
je bilo na Dunaju. Vse to pa že kaže: če ne 
bi imeli doma dobrih šol, ne bi mogli ljud
je hoditi študirat na te univerze. 

Spregovoril je tudi o današnji šoli. 
"Šola mora biti kraj, kjer se mladi rod 
vzgaja. Otrok pride na svet odvisen od 
drugih in ga je treba vzgajati, da se lahko 
razvija. V sebi pa nosi tudi nevarne 
nagone, zlo, ki ga privlači..." je nakazal, 
kje je največja past, da se človeški razvoj 
obrne v napačno smer. Zato ga je treba 
naučiti ločevati resnico od laži. Prav šola 
je tista, ki oblikuje osebnost. Človek mora 
postati močna osebnost z močnim 
značajem, z odgovornostjo do sebe, 
bližnjih, družbe in države. 

"Vprašajmo se, ali je naša šola takš
na? Vse, kar je vzgojnega, je premalo 

j i b m u j , mi j>/yjji>" 

poudarjeno. Ze naš blaženi Anton Martin 
Slomšek je rekel, da mora človeka vzga
jati družina, šola in cerkev. Danes pri nas 
pa to ne deluje. Zato naj bo današnji dan 
tudi dan, ko bomo poživili čut za mladi 
rod. Zato je treba zaupati šolo takšnim lju
dem, ki bodo poroštvo za prihodnost 
našega naroda," je v zaključku nagovora 
dejal dr. Rode. 

Pri maši so sodelovali poleg nekaterih 
župnikov tudi šmarski župljani, mladi 
pritrkovalci, na koru pa sta ob prenov
ljenih orglah, na katere je zelo sproščeno 
igral mladi organist Robi Gornik, prepe
vala združena otroški in mladinski pevski 
zbor pod vodstvom Barbare Črne. 

Po maši je v Turnčku sledilo srečanje 
odbora za proslavo 500-letnice šole, 
župnijskega pastoralnega sveta in 
vabljenih občinskih svetnikov. Predsednik 
odbora Matjaž Trontelj je v nagovoru po
vabil ljubljanskega nadškofa in metropoli
ta dr. Franca Rodeta in prisotnega župana 
občine Grosuplje Janeza Lesjaka, da sprej
meta članstvo v častnem odboru za 
obeležitev 500 - letnice v Šmarju. Oba sta 
povabilo sprejela. Nato smo dr. Rodeta za 
Grosupeljske odmeve poprosili za nekaj 
spodaj navedenih vprašanj, na katere 
nam je prijazno odgovoril. 

Gospod nadškof! 
Šmarje - eno od krajev v Sloveniji, ki 

že v svojem Imenu časti Marijo, ste 
spoštovani nadškof In metropolit, dr. 
Franc Rode, obiskali na prvo adventno 
nedeljo. Nedeljo, ko skoraj sredi najbolj 
turobno temnih dnevov pričakujemo 
Njegov prihod v naša srca. 

Z veseljem sem se odzval vabilu 
gospoda župnika Jožeta Mrvarja, naj pri
dem v Šmarje-Sap na prvo adventno 
nedeljo in blagoslovim obnovljene orgle, 
freske in dva oltarja. S svojim obiskom v 
župniji sem hotel pokazati tudi hva
ležnost vsem, ki so gmotno ali drugače 
sodelovali pri obnovi cerkve. Tako obnovl
jena cerkvena notranjost in zunanjost, 
kakor tudi lepo urejen prostor okrog 
cerkve kažejo, da imajo krajani svojo 
cerkev radi in so z njo povezani. To pa je 
tudi pričevanje o njihovi veri. 

Šmarje Je s svojo bogato arheološko 
dediščino na bližnji Magdalenskl gori 
ter ostalo šmarsko kulturno, zgodovin
sko In umetnostno dediščino že več kot 
tisočletje Izpričevalo vero v Boga. S 
praznovanjem petstote obletnice prve 
šole v Šmarju pa bomo počastili tudi vse 
tiste ljudi v tej bogati šmarski pretek
losti, ki so med preproste In žilave ljudi 
v viharnih časih že pred stoletji s prvimi 
žarki upanja začeli prinašati tudi omiko. 

Misel, da se spomnite 500-letnice šole 
v Šmarju, se mi zdi imenitna. Malo krajev 
v Sloveniji, pa tudi v Evropi, se lahko 
pohvali s tako obletnico. Zakaj je torej ne 
bi praznovali z legitimnim ponosom? 
Poleg tega Vam bo praznovanje, ki 
vključuje tudi znanstveni simpozij, prines
lo mnogo novih spoznanj o Vašem kraju 
in njegovih znamenitih ljudeh. Vse to 
upravičeno dviga Vašo samozavest in 
Vam daje bolj optimističen pogled na živ
ljenje. Ko odkrivate vrline svojih pred
nikov, tudi sami čutite v sebi večjo 
gotovost. Tako raste zaupanje vase, kar 
nam je vsekakor potrebno. 

Danes ste blagoslovili obnovljene 
freske v cerkvi Marijinega rojstva, dva 
stranska oltarja ter orgle. S tem dogod
kom Je kronano tudi večletno delo 
župnika Jožeta Mrvarja In mnogih 
sodelavcev, pa tudi vseh prizadevnih 
župljanov In ostalih botrov. 

Kot sem dejal že v odgovoru na prvo 
vprašanje, so vsa obnovitvena dela v 
Marijini cerkvi v Šmarju izraz Vaše 
ljubezni do cerkve, Vašega posluha za 
Božje in vaše vere. Cerkev, lepo obnovlje
na in čista, je vedno odsev duhovnega 
stanja v tistem kraju. 

Za orgle pravijo, da so kraljica med 
glasbenimi Instrumenti. Slovenci radi 
prepevamo In tudi v grosupeljski občini 
Je tako. In ko se zlijejo glasovi orgel In 
uglašenega petja, se poslušalec nehote 
kar nekoliko "privzdigne od tal". 

Glasbena kultura po slovenskih župni
jah je na splošno zelo visoka. Tu ima 
zaslugo predvsem orglarska šola v 
Ljubljani, ki jo vodi prof. Jože Trošt. Danes 
uvajamo tudi modernejše glasbene 
izraze. Predvsem otroški in mladinski 
zbori radi prepevajo nove melodije ob 
spremljavi kitare. Ob tem pa ne smemo 
zanemarjati našega tako bogatega, tradi
cionalnega glasbenega repertoarja. 

Med najlepše pesmi vsekakor sodijo 

prav božične pesmi? 
No, in prav božične pesmi s svojo očarlji

vo milino sodijo v to vrsto. Te pesmi dostikrat 
izražajo več, kot more povedati človeška 
beseda, zato nam sežejo prav v srce. 

V adventnem, še posebej pa božlčno-
novoletnem času, so po mnogih sloven
skih pokrajinah Izoblikovali vrsto ljud
skih običajev, šeg In navad. V naših kra
jih na primer se vrača tudi lep običaj 
"Marijo nosijo", ko se ob večerih zbira 
staro In mlado, da skupaj s sosedi In 
sovaščanl zmotijo rožni venec, zapojejo 
kakšno pesem In nato še malo pokraml-
Jajo. Na drugI strani pa vprašanje: Je 
adventni In nato božični čas v današ
njem potrošniškem svetu lahko še kaj 
drugega kot samo potica, zabava In 
draga darila? Koliko podobnosti z 
današnjim časom lahko najdemo v času 
Jezusovega rojstva med revnimi pastirji 
In trdosrčnlml Betlehemčanl. Vaša 
Jasna sporočila Slovencem v zadnjih 
letih kažejo prav na ta razkorak v 
današnji slovenski In nasploh zahodni 
družbi. 

Zelo sem vesel, da obujate stare običa
je, kot je ti. "Marijo nosijo". S tem običa
jem lažje stopimo v adventni čas in ga 
globlje doživimo kot čas pričakovanja 
Gospodovega prihoda. Hkrati ima ta 
običaj tudi svoj družabni pomen, kar ima 
tudi svojo vrednost. 

Kakšno Je vaše razmišljanje o naši pri
hodnosti v evropskih In ostalih 
povezavah? Kje so prednosti In na kaj bi 
morali še posebej biti pozorni In previdni? 

Osebno se ne bojim vstopa v Evropsko 
unijo. To je zares demokratična druščina, 
ki spoštuje vse jezike in kulture. Samo od 
nas bo odvisno, ali bomo svoj jezik in kul
turo ohranili ali ne. Nihče nas ne bo silil, 
da jo zavržemo. Vse je torej odvisno od 
naše življenjske volje, od naše jasne 
istovetnosti in samozavesti. 

Jože Mlkllč 

IZ NAGOVORA PREDSEDNIKA ODBORA ZA PROSLAVO 500-LETNICE SOLE V ŠMARJU MATJAŽA TRONTLJA 
Spoštovani in cenjeni g. nadškof dr. Franc 

Rode, župnik Jože Mrvar. ostali duhovniki, 
spoštovani g. župan in občinski svetniki, člani 
ŽPS in vsi ostali, v imenu organizacijskega odb
ora ob 500-letnici šole v Šmarju-Sapu, župni
jskega pastoralnega sveta in v svojem oseb
nem imenu Vas prisrčno in lepo pozdravljam v 
tem prelepem kulturnem prostoru v središču 
Šmarja. 

Leta 2004 bo minilo 500 let od časov, koje 
v Šmarju delovala župnijska šola in se naha
jamo v prostorih, kjer se je odvijal takratni učni 
program. Za župnijo in kraj Šmarje ter občino 
Grosuplje je praznovanje tega jubileja zagotovo 
priložnost, da predstavi vso svojo šolsko, kul
turno in tudi turistično dejavnost ter ostale 
razpoložljive možnosti. Na pobudo g. župnika 
Jožeta Mrvarja in nekaterih domačinov se je v 
začetku leta začel sestavljati in sestajati inicia
tivni odbor in razpravljati o možnostih za dos
tojno praznovanje tega jubileja. Pri tem smo 
menili, da je potrebno vključiti poleg domači
nov tudi pripravljene in usposobljene strokovn
jake iz različnih področij, ki bi raziskali šmarsko 
ožjo in širšo preteklost ter jo na dostojen način 
predstavili tudi slovenski javnosti. 

Iniciativni odbor je prerasel meje krajevne 
skupnosti Šmarje-Sap in Občinski svet občine 
Grosuplje je na svoji 36. redni seji sprejel sklep 

o imenovanju organizacijskega odbora ob 500 
letnici šole v Šmarju-Sapu. S tem je projekt 
praznovanj postal občinski projekt. 20članski 
odbor je sestavljen kar se da pluralno, saj je v 
delo odbora vključena šola v Šmarju, krajevna 
skupnost, občinski svet občine. Sklad RS za 
ljubiteljske kulturne dejavnosti in župnijski pas
toralni svet. Prav ta pestra sestava posa
meznikov in ustanov v odboru je garancija, da 
je s skupnim delovanjem možno pripraviti 
kvaliteten izbor prireditev in dejavnosti za ta 
jubilej. 

Organizacijski odbor se je do zdaj sestal na 
3 sejah v polni sestavi, sestala pa se je že tudi 
delovna skupina za pripravo programa prazno
vanj in izdelavo terminskega načrta. Glavno 
praznovanje je načrtovano za obdobje 
šolskega leta 2003/2004. Vrhunec prazno
vanj je predviden ob koncu šolskega leta 
2004, ko se bo odvijal takoimenovani Šmars
ki znanstveni simpozij v pisni in govorni obliki. 
Pri nastanku sodelujejo številni priznani 
strokovnjaki, ki bodo obdelali teme iz lokalne 
geografije, arheologije, cerkvene, šolske, umet
nostne in družbene zgodovine. Simpozij bo 
predstavil gospodarsko in jezikovno podobo 
Šmarja in njegovega območja ter nekatere 
pomembne ustvarjalce, ki so bili tu doma ali 
pa so na Šmarskem območju delovali. 

Predstavljena bo tudi lokalna bibliografija, 
temelj za nadaljna raziskovanja Šmarja in 
okoliških krajev. Priprava simpozija je ževteku, 
saj so avtorji posameznih tem že pričeli z 
delom. 

Ob tem simpoziju bo še več spremljajočih 
prireditev, ki bodo potekale v organizaciji šole, 
turističnih društev. Sklada RS za ljubiteljske 
dejavnosti in drugih ustanov. Do zdaj se je 
pripravilo še nekaj drugih prireditev, kot je 
srečanje na Magdalenski gori na praznik 
velikega šmarna 15. avgusta, ko smo imeli v 
gosteh dr. Lovra Šturma in druge. V šmarski 
cerkvi in Turnčku pa je bilo srečanje z glavnim 
in odgovornim urednikom Družine g Petričem, 
profesorjem dr. Stankom Gerjolom in direktor
jem Zavoda sv. Stanislava g Jamikom, ki so 
spregovorili o pomenu šole nekoč in danes, 
določeni programi pa so še v fazi priprave. 

Odbor se bo v kratkem sestal na 4. redni 
seji, kjer bomo obravnavali terminski plan 
praznovanj in ga tudi poskušali kar se da 
natančno definirati. Pred nami pa je tudi nalo
ga, da pripravimo predloge za imenovanje v 
častni odbor ob praznovanju 500-letnice šole v 
Šmarju. Zato sedaj ob koncu nagovora izko
riščam to javno priložnost in Vas. g nadškof, 
vljudno povabim, da bi sprejeli povabilo v čast
ni odbor praznovanj ob 500-letnici šole v Šmar

ju, enako povabilo velja tudi za župana občine 
Grosuplje g Janeza Lesjaka in tudi njega vljud
no vabim, da sprejme povabilo v častni odbor. 

To sta do zdaj dva predloga. V prihodnje 
bomo odbor še dopolnili v dogovoru tako z g 
županom kot tudi g nadškofom. Ko bomo v 
celoti imeli tudi častno odbor, pričakujem, da 
se bo to zgodilo ob koncu meseca januarja pri
hodnje leto, bomo na javni predstavitvi za 
medije obširno predstavili namen poteka 

praznovanj zgodovinskega jubileja 500-letnice 
tukajšnje šole. 

Ob koncu tega nagovora se vsem skupaj 
zahvaljujem, da ste se odzvali povabilu na to 
srečanje, in resnično želim, da bi to naše 
druženje tako formalno kot tudi neformalno 
minilo v medsebojni izmenjavi mnenj in veseli 
bomo vaših idej in mnenj, ki lahko na 
kakršenkoli način prispevajo k uspešnemu 
obeležju praznovanj. 



J O Ž E T R O N T E L J - U M E T N I K , K I G O V O R I P R E K O L E S A 
Jože Trontelj je umetnik. Kipar, slikar in rezbar. Svojo mladost je preživel v Grosupljemu, danes živi v Ivančni Gorici. Grosupeljčani smo ga kot umetni

ka opazili, ko je za obnovljeno grosupeljsko cerkev upodobil križev pot. 

Ker se v javnosti nerad pojavlja in ker 
ima zanimive življenjske nazore, sem ga 
prosila, da nekaj o tem pove za bralce 
Grosupeljskih odmevov. 

POMEMBNO JE SPOROČILO, 
KI GA UMETNIK ŽELI PRENESTI 
GLEDALCU 

Najprej m e j e zanimalo, kako je odkril 
svoj umetniški talent. Jože pravi, da ga 
odkriješ sam in to takrat, ko si enkrat 
zadovoljen s tistim, kar narediš; in ko si 
toliko pogumen, da to nekomu pokažeš. 
V osnovni šoli njegovega talenta nikakor 
niso odkrili, celo zatirali so ga. "Vedno so 
z distanco gledali na moja dela. Niso 
sprejemali moje drugačnosti." se nerad 
spominja svojih osnovnošolskih občutij 
Jože. Po srednji šoli se je vpisal na 
likovno akademijo, kjer je bil po dobro 
opravljenih sprejemnih izpitih sprejet. 
Študirati je želel ob delu. Ker so ravno 
takrat tovrstni študij ukinili, doma pa je 
imel družino, se je odločil, da bo žrtvoval 
akademijo. Danes je s to odločitvijo 
zadovoljen. Prepričanje, da na akademi
ji sicer ne uničijo tvojega talenta, uničijo 
pa vse ostalo, kar sodi zraven, recimo 
veselje do dela. Profesorji na akademiji 
so obsedeni z iskanjem novega. Jože to 
zelo plastično ponazori z naslednjim 
primerom: "Če naslikaš obraz z očmi in 
nosom, nisi naredil nič, ker so taki obrazi 
že naslikani. Če pa bi namesto oči nar
isal trikotnike, bi profesorji pohvalili, ker 
da gre za nekaj novega." Jožetovo 
razmišljanje je zelo drugačno! 
"Pomembno je sporočilo, ki ga umetnik 
želi prinesti gledalcu, pomembno je, kaj 
mu kip ali slika pove! Potem si zmagal!" 

ZANIMA GA SPOROČILO 
SVETEGA PISMA 

V mladosti je upodabljal različne 
motive, danes skoraj izključno motive iz 
svetega pisma. Ugotovil je, da lahko na 
ta način največ pove in da šele tako dobi
jo njegove umetnine pravi smisel. Pri 
upodabljanju ga najprej zanima, kaj 
zgodovina pravi o določeni osebi; na 

primer, da je imela dolge lase, brado in 
podobno. Nato se poglobi v sporočilo 
svetega pisma in poskuša ugotoviti, kako 
je ta oseba razmišljala, kaj je doživljala v 
določeni situaciji. Vse to želi preko svojih 
umetnin posredovati ljudem. Ima pa še 
druge razloge za upodabljanje zgolj 
cerkvenih motivov: "Prepričan sem, da 
jaz tega ne ustvarjam s a m . Preden 
začnem z rezbarjenjem, naredim le 
grobo skico brez detajlov, brez podrobne
ga razmišljanja. In ko končam in pridem 
naslednji dan v delavnico, sem večkrat 
sam začuden nad izdelkom prejšnjega 
dne. Zato Jezusa ne morem skriti, če v 
resnici on preko mene to ustvarja." To je 
spoznal in v to verjame, čeprav pravi, da 
ni toliko pobožen, da bi vsak dan šel 
dvakrat k maši. Odkar je v službi v 
samostanu, mu umetniška dela dosti 
bolje uspevajo. Pred tem s e j e ukvarjal z 
modernim slikarstvom in kiparstvom. 
Vendar v teh delih ne more najti globjega 
sporočila. Nanje danes gleda le še kot na 
risbe, kot na kup brezpomenskih slik. To 
so bili prvi koraki na poti njegovega 
razvoja. 

Kot že rečeno, je danes Jože zaposlen 
v opatiji v Stični, kjer ima svojo delavnico. 
Pred tem je bil zaposlen kot fotograf v 
Ljubljani. Čez noč se mu je nekaj uprlo in 
ko je zjutraj vstal, je vedel, da s svojo 
službo ni zadovoljen, da tega ne želi več 
delati. Še zadnjič se je odpravil v službo 
in tam zahteval delavsko knjižico. Ne da 
bi vedel, kaj bo počel. S knjižico je odšel 
naravnost v stiski samostan, k patru 
Avguštinu. V samostan ga je vleklo že 
prej, saj je tja rad zahajal na sprehod. 
Pater ga je začuden vprašal: "Kaj boš pa 
delal tu? Obiral drevje, sekal drva,...?" 
Jože je odgovoril: "Karkoli!". Sklenila sta, 
da bo takoj začel s trimesečnim poskus
nim delom. Sledila je zaposlitev. 

Od prihoda v cistercijansko opatijo je 
minilo že petnajst let. Vendar ima danes 
Jože povsem drugačno vlogo. Odločilen 
za to je bil velikanski oreh, ki so ga 

požagali ob preurejanju dvorišča. Patri so 
ga spraševali, kaj naj z njim. Pa je Jože še 
v istem hipu odgovoril: "Vam bom jaz 
naredil kip." Patri so idejo sprejeli, Jožeta 
pa je začelo skrbeti, kakšno nalogo je 
prevzel in kako jo bo sploh uresničil. 
"Postalo me je neskončno strah, ker 
takrat še nisem vedel, da to lahko nare
dim." Fotografijo Marije, ki je tako nasta
la, ima Jože shranjeno v svojem arhivu. 
Meni se zdi čudovita, s posebnim izra
zom na obrazu, izdelana v detajlih. 
Postavili so jo na samostanski vrt. 

NJEGOVE UMETNINE NAJDETE PO 
VSEJ SLOVENIJI IN TUDI V TUJINI 
Od takrat je Jože naredil še veliko 

drugih kipov svetopisemskih osebnosti. 
Nekaj jih je ostalo v stiski opatiji, nekaj 
jih je izdelal po naročilu za cerkve po vsej 
Sloveniji. V cerkvi v Ivančni Gorici je celot
na liturgična oprema Jožetovo delo, vred
no ogleda: oltar, krstilnik, ambon, taber-
nakelj. Pred dvema tednoma so v isti 
cerkvi blagoslovili jaslice, ki so prav tako 
Jožetovo delo in so nekaj posebnega. 
Največ rezbari iz lesa, poizkusil se je tudi 
v kiparjenju v marmorju. V mladosti, pa 
tudi po prihodu v samostan, je veliko 
risal. Na željo prijateljev, čeprav nerad, je 
pripravil več uspešnih likovnih razstav. 
Večino slik iz svoje bogate zbirke je pro
dal ali podaril, v zadnjih dveh letih ni na
risal nobene. Velikokrat se oglasijo pri 
njem bogoslovci z željo, da jim naredi križ 
za posvetitev na novi maši. Vsakemu 
naredi drugačnega, takega, ki odraža 
njegovo osebnost ali kakšen dogodek iz 
njegovega življenja. Gotovo je Jože lahko 
ponosen tudi na svoj "nestandarden" 
izdelek. Skupaj z mizarjem Ivanom 
Kocmurjem iz Velike Loke sta izdelala 
nova vrata za hišo, v kateri je bila doma 
Primičeva Julija. To je na VVolfovi 4 v 
Ljubljani. Če vas pot zanese tja, si jih 
morate ogledati. Gre namreč za 
tehnično in umetniško dovršen izdelek. 
Največ časa pa Jože te mesece posveča 
izdelavi nove obednice za samostan. 
Dosedanja je že zelo dotrajana. Vsa dela 

bo opravil sam, od mizarjenja do rezbar-
jenja. Pred tremi leti je razžagal plohe, ki 
so se prej suušili pet let. Delo bo trajalo 
več let, že zdaj pa se vidi, da bo nova 
obednica velikanske umetniške vrednos
ti. 

O USTANOVITVI U M E T N I Š K E 
DELAVNICE NE R A Z M I Š U A 
Ker je zelo natančen, najraje vse nare

di sam. Kajti že če les ni dovolj suh, je 
lahko izdelek uničen in ves trud zaman. 
Zato zanj ne pride v poštev, da bi odprl 
delavnico, v kateri bi skupaj z njim us
tvarjali drugi umetniki . "Ko vzamem 
poleno v roke, ga jaz spoštujem na svoj 
način, vidim v njem nekaj. Nekdo drug v 
njem vidi nekaj drugega. Nima smisla, 
da bi drugemu vsiljeval svoje poglede." 
Izdelki, ki nastanejo v delavnici, so kon
ceptualno lahko v redu, predstavljajo 
celoto, ki funkcionira. Ko pa začne iskati 
v njih občutke, vidi, da je nekaj delal 
eden, drugo drugi. Znotraj takega izdelka 
se stvari lahko krešejo, mešajo se občut
ki in tako delo ni nikoli trdno. 

Jože ima tudi zanimiv pogled na svet 
in dogajanje okoli sebe. Pravi, da življen
je vidi zelo lahko. Vse se mu zdi rešljivo, 
ničesar se ne ustraši. Kljub temu, da ima 
tri otroke in zida hišo, je prepričan, da 
njegovo delo nič ne trpi. "Mogoče zaradi 
zaposlenosti kakšne stvari narediš 
slabše, a tega še opaziš ne. Če misliš 
zgolj na podjetnost, se lahko zgodi, da 
ostaneš majhen, se ne razvijaš. Ne 
nazadnje je tudi do Boga pošteno, da se 
razvijaš, da razviješ talente, ki ti jih je Bog 
dal." 

VEDNO P O D O Ž I V U A STVARI, 
KI JIH UPODABLJA 
Ko ustvarja, mu misli včasih tako brzi-

jo, da jim komaj sledi. Zelo mora hiteti. 
Ko dela, pravi, ima priprte oči , saj 
neprenehoma opazuje in išče, kaj nasta
ja. Zato potem, ko nariše sliko, še tri dni 
prihaja k sebi. Koje rezbaril križev pot za 
grosupeljsko cerkev, je bil ves čas potrt. 

Vedno podoživlja stvari, ki jih upodablja. 
"Križev pot je težka umetnina, zahtevna 
tudi za gledalca." Z grosupeljskim je zelo 
zadovoljen. V začetku je bil mogoče malo 
razočaran, a je prepričan, da bo z leti 
postajal vse boljši in boljši. "Tisti ljudje, ki 
znajo gledati, bodo s časom videli in 
občutili ob njem vedno več." 

V JAVNOSTI SE POJAVLJAJO LE 
NJEGOVA DELA 
Jože se v javnosti ne pojavlja, ker za to 

ne vidi potrebe. Najlepše lahko z njo 
komunicira preko svojih del. Ne mara 
delati razstav, ne mara otvoritev. Želi biti 
skrit, ker tako največ pove in največ izve. 
"Če si pošten do umetnosti, delaš, te ni, 
v javnosti se pojavljajo le tvoja dela. Tvoja 
dela nastopajo kot ti ." Od jutra do večera 
je v delavnici. Če ne dela na polno, pravi, 
ni nič. Pa mu to kar ustreza. Ne mara 
praznih pogovorov in sprenevedanj. 

"Moje zadovoljstvo je največje, ko 
moja dela blagoslovijo. To mi pomeni več 
kot vsako plačilo. Tako ljudje in duhovnik 
izkažejo umetnini vrednost, pokažejo, da 
so jo sprejeli. Tisto, kar je blagoslovljeno, 
postane sveto in posvečeno, se ne zažge 
in meče stran" me z globokimi mislimi in 
občutki ponovno preseneti Jože. 

Mag. Tatjana Jamnlk Skublc 

ANICA SMREKAR MED PRVIMI LAIČNIMI MISIJONARKAMI 
Anica Smrekar je odraščala v številni 

družini, ki si je dom ustvarila v Vrhpolju 
pri Vipavi. Mati in oče sta kruh rezala 
desetim kratkohlačnikom, z njimi pa 
delila tudi pristno skrb in čisto ljubezen. 
Pri 2 2 . letih, tedaj ko je njen brat vstopal 
v semenišče, je sama plula s tokom svo
jih želja. Odšla je na otok črne celine, 
Madagaskar , in se kot diplomantka 
višje zdravstvene šole posvetila oskrbi 
ubogih malgaških otrok. Leta 1 9 8 5 je 
med prvimi laičnimi misijonarkami stori
la odločilni korak, ki ga je z opogumlja-
jočim obiskom leto kasneje potrdil tudi 
nadškof dr. Alojzij Šuštar. Letos je gospa 
postala krajanka Grosupljega. 

V osemdesetih je bila odločitev žensk 
za opravljanje laične pastirske službe 
redek pojav. Bližnji so ji sprva močno 
branili in jo skušali prepričati z ustraho
vanjem, da bo utrpela številne bolezni, 
ki jo bodo zaznamovale za vse življenje. 
A se je umirjena prepustila notranjemu 
klicu, ki ga je od otroških let zadovolje
vala z živahno misijonsko zavzetostjo. 
Zbirala je denar za lačne otroke, 
pripravljala pakete s hrano in obču
dovala slike in z odprtimi očmi sledila 
pripovedim gostujočih misijonarjev. 
Zatem je sedla na vrh piramide pestre
ga misijonskega dogajanja v župniji. 
Jeziku s e j e privajala že v Sloveniji, saj je 
navezala stik z njihovimi študenti, sicer 
pa Malgaši otežkočajo razumevanje s 
prispodobami in reki, ki jih neprestano 
vpletajo v pogovor. 

Njeno delo je prvenstveno potekalo v 
ambulant i , v vasic i , od prestolnice 
Antananarivo oddal jene 8 0 0 kilo
metrov, kjer je zdravila, cepila bolnike. 
"Skrb za higieno je nizka, zato jih veliko 
zboli zaradi okužb. Zaradi parazitov smo 

začele tudi akcijo postavitve stranišča, 
pa niso bili prepričani, da je to pametno. 
Rekli so, da za tisto, najgrše, že ne bodo 
hiše delal i , " preprostost prebivalcev 
rdečega otoka odstira Smrekarjeva. 
"Otroci so umirali tudi zaradi oslovskega 
kašlja, ošpic. V dispanzer so prihajali 
tudi z obgrizenimi ušesi, ko so jih v 
spanju napadale podgane. Največ pa je 
bilo malarije, driske in krvave griže. 
Dokler nismo od slovenske MIVE prejeli 
avtomobila, so bolnike morali nositi tudi 
3 0 kilometrov daleč. Velik problem je še 
podhranjenost. Otroci so ves čas na 
robu, s prehrano ne dobijo beljakovin. V 
obilju pa imajo banan." 

Zato so laične sestre ogromno časa 
posvetile preventivi, osveščanju in spod
bujanju k obdelovanju vrtov in pripravi s 
hranilnimi snovmi bogate hrane. 
Ustanovile so javno kuhinjo in otroke 
hranile z mlekom v prahu, vmešanim 
oljem in s ladkor jem, s č imer so 
preprečile umrljivost. Glavna prehrana 
Malgašev je riž, ob njem še pekoča 
zelenjava, ob prazniku pri dobro stoječih 
družinah pa tudi riba in kokoš. Riž in 
manioka j im dajeta občutek sitosti, 
čeprav ne zadostita dnevnim prehram
benim potrebam. Sicer pa tudi kupujejo 
zelo premišljeno, le zajemalko olja ali 
žlico sladkorja. Če imajo več, morajo vse 
deliti z ostalim sorodstvom. Ne smejo 
reči ne. Če kdo uspe ali študira v tujini, 
hočejo vsi živeti na njegov račun . " 
Drugače pa so Malgaši sila hvaležno 
ljudstvo: "Ob nekem obisku na domu 
bolnika smo v dar prejele raco in košari
co riža. Čeprav je bila družina ubožna, 
nismo upale zavrniti darila, ker bi jih 
užalile. Tako izražajo svojo hvaležnost." 

Ob cerkvenih praznikih je z otroki 

izdelovala adventne venčke iz palm in 
polivinila, ob božiču so sestavljali jaslice 
iz škatlic od zdravil. Zanje pa so sestre 
katoliškega misijona nabavile tudi nekaj 
slikanic in knjižic o svetnikih, ki jih je 
mladež rada prebirala. "Otroci so bili 
začudeni nad škarjicami in lepilom. 
Sami imajo ob vstopu v šolo le dva zvez
ka in svinčnik, obvezno pa so odeti v 
posebne uniforme." 

Kako ste sami prebrodili kulturni In 
civilizacijski šok? 

Pripravljena sem bila na slabše, da 
bom živela v kolibi. To je preprosta hiša, 
narejena iz malgaške palme popotnikov 
in je simbol Madagaskarja. Kolibe ob 
deževju hitro zgnijejo ali celo zgorijo, saj 
Malgaši kurijo kar po kotih. Prvi dan so 
nas pričakali otroci in so ves dan kukali 
skozi okna naše hiše, sploh nisem 
vedela, kam naj se dam. Koj ih vidiš str
gane, umazane in lačne, je hudo. A otro
ci so mi pomagali, da sem se sprostila 
in me tudi naučili kakšne besede. 
Edino, kar sem pogrešala, je bila svetlo
ba. Otok seka ekvatorialni pas in je 
dvanajst ur svetlobe in enako teme. 
Sem pa ob prihodu strašno zbolela, za 
božič je bilo tako hudo, da sem pomis
l i la, da bom umrla. Zatem so bile 
bolezni blažje. 

Je Madagaskar resnično dežela, v 
kateri Je revščina sad splošnega, na
ravnega pomanjkanja? 

Sploh ne, če bi več vlagali v kmetijst
vo. Kot francoska kolonija je Mada
gaskar dobro uspeval, po odhodu pa 
niso bili sposobni ohraniti napredka. 
Tudi stari malgaški predsednik je na 
račun revežev prosil pomoči, k i je napol
nila zasebne žepe. V napredku jih ovira
jo tudi poganska verovanja in navade 

prednikov. Bojijo se njihovega mašče
vanja, zato sledijo ustaljenemu tiru. So 
potrpežljivi, držijo se reka, da se počasi 
daleč pride in ura ni njihov gospodar. 

Kakšno vlogo pa v laičnem mlsljonu 
nosi vera? 

Naše delo je bilo razbremeniti misi
jonarje in njihovo delovanje dopolniti. 
Pomembno je pastoralno delo, zaupan
je v Boga, da se ljudstvo ne bi več balo 
vračev, strupov in duhov. Krščanstvo je 
na tem območju še zelo mlado, po svoje 
pa je žalostno, ker je v cerkveni udeležbi 
podobno naši civilizaciji. Ob božiču in 
praznovanju velike noči so cerkve 
polne. 

Kaj vam Je v nadaljnjem življenju 
pustila Izkušnja misi
jona? 

Potrebovala s e m 
leto, da sem se pri
vadila bivanju doma. 
Vleklo me je nazaj. 
Pogrešala sem pove
zanost, prijateljstvo, 
prijaznost. Izkušnja je 
močno vplivala na 
moje življenje. Imam 
lepe spomine na to 
obdobje, živl jenjski 
ritem je bil bolj umir
jen. Izkušnja mi pride 
prav pri zdravljenju 
otrok, pri presoji, kaj je 
v življenju prav in kaj 
ne. Pri nas te zgrabi 
materializem, doli pa 
so pomembnejši odno
s i . Nam je marsikaj 
omogočeno, a se tega 
prav ne zavedamo, na 
Madagaskar ju pa je 

na primer veliko bistrih otrok, ki nimajo 
možnosti izobraževanja. 

Ko se je po treh letih, ki so se naglo 
obrnila, vrnila v domovino, so jo na mi
sijonskem srečanju zbodla trdosrčna 
vprašanja: "Zakaj hodite nadlegovat te 
ljudi, pustite j ih, naj živijo." Bila je 
ogorčena: "Ali naj pustimo, da umirajo? 
Saj so tudi oni naši bratje!" 

Anica Smrekar je mamica štirih otrok. 
Želi si , da bi se nekoč, ko bodo otroci 
večji, lahko vrnila med svoje nekdanje 
varovance. Samo na obisk, da bi videla, 
kako se je obrnilo njihovo življenje in kaj 
se z njimi godi. 

Barbara Pance 



Nekateri ljudje hitro pridejo v naše življenje 
in tudi hitro gredo iz njega... 

Nekateri ljudje nam postanejo prijatelji 
I in ostanejo v našem življenju kar nekaj časa, 

pustijo lepe odtise v naših srcih... 

In rakoi več nismo točno takšni, kot smo M, 
ker smo spoznali dobrega prijatelja. 

Včeraj je zgodovina. 
Jutri je uganka. 
Danes je darilo. 

I Vsem občankam in občanom, prijateljem I 
in članom stranke 

želimo mirne in vesele božične praznike 
ter srečno, zdravo in upanja polno novo 

leto 2003. 

Ob DNEVU SAMOSTOJNOSTI 
pa vsem občankam in občanom, 
prijateljem in članom stranke 

čestitamo v želji, 
da praznik obudi čut pripadnosti 

slovenskemu narodu. 

S D S 

Občinski odbor Grosuplje 

Božič na} prinese v vaše domove predvsem miru, 

zdravja in blagoslova. 

26. december - dan samostojnosti naše mlade države 

naj vse spomni, 

da ponovno oživimo čut pripadnosti samostojni Sloveniji. 

Naj se spet v naših srcih prebudijo domoljubne, 

moralne in narodne vrednote! 

V novem letu 2003 pa vam želimo zdravja, sreče 

ter veliko osebnih in poslovnih uspehov. 

Občinski 

odbor 

Grosuplje 

LUC MIRU IZ BETLEHEMA 2002 

Kot vsako leto bomo tudi letos 
grosupeljski skavti in taborniki pri
nesl i Luč miru iz B e t l e h e m a . 
Sprejeli jo bomo pri sveti maši v 
grosupeljski cerkvi. Vabimo vas, da 
se udeležite predstavitev, ki smo 
jih letos pripravili na različnih kra
j ih . Luč miru iz B e t l e h e m a pa 
bomo raznašali tudi po domovih in 
s icer v soboto, 2 1 . 1 2 . 2 0 0 2 , 
nedeljo, 2 2 . 1 2 . 2 0 0 2 in ponedel 
jek, 2 3 . 12 . 2 0 0 2 . 

S l o v e n s k a l judska s t r a n k a 

Občinski odbor Grosuplje, 
iskreno želi ob BOŽIČNIH PRAZNIKIH IN NOVEM LETU 2003 

vsem občankam in občanom občine Grosuplje vesele, blagoslovljene in duhovno globoko 

doživete praznične dni ter v prihajajočem novem letu veliko sreče, zdravja, 

notranjega miru in zadovoljstva na poteh vsakdanjega življenja. 

Ob DNEVU SAMOSTOJNOSTI 
pa želimo vsem občankam in občanom občine Grosuplje veselo in predvsem 

ponosno praznovanje praznika, ki slovenski narod združuje, bogati 

in utrjuje samozavest ter samospoštovanje do svojega obstoja. 

Praznovanje praznika je tudi priložnost, da pokažemo navzven svojo zavest in ponos 
do domovine Slovenije, s tem da na praznični dan slovesno Izobesimo slovensko zastavo. 

Letošnje poslanica nam sporoča: 

Sem Luč miru Iz Betlehema. Prihajam tore] Iz kraja, od koder ]e ob 
začetku našega štetja zasijala svetu velika Luč. Nekateri ga Imajo za Izred
nega človeka, nekateri za Izjemnega učitelja, mnogi ga sprejemajo za svo
jega Odrešenlka. S seboj prinašam prvo sporočilo Njegovega prihoda: "Mir 
ljudem na zemlji!" MoJ letošnji prihod želi usmeriti vašo pozornost na vaše 
bližnje. Poznam vaša prijetna druženja s tistimi, ki živijo v oddaljenih krajih 
In s katerimi se srečujete le občasno. Težje Je ustvarjati prijetne odnose s 
sosedi, s sodelavci, celo s tistimi, s katerimi si delite dom. Prihajam v roke 
vsakemu Izmed vas kot darilo za vašega bližnjega: da vaše dobre odnose še 
utrdite, da odgrnete zastor nepoznanstva do tistih, s katerimi ste si tujci, 
da znova stopite do tistih, ki so za ograjo nerazumevanja, zamere, spora In 
ste se zato doslej drug drugega Izogibali. Vsem, ki me boste delili, zago
tavljam: bolj me boste razdeljevali, več miru se bo nabralo tudi v vaših 
srcih. 

Tudi mi prižgimo luč v naših srcih, ki naj bo dar našemu sosedu. 
Skavti In taborniki 

1 

A n d r e j G r o s 

1 5 l e t 

1 9 8 7 - 2 0 0 2 

zlotar-graver 
T a b o r s k a 4 , G r o s u p l j e 

Te l . : 0 1 / 7 8 7 3 4 2 5 

Poslovalnici: 
Trebnje, Gubčeva cesta 25 
Tel.: 07/304 57 66 
Šentjernej, Trubarjeva 3 
Tel.: 07/308 19 07 

V E L E 
p r i j e t e n n a k u p 

Naše cenjene stranke! 
Želimo vam, da bi bili praznični dnevi po vaši volji in 

željah in da bi osrečili tudi svoje najdražje! 
Sreča je v sreči bližnjega! 

V našem lokalu v ADAMIČEVEM CENTRU 

smo za vas pripravili veliko izbiro nakita iz zlata in srebra 
in vrsto najrazličnejših kvalitetnih ročnih ur. 
Zaželite bližnjim »srečno 2003« z darilom iz 

Zlatarstva GROS! 

A 

VULKAN1ZERSTV0 
• MONTAŽA 
• CENTRIRANJE 
• POPRAVILO PNEVMATIK 
• PRODAJA OSEBNIH, TOVORNIH, 
KMETIJSKIH IN INDUSTRIJSKIH 
PNEVMATIK 

METOD GLOBOKAR s.p. 

Cikava 38, tel.: 01/7872-298 

GSM: 041/975-284 

Ob iztekajočem se letu se 

vsem naših strankam in 

poslovnim partnerjem 

zahvaljujemo za zaupanje in 

dobro sodelovanje in vam 

sporočamo: Prijetno je bilo 

delati z vami in za vas! 

V prihajajočem letu 2003 pa vsem želimo zvrhano 

mero sreče, zdravja, osebnega zadovoljstva in veliko 

poslovnih uspehov! 

Veselimo se skupaj vsakega novega dne! 

Najbolje urejene slovenske 
prodajalne 

Združenje za trgovino je v letošnjem letu četrtič zapored izvedlo projekt 
"Najbolje urejene slovenske prodajalne za leto 2 0 0 2 " , ki ga je na seji dne 
1 1 . 1 2 . 2 0 0 1 potrdil Upravni odbor Združenja za.trgovino. 

Delo združenja, Republiške in vseh trinajst območnih komisij za ocenjevan
je urejenosti prodajaln je bilo usmerjeno v doseganje naslednjih ciljev, opre
deljenih s projektom: S M H l 

• Spodbujati ustvarjanje prijaznih in urejenih okolij za potrošnika in zapos
lene v posameznih prodajalnah, 

• Spodbujati še boljšo urejenost prodajaln in kakovost prodajnih storitev. 
• Predstaviti najbolje urejene trgovine na njihovem regionalnem (območne 

zbornice GZS) in nacionalnem nivoju (Združenje za trgovino) ter promocija 
panoge kot celote, 

• Spodbujanje tekmovalnosti med trgovci pri urejanju prodajaln in nuđenju 
prodajnih storitev. 

Leta 2 0 0 2 je v projektu sodelovalo 3 7 5 prodajaln. Republiška komisija za 
ocenjevanje urejenosti prodajaln je skladno s projektom "Najbolje urejene 
slovenske prodajalne v letu 2 0 0 2 " Upravnemu odboru Združenja za trgovino 
predlagala 2 3 prodajaln, katerim se podeli republiško diplomo oziroma repub
liško priznanje GZS - Združenja za trgovino in Turistične zveze Slovenije za ure-

| jenost prodajaln. 

Z velikim zadovoljstvom s p o r o č a m o kupcem, da Je Diplomo GZS -
Združen ja za trgovino In Tur is t ične zveze Slovenije za urejenost prodajlne v 
kategoriji blagovnic je prejela BLAGOVNICA VELE D O M Ž A L E . 

B e l i / t i e d 
I n f e c t i o n C o n t r o l 

BELI M ED d.o.o. 
Kosovelova ulica 2 
SLO - 1 290 Grosuplje 
Tel: 01/78 66 010 
Fax: 01/78 66 011 
E-mail: info@belimed.si 
www.belimed.com 

V p r i h a j a j o č i h p r a z n i č n i h d n e h s e k o l e k t i v d r u ž b e 

B e l i m e d d . o . o z a h v a l j u j e v s e m p o s l o v n i m p a r t n e r j e m 

z a u s p e š n o l e t o š n j e s o d e l o v a n j e , z ž e l j o , 

d a b i p o d o b n o s o d e l o v a l i 

t u d i v p r i h o d n j e m l e t u . 

Vsem občankam in občanom voščimo vesele božične 

praznike, predvsem pa veliko sreče, zdravja in 

zadovoljstva v novem letu 2003. 

Odločili smo se, da sredstva, namenjena za novoletna 

poslovna darila, namenimo v dobrodelne namene kot 

donacijo Kliničnemu centru Ljubljana za nakup 

medicinskega aparata. 

Ob 
Grosupeljščici 
1/b 
1 2 9 0 Grosuplje 

O B M O Č N A . . , 
O B R T N A o b | ; i v l | ; i p r o s t o 

Z B O R N I C A d e l o v n o 

G R O S U P L J E m e s t 0 

I Z V R Š N E G A S E K R E T A R J A 

O O Z G R O S U P U E 

O d k a n d i d a t o v p r i č a k u j e m o : 

- v i š j a a l i s r e d n j a s t r o k o v n a 

i z o b r a z b a p r a v n e a l i u p r a v n o -

o r g a n i z a c i j s k e s m e r i , 

- 5 let d e l o v n i h i z k u š e n j z 

v i š j o i z o b r a z b o o z i r o m a 8 let s 

s r e d n j o i z o b r a z b o n a 

p o d o b n e m d e l o v n e m m e s t u , 

- p o z n a v a n j e d e l a z r a č u n a l 

n i k o m (VVord, E x c e l , e l e k t r o n s k o 

p o s l o v a n j e , u p o r a b a i n t e r n e t a ) , 

- p o z n a v a n j e p r e d p i s o v s 

p o d r o č j a o b r t i in g o s p o d a r s t v a , 

n a t a n č n o s t pri d e l u in u s t r e z n e 

o r g a n i z a c i j s k e s p o s o b n o s t i . 

D e l o v n o r a z m e r j e b o m o s k l e 

ni l i z a n e d o l o č e n č a s s t r i m e 

s e č n i m p r e i z k u s n i m d e l o m . 

P i s n e p r i jave s k r a t k i m ž iv 

l j e n j e p i s o m in d o k a z i l i o i zpo ln je 

v a n j u pogo jev , p r i č a k u j e m o v 8 

d n e h o d d n e v a o b j a v e . P r i j a v e 

p o š l j i t e n a n a s l o v : O b m o č n a 

o b r t n a z b o r n i c a G r o s u p l j e , O b 

G r o s u p e l j š č i c i 1 / b , 1 2 9 0 G r o 

s u p l j e . 

K a n d i d a t e b o m o o i z b i r i 

o b v e s t i l i v 3 0 d n e h o d s p r e j e m a 

s k l e p a o izbi r i k a n d i d a t a . 

mailto:info@belimed.si
http://www.belimed.com


Radio Zeleni val skrbi za svoje poslušalce in tako tudi 
letos že natančno vedo, kako bo Izgledal njihov silvestrskl 
program. Seveda, slavnostno in v pričakovanju novega leta 
ne boste sami. Na najbolj zelenih frekvencah bosta skupaj 
z vami sllvestrovala Don Felipe (Filip Kocijančič) in Borci 
(Borut Kaštlvnik). Malo preveč postavna fanta (če se Iz nju
nih kilogramov malce pošalimo) bosta za vas izbirala glas
bo In z vami klepetala vse do zgodnjih Jutranjih ur prvega 
dne novega leta 2003. Povprašali smo Ju o tem, kaj vse 
nam pripravljata: 

SE VAMA NE ZDI, DA JE SILVESTR0V0 Č A S , KO SE 
VSI RADI ZABAVAJO VIDVA PA TEŽ ITA K DELU? 

Don Felipe: Ma ne, sploh ne! Kaj pa Je to zabava 
(smeh)? Se mi zdi, da radijcl tako ali tako ne vemo, kaj Je 
prava zabava, čeprav se z njo ukvarjamo celo življenje. 
Znamo narediti dobre žurke za druge ljudi, kar znajo naši 
poslušalci tudi ceniti, zase pa le redko poskrbimo. 

BorčI : Sva si obljubila, da bo to silvestrovanje tudi zaba
va za naju, pravzaprav se bova držala pravila, ki ga vedno 
uporabiva, ko delava skupaj - če nI nama žur, potem ne 
more biti niti poslušalcem. Samo dobro veva, da včasih tudi 
malo pretiravava, da naju malo zanese. 

KAJ PA PRAVIJO Š E F NA TO? 
Don Felipe: Pri nas Je ob ponedeljkih tako ali tako vedno 

"pestro", tako da vragolije, ki Ji še midva "ušpič lva" niti ne 
pridejo do izraza. No Ja, ali pač včasih, pa ni hudega. Sicer 
pa so tako ali tako po mojem mnenju edino merilo 
poslušalci . Pa ne zato, ker bi sedaj se želela hvaliti, dejan
sko dobiva vsak programski 
pas, ki ga delava skupaj, 
veliko pohval. 

Borč I : Jaz ne vem, kaj 
pravi naš šef. Čez dan spim In 
se zbudim šele popoldne. 
Takrat pa so viharji že mimo. 
Ampak do četrte ali pete ure 
zjutraj sem potem zelo 
dejaven, kar tudi moji sosed
je verjetno vedo. 

K A K Š E N PA BO SIL-
VESTRSKI PROGRAM? KAJ 
LAHKO P R I Č A K U J E M O ? 

BorčI : Pojma nimam, to se Je Filip nekaj spomnil in še 
mene zraven "potunkal". Saj Je vedno tako - on ima najbolj 
neumne Ideje tega sveta, Jaz pa nočem pustiti prijatelja v 
nesreči . Potem sva pa oba v nesreči (smeh). 

Don Felipe: Silvestrskl program je zanimiv In privlačen, 
po svoje tudi zelo naporen. Zavedava se, da se podajava v 
težek boj s konkurenco, saj bo domala vsaka radijska 
postaja imela svoj silvestrskl program. Najina prednostjo v 

tem, da bova delala živ program, ne v naprej posnet, zlagan, 
pač pa Iskrenega, ki bo iz minute v minuto nenačrtovano plul 
po zelenih valovih. Tako so najino največje orožje poslušalci , 
teh pa nam, hvala Bogu, ne manjka. Dobro veva, da bova 
težko zadovoljila vse okuse, ampak potrudila se pa bova. 

Borci: Predvsem bo veliko glasbe, ki jo, kot prava 
Gorenjca "šparava" za ta program. Vesel jačenja bo več kot 
dovolj, vesela pa sva tudi, da so se tudi pokrovitelji zelo pri
jazno odzvali najinemu predlogu za sodelovanje in tako 
bodo poslušalci v silvestrskem programu, ki smo ga 
poimenovali ZELENO SILVESTROVANJE, podelili več kot 10 
res bogatih nagrad. 

Don Felipe: Ja glavna nagrada bo večerja z Borči jem. 
Nel - Saj se hecam. Tako slabe nagrade pa že ne bomo 
podelili. Je pa res, da lahko celo obljubiva vikend pakete 
priznanih avtomobilskih znamk, pa lepe zlate nagrade in še 
kaj. 

KAJ PA UTRIP IN GLASBA V ZELENEM SILVE
STROVANJU? 

Borci: Glasba bo predvsem tista, ki Jo naši poslušalci 
najraje izbirajo v trenutkih, ko se želijo res zabavati, pa tudi 
omejitve v stilu to smo pa danes že slišali ne bo. Silvestrskl 
večer dovoljuje vse za vsakogar. Bo pa res tudi kar nekaj 
starejših skladb, tako Imenovanih zimzelenčkov, ker se 
zavedava, da nas bodo poslušali tudi starejši poslušalci , ki 
jim Je taka glasba zelo pri srcu. 

Don Felipe: Zaznali bomo tudi utrip Slovenije. Povezala 
se bova z nekaterimi radijskimi postajami po Sloveniji in v 
živo boste Izvedeli, kaj se dogaja drugod po naši lepi deželi . 
Zraven pa sodi seveda tudi humor in vošč i l znanih 

Slovencev naš im pos lušal 
cem. Upava, da je to dovolj, 
da vas pritegne radio Zeleni 
val v najboljšo družbo. 

ZA KONEC KAJ PA PRI
ČAKUJETA V LETU 2003? 

Borci: Večjo plačo (Kaj pa 
drugega?), pa več dopusta, pa 
da bi mi mami končno pokrpala 
moje stare nogavice. Našim 
poslušalcem, pa tudi bralcem 
Grosupeljskih odmevov želim 
veliko dobre zabave, veliko 

dobre volje in da bi jim nasmeh nikoli ne Izginil Iz obrazov. 
Don Felipe: Jest se strinjam z Borči jem, samo ne vem, 

če se bo tudi najin šef - vsaj kar se prvega dela predloga 
t iče. Kar pa se t iče želja, imam samo dve: če bo mir in 
zdravje, bo vse. 

Borci: Vsem najinim sodelavcem in najinemu vrhovne
mu šefu pa želiva še veliko uspehov in dobrih poslušalcev, 
kot jih tudi imamo. To ste vsi vi. 

SREČNO, ZStfENCZALOVCI - 0 D M € ^ j p U E 

Radio Zeleni val in obč ina Grosuplje prirejata: 

V E L I K O S I L V E S T R O V A N J E V 

G R O S U P L J E M 

- plato pred železniško postajo -

3 1 . 1 2 . 2 0 0 2 O D 1 8 . 0 0 - 0 2 . 0 0 

s skupino 

18.00 - 20.00 Silvestrovanje za najmlajše (igre, lutke, nagrade, ples) 
20.00-21.00 glasba 
22.00 - 02.00 Veliko silvestrovanje s skupino POP DESIGN in lepimi 
nagradami. 
00.30 Ognjemet 

Pridruž i te se nam, ko b o m o na n a j v e č j i prireditvi letos, 

skupaj popeljali Grosuplje v novo leto 2003. 



G L A S B R A Z I L I J E 

Brazilski deček: Otroci se v revščini 
naučijo prebrisanosti, se pa zelo radi 
slikajo. - foto Alenka Oblak 

Precej dolgo je trajalo tole oglašanje. 
Kar nekaj časa mi je vzelo privajanje. Čas 
si je treba vzeti tudi za skupnost, v kateri 
sem. Potem pa še jezik - še močno si bom 
morala izostriti sluh, ker tukaj kar požirajo 
črke. Zdi se, da momljajo, a bo že. 

Potovanje: OK. Ko se vozim z letalom, 
tako in tako uživam. Ob izstopu v Sao 
Paulu me je bilo malo strah, če bodo kaj 
komplicirali zaradi zdravil, ki sem jih nosi
la s seboj in jih je bilo kar veliko, a bilo je 
vse v redu. 

Sao Paulo: Kolikor daleč se je videlo, je 
bilo samo mesto, na obe strani letala, do 
obzorja. Natlačeno, majhne hiške, komaj 
prostora za kakšno drevo. V Campo 
Grandeju so me prišli čakat na letališče 
Tone (ki mu tukaj vsi rečejo Anton. 

Dr. TONE JAMNIK 
OBISKAL ŽUPNIJO 

ŠMARJE-SAP 
Šmarje -Sap, 6. oktober 2002 - Prvo 

nedeljo v oktobru je župnijo Smarje-Sap 
obiskal dr. Tone Jamnik, direktor Zavoda 
sv. Stanislava iz Ljubljane. 

Tone Jamnik je doma iz Male Nove Gore, 
je pa tudi predavatelj na Teološki fakulteti v 
Ljubljani. V župnijo Šmarje-Sap ga je pova
bil domači župnik g. Mrvar in obisk sodi v 
sklop spremljajočih prireditev ob prazno
vanju 500-letnice šole v Šmarju. 

G. Jamnik je imel mašna nagovora tako 
pri jutranji kot tudi dopoldanski maši. 
Osrednja tema nagovora je bila šola nekoč 
in danes. G. Jamnik je izpostavil sedanji 
šolski sistem kot sistem, ki veliko 
izobražuje, vendar nekoliko manj vzgaja, 
kar pa je za razvoj slovenskega naroda 
nujno, da bo lahko preživel v družbi velikih. 
Pri teh spremembah pa je potrebno 
vključiti v dejavnejšo vlogo tudi starše 
šoloobveznih otrok, ki imajo pravico, da 
povedo, kako si želijo, da so njihovi otroci 
vzgojeni. 

Po jutranji maši je sledilo krajše srečan
je z g. Jamnikom še v prostorih Turnčka. 
Udeležilo se ga je lepo število domačinov, 
občinskih svetnikov in tudi nekateri člani 
pripravljalnega odbora ob 500-letnici šole 
v Šmarju-Sapu. V sproščenem pogovoru z 
g Jamnikom smo izmenjavali mnenja o 
današnji vlogi šole v slovenski družbi in 
primerjavi s šolami po Evropi. G. Jamnik je 
pri tem omenil veliko pluralnost in svobodo 
na šolskih področjih v tujini in izpostavil 
primer Nizozemske, ki velja za eno od 
najbolj liberalnih držav, vendar imajo otroci 
na razpolago v javnih šolah dovolj informa
cij in možnosti, da se spoznavajo z različni
mi verstvi in da tudi obiskujejo predmete z 
versko tematiko, kar si je pri nas seveda 
težko predstavljati. 

V pogovoru, v katerem so aktivno sode
lovali ga. Likovič, dr. Verlič, g Štrubelj, g. 
Pintar in drugi so predvsem izpostavili 
potrebo po še večji angažiranosti staršev 
pri vzgoji, kajti tudi že zdajšnja zakonodaja 
na področju šolstva daje staršem 
določene pravice, ki pa so žal premalokrat 
neizkoriščene tudi na podlagi nepozna
vanja. 

Matjaž Trontelj 

poudarek na A), direktor našega zavoda 
tu v Corumbi in salezijanec iz Campo 
Grandeja (Makaron mu je ime J). S flisom 
v roki sem bila precej smešna, saj je vroči
na povzročala prave potoke potu. 

Z avtom smo šli z letališča v Corumba. 
Nekaj čez 4 0 0 km, precej enolično. 

Cesta: naravnost. Na odseku, dolgem 
8 0 km, ni nobenega ovinka. Kilometre in 
kilometre je enolična pokrajina - palme, 
trava, kakšno drevo. In vročina. 

Ko smo prišli do Pantanala, je bilo 
malo bolj zanimivo. Vse naokrog zeleno. 
Ko pa je deževna doba, je vse pod vodo. 
Kar ne moreš si predstavljati tega. 
Ostanejo majhna jezera, kjer je veliko 
ptičev. Kjer ni ptičev, so krokodili (jacare -
poudarek na e, j se izgovori kot Z s streši
co), ki izgledajo kot hlodi in se niti ne pre
maknejo. Ko smo se ustavili, sem jih 
malo poslikala. 

Jezik je res nekaj posebnega, kot sem 
se pripravljala. Vsak konec Brazilije izgo
varja nekatere črke po svoje. Najprej sem 
bila en teden v mešanici portugalščine, 
italijanščine in španščine - potem pa od 
mene pričakujejo, da se bom kaj naučila, 
ha, ha! Ljudi zelo malo razumem, ker 
govorijo precej nerazločno, v naši skup
nosti (z mano vred nas je 9) pa je vsak s 
svojega konca, torej tudi vsak s svojim 
dialektom. Gre na bolje, malo mi vleče na 
španščino. Če bi se hotela na to pripraviti 
že doma, bi se morala učiti že od januar
ja naprej in to z nekom, ki zna tukajšnji 
dialekt. 

Časovne razlike je bilo ob prihodu 6 ur, 
ko ste pri vas prestavili čas, je bilo 5 ur 
razlike, sedaj pa jo je 4 ure, ker smo tudi 
pri nas prejšnji teden prestavili uro. 

Tukaj imajo že razvite dejavnosti, kar 
pa ne pomeni, da vse dobro deluje. 
Začelo se je s pomočjo revnim in to je 
sedaj glavno vodilo dejavnosti. Padre 
Osvaldo, Argentinec, je direktor vsega 
tega. Ampak ne vem, kako to skupaj 
funkcionira. Včasih se zdi, kot da vsak 
vleče konja v svojo smer. 

Z Antonom sva že takoj prve dni preva
jala predračun za potrebno opremo tukaj
šnje šolske kuhinje. Če bi videli tukajšnjo 
kuhinjo, bi se samo za glavo prijeli. 
Ampak tukaj to funkcionira in treba je gle
dati na tukajšnje stvari precej drugače kot 
pri nas. V kuhinji je en velik štedilnik na 8 
kuhalnih mest in 5 pomivalnih korit 
(samo eno veliko). Zmrzovalna skrinja ne 
dela več, hladilnik (po velikosti za 2 do 3 
naše doma) pa tudi že bolj slabo hladi. 

V šoli je 2 0 0 0 učencev v 3 izmenah. 
Na šoli je 9 0 % otrok, ki spadajo v revno 
populacijo (kar pomeni, da imajo le en 
obrok dnevno, ali pa tudi tega ne). Če ne 
bi imeli obroka v šoli, jih veliko ne bi imelo 
vsak dan dnevnega obroka. Nekateri 
hodijo v šolo zato, ker tu dobijo hrano, 
drugače bi se potepali po ulicah. 

Tukaj je tudi Projekt veseli otroci, kjer 
so otroci od jutra do 17.00, se pravi, da tu 
preživijo tudi del svojega prostega časa, 
sicer bi se potepali po ulicah. Potem je 
tukaj še Centra Professional, kjer se 
mladi izučijo za 3 poklice (če se ne motim 
- v prvih dneh so mi namreč vse preds
tavljali v portugalščini in velikokrat sem 
se delala, da razumem, pa se veliko pre
več je bilo, da bi si vse zapomnila). 

Vse to je v enem sklopu (okrog je tudi 
zid), mi pa smo v hiši, ki je 15 metrov 
stran (morda 30). 

Nečakinja p. Ernesta, Sonja iz 
Domberka, ki je bila tukaj s še drugo 
nečakinjo, Lauro iz Italije, da bi pogledali, 
kako vse skupaj funkcionira, predvsem 
zato, da se vidi, kako se dela z botri tukaj
šnjih otrok (botrov je v Italiji čez 1000, 
raje blizu 2 0 0 0 , v Sloveniji pa okoli 250), 
je namreč povedala, da bi UNICEF-ova 
šola v Piranu bila pripravljena pomagati 
tukajšnji šoli. 

Vse te dejavnosti seveda ne pomenijo, 
da mladi ne delajo neumnosti . Nič 
nenavadnega ni, če nehajo hoditi v šolo 
po mesecu ali dveh, se pri 12 letih 
priključijo tolpi, da punce pri 13 letih 
zanosijo. Pravzaprav je čudno, če punca, 

Hiša, kjer domuje revščina - foto Alenka Oblak 

ki ima več kot 2 0 let, vsaj med revnimi je 
tako, še nima otroka. Ampak videz daje 
drugačen vtis. Oblečeni hodijo tako kot 
pri nas oz. punce še bolj izzivalno. 
Tukajšnje punce so precej simpatične, 
lušne, in ni čudno, da je pri latinotih vse 
tako vroče. Seveda, tudi fantje so "kr' 
zakej", ampak pri starosti osnovne šole 
so fantje še bolj otroci, punce pa izgleda
jo že bolj odrasle. 

Torej, po videzu sodeč ni nihče pretira
no reven. Dokler ne greš do njihovih hiš. 
Hudo! Take revščine in toliko revščine na 
kupu ni nikjer v Sloveniji. Tukaj je med 
9 0 . 0 0 0 ljudmi vsaj 6 0 % revnih. V sobici, 
ki je približno ograjena z deskami, pokrita 
s pločevino, luknje včasih zadelane s 
kartonom, spi 6 ali več ljudi, velikokrat 
kar na tleh. Nekateri imajo sicer zidano 
hišo, denar zanjo so dobili na misijonu. 
Mnogi se pogosto selijo, ker nimajo 
denarja, da bi ostali, še posebej, če hiša 
ni njihova. 

Sedaj pa k povedanemu prištejte še 
noro vročino (kot poletje ob morju na 
asfaltu okrog 13 .00 pa še malo bolj), ki je 
še vlažna, da vse teče od tebe (reveži sko
raj nimajo nikjer hladilnika). Naslednji 
dan se ohladi (zame je super, okrog 20 , 
22 stopinj in veter), ampak za reveže, od 

katerih mnogi spijo na tleh, je to precej 
mrzlo, tako da jih en dan vidiš zelo malo 
oblečene, drug dan pa v bundah, kapah. 

Sedaj pa si že vsi mislite, kako jim je 
treba pomagati. Se strinjam, a o tem kdaj 
drugič. Zdaj so mi dodelili nekaj dela, kar 
še ne pomeni, da bo tako tudi ostalo. 
Moja naloga bo komuniciranje s sloven
skimi botri, sedaj na začetku moram še 
urediti seznam, poleg tega pa bom 
morala delati vizite - to pomeni, da se 
obiskuje družine revnih, predvsem tistih, 
ki imajo botre (največ iz Italije), ker je 
treba botrom poročati o stanju njihovih 
"posvojencev" in njihovih družin. To ni 
vedno lahka stvar, ker se ti ljudje pogosto 
selijo, nekateri živijo na smetišču, potem 
se stepejo, oče, ki ostane pri družini, je 
oseba, ki jo je treba iskati z lučjo, da ima 
mama otroke z vsaj tremi moškimi, je nor
malno. Moški za otroka ne prevzame 
nobene odgovornosti, tega ni v tukaj
šnjem mišljenju. In potem sem vprašala, 
od česa pa živijo, od kje puncam denar za 
take lepe obleke. Odgovor je bil takle: "Ti 
še ne veš, videz je tukaj nekaj čisto druge
ga, kot je res. Punca stane tukaj 4 reale 
(malo več kot 1 dolar), punčka pa 1 real." 

Alenka Oblak 

Koledar in voščilnice DAN ODPRTIH VRAT 
Vrtca Pika in Društva 

za mlade "Utrip" 
Tudi v letošnjem letu smo pripravili 

koledar vrtca za leto 2 0 0 3 . Koledar je 
letos za spremembo namizni in s tem 
bistveno bolj prakt ičen. Otroci iz 
šmarskega vrtca so narisali 12 prekras
nih risbic, ki predstavljajo vse mesece v 
letu. S pomočjo sponzorjev smo koledar 
stiskali in ga v decembru ponujamo 
o b č a n o m in o b č a n k a m obč ine 
Grosuplje in tudi širše. Lanskemu pro
jektu smo letos dodali še voščilnice, za 
katere so risbice z zimskimi in božično-
novoletnimi motivi ravno tako prispevali 
otroci iz šmarskega vrtca. 

Če želite tudi vi kupiti namizni 
koledar in voščilnice, jih lahko naročite 
na telefonsko številko (031) 8 8 0 - 5 2 0 
(Jana). Izkupiček od prodaje koledarja 
in voščilnic bo namenjen potrebam 
vrtca in otrok. Kot že veste, smo z lan
sk im projektom omogočili postavitev 
dveh lesenih etažnih kotičkov v dveh 
igralnicah, letos pa bomo poskušali s 
podobnim kotičkom opremiti še zadnjo, 
tretjo igralnico in morda dodati še 
kakšen računalnik itd. 

Ob tej priložnosti bi se zahvalili tudi 
vsem donatorjem in sponzorjem, ki so 
sploh omogočili, da so letošnji koledar 
in voščilnice zagledale luč sveta. Pri pro
jektu so nam pomagal i : Obč ina 
Grosuplje, Radio Zeleni val, Krajevna 
skupnost Šmarje-Sap, Fismo Šmarje-
Sap , G S M Štacuna Grosuplje, 
Vrtnarstvo Frbežar Šmarje-Sap, Elmeg 
Šmarje-Sap, Zrim-ko Ljubljana, Tiskarna 
Premiere Spodnje Pirniče, Canthus Sela 
pri Šmarju (sponzor voščilnic) ter še 
mnoga druga podjetja in samostojni 
podjetniki. 

Vrtec Pika Šmarje-Sap In Društvo 
za mlade "Utrip" Šmarje-Sap 

V soboto, 9. novembra, je ža lska 
šola odprla svoja vrata ne samo za 
u č e n c e , ki jo vsak dan obiskujejo, 
t e m v e č tudi za s ta rše , babice, dedke, 
bratce in sestrice. Njen namen je bil 
pr ibl ižat i nam šo lo , njeno delo In živ
ljenje v njej ter nas povezovati s pri
jetnim družen jem in navezovanjem 
stikov. 

Učenci so se skupaj z učiteljicami na 
ta dan veselo pripravljali. Zbirali so 
jesensko listje raznih barv in oblik, 
s e m e n a , ki nam jih daje narava, Šiške, 
že lodove kapice , jez ice, kostanj in 
opeko. Vse pripravljeno je oživelo s 
pomočjo spretnih prstov učencev in 
obiskovalcev. Pripravljene so bile tri 
delavnice, v katerih s m o navdušeno 
ustvarjali. V prvi so nastajali čudovito 
domiselni motivi iz jesenskih listov, v 
drugi smo na opeko lepili s e m e n a . 
M o z a i k i so predstavl jal i cvet l i čne 
vzorce. V tretji pa smo izdelovali razne 
figurice: miške, ježke, žabice, gozdne 
može. Domišljiji smo prepustili prosto 
pot. 

K a k o čudov i t je bil pogled na 
učence, ki odpirajo poti ustvarjalnosti. 
Opazujejo drug drugega, oblikujejo, 
tekmujejo. Vsak da svojemu izdelku 
del sebe. Obiskovalci in učenci smo se 
zlili v eno . Skupaj s m o ustvarjal i , 
klepetali , se smejali in si pomagali . 
Seveda tudi pri pospravljanju ni bilo 
nobenih težav. Združili smo moči in 
učilnica je bila v trenutku čista. Kot da 
se v njej ni nič dogajalo. A ostali so 
naši izdelki, ki zgovorno pripovedujejo, 
d a s m o preživel i čudov i t d a n . Na 
koncu smo pripravili razstavo, obču
dovali izdelke, učenci pa so nam za 
slovo zapeli Jesensko pesem. 

Iskrena hvala prijaznim učiteljicam 
in naš im s o n č k o m za pri jetno 
dopoldne v šoli . Žel imo si še takih dni . 

Cirila Ceglar 



OB DNEVU COMENIUS SMO NA OSNOVNI SOLI LOUISA ADAMIČA ODPRLI VRATA SOLE 

Da mora biti šola odprta navzven, je bil 
prepričan že Komenskv, češki mislec iz 17. 
stoletja, po katerem je Evropska Unija 
poimenovala šolske projekte, v katere se 
vključujejo osnovne in srednje šole vseh 
evropskih držav in držav, ki si prizadevajo 
postati članice Evropske skupnosti. Cilj 
tovrstnih projektov je povečati kakovost 
poučevanja, krepiti demokratične vre
dnote in spodbujati učenje tujih jezikov. 
Poseben poudarek je namenjen učenju v 
medkulturnem okolju in preprečevanju 
kakršnekoli izključenosti. Na svojo lastno 
kulturo bomo lahko ponosni le, če jo 
bomo lahko postavili ob bok drugim kul
turam. Te pa moramo prej spoznati. 
Radovednost je lahko tudi krepost. Z njo 
se približujemo času, ko bomo vsi ljudje 
sveta eno, ne glede na jezik, barvo kože, 
raznolikost življenjskih navad. 

Učenci, ki živijo v različnih deželah, se 
tako med seboj povezujejo, spoznavajo, 
utrjujejo prijateljske vezi, hkrati pa spoz 
navajo različne življenjske navade svojih 
vrstnikov ter se učijo to raznolikost spreje
mati in spoštovati. 

Na naši šoli smo v lanskem letu pričeli 
že z drugo generacijo tovrstnih mednarod
nih dejavnosti in se povezali z osnovno 
šolo Tinglev Skole na Danskem, osnovno 
šolo Aremark Skole na Norveškem, šolo 
CBS De Wegwijzer na Nizozemskem in 
šolo Instituta Comprensivo iz Palombare 

Sabine v Italiji. Projekt bo 
skupno trajal tri leta, torej 
še letos in v naslednjem 
šolskem letu, njegov 
skupni naslov pa je 
Pripoveduj zgodbo/ Teli a 
Story. 

V prvem letu projekta 
so učenci izdelali in 
izmenjali 4 tematsko 
zaokrožene projektne 
naloge: Moje mesto 
učenci so poleg pisne 

naloge posneli tudi video 
predstavitev mesta in 
okolice), Vreme (učenci so 
merili in dokumentirali 
vremenske spremembe, 
primerjali aktivnosti v 
različnih letnih časih, 
izmenjali pregovore o vre
menu), Moj notranji jaz 
(delavnica osebne rasti) in 
Moja družina (delitev vlog, 

pravila v družini, reševanje problemov). 
Poleg tega je okrog 1 0 0 učencev, 
vključenih v projekt, dobilo svoje osebne 
partnerje - dopisovalce, s katerimi so 
preko elektronske pošte izmenjali 3 te
matska pisma. 

Učnovzgojni proces je v soboto, 9. 11. 
2 0 0 2 , na Dan odprtih vrat potekal prvi 
dve uri v devetnajstih ustvarjalnih 
delavnicah, v katere so se učenci pred
hodno razporedili glede na interes in 
sposobnosti. 

V NOVINARSKI DELAVNICI 
so zbirali gradivo o šoli nekoč, največ so 

izvedeli v intervjujih z babicami, dedki, 
starši. Zanimivo je bilo brskati po duhovi
tih odgovorih ter primerjati delo treh ge
neracij šolarjev. Razstavili so stara spriče
vala in učbenike, najbolj izvirne odgovore 
pa zapisali na plakate. 

V sosednjem razredu so prebirali 
BAJKE IN MITOLOŠKE ZGODBE, 

s katerimi je še vedno prežeta sloven
ska duša. Občudovali so velikane, 
ajdovske deklice, Kurenta, kralja Matjaža. 
Spoznanja bodo učenci izmenjali in 
primerjali s partnerskimi sodelavci v pro
jektu. 

V GLASBENI DELAVNICI 
seje mali pevski zborček naučil dansko 

in norveško pesem, ki sta bili zapeti na 
poznejši skupni prireditvi. 

Vodilo delavnice 

ODEJA PRIJATELJSTVA 
je bilo prispevati košček v skupno 

vezenino, ki bo povezala otroke petih 
partnerskih držav. Za šivanke je prijelo 16 
učenk in učencev in se spopadlo z vezen
jem slovenskih narodnih motivov. Izdelke 
bodo učenci januarja 2 0 0 3 izmenjali s 
partnerskimi šolami in sešili skupno odejo 
prijateljstva, v katero bo vtkana kultura 
otrok, ki v projektu sodelujejo, in njihove 
lepe misli. 

Zabavnih nalog na temo EVROPA IN 
EVROPSKA SKUPNOST so se lotili v 

GEOGRAFSKI DELAVNICI. 
V računalniški učilnici so učenci iskali 

podatke o planetih in njihovih satelitih ter 
sestavljali križanke na to temo. 

V zgodovinski delavnici so učenci 
spoznavali 

ŠOLO NEKOČ IN DANES, 
spregovorili o odnosih med učenci in 

učitelji, o kaznovanju, o dogajanju v šoli in 
na poti domov. Primerjali so šolske pred
mete, učilnice, učitelje in ugotovili, kaj vse 
učencem nudi šola danes. 

Učenci so se lotili tudi praktičnega dela. 
V TEHNIČNI DELAVNICI 
so izdelovali ragljo, ljudsko glasbilo, ses

tavljeno iz samih lesenih delov. Že priprav
ljen les so fantje obrusili, nato posamezne 
dele zlepili v celoto in na vidno mesto vžgali 
znak šole. Najbolj so uživali pri preizkušan
ju glasbila. Raglje so delovale, kar je bilo 
moč slišati po vsej šoli. Instrumente pa 
bomo podarili partnerskim šolam. 

Po hodnikih je prijetno zadišalo iz 
GOSPODINJSKE učilnice, 
kjer so učenci po receptih partnerskih 

držav pripravili in razstavili nizozemske, 
danske, italijanske in norveške narodne 
jedi: grahovo in ohrovtovo juho, mesne 
kroglice, palačinke, jagodni desert, pokrite 
pastiričke, torto h kavi. Pripravljene jedi so 
ponudili v pokušino. 

ŠPORTNE AKTIVNOSTI 

so bile v znamenju ekipnih tekem, kjer 
so tekmovale skupine, ki so poleg naše 
šole predstavljale tudi ekipe partnerskih 
šol. V nogometu so tako zmagali "Danci" v 
košarkarskem turnirju prav tako, v odbojki 
pa so "Norvežani" za las premagali 
"Slovenijo". 

Učenci 5. razredov so 
DRAMATIZIRALI PRAVLJICO 
Rdeča kapica. Sami so izdelali sceno, 

rekvizite in kostume. Uporabili so pred
vsem odpadni material: les. papir, ostanke 
blaga. Razdelili so si vloge, besedilo je nas
tajalo po literarni predlogi. Igrica je uspela, 
učenci in starši so bili zelo zadovoljni. 

V okviru LIKOVNE DELAVNICE 
so učenci slikali majice na temo VSI 

DRUGAČNI, VSI ENAKOPRAVNI. Izdelke so 
razstavili v avli šole. 

Da je igranje kart in reševanje križank 
lahko tudi matematična naloga, so doka
zovali učenci 5. in 6. razredov v 

MATEMATIČNI DELAVNICI. 
Učenci višjih razredov pa so sestavljali 

platonska telesa iz pravilnih večkotnikov. 
SCOTLAND AND ITS CULTURE 
je bila dejavnost, ki je učencem 5. razre

dov ponudila naravne in kulturne zna
menitosti te čudovite dežele, njene tradi
cionalne jedi, oblačenje. Delo je spremljala 
škotska glasba, na koncu so učenci odple

sali tudi pravi škotski ples. 
MAK ING AN EXERCISE BOX 

je bila druga angleška delavnica, v 
kateri so učenci sestavljali čisto prave kon
trolne naloge v angleškem jeziku in jih nato 
tudi reševali. Sodelovali so učenci 5. in 8. 
razredov, torej začetniki in "stari mački". 

V KNJIŽNICI 
so učenci brskali po knjižničnem gradi

vu, katalogih in internetnih straneh ter 
iskali podatke o partnerskih šolah. Cilj, da 
si s pomočjo knjižnega in neknjižnega 
gradiva odgovorijo na zastavljena vprašan
ja, je bil dosežen. 

S pomočjo literature so v 
BIOLOŠKI DELAVNICI 
iskali podatke o ekosistemih ter ugotav

ljali povezave med telesnimi značilnostmi, 
prilagoditvami organizmov in življenjskimi 
pogoji v ekosistemu. Skupine so izdelale 
plakat in ga predstavile součencem. 

S tremi različnimi eksperimenti so se 
učenci srečali v 

KEMIJSKI DELAVNICI, 
kjer so ločevali zmes kuhinjske soli in 

peska, barvilo v črnilu in zelenih listih ter 
preverjali kislost in bazičnost proizvodov, ki 
jih uporabljamo v gospodinjstvu. 

Tudi v 
FIZIKALNI DELAVNICI 
so se srečali s poskusi. Preverjali so 

prosti pad, merili velikosti sil. toplotno pre
vodnost snovi in še marsikaj zanimivega. 

Skupna in sklepna prireditev po oprav
ljenem delu v delavnicah - Comenius dan -
je bil ves v znamenju dejavnosti v projektu 
- predstavitve že izmenjanih projektnih 
izdelkov, hkrati pa v znamenju predstavitve 
kulture, zanimivosti naših partnerskih 

sodelavcev. Na razstavi si je bilo moč ogle
dati projektne naloge, učenci, vključeni v 
projekt pa so pripravili pester program, v 
katerem so predstavili partnerske šole m 
mesta ter prepevali pesmi iz zakladnice nji
hovega ljudskega izročila. Učenci 8. razre
da so prevedli in uprizorili skeč Vojna za 
malinov sladoled, ki razlaga pomen m bis
tvo evropskih demokratičnih vrednot 
sožitja in medsebojne tolerance. K pokuši-
ni pa so vabile jedi, ki sojih učenci priprav 
ili po tradicionalnih receptih iz partnerskih 
dežel. Po skupni prireditvi so se simultano 
zgodile še tn Comenius dejavnosti: obisko
valci so si lahko ogledali skupni video Moje 
mesto (prispevki posameznih partnerskih 
šol), v računalniški učilnici je bilo moč pre
brskati elektronske oblike projektnih 
nalog, hkrati pa je bila vzpostavljena tudi 
klepetalnica. kjer so učenci lahko po
klepetali s partnerji z Norveške. 

Seveda so hkrati z dogodki na naši šoli 
potekale podobne prireditve tudi na part 
nerskih šolah. Tistim, ki se bojijo, da bo ob 
vstopu v Evropsko unijo naša kultura in 
naš jezik izumrl, velja povedati, da so na ta 
dan v štirih evropskih državah učenci 
prepevali slovensko himno v slovenskem 
jeziku, brali slovenske pregovore, spoz
navali slovenske bajke in mitološke 
zgodbe in pekli ter pokušali potico, gibam 
co. matevža. 

Osnovna šola Louisa Adamiča je letos 
septembra za kvalitetno izvajanje medna 
rodnih projektov prejela prestižno nagrado 
Evropsko jezikovno priznanje, s katero so 
bile nagrajene doslej le tri slovenske šole. 

Boža Krafcer, Vida Struna 

DAN ODPRTIH VRAT NA OSNOVNI ŠOLI LOUISA ADAMIČA - od 1. do 4. razreda 
V soboto, 9. novembra, smo imeli DAN 

ODPRTIH VRAT. V šolo smo prišli zjutraj in 
komaj čakali, da bo ura deset, ko bodo 
prišli še starši. Zaigrali smo jim igrico 
Papagaj in sir in zapeli pesmice, ki smo 
se jih naučili pri glasbeni vzgoji. Nekateri 
učenci so zaigrali na glasbila, ki se jih 
učijo v prostem času . Predstavo je 
zaključila skupina Bepop 3. A razreda. 

Potem smo se razdelili v skupine in 
delali vabila - plakate. Skupine so 
oblikovale vabila na modno revijo, na 
razstavo avtomobilov, letal in domačih 
živali. Med seboj smo kar tekmovali, kdo 
bo izdelal najboljše vabilo. Pri delu so 
nam pomagali tudi starši in čas je hitro 
minil. Končne izdelke smo razstavili na 
tablo in se fotografirali pod njimi. 

Nina Š. Čeferln, 3.A 

V soboto smo imeli pouk. Bil je dan 
odprtih vrat. Starše smo povabili, naj se 
nam pridružijo pri našem delu v šoli. Jaz 
sem šel v šolo že zjutraj. Ob desetih sta 
prišla še oči in mami. Najprej smo staršem 
v pozdrav zapeli tri pesmice. Nato smo s 
čudežnimi očali odpotovali na belem 
oblačku v pravljični svet. V razred je vstopil 
medved Jakob, ki nam je pripovedoval o 
svojem strahu pri zobozdravniku. Učiteljica 
je prebrala zgodbo Piki Jakob pri zobo
zdravniku. Skupaj s starši smo izdelovali 
ploske papirnate lutke. S sošolcem Jakom 
sva zaigrala prizor iz zgodbice. Jaka je bil 
zobozdravnik, jaz pa medved Piki Jakob. 
Starša sta bila zelo vesela. Tudi jaz sem bil 
vesel. Želim, da bi starši prišli še kdaj v 
šolo. Še veliko stvari bi jim lahko pokazali. 

JVaf Dobnlkar, l.B 

Na d n e v u o d p r t i h vrat je b i lo 
z a b a v n o . G l a s n o s m o bral i zgodbo , 
ko je š e l m e d v e d P i k i J a k o b k 
zobozdravn iku ter se o t e m pogo
var jal i . Nato s m o izdeloval i p loske 
lutke. S ta rš i so n a m pri tem p o m a 
ga l i . V par ih s m o za igra l i igrico Pik i 
pri zobozdravn iku . G l e d a l c i so bili 
nad nami n a v d u š e n i . Potem s m o šli 
na kos i lo . S tarš i so n a s počaka l i v 
razredu ter si og leda l i n a š e i zde lke . 

Teja Plrnat, l.B 

V soboto , 9 . n o v e m b r a , s m o se 
dobi l i v šo l i . V razredu s m o počaka l i 
u č i t e l j i c o . Ko s m o s e z b r a l i vs i 
u č e n c i , s m o se zače l i pr ipravl jat i za 
n a s t o p . Za s t a r š e s m o pr iprav i l i 
s t o l č k e , ki s m o j ih p o s t a v i l i v 

po lkrog . En , d v a . tri in že je bi la 
m i m o prva in nato š e druga u ra . 
Tudi odmor je hitro m i n i l . Nes t rpno 
s m o pr ičakova l i s t a r š e , ki so ob 1 0 . 
uri prišl i v naš raz red . 

P r e d s t a r š i s m o z a p l e s a l i in 
z a p e l i . Po tem je bil na vrsti kviz. 
Ek ipa s t a r š e v in n a s u č e n c e v s m o 
se pre i zkus i l i iz s p o z n a v a n j a n a 
rave, d r u ž b e , g l a s b e in s l o v e n s k e g a 
j e z i k a . 

Po kvizu s m o s p o m o č j o s t a r š e v 
izdeloval i j ed i ln i l ist. 

S t a r š i so bi l i v s e s k o z i a k t i v n i . 
Najbol j zan imiv i so mi bil i m e d kvi 
z o m . 

Razš l i s m o se dobre vol je, saj je 
ta d a n v šol i poteka l d r u g a č e . 

Gregor Novljan. 4. B 

V soboto s m o imel i d a n odprt ih 
v rat . V š o l o s m o p o v a b i l i n a š e 
s t a r š e , da bi si og leda l i , kako pote 
ka n a š e d e l o . Za z a č e t e k s m o 
zape l i p e s m i c e ter j ih spreml ja l i z 
m a l i m i i ns t rument i , ki s m o j ih izde 
lali s a m i . Pri s l o v e n s k e m jez iku s m o 
d e l a l i o b n o v o b e r i l a B r k o n j a 
Č e l j u s t n i k in nato n a r i s a l i r i sbe . 
M i s l i m , da so bi le r isbe lepe in so 
bili s o š o l c i in s o š o l k e p o n o s n i na 
o p r a v l j e n o d e l o . Za k o n e c s m o 
pr i red i l i t e k m o v a n j e v pet ju . 
P r e p r i č a n a s e m , da je bi la s t a r š e m 
n a š a p redstava v š e č . Ze lo s e m 
v e s e l a , da s m o imel i d a n odpr t ih 
vrat. 

Marlša Pajk, 3. B 



15. OBLETNICA DELOVANJA ZBORA SVETEGA MIHAELA 
DOLGA IN BOGATA TRADICIJA ZBOROVSKEGA PETJA V ŽUPNIJI GROSUPLJE 

Mešani pevski zbor svetega Mihaela deluje že 15 let. Ustanovil ga je župnik, g. Jože Kastelic. Dirigentsko palico je za njim prevzel Tomaž Fortuna in nato profesorica Rezka Šuštar. Na orglah 

zbor spremlja Mateja Škufca iz Škofljice. Zbor trenutno šteje 28 članov. Kot član Kulturnega društva Grosuplje se vključuje v kulturno dogajanje v kraju, kolikor ga sploh je. Uspešno se zbor 

predstavlja na občinskih revijah pevskih zborov, saj je bil izbran že za nastope na medobmočnih revijah. 

15 let je minilo, odkar v župniji 
Grosuplje deluje Mešani pevski zbor 
svetega M i h a e l a . Leta 1 9 8 7 ga je 
ustanovi l župn ik , g. Jože Kaste l i c . 
Uspešno je nadaljeval delo g. Vinka 
Veglja. ki je začel s srečanji mladine pri 
mlad insk i v e r o u č n i skup in i . Po leg 
tega. da so se pogovarjali o številnih 
zanimivih temah, so tudi veliko prepe
vali . Tako je g. Kastel ic kot velik lju
bitelj petja ob sebi zbral dekleta, ki so 
pred tem sode lova le v dek l i škem 
zboru ter zraven povabil fante. Prvič so 
prišli na vaje trije, potem štirje in nato 
vedno več , pretežno iz v e r o u č n e 
skupine. Vztrajnost g. Kastel ica pri 
prvih korakih zbora je obrodila sadove. 
Zbor si je počasi ustvaril nekaj reper
toarja, nevešči glasovi so se vedno bolj 
zlivali v ubrano petje. Od takrat zbor 
praktično vsako nedeljo sodeluje pri 
nedeljskih svetih mašah in pri raznih 
slovesnostih. Je član Kulturnega društ
va Grosuplje, zato nastopa tudi na 
raznih krajevnih kulturnih dogodkih. 

Najštevilčnejši je bil zbor pred dese
timi leti, ko je štel tudi do štir ideset 

pevcev. Po odhodu župnika Kastel ica v 
novo župnijo je dirigentsko palico pre
vzel Tomaž Fortuna, ki si je veliko 
znanja pridobil v A k a d e m s k e m pev
skem zboru Tone Tomšič in ki še danes 
s e m ter tja pomaga pri vodenju zbora 
ter pri nedeljskih mašah. Tomaž je 
zatem ustanovil svoj zbor, vodenje 
cerkvega zbora pa je prevzela profe
sorica Rezka Šuštar, ki to delo z veliko 
vztrajnostjo opravlja še d a n e s . Na 
orglah zbor spreml ja organis tka 
Mateja Škufca iz Škoflj ice. Od takrat 
se je zbor zmanjševal in danes šteje 
2 8 pevcev. Vzrok je predvsem ta , da so 
se pevci zaceli poročati . Očitno j im 
družinske in druge obveznosti niso več 
omogočale, da bi se udeleževali vaj in 
nastopov. V zadnjih dveh letih se je 
zboru pridružilo nekaj pevk, ki so se v 
naš kraj "pr imož i le" ali pa se je 
priselila cela druž ina. Gotovo je to 
vneslo novo svežino tako v delo kot v 
odnose v zboru. 

Povprečna starost pevcev zbora je 
3 3 let, vsak je v povprečju član zbora 
1 1 let. Najmlajša pevka je stara 2 5 let 

in je pred m e s e c e m odšla na triletni 
laični misijon v Brazilijo. Najstarejši pa 
je pevec, ki je trenutno na postdok-
torskem študiju v ZDA. Tri četrt č lanov 
zbora je že stopilo v zakonski s tan, v 
povprečju pred šestimi leti. 

Večina pevcev ima v zboru svojega 
osebnega prijatelja, a to gotovo ni 
posebnost tega zbora. Iz ankete, ki so 
jo izvedli v zboru, je razvidno, da je 
spoznanje življenjskega partnerja pri 
večini pevcev povezano s petjem. Tako 
ni čudno, da so v zboru kar štirje 
zakonski pari. Pevci imajo skupaj že 
2 4 otrok, v kratkem se j im bosta 
pridružila še dva. Večina jih rada pride 
s starši v nedeljo na kor, tako da od 
blizu in v živo slišijo in občudujejo 
svoje starše. 

Repertoar zbora ne obsega le 
cerkvenih pesmi . Te so seveda lepe, še 
posebej Marij ine, božične in postne. Z 
vesel jem pa zbor zapoje tudi kakšno 
narodno, kar tako, za dušo , ali pa ob 
različnih pri ložnostih ali prireditvah. 
Posebej pri srcu so j im dalmat inske 
narodne in s lovenske z imze lene 
popevke. V program so vključili tudi 
nekaj tujih narodnih in nekaj pesmi 
tujih skladateljev. 

Nikakor ne gre pozabiti , da je zbor 
svetega Mihaela v prvi vrsti cerkveni 
zbor. Njegovo prvo poslanstvo je, da 
poje hvalnico Bogu, kot je na koncertu 
povedal župnik, dr. Franc Šuštar. Zato 
je gotovo, da je zbor dosegel izredno 
visok nivo, vendar se po kvaliteti ne bo 
nikoli mogel primerjati z vrhunskimi 
zbori. A to tudi ni njegov namen. Na 
letošnji reviji je glasbeni kritik zbor 
oceni l tako le : "...Iz zborovega 
nastopanja je bilo čutiti, da je zbor 
upet in navajen nastopanja. Starostna 

sestava pevcev omogoča zboru lep, 
razvit odrase l zvok, kar tudi 
dosegate Zboru manjka le še pika 
na i..." 

V goste sta bila na praznovanje po
vabljena dva zbora, to sta mladinskih 
zbor Magnif icat in mlajši moški zbor 
Corona. Mladinski zbor šteje kar 3 0 
članov in deluje dve leti. V župniji je 
bilo namreč vedno bolj občutiti ge
nerac i jsko pevsko praznino. Po leg 
zbora sv. Mihae la sta delovala še 
otroški pevski zbor Zvezdica in mešani 
pevski zbor Dan ica , manjkal je le 
mladinski . Idejo za ustanovitev zbora 
je dal župnik dr. Šuštar. Njegovemu 
povabilu za vodenje zbora se je od
zvala Petra Mohar Bregar. Zbor je 
začel intenzivno delati . V nedeljske 
maše je prinesel novo svežino. Ime 
zbora pomeni "Moja duša poveličuje 
Gospoda" in to poslanstvo želijo za 
vedno ohraniti v svoji zavesti. 

Z najbolj zahtevnimi pesmimi se je 
na koncertu predstavil moški zbor 
Corona, ki ga vodi Jernej Kralj. Večina 

pevcev prihaja iz zbora sv. Mihae la , 
nekaj pa iz sosednje Škoflj ice. Tudi ta 
zbor ima za sabo dolgo zgodovino, saj 
je pod vodstvom ustanovitelja, Tomaža 
Fortune, deloval skoraj deset let. Od 
takrat je imel vel iko odmevn ih 
nastopov in je gotovo med najkvalitet
nejšimi zbori občine. Za popestritev 
kulturnega dogajanja v Grosupl jem 
vsako leto v poletnem času priredijo 
projekt pod naslovom "Večeri pesmi in 
poezije". Lepo bi bilo, če bi pri tem 
imeli še več posnemovalcev. 

Na koncu lahko samo še d o d a m , da 
je pevsko in na sploh kulturno doga
janje v župniji Grosuplje zelo pestro in 
bogato. Gotovo vel iko bolj kot na 
posvetnem področju. In na to smo 
lahko vsi vern ik i , še posebej pa 
župn ik , dr. Franci Šuštar , izredno 
ponosn i . O b e n e m se pevci z 
g o s p o d o m župn ikom zahval ju jemo 
gostišču Krpan (ge. Tatjani in g. Ivu) za 
pogostitev ob pri ložnosti godovanja 
zavetnice pevcev - sv. Cecilije. 

Mag. Tatjana Jamnlk Skublc 
Tomaž Mohar 

KULTURNO DRUŠTVO VOKAL GROSUPLJE 
V društvo nas je povezala pesem, od 

tu tudi ime našega Kulturnega društ
va, ki deluje pod imenom Vokal že pet 
let. Pred tem smo delovali v Kulturno 
umetn iškem druš tvu Svoboda Gro
suplje, zato ima vsak zbor različno 
dolgo dobo delovanja. Da smo dobri in 
aktivni pevci, pove številčnost članov v 
društvu , saj nas je kar 7 9 , od teh je 5 5 
žensk in 2 4 moških. 

V n a š e m d r u š t v u delujejo štir je 
pevski zbori: 

•Ženski pevski zbor MAGDALENA, 
pod vodstvom zborovodje gospoda 
Emila Kovačca, 

•Ženski pevski zbor LASTOVKE, pod 
vodstvom gospe Mojce Intihar, 

•Mešani pevski zbor SV. MIHAEL, 
pod vodstvom gospe Rezke Šuštar in 

• Moški pevski zbor, pod vodstvom 
gospoda Primoža Cedi lnika. 

Pojemo različne religiozne, umetne, 

domoljubne, posvetne pesmi domačih 
in tujih skladateljev. Vsako leto pa na-
študiramo tudi pesmi , predvidene za 
Tabor pevskih zborov v Šentv idu pri 
Stični . 

Vsi zbori sodelujemo tudi na vsako
letni Reviji pevskih zborov obč in 
Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna gori
ca . Naši cilji v letu so tudi udeležba na 
t r a d i c i o n a l n e m s rečan ju pevskih 
zborov Tabor s lovensk ih pevskih 
zborov v Šentv idu pri Stični . 

Naše društvo s svojim pevskim pro
gramom sodeluje na vseh prireditvah v 
Krajevni skupnosti Grosuplje in občin 
skih prireditvah v lokalni organizaciji . 
Zato se z veseljem odzovemo vsake
mu povabilu. 

V lanskem letu smo začeli aktivno 
sodelovat i in organizirat i kulturno 
dogajanje v kraju. Ob slovenskem kul

tu rnem prazniku s m o organiz i ral i v kraju. 
prireditev z nas lovom M l a d o s t 
Franceta Prešerna in prireditev ob 
mater inskem prazniku, 2 5 . marcu . 
Obe prireditvi sta bili uspešni in dobro 
obiskani . Pomen gre pripisati dobremu 
sodelovanju z ostalimi organizacijami 

Vsi pa si žel imo, da bi se število 
pevcev še povečalo, zato medse vabi
mo vse, ki radi pojete. 

Saj , kdor poje, zlo ne misli . 
Predsednica društva 
Darja Zore 

Ženski pevski zbor Lastovke. Moški pevski zbor Vokal. 

"POJTE, LJUDJE!" 
OBMOČNA REVIJA ODRASLIH 

PEVSKIH ZBOROV 
Š e n t v i d pri S t i č n i , 26. oktobra 

2002 - V avli Osnovne šole Ferda 
Vesela se je odvila 7. o b m o č n a revija 
pevskih zborov obč in I vančna Gorica, 
Dobrepolje Grosuplje. Vseh zborov je 
nastopilo 15, iz obč ine Grosuplje pa 
kar 7. Prireditev je organiziral Javni 
sklad RS za kulturne dejavnosti -
O b m o č n a Izpostava Ivančna Gorica, 
pozdravil pa Jo Je ivanjski ž u p a n 
Jernej Lampret. Strokovno Jo je 
spremljal Mitja Gobec, povezovala in 
vodila pa Jo je Nataša Rijavec. 

Iz naše občine so nastopili naslednji 
zbori: Ženski pevski zbor "Lastovke" 
Grosuplje KD Vokal z zborovodkinjo 
Mojco Intihar, Žensk i pevski zbor 
"Magda lena" Grosuplje z zborovodjem 
Emi lom K o v a č c e m , M e š a n i pevski 
zbor sv. Mihaela KD Vokal Grosuplje z 
zborovodkinjo Rezko Šuštar, Mešani 
pevski zbor KD Račna z zborovodjem 
Venčes lavom Zadravcem, Moški pev
ski zbor "Corona" KD Pesem Grosuplje 
z zborovodjem Jernejem Kra l jem, 
Moški pevski zbor KD Vokal Grosuplje 
z zborovodjem Primožem Cedi lnikom 
in Moški pevski zbor KD Š m a r j e - S a p z 
zborovodjem Jernejem Kral jem. 

Nastopali pa so še ŽPZ PD Šentvid 
pri Stični, M M P Z Srednje šole Ivančna 
Gor ica, M P Z KD Zagradec, M P Z KD 
Ambrus, MPZ KD Ivančna Gorica, M P Z 
Rafko Fabiani KD Dobrepolje, M P Z KD 
Ambrus in M P Z KD Šentv id . 

Po prireditvi so se pevci srečali na 
družabnem srečanju v gostilni "Štorov-
je". 

Jože Mlkllč 



PESTRA JESEN ZA SMARNICE "GUD ŠIBI" IN OŽIVITEV KULTURNEGA 

i 
m m 

"Šmarnice" v Novem mestu, 25. 10. 2002. 

Že nekaj časa ne velja več, da je čas šmarnic le tisti pomladni mesec, ko se po goz
dnih obronkih in sončnih jasah širi opojen vonj drobnih belih cvetk. Že četrto leto se nam
reč devet deklet povezuje v vokalno skupino Šmarnice. S svojim petjem razveseljujejo 
ljubitelje vokalne glasbe skozi vse leto, ob najrazličnejših priložnostih. Tudi letošnja jesen 
je bila zanje zelo delovna, saj so se udeležile dveh glasbenih srečanj, na katerih so se 
predstavile tudi publiki izven meja naše občine. 

V evangelijski cerkvi v Novem mestu seje 2 5 . 1 0 . 2 0 0 2 odvijala 1. revija izbranih okte
tov Slovenije. Le-ti so bili izbrani na podlagi glasbenih posnetkov, ki jih je bilo potrebno 
predložiti organizatorju. Šmarnicam je bilo v veliko čast in veselje uvrstiti se v ožji izbor. Še 
v večje veselje pa jim je bilo nastopati v zgolj moški družbi, saj so bile od osmih nastopa
jočih skupin edini ženski oktet. Zato so njihovi zvonki glasovi v program vnesli zanimivo 
popestritev. 

Vsaj tako veselo, vendarle še bolj pestro, je bilo 17 .11 . 2 0 0 2 na Blokah, ko so dekle
ta sodelovala na Medobmočnem srečanju malih vokalnih skupin. Tu so sodelovale 
različne zasedbe z dolenjske in notranjske regije, ki so s svojim izvajanjem omogočile 
notranjski publiki In seveda svojim pevskim kolegom obilo glasbenih užitkov. Udeležbo na 
obeh srečanjih so si Šmarnice prislužile na Območnem srečanju malih vokalnih skupin, 
kjer je strokovni ocenjevalec menil, da je bil njihov nastop dovolj kvaliteten in jih zato pred
lagal za udeležbo na omenjenih srečanjih. 

Vendar pa Šmarnice ne nastopajo le na prireditvah takega značaja. Z veseljem se pred
stavijo ob najrazličnejših dogodkih in priložnostih, tako v domačemu kraju Šmarju- Sap, 
kot tudi njegovi bližnji in daljni okolici. Zato ste lahko prepričani, da boste njih in tudi o njih 
gotovo še slišali. Tudi v prihajajočih, prazničnih dneh. 

Tanja Zavašnlk 

POPOLDANSKI RITEM 
GORANA GLUVIČA 

Avtor pestrega izbora literarnih del, pes
nik, prozaist in dramatik, režiser dramske 
skupine Boldrik Goran Gluvič je s svojo 
prisotnostjo na literarnem večeru v 
Knjižnici Grosuplje proslavil dan splošnih 
knjižnic v Sloveniji. 

"Knjižnica je sestavni del našega živ
ljenja," je uvodoma poudarila ravnateljica 
Roža Kek, "obiskujejo vedno več ljudi, pri
vabljajo jih novi mediji, predvsem mlade 
pritegne elektronska povezava s svetom, 
pa tudi skrb za lepo besedo. Redni gost 
naše knjižnice pa je tudi Goran Gluvič, zato 
smo se odločili, da skupaj praznujemo." 
Knjižnica je prostor, v katerem najdeš 
intimno povezavo z besedo, pridem pa tudi 
zaradi knjižničark in njihove prijaznosti, je 
osebju vrnil poklon priznani literat. Goran 
Gluvič je med izbranim prebiranjem lite
rarne besede predstavil dve knjižni 
novosti, romana Fantje, žoga, punce, izraz
ito mladinski tekst, za katerega pravi, daje 
nastopajoči otrok v njem kar on sam, in 
Popoldanski ritem. Pisati je začel zgodaj, 
že v osnovni šoli je spesnil pesnitev Savi, ki 
pa mu je nihče ni želel objaviti, je hudo
mušno začinil pogovor. Zatem se je 
posvetil športu, ko pa je prenehal s fizično 
aktivnostjo, pa je zopet prijel za pero. V 
čem je čar njegove literature? Rad ima 
tako, ki jo lahko berejo odrasli in otroci. 
"Najhuje je, ko hočemo mladini vsiljevati 
moralna načela, ki jih odbijajo. Skozi 
humor in zabavo pa se lahko več pove, ker 
otroci ne prenesejo moraliziranja." Piše o 
aktualnih problemih v družbi, z nakazano 
ironijo med vrsticami, tok njegove pripove
di je dinamičen, kot je dinamičen prikaz 
oseb, o katerih teče beseda. Njegova lite

ratura je visoka umetnost, je zahtevna in 
literarno prefinjena. Nima vzora, po 
katerem bi črpal ali kopiral svoja besedila: 
"Ne razumem, zakaj ima nekdo vzornika in 
roma za njim. Meni je všeč dobra knjiga, 
ne pa avtor." Roman Popoldanski ritem je 
drugačen od slovenskih romanov, ker ni 
patetičen. "Ne pišem tistega, kar sam 
nisem doživel, ne blefiram. Ne morem 
pisati o otroku, ki gaje oče pretepal, če pa 
mene ni." V romanu skuša povedati, da se 
da težave rešiti s humorjem, čeprav je v 
knjigi prisotna tudi tragična nota. "Če bi se 
ljudje zgledovali po tej knjigi, ne bi bilo vojn, 
prepirov, meja," je optimističen Gluvič, 
"ljudje bi normalno komunicirali." Njegovo 
delo pa opisuje družino, ki zna in zmore 
komunicirati. Večer je z umetniško glasbo 
popestrila tudi kitaristka Eva Rajh, učenka 
profesorice Barbare Škrjanc. 

Barbara Pance 

N A P O V E D K U L T U R N I H D O G O D K O V 
(JSKD 01 Ivančna Gorica) 

S O V I C A O K A ( a v t o r i c a S v e t l a n a M a k a r o v i č ) 

• 1 9 . 1 2 . o b 1 6 . 0 0 , k u l t u r n i d o m G r o s u p l j e , z a i z v e n , 

O D P R T J E K I P A R S K E R A Z S T A V E L U Č K E K O Š Č A K 

- 1 9 . 1 2 . o b 1 8 . 3 0 , p r e n o v l j e n a a v l a K u l t u r n e g a d o m a G r o s u p l j e , 

Z G O D B A 0 U S P E H U ( i z v a j a M G L ) 

2 0 . 1 2 . o b 1 9 . 0 0 , K u l t u r n i d o m G r o s u p l j e , z a i z v e n . 

DOGAJANJA V SMARJU-SAPU 
Zgodilo se je. Skupina mladih, ujetih 

med Ljubljano, prenasičeno z množično 
kulturo nekvalitetnih in vedno manj kul
turnih zabav, in Grosuplje, ki sicer ponuja 
manj stvari, a redkeje tako neokusno 
sodobno "izmaličenih", se je temu odločila 
narediti konec. Spogledali so se in pogled 
je povedal vse: "Hočemo narediti nekaj kul
turnega tudi pri nas, v našem Šmarju, v 
Družbenem domu, ki naj spet postane tudi 
Dom kulture." 

Poskrbeli bodo tako za najmlajše (z 
gledališkimi predstavami za otroke), kot 
mlade (z dobrimi mladinskimi gledališkimi 
predstavami, glasbenimi in plesnimi 
večeri), malo bolj izbirčne (z res dobrimi, 
morda malo dražjimi predstavami), 
ukaželjne (z delavnicami)... Skratka, radi 
bi, da bi se našlo za vsakega nekaj. 

Sedem jih je, kdo točno so, si lahko pre
berete v njihovi prvi številki Šmarskih šibic, 
mesečniku, ki bo predvsem obveščevalne 
narave, hkrati pa bo poročal o preteklih 
dogodkih in učil o kulturnem dogajanju na 
drugi strani meje. 

Začeli so enkrat tedensko, vsak konec 
tedna ena predstava, ampak želje so še 
veliko večje. Ni ga dneva, ko si človek ne bi 
zaželel kulture, pravijo. Upajo seveda, da 
bodo ljudje njihovo delo pozitivno sprejeli 
in da bodo spet napolnili domačo šmarsko 
dvorano. 

Enkrat so jo že, in sicer prvič, ko so 
pripravili zanimivo otvoritev GUD ŠIBI. 
Povabili so veliko izvajalcev in se sploh 
potrudili. Tako smo lahko videli plesno 
točko domačih izvajalcev, Vokalno skupino 
Šmarnice, MPZ Šmarje, kantavtorja 
Francija Anderlona, Dušana Mazaja na cif
rah, afriško bobnarsko skupino BU iz 
Ljubljane, vse skupaj pa sta zelo izvirno in 
duhovito povezala Vesna in Andrej. Večer 
seje nadaljeval s pogostitvijo in druženjem 
pozno v noč. 

GLEDALIŠČE UNIKAT: 
JAKA IN SRAKA 
- OTROŠKA PREDSTAVA 
(SOBOTA, 23.11.2002) 
Jaka je ostal brez elektrike in s pomočjo 

otrok je kmalu ugotovil, kje tiči problem. 
Sraka mu je ukradla varovalko. Tako se je 
Jaka odpravil za njo in ugotavljal skrivnosti 

iz sveta električne energije. 
Zelo poučna predstava, v kateri so se 

otroci skupaj z Jako odpravili po poti. ki jo 
vsak dan naredi elektrika, da pride v naše 
hiše. Vsi so bili presrečni, da seje televizor 
spet prižgal, ko je Jaka privil varovalko na 
njeno mesto v omarici. Bučen aplavz je 
povedal, da so bili otroci zadovoljni in daje 
v dvorani bilo kar nekaj obiskovalcev. Pred 
in po predstavi so si le-ti lahko privoščili 
kokice, lahko pa so se tudi posladkali z 
"zastonjskimi" bonboni, ki so jih priskrbeli 
Šibijevci. 

ETNO VEČER Z MADAGASKARJA 
(SOBOTA, 30.11.2002) 
Malo manj ljudi kot v soboto pred tem je 

družbeni dom obiskalo na večeru etno 

glasbe z Madagaskarja in predvsem 
domiselnih šal črnca, ki živi v Sloveniji. 
Moteča je bila verjetno reklama, ki je vabi
la na etno večer in marsikdo je pomislil, da 
bo tam gledal diapozitive. Pa vendar se je 
nekaj ljudi le nabralo. Uvod je bil sicer 
dolga, za mnoge predolga zgodba o 
združevanju kulture, vendar se je splačalo 
čakati. Tradicionalni instrument vali je nav
dušil vse v dvorani, ko pa se je Josefu 
pridružila še njegova hči Malala z neverjet
nim glasom, je v dvorani završalo. Z nekaj 
pesmimi sta povsem navdušila gledalce m 
res škoda za tiste, ki niso utegnili priti. 
Poleg vsega bi imeli priložnost igrati z 
njima na preproste "afro-evropske" instru
mente, kot jih je imenoval izvajalec. 

Andrej Težak 

"PRIZGIMO SKUPAJ SVEČO NA ADVENTNEM VENCU" 
Boštanj, december 2 0 0 2 - Tako so dali 

naslov prireditvam, ki so se ali pa se še 
bodo odvijale v predbožičnem času na 
šestih adventnih srečanjih v Galeriji Grad 
Boštanj od 1. pa do 22. decembra. 

Srečanja so začeli v nedeljo popoldne. 
1. decembra so priredili Miklavžev sejem 
domače obrti z adventnimi aranžmaji 
Društva upokojencev Grosuplje in nato 
nadaljevali s kulturnim programom s 
pisateljico in publicistko Berto Golob, kon
certom dekliškega seksteta iz Šenčurja pri 
Kranju ter prodajno razstavo fotografij 

Ustanovi le s m o 

ž e n s k i p e v s k i z b o r 

B I S E R , 

ki deluje v okviru kulturnega 
društva LOTOS Grosuplje. 

Vab imo vse, ki imajo veselje do 
petja, da se nam pridruži jo. 

Zažel jena starost: 

od 2 0 do 4 0 let. 

Vaje i m a m o vsako sredo v 

G lasben i šoli Grosupl je ob 2 0 h. 

Vse zainteresi rane se n a m 

pridružite od 8 . 1 . 2 0 0 3 dalje. 

Informacije dobite pri Katarini 

na 031-501-228. 

Svetloba sveta, avtorja Mitje Škrjanca. 
V soboto, 7. decembra, so imeli ustvar

jalne delavnice za vnuke in babice pod 
strokovnim vodstvom prof. Marte Benedik, 
naslednji dan, v nedeljo, pa božični sejem 
in recital Prešernovih Poezij dramskega 
igralca Pavleta Ravnohriba ter pogovor s 
"filmskim Prešernom", ki gaje profesional
no vodila Anamarija. (Utrinke iz Pavletovih 
zanimivih odgovorov in pogovor z njim 
bomo objavili v naslednji številki 
Grosupeljskih odmevov.) Pogovor sta 
popestrila z violino in klavirsko spremljavo 
dva mlada glasbenika. 

V soboto, 14. decembra, so izdelovali 
jaslice, v nedeljo pa ponovili božični sejem, 

ter ga v popoldanskem času popestrili z 
monodramo Gregorja Čušina ter ob nasto
pu flavtistke Špele Lampret odprli razstavo 
del gluhonemega slikarja Uroša Žitnika. 

Jože Mlkllč 

V nedeljo, 22. decembra, pa vas 
GALERIJA GRAD BOŠTANJ vabi ob 
15. uri na SPREVOD BOŽIČKA Z 
IGRICO pod strokovnim vodstvom 

vzgojiteljice Sandre Kos, ob 16. uri 
pa bo v kulturnem programu sode

loval etnolog, Grosupeljcan, 
dr. Boris Kuhar. 

Vabi pa tudi Aktiv kmečkih žena. 



VUČEDOLSKI ORION V 
NARODNEM MUZEJU V LJUBLJANI 

Bog je rekel: 'Naj bodo luči na nebesnem oboku! Ločujeo naj dan od noči in 
naj bodo znamenja za čase, dneve in leta! Naj svetijo na nebesnem oboku in 
razsvetljujejo zemljo!' 

1 Mz, 14-15 

5. novembra so v Narodnem muzeju v Ljubljani odprli razstavo VUČEDOLSKI ORION. 
Ker otvoritve tako pomembnih, kvalitetnih in seveda širše odmevnih arheoloških razstav 
niso ravno vsakoletna praksa, je prav, da na ta pomemben kulturni dogodek opozorimo 
tudi v občinskem glasilu. Nenazadnje velik del prebivalcev občine redno - ali pa vsaj 
pogosto - pot zanese v našo prestolnico in če boste imeli nekaj časa, si ga vzemite za 
ogled te izjemne razstave. Gre za gostujočo razstavo, ki se je na svoji poti po nekaterih 
prestolnicah srednje Evrope ustavila v Ljubljani, pri njeni postavitvi pa so sodelovali 
Arheološki muzej iz Zagreba, Gradska muzeja iz Vinkovcev in Vukovarja, Odsjek za arhe
ologiju Filozofske fakultete iz Zagreba ter Narodni muzej iz Ljubljane. 

V začetku 3 . tisočletja pr. Kr. (čas poznega eneolitika) so desno obalo Donave na 
vzhodnem Hrvaškem poselili pripadniki vučedolske kulture, ki so v letih od 2 9 0 0 do 
2 4 0 0 pr. Kr. močno vplivali na sočasne kulture, zapustili pa so tudi opazne sledove v 
sodobni evropski dediščini. Kultura je ime dobila po najdišču Vučedol, ki leži vzhodno od 
Vukovarja. Bila je sočasna sumerskemu obdobju v Mezopotamiji, staremu kraljestvu v 
Egiptu (obdobje piramid) in zgodnjemu obdobju Troje. Svoj visoki standard je vučedol
ska kultura ustvarjala z gospodarstvom, povezanim z živinorejo, v poznejšem obdobju 
pa z rudarstvom in metalurgijo bakra, ki je temeljila na novem revolucionarnem 
tehnološkem procesu - serijskem vlivanju. Posledica potrebe po bakru pa je bilo širjen
je vučedolske kulture v širši prostor srednje in jugovzhodne Evrope. V tej t. i. stopnji B-2 
se je kultura razširila na področje romunskega Banata, madžarske Baranje, v stopnji C 
pa na področje zahodne Hrvaške, današnje Slovenije ter tudi v Avstrijo, Češko in 
Slovaško, na prehodu v bronasto dobo pa so se naselja vučedolske kulture pojavila tudi 
na vzhodni jadranski obali. Med letoma 2 8 0 0 in 2400 pr. Kr. je bila na Ljubljanskem 
barju severno od Iga poseljena vrsta koliščarskih naselbin, ki jih po izkopavalcu 
Dežmanu imenujemo tudi Dežmanova kolišča. Glede na odkrite keramične najdbe so 
bili prebivalci teh naselbin v tesni zvezi z nosilci vučedolske kulture. Med posodami pre
vladujejo lonci in vrči, med okrasnimi motivi pa so najpogostejši tisti s sončno in vodno 
simboliko. Razlog za sorodnost v keramičnih oblikah in okrasju lahko iščemo v že omen
jeni ekspanziji Vučedolcev proti predalpskemu prostoru ob iskanju ležišč bakrove rude. 
Najverjetneje so se barjanski Vučedolci okoriščali z rudišči barkra pri Litiji, Blagovici in pri 
Šebreljah v zgornjem porečju Sore. Da je temu tako, potrjujejo na Dežmanovih koliščih 
najdeni kalupi za ulivanje sekir. Na močno metalurško proizvodnjo pa kažejo številni 
bakreni predmeti (sekire, bodala, šila). 

Z gostujočo razstavo pa skušajo njeni avtorji prikazati predvsem vučedolsko doje
manje sveta, kakršno se kaže v ornamentih na keramiki. Pomen je bolj ritualen oz. obre
den kot praktičen. Na posodju je moč razbrati različne prikaze obzorja nad Vodami, na 
katerih plava Zemlja, dnevno rojstvo Zore in Sonca, tudi pomladi, s katero se začenja 
novo leto, in prikaze štirih letnih časov z znaki ozvezdij na nočnem nebu: Oriona, Laboda, 
Kasiopeje, Pegaza z Ribama, Dvojčkov in Plejad. Orion je del zgodbe v večini okrasnih 
kombinacij. Posode s takim slikovnim sporočilom prikazujejo individualno zgodbo o 
usodi pokojnika, ob katerem so bila praviloma odkrite, okras na njih pa je v ozki zvezi s 
situacijo v grobovih, v katerih se nahajajo in v katere je vključena tudi človeška žrtev. 

Na eni izmed posod, najdenih v Vinkovcih, je naslikan tudi najstarejši celovit evrops
ki koledar z ustreznimi ozvezdji v štirih letnih časih, posoda pa sodi v čas okoli I. 2 6 0 0 
pr. Kr. Koledarje sočasen sumerskemu in egipčanskemu, vendar pa ni njuna kopija, saj 
je vzpostavljen na mnogo severnejšem 4 5 . vzporedniku. Podnebje na tej geografski širi
ni določa štiri letne čase. Na podlagi preučevanja ornamentov na tej posodi je moč 
natančno določiti ozvezdja, ki obeležujejo določene letne čase. Prav na podlagi izjemno 
tankočutnega in pozornega spremljanja nebesnih teles (predvsem ozvezdja Orion) je 
Vučedolcem pomagalo uskladiti (nam neznano) število dni njihovega koledarskega leta 
z dejanskim številom dni letnega obhoda Zemlje okoli Sonca. 

Pa še to: razstava je odprta vsak dan razen ponedeljka med 10. in 18. uro, ob četrt
kih pa med 10. in 20 . uro. 

Gregor Štlbernlk, Muzej Mengeš 

Prazniki se bližajo 
To je navada stara, 
ki gre iz roda v rod -
je verovanje, 
ki ga v duši nosi slovenski rod. 

Jaslice revne se postavi, 
kot v Bet lehemu je bilo: 
ovce, pastirji in trije kralji, 
ki z darili molit so prišli. 

Božične melodije, 
dobrote, ki jih speči naša mati zna, 
pričarajo slovesnost, 
ki jo vsakdo rad ima. 

Le pridite v družine naše, 
stopite tja pred jasl ice 
in v srcu boste začutil i , 
da v družinah naših - lepo je! 

Ko pa praznik božiča mine, 
se naš planet naprej vrti -
odnaša težave, s labe spomine, 
saj staro leto prvega že mine. 

Pride novo - nič zaspano, 
vse na novo zaigrano: 
vse upa, čaka vdano, 
da se prikaže jutro - rano! 

Dragica Zakrajšek 

RAZPIS 
JURČIČEVA PRIZNANJA za leto 2002 

ZVEZI KULTURNIH DRUŠTEV O B Č I N 
DOBREPOUE, GROSUPUE IN IVANCNA 
GORICA in JAVNI SKLAD RS ZA KUL
TURNE DEJAVNOSTI 01IVANČNA GORICA 

L 
Priznanja so pomembna spodbuda za 

vsa področja ljubiteljskega delovanja. ZKD 
in 01 JSKD RS podeljujeta JURČIČEVA 
PRIZNANJA za izjemne uspehe in dolgo
letno uspešno delo na področju gleda
liške, glasbene, likovne, filmske, folklorne, 
plesne in literarne dejavnosti ter na 
področju strokovnih in organizacijskih del. 

2. 

Kandidate za podelitev Jurčičevih priz
nanj predlagajo društva in posamezniki, ki 
se ukvarjajo s kulturno dejavnostjo. 

3. 
Jurčičeva priznanja lahko prejmemo 

društva, skupine, posamezniki, ki lju
biteljsko ali poklicno prispevajo k razvijan
ju kulture in ljubiteljske kulturne ustvarjal
nosti. 

4. 
Priznanja se podeljujejo enkrat letno -

ob slovenskem kulturnem prazniku. 
5. 

Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite 
do 13. januarja 2 0 0 3 na naslov: 

Javni sklad RS za kulturne dejavnosti 
Območna Izpostava Ivančna Gorica 
Cesta II. grupe odredov 17 
1295 Ivančna Gorica 

ZDAJ LAHKO VARNO IZKLJUČITE 
RAČUNALNIK IN VZAMETE KNJIGO 

Takšno je bilo geslo 18. knjižnega sejma, 
ki ga je na ogled postavilo Strokovno 
združenje založnikov in knjigotržcev v 
Cankarjevem domu od 27. novembra do 1. 
decembra 2002. Več kot 20.000 obisko
valcev je lahko videlo razstavo knjig 
pomembnih slovenskih založb, sodelovali 
pa so lahko tudi v debatnem klubu, na 
okroglih mizah in predstavitvah knjig. Tudi 
za otroke seje dogajalo marsikaj zanimive
ga. Podelili so nagrade za najboljši prvenec, 
za najlepšo slovensko knjigo v petih kate
gorijah, za najboljši prevod, za najboljšo 
ilustracijo, tiskarsko izvedbo, knjigoveško 
dodelavo. 

Otvoritveni govor so zaupali pesniku 
Tomažu Šalamunu. Vsako leto izide v 
Sloveniji 4 0 0 0 knjižnih naslovov, ali nas je 
tega sram? Knjiga je bila na Slovenskem 
vedno vprašanje življenja in smrti in 
preživetja. Visok davek na knjige, četrti 
najvišji v Evropi, pa je avtoteroristično dejan
je, je dejal govornik in se zavzel za takojšn
jo odpravo davka na knjige. Veliko so tudi 
sicer govorili o problematiki založništva, 
zelo malo misli pa so namenili bralcu in 
knjižnicam, ki so vedno bolj obiskane. 

Na letošnjem sejmu smo sicer pogrešali 
grosupeljsko založbo Mondeno, pri kateri 

sta tik pred knjižnim sejmom izšli vsaj dve 
zanimivi knjigi: pesniška zbirka Iva 
Frbežarja Vaginalni manevri in zbirka kratke 
proze Majde Mencinger. Srečali pa smo 
gospoda Sama Vadnova in njegovo knjig-
otrštvo Buča iz Zgornje Slivnice, ki zalaga 
šole, knjižnice in knjigarne s knjigami 
ustanov, založb in samozaložb, ki sicertežje 
pridejo do bralca. 

V okviru knjižnega sejma je bila tudi 
Dražba starih knjig in tiskov, ki jo organizira 
Trubarjev antikvariat. Natisnili so ličen kata
log ponujenih knjig: najstarejša je iz 1681. 
leta-Schonlebenova Carniolia, najmlajši pa 
rokopis Matjaža Pikala Modri E. Za domoz-
nanstvo naših krajev je bila izstopajoča 
Bevkova povest Tatic, prva izdaja iz leta 
1923, v opremi Toneta Kralja in izvirni 
lesorez Josipa Jurčiča, delo Ela Justina. 
Posebej zanimiva pa je bila ponudba knjige 
šentviškega rojaka in zdravnika Marka 
Gerbca Vindicae psysico-medicae surae 
Labacensis - Razprava o ljubljanskem 
zraku, iz leta 1710. Lepo ohranjen izvod je 
bil ocenjen na 200.000 sit, prodan pa je bil 
za 410.000 sit. 

Knjižni sejem je vsako leto in to je 
praznik slovenske kulture. Letos pa mu je 
sledil še Ta veseli dan slovenske kulture s 

pestro ponudbo brezplačnih prireditev ob 
obletnici Prešernovega rojstva. Temu se je 
pridružila tudi naša knjižnica s splošno 
amnestijo - nismo zaračunavali članarin 
niti zamudnin, veseli pa smo bili tudi vsake 
vrnjene knjige, ki smo jo v knjižnici že dolgo 
pogrešali. 

Marija Samec 

Marko Gerbec - Razprava o ljub
ljanskem zraku, knjiga iz leta 1710 na 
dražbi, 18. knjižnem sejmu. 
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NA ODRSKIH DESKAH - POLITIKA PO 
SVOJE, KULTURA PA PO SVOJE 
Kultura v KS Mlačevo od 1946 do 1991 leta 

V začetku šestdesetih let se je v 
Grosupljem začelo pospešeno graditi. 
Ljudje so skoraj trumoma prihajali v 
popoldansko-večernem času s krampi in 
dolgimi "pajs-štangami" na boštanjski 
grad, furmani pa so z "lajtami" odvažali 
debele kamne iz visokih grajskih v nebo 
štrlečih sten. Celo za eksploziv so poskrbe
li. Ročna sirena je trikrat zavila, potem seje 
zakadilo. Debeli kamni so odfrčali v zrak in 
se nato zavalili skoraj do srede Podgradnic. 
Potem je šele počilo - tako močno, da smo 
se zbali celo za naše hiše. Jugozahodna 
stena gradu je padla v enem zamahu. 

Na bosta njskem posestvu pa so še 
vedno razlagali okoliškim prebivalcem, kaj 
vse bodo napravili na gradu. Tako sta jim 
svetovala dva Šmarčana, ki sta izvajala 
visoko kmetijsko politiko na državni in 
okrajni ravni, vmes pa so proslavljali svoje 
pirove zmage pod partijsko toplo gredo? 
"Vse bomo spravili v zadruge in agrokom-
binate", sta razlagala. "Če zemlje ne boste 
dali zlepa, bo šla pa z grda! - Če jo danes 
ne boste dali po tej ceni, naslednjič še tega 
ne boste dobili!" 

Ljudje so se zbirali z vilami, kosami . . . v 

Zagradcu na Urhovem vrtu na koncu vasi 
kot pravi kmečki puntarji. S težkim črnim 
motorjem pa se je pripeljal tudi miličnik v 
usnju, z veliko čelado, s pendrekom in piš
tolo ... Nemočni so se nato razšli. Potem so 
opravili na hitro. Za svojo zemljo so dobili 
toliko denarja, da so ga nato prej kot v 
dveh letih zapravili samo za plačilo 
pokošene trave na nekdanji svoji lastnini. 

Skoraj sočasno je prišlo do konflikta 
med prizadevnim Jožetom Ahlinom, ki je 
začel obnavljati nekdanje skladišče na graj
skem hribu v kulturno dvorano, ter parti
jskim vodstvom. Vrnil je "knjižico". S to 
odločitvijo je sočasno prenehal delovati na 
kulturnem in krajevnem področju. Nekaj 
stikov je obdržal le še z zagraškimi gasilci 
in borčevsko organizacijo. 

V letu 1968 seje ponovno začela zbirati 
skupina igralcev pod vodstvom neutrudne
ga Viktorja Rozmana. Pripravila je zna
menito ljudsko igro iz turških časov, pre
pleteno z ljubezenskim trikotnikom, ki ga je 
zapletala črna žena, ciganske krvi. V njej 
sem na privoljenje staršev prvič sodeloval 
v odrasli gledališki skupini kot trinajstleten 
fantič v vlogi enega od gorenjskih 
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Izvod zgodovinske igre v osmih dejanjih Črna žena, na katerem je režiser Viktor 
Rozman "kombiniral" igralsko zasedbo v letu 1968. 

kmetičev. Tako sem v živo okusil, kako so 
izgledale vse priprave, vaje, izdelava scen 
in še marsikaj drugega v osem dejanj dol
gem projektu, katerega posamezna pred
stava je trajala najmanj tri ure in pol. 

V naslednjih dveh letih so nato zagraški 
gasilci priredili martinovanje in silve
strovanje v boštanjski dvorani. Potem so 
tudi Zagradčanom pošle moči. Zato smo v 
letu 1970 pripravili praznovanje dneva 
žena kar v domačem gasilskem domu. 
Naučili smo se dokaj zahtevno in duhovno 
bogato dramo enodejanko Ksaverja 
Meška - Mati. Glede na mladostno zag
nanost in režijo izkušenega Viktorja 
Rozmana je igra dobro uspela. Igre nismo 
prijavili, saj verjetno ne bi dobili dovoljenja 
za njeno uprizoritev, so nam pa zato s pris
tojnega zavoda za avtorske pravice še 
vrsto let potem pošiljali razne opomine in 
grožnje pred tožbami. 

Zaradi zanimive pokrajine in ambienta 
ter osnovnih infrastrukturnih možnosti na 
boštanjskem gradu, kijih je ponujala sama 
kulturna dvorana in neposredna okolica, 
so se dolenjski čebelarji odločili, da so v 
soboto, 4. 7., in v nedeljo, 5. 7 .1970 orga
nizirali čebelarski tabor. V okviru dvo
dnevnega praznovanja so pripravili tudi 
komedijo Čebelar se ženi, ki sojo v nedeljo 
popoldne na prostem igralci Kulturnega 
društva iz ŠtJurija zaigrali pod vodstvom 
Milke Škufca ml. in v režiji Jožeta 
Marentiča. 

Koncem šestdesetih in v začetku 
sedemdesetih let je v Jugoslaviji prišlo do 
znanih družbenih zapletov, ki so se poznali 
prav tako na lokalni ravni. Mrzlo-zimski 
časi so se zaceli pisati tudi dvorani ob boš
tanjskem gradu. Kar čez noč so brez 
vsakršnega predhodnega dogovora odpel
jali znani neznanci z dvorane udobne klopi, 
ki jih je preskrbel še Jože Ahlin, in večino 
ostale opreme z zastorom vred. Ko smo za 
to početje zvedeli Zagradčani, smo šli 
pogledat. Dvorana je bila odprta na stežaj. 
Zato smo brž odšli s konjem in vozom ter 
odpeljali v tej "nedogovorjeni delitveni 
bilanci" težko veliko emajlirano zeleno peč, 
ki smo jo razstavili, nekaj obešalnikov, par 
plafonerjev, en kateder in mali zastor v 
zagraški gasilski dom. 

Nato je dvorana ob razrušenem gradu 
spet samevala in postajala tarča vandalov. 
Gradu in grajskim pa je tako in tako pred 
dobrima destletjema že odklenkalo... 

Jože Mlkllč 
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JAKA SELES - STARI EVROPSKI PODPRVAK ZNOVA SREBRN 

Na evropskem tekmovanju v 
avtoakustiki, ki je med 12. in 13. okto
brom potekalo v Katovvicah na 
Poljskem, Je svojo Izpiljeno zvočno 
tehniko v posluh In ogled znova postavil 
absolutni državni prvak, brez 
konkurence na slovenskem In hrvaškem 
ozemlju, 24-letni Grosupel jčan Jaka 
Seles. Dokazal je, da kljub mladosti, tek
movalni svežini in samostojni zmagoviti 
poti lahko prireze krila profesionalnim 
jeklenim m a č k o m , ki so varovanci 
uglednih svetovnih akustičnih podjetij. 
Po dvanajsturnl vožnji je neprespan in 
utrujen sprva očistil jeklenega konjička 
in se suvereno zavihtel na zmagovalni 
tron. Vnovič Je zasedel mesto tik pod 
evropskim vrhom in ponovil lanskoletni 
osebni dosežek, z njim pa tudi vsa 
Slovenija. 

P O T E P A N J E 
(2. del) 

Prvi večer, po nastanitvi v "našem" vouth 
hostlu, se nas je skupinica štirih odpravila 
na sprehod po bližnjih ulicah in stojnicah. 
In še isti večer smo doživeli nekaj nenavad
nega. Promet v Kairu. To je nekaj neverjet
nega! Hupanje. Kričanje. Prerekanje. 
Zaviranje. Žuganje. Stari avtomobili. Večina 
brez luči ali pa samo z eno lučjo. Šipe na 
avtomobilih odprte ali jih pa sploh nimajo. 
Na dvopasovnici vozijo najmanj v treh ali 
celo štirih pasovih, če le gre. Prečkati 
cesto. Velik problem. Tudi če je v križišču 
semafor ali policist. Policist. Zakaj stoji v 
križišču? Včasih mora paziti in se umakni
ti, da ga kdo ne zadane ali celo povozi. In 
stalno nekaj piše in se vrti. Kajti nihče niče
sar ne upošteva. In stalno hupanje. Tako 
nenavadno, da sem šla po kamero in vse 
skupaj posnela. Pešci so hitro opazili 
kamero in nas zavzeto opazovali, nekateri 
so nam mahali v kamero in se smejali, 
nekateri so pogumno pristopili k nam ter 
spregovorili nekaj besed. Takoj smo dobili 

Po čem se je letošnje tekmovanje raz
likovalo od lanskoletnega? 

Letošnje tekmovanje je bilo bolj 
sproščeno kot lani. V Katowicah se je 
zbralo preko 10 tisoč obiskovalcev, ki so 
prišli spodbujat tekmovalce iz 17 držav, 
tako da je bil organizator primoran halo 
zapreti, ker enostavno ni bilo več mogoče 
tekmovati. Z gotovostjo lahko rečem, daje 
za mano največja svetovna tekma v 
zgodovini avtoakustike. 

Kolikšna Je bila udeležba na 
avtoakust ičnem taboru? Kolikšna je 
odzivnost med slovenskimi tekmovalci? 

V moji konkurenci, med profesionalnimi 
tekmovalci, je nastopilo osem tekmoval
cev, iz Slovenije pa se nas je tekmovanja 
udeležilo sedem entuziastov. Moram 
poudariti, da smo se Slovenci tovrstne 
prireditve udeležili šele drugič, v Evropi pa 

P O E G I P T U 
ponudbo prijaznih fantov, da nam 
razkažejo Kairo, če le hočemo. Komaj smo 
jim dopovedali, da imamo že vse orga
nizirano. 

Kljub temu, da je uradni jezik arabščina, 
lahko rečem, da čisto vsak, od najmanjše
ga do najstarejšega, zna vsaj nekaj 
angleščine. Vsaj osnovne fraze. Srečala 
sem ogromno Egipčanov, ki so govorili zelo 
dobro angleščino in komunikacija ni bila 
problem. Seveda pa sem se zelo hitro tudi 
sama naučila nekaj arabskih besed. 
Vsakdo, ki pride v Egipt, bo takoj poznal 
besedo "bakšiš", ki pomeni napitnina, dar, 
miloščina, podkupnina. Če hočeš v Egiptu 
karkoli doseči, moraš dati bakšiš. Ta 
bakšiš je za naše razmere zelo nizek, a za 
Egipčane visoke vrednosti. Če si dal bakšiš 
v vrednosti 5 0 piastrov (pol egipčanskega 
funta), to je približno 3 0 SIT, si že lahko 
slikal, kar si želel, dobil želeno informacijo, 
posnel domačine, ki jih sicer ne bi smel, 
prečkal cesto, kjer bi sicer imel težave, pos
nel z videokamero želeni kader. Bakšiš 
smo vsi zelo pridno izrabljali v svoje dobro. 

je tradicija avtoakustičnega tekmovanja 
dolga že 15 let. 

Ponovil si lanskoletni uspeh in 
dosegel drugo mesto. S kakšnimi pred
stavami o uspehu pa si se podal na 
daljnosežno tekmovalno pot? 

V letu dni, če ne slediš tehnološkim 
novostim, ostaneš zadaj. Letos me je 
premagal le Šved, za njim sem zaostal 4 9 
točk, s čimer pa se ne obremenjujem, saj 
sem se praktično pomeril z japonskim 
avtoakustičnim podjetjem, ki stoji za njim. 
Lanski evropski prvak pa je ostal daleč 
zadaj, na petem mestu. Brezhibno sem se 
odrezal v tehničnem delu ocenjevanja, kjer 
sem se točkovno približal prvaku, izgubil 
pa sem na zvoku. Avto sem pripravljal vse 
leto in na državnem prvenstvu ostal brez 
konkurence, zato me je bilo kar malce 
strah, saj nisem imel občutka, kam avto 
resnično sodi. Bilo je resnično napeto. Med 
tekmovalci je vladalo skrivnostno razpo
loženje. Pričakoval sem slabši rezultat, 
samo za Šveda sem vedel, da je favorit, 
ker se zmagi posveča vse leto. Sem pa 
izredno vesel ponudb nemškega in 
švedskega podjetja s hi-fi tehniko, tako da 
bom odslej avto gradil le na eni znamki. 
Sam še ne morem živeti od svojih uspehov 
tako kot ostali, vendar je že to uspeh, da si 
te želijo velika korporacijska imena. 

Zaupaj nam, koliko truda, Iznajdljivosti 
in prodornosti Je potrebno za izdelavo 
dovršenega, zvočno popolnega vozila? 
Katere dejavnike je potrebno zaobjeti, da 
se lahko približaš svetovnim mojstrom 
avtomobilskega zvoka? 

Za mojim projektom je 1000 ur dela in 
okoli poldrugi milijon denarnega vložka. 
Vendar, le četrtino stvari lahko kupiš, vse 
ostalo je tvoje delo, koliko sebe vložiš v 

shop, sva bili edini ženski. Vendar moški 
na turistke gledajo drugače kot na 
domačinke in turistkam je to "dovoljeno". 
Pili smo njihov zelo znan čaj t. i. karkade 
(zelo, zelo sladek, vroč hibiskusov čaj) in 
seveda poskusili tudi vodno pipo z različni
mi sadnimi okusi. 

Presenetila me je postrežba, ki je zelo, 
zelo počasna. Čaj so nam postregli v 
navadnih steklenih kozarcih. Uh! Kako je 
bilo vroče, ozračje in čaj. Pa kozarec brez 
ročaja. Ne moreš ga prijeti. Žeja pa neznos
na! In vsi skupaj smo dobili skupen sladkor 
in eno samo žličko. Ko popiješ, ti kozarec 
takoj odnesejo, kajti pri njih ni po bontonu, 
da stoji pred gostom prazen kozarec. 

Ko hodiš po ulicah, "vidiš" islam. Več 
kot 9 0 % Egipčanov je namreč musli
manov. Tudi egipčanski muslimani imajo 
svojo vero in kulturo, ki se zelo razlikuje od 
evropske krščanske kulture. Islamska 
načela močno vplivajo na državne zakone, 
družbene norme in navade. Islamski dan 
čaščenja je petek, ne nedelja. Doživetje 
petka v Egiptu je nekaj posebnega. Med 
sprehodom po ulicah preko celega dneva 
slišiš molitve, v mošejah vidiš moške, ki 
molijo kleče na tleh, obrnjeni proti Meki. 
Ženske molijo doma ali v ločenih delih 
mošeje. Ostale dneve molijo vsi doma in 
sicer petkrat dnevno. Imela sem priložnost 
pogovarjati se z domačinom, strogim mus
limanom, ki mi je razložil, kako molijo in 
kako se pred vsako molitvijo umivajo. 
Strogi muslimani tudi ne pijejo alkohola in 
ne jedo svinjine. A tudi vsi muslimani niso 
globoko verni, tudi take sem spoznala, 
zato pijejo tudi alkohol in jedo svinjino. 

Islam najprej opaziš v oblačilih, zlasti je 
to vidno pri ženskah. Ko prvič vidiš popol
noma "zakrinkano" žensko, si kar malo 
presenečen. Vročina. Gneča. Ženske pa 
oblečene v črno, nekatere so nosile celo 
rokavice. Mislila sem, da je to samo v 
filmih. Pa ni. Močno verne muslimanke 
imajo pokrito celo telo, tudi obraz. Odkrite 
imajo samo oči, to pa zato, da ne bi zbujale 
poželenja pri drugih moških. Tiste, malo 
manj podrejene verskim zapovedim, imajo 
prekrito telo in obvezno lase, obraz pa je 
odkrit. Predstavljajte si hoditi v vročini 
45° C popolnoma zakriti. In ne boste ver
jeli, kajti jaz sem komaj verjela svojim 
očem, tudi na plaži, ko se gredo kopat, so 

avto. Prispeval sem idejo, sodeloval pri 
izdelavi, črpal novosti z interneta, izpostavil 
bi tudi ročne spretnosti - skratka, združil 
sem spekter različnih znanj, zato je tudi 
tako zanimivo; usmerja me še tekmovalni 
duh in želja po izvirnosti. Devetdeset 
odstotkov dela opraviš doma. deset pa na 
samem tekmovalnem prizorišču. 

Kaj pa je pravzaprav izziv avtoakustike? 
V avtomobil spraviti ves simfonični 

orkester. 
???? 
Rezultat je seštevek dveh ocenjevanj, 

tehničnega in zvočnega dela. Na prvem 
sodniki preverjajo vgradnjo, ali so upošte
vana varnostna merila, estetika vgradnje 
zvočnikov in ojačevalca, vse mora biti 
logično in hkrati privlačno na pogled. 
Dodatne točke pridobiš z motorizacijo in 
daljinskim upravljanjem. V zvočnem delu 
pa se ocenjujejo širina, višina in globina 
odra, tonska točnost avtomobila, določan
je inštrumentov (klavir, vokali...) in prever
janje šumov ter pokov. Brez napak! Avto 
naj bi torej deloval kot koncertni oder. 

Kako si se navdušil nad tem športnim 
konjičkom, ki pri nas še ni dosegel take 
veljave in prepoznavnosti kot v tujini? 

Zanimanje tudi v Sloveniji narašča, 
vsake tekme se udeleži že do 5 5 tek
movalcev in tudi interes gledalcev se iz leta 
v leto povečuje. Tekmovanje je tudi 
družabno srečanje in privabi vsakega, ki 
ga zanima glasba. V Sloveniji smo resda še 
v zaostanku petih let a se še učimo in 
sledimo evropskim državam. Sam sem se 
nad avtoakustiko navdušil, še preden sem 
dopolnil 18 let. Prvi sistem sem vgradil v 
mamin avto, ki je že nakazoval smernice 
razvoja. Zatem sem opremil hrošča in 
1997. že dosegal prva mesta v 

slovenskem merilu. S sedanjim cliom pa 
sem zastavil profesionalno, na njem se 
nisem več lovil in učil, temveč sem nastopil 
z izdelanim načrtom. 

Za svoje začetne poskuse si izrabil 
mamin avto. Kaj pa sedaj porečejo starši, 
ko imajo v hiši evropskega pod prvaka? 

Oba me podpirata. Zahvaljujem se tudi 
očetu, ker sva skupaj premlevala dizajn in 
se, seveda, kdaj tudi skregala zaradi avto
mobila. Priznam, da sem s svojim kon
jičkom okužil tudi starše, kar je pripeljalo 
tako daleč, da ima tudi oče v avtu dobro 
ozvočenje. 

Na finalu slovenskega in hrvaškega 
prvenstva pod Bosta nJem smo lahko 
opazili več avtomobilov, ki so se šopirili 
pod tvojim imenom? 

Vsi tekmovalci si želimo, da bi 
avtoakustiko izdelovali tudi za druge. Po 
diplomi, sedaj sem absolvent, in po 
opustitvi tekmovalne poti pa nameravam 
tekmovalne sisteme tudi profesionalno 
pripravljati. Že sedaj pa sem opremil nekaj 
avtomobilov, ki so dosegli visoke rezultate. 

Aprila Jaka Selesa čaka že prva tekma 
državnega prvenstva. Svojo srebrno 
zvočno mrcino je že razdrl in jo pospešeno 
pripravlja na nove zmage. Postal pa bo tudi 
šolani sodnik, saj so ga zaradi pre
senečenja, ki ga je z drugim mestom že 
drugič sprožil med evropsko smetano, pov
abili k sodelovanju in izobraževanju v 
Nemčijo. Naslednje leto pa ponovno veliki 
sov v enem največjih evropskih centrov v 
Rusiji, kamor bo brez težav naplavilo tudi 
našega prodornega krajana, kajti doslej še 
ni bilo Slovenca, ki bi se na področju 
avtoakustike približal Jakovim uspehom. 

Barbara Pance 

Domačine zelo razve
seliš, če znaš povedati 
kakšno besedo v arabšči
ni. Pogosta beseda, ki 
smo jo uporabljali, je bila 
tudi maja, kar pomeni 
voda. Kajti turisti nismo 
pili vode iz pipe kot 
domačini in to trgovci zelo 
dobro vedo in znajo dobro 
izkoristiti. Voda je bila 
največji strošek, saj je 
imela enako ceno kot pri 
nas. kajti vse ostalo je v 
Egiptu zelo poceni. 

Med sprehodom smo 
opazovali njihove lokale 
oziroma t.i. coffee shops, 
v katere hodijo samo 
moški. Moški se družijo, 
pogovarjajo in kadijo 
vodno pipo - šiš. Ženske 
so običajno doma in se 
družijo med sabo. Ko sva 
šli s prijateljico na povabi
lo domačina v coffee 
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popolnoma oblečene. In ko pridejo iz vode. 
se oblačila sušijo na njihovih telesih. 

Posebnosti muslimanske vere se kažejo 
tudi v prehrambenih navadah, molitvah in 
pogostemu obračanju k bogu Alahu. 

Naša hotelska soba je bila nad promet
no ulico. Do približno tretje ure ponoči smo 
slišali hrup z ulice, ko se tudi Egipčani 
odločijo umiriti in zaspati. Za nas Evropejce 
kaos, vendar sem kmalu ugotovila, da ta 
kaos funkcionira. Samo mi smo imeli pro
bleme s prečkanjem ceste, zlasti kakšne 
večpasovnice, pa še to le prve dni. Naj vam 
opišem, kako sem s sestro in prijateljico 
drugi dan bivanja v Egiptu 
prečkala cesto. Najprej 
smo dolgo, dolgo čakale, 
da se bodo avtomobili 
ustavili pri semaforju. 
Vendar nismo dočakale. A 
preko ceste smo le 
nekako morale priti. 
Odločile smo se. Tri štiri 
zdaj! Ko je bil prvi vozni 
pas prazen, smo tipaje 
stopile nanj. V trenutku se 
je že pojavil avto. Drvel je 
proti nam in potem se je 
zadnji moment vrinil na 
sosednji pas. Prepričane 
smo bile, da nas bo vse 
skupaj povozil. Bile smo 
čisto trde od strahu. 
Pobegnile smo nazaj na 
pločnik. In čez nekaj časa 
poskušale znova. Vendar 
ni šlo. Preden smo se lotile 
prečkanja ceste, nam je 
hotel starejši moški pro
dati papirus. Vendar 
nismo hotele nič kupiti. Ta 

moški nas je potem kar nekako spremljal 
in opazoval. Videl je naš problem. Pristopil 
je in se ponudil, da nam pomaga in tako 
nas je varno spravil preko ceste. Zahvalile 
smo se mu in ne boste verjeli, ni hotel niti 
bakšiša (napitnina, dar, miloščina), kar je 
za Egipčane zelo nenavadno. Res smo 
morale izgledati obupano! No, zaželel s i je 
slovenski denar. Pa točno je vedel katere
ga in mi ga je kar sam vlekel iz denarnice. 
Proti koncu našega potepanja smo se na 
prečkanje ceste navadile in priti preko 
ceste ni bil več nikakršen problem. 

(se nadaljuje) 
Branka Škufca 



ODVISNOST 
Odvisnost od droge je stanje, ko 

možgani za normalno delovanje potre
bujejo neko telesu tujo, a stalno pri
sotno psihoaktivno snov. Odvisnost ni 
samo razvada ali življenjski s log - je 
bolezen, pri kateri pride zaradi stalne 
prisotnosti te tuje snovi do prilagoditve 
organizma nanjo in zato do spremem
be v delovanju možganov zasvojenca. 

Ob besed i odv isnost ponavadi 
pomisl imo na tako imenovane trde 
droge. Res je, te brez dvoma povzroča
jo psihično kot tudi telesno odvisnost. 
Večina ljudi pa se ne zaveda, da odvis
nost povzročata tudi d ružbeno priz
nani drogi, kot sta alkohol in nikotin. 

Ravno nikotin ima med vsemi psi-
hoaktivnimi snovmi največjo zasvojilno 
moč. To pomeni , da največ ljudi, ki 
poskusijo kaditi, postane odvisnih od 
cigarete. Rekli boste, že že, toda ciga
rete ne uničujejo življenj. Pa jih res ne? 
D o k a z a n o je , d a nikotin skra jšu je 
p r i čakovano ž iv l jen jsko dobo , saj 
povzroča številne smrtonosne bolezni 
kot so rak ustne sluznice in dihalnih 
poti, sodeluje pri poapnenju žil in 
zvišuje krvni tlak, kar vodi v odpoved 
srca ali možgansko kap, povzroča kro
nična obolenja pljuč, bolezni prebavil.. . 

Številni se tolažijo, da kadijo cigarete z 
manjšo vsebnostjo nikotina. Takšne 
cigarete so prevara - človek je odvisen 
od odmerka nikotina in ne od števila 
cigaret, zato bo 'lažjih' cigaret pokadil 
več. Razl ika je s a m o v ceni - seveda 
gre ta navzgor. 

Drugi na tem zasvoji lnem spisku je 
alkohol . Tudi alkohol je družbeno priz
nana v nekaterih okoljih že kar zahte
vana droga. Pa vendar je a lkohol 
krivec mnogih prometnih nesreč z 
usodn im i z idom. Kron ično opijanje 
vodi v odpoved jeter, kjer se odvijajo 
številni biološki procesi. Zato je zasvo
jenec z alkoholom bolj izpostavljen 
okužbam oz. se njegovo telo v primeru 
okužb s labše brani. Če temu dodamo 
še nepravilno oz. pomanjkljivo prehra
no, ki je zanj znači lna, dobimo popolno 
sliko. Pogosta so tudi obolenja preba
vil: želodca, dvanajstnika, t rebušne sl i 
navke, črevesja . . . Opijanje pogosto 
privede do neurejenih d ruž insk ih 
razmer ali pa se le-te s a m o š e 
poslabšajo, zasvojenec izgubi s lužbo 
in s tem se s k l e n e začaran krog 
čustveno - d ružbeno - ekonomskega 
propadanja. 

Kdaj je č lovek odv i sen? Več ina 
uporabnikov drog se tolaži s tem, da 
lahko prenehajo kadar koli, le da si to 
ne želijo. Poskus prekinitve uporabe 
droge je dober pokazate l j , kako 
globoko ste zabredl i . Če vam brez 

droge ne uspe ostati daljši čas (vsaj 
pol leta), ste odvisni , ne glede na to, 
kakšen izgovor ste si pripravili. Odvisni 
ste tudi, če za drogo porabite več časa 
in denarja, kot ste prvotno nameraval i . 
Odvisni ste, če drogo uživate na skri 
vaj. Odvisni ste, če drogo uživate kljub 
zdravstvenim težavam, ki so posledica 
uživanja droge. Odvisni ste, če je potre
bujete vedno več. 

Če ste si odvisnost priznali, ste sto
rili mnogo. Odvisnost je bolezen, ki se 
jo da pozdraviti. Potrebna je volja, pod
pora bližnjih, zaželena pa je tudi profe
s ionalna pomoč. Poiščite jo! 

Alenka Mrcina, mag.farm. 

NEKATERI KORISTNI NASLOVI: 

- Center za preprečevanje In zdrav
ljenje odvisnosti od prepovedanih 
drog 

- Zdravstveni dom LJubljana, enota 
Center 
Metelkova 9, LJubljana 
- Društvo anonimnih alkoholikov 
(skupnost AA) 
Podmllščakova 14, LJubljana 
- Enota za zdravljenje odvisnih od 
alkohola 
- Psihiatrična klinika LJubljana 
- Klinični oddelek za mentalno zdravje 
Poljanski nasip 58, LJubljana 
- Pri odvisnosti od nikotina vam lahko 
pomaga vaš osebni zdravnik. 

Skrb za zdravje v Društvu 
upokojencev Grosuplje 

V skladu z delovnim programom za leto 
2 0 0 2 je bilo v novembru in decembru v 
krajevnih skupnostih Grosuplje, Račna in 
Žalna organizirano krajše izobraževanje za 
člane Društva in druge starejše o krvnem 
tlaku. Osebnim povabilom se je odzvalo 
skupaj 6 4 starejših od 8 0 vabljenih. 
Odzivnost kaže na sorazmerno veliko zain
teresiranost članov za lastno počutje in 
zdravje. 

Uvodne predstavitve so pripravile Marija 
Jesih in Angelca Ahlin - upokojeni 
zdravstveni delavki in Marta Hrovatin-
upokojena pedagoška delavka; vse čla
nice komisije za zdravstveno socialno delo 
v društvu. 

Vsebine, ki so bile posredovane v uvod
nem delu srečanja, so bile naslednje: 

• Opredelitev krvnega tlaka / KT/; 
• Kako se kažejo znaki povišanega ali 

znižanega KT; 
• Vzroki in posledice sprememb KT; 
• Rizični dejavniki, ki jih lahko sami 

uravnavamo pri že nastalem kroničnem 
obolenju; 

• Pomen rednega merjenja KT in 
jemanja predpisanih zdravil ter upoštevan
je navodil pri individualnem strokovnem 
svetovanju. 

Osnove zdrave prehrane: 
• Uravnotežena prehrana; 
• Varna prehrana; 
• Varovalna prehrana, Osnove dietne 

prehrane; 
• Vloga in pomen maščob v prehrani ob 

visokem krvnem tlaku; 
• Pomen in vloga soli in drugih 

dodatkov ter dišavnic v prehrani pri 
visokem krvnem tlaku; 

• Izbira načina priprave hrane pri 
visokem krvnem tlaku; 

• Izbira in nakup živil za prehrano pri 
visokem krvnem tlaku. 

Za boljšo predstavljivost je bilo izvajanje 
popestreno s slikovnim gradivom in pod
prto z izbranimi bistvenimi poudarki v obli
ki kratkih zapisov. Med izvajanjem in po 
njem je bilo veliko praktičnih - življenjskih 
vprašanj in medsebojne izmenjave 
izkušenj. 

Priprava priložnostne razstave in izva
janje je vsakič trajala približno tri ure. 

Prisotni so bili zadovoljni in hvaležni izva
jalkam za prizadevanja v prid njihovemu 
zdravju. 

Društvo se zahvaljuje poverjenikoma v 
KS Račna - g. Alojzu Palčarju in v KS Žalna 
- ge. - Olgi Goršič za pomoč pri organizaci
ji izobraževanja ter vodstvu OŠ L. Adamiča 
v Grosupljem in v Žalni za posojilo grafo
skopa. 

Ker je to zadnji naš prispevek v tem 
letu, želimo vsem starejšim in njihovim 
najbližjim veliko zdravja in razumevanja. 

Marta Hrovatln - vodja komisije za 
zdravstveno - socialno delo v DU 

BE P0P0VCI, CERKVENE MISI 
IN POTOPUENCI OSVOJILI VRHOVE 
SMEHA, ZABAVE IN PRIJATELJSTVA 

Žur, novi prijatelji, nogomet., to so bila naša pričakovanja pred 
začetkom tridnevnega tabora v Zapotoku. 

Kaj "dogajal"? 
Težko je opisati vse prijetne občutke in misli, ki smojih doživljali na taboru. Morali bi biti 

z nami, da bi videli kako čudovito je bilo. Vreme nam je bilo tako naklonjeno, da so nas 
namesto ure prebujali nežni sončni žarki. Dobra volja navsezgodaj je bila neizbežna. 

Namen našega tabora ni bila samo zabava in igranje nogometa, ampak smo hoteli 
prostovoljci ponuditi otrokom tudi možnost, da pokažejo svoja znanja, ideje ter ustvarjal
nost in iznajdljivost v kuhinji ter na likovnih in gledaliških delavnicah. Vse to pa seje izkaza
lo za uspešno pri kuharskem krožku, kjer smo v soboto popoldan pripravljali kokosove 
kroglice, s katerimi smo se posladkali na večerni zabavi. Na zabavi sta se predstavili dve 
gledališki skupini s skečem Lepo je biti milijonar in s plesno točko skupine Be Pop. Ta 
večerje bil vrh medsebojnega spoznavanja, druženja in tkanja novih prijateljstev, ki smo 
ga zaključili s plesom. Da smo lahko -osvojili vrhove Smeha, Zabave in Prijateljstva, smo 
začeli postavljati temelje že v petek na spoznavnem večeru, s skupnim oblikovanjem pra
vil in dolžnosti. Sobotni dopoldanski čas smo zapolnili z likovno delavnico (ustvarjanje z 
lepljivimi barvami in vlivanjem mavca v modelčke). Vsak je moral narediti en izdelek. 
Skozi celoten tabor je potekala igrica Skrivni prijatelj, ki nam je pomagala osvojiti vrh 
Prijateljstva, saj smo vsak prosti trenutek izkoristili za pisanje pisem in izdelavo daril za 
svojega skrivnega prijatelja. Da pa so ta darila in pisma prišla do prave osebe, smo imeli 
poštni nabiralnik, katerega so po vsakem obroku izpraznili naši poštarji. Vsak izmed njih 
je na izviren način dostavil pošto do naslovnikov. 

Da ne bi vse naše misli in prijetni občutki, ki smojih doživljali na našem taboru, ostali 
neizrečeni, smojih v nedeljo dopoldan izlili na "Zrcalo" vsakega udeleženca. 

Verjameva, da "Zrcala" krasijo marsikatero sobo naših udeležencev in besede 
zapisane na tem zrcalu imajo čarobno moč, ko nam vsak dan znova pomagajo osvojiti 
vrhove Smeha, Zabave in Prijateljstva. 

Prostovoljki CSD Grosuplje - BRANKA & JANJA 
RS. Otroci, bili ste super. Vi ste naši sončki! 

IZ SLOVENSKIH 
MEDIJEV 

V PAVLIC KO VE M K A M N O L O M U 
na M a l e m Vrhu pri Šmar ju v obč in i 

Grosupl je so v nedel jo okol i 1 1 . 3 0 
našl i zaprte kov inske sode z nez
nano vseb ino . Pristojne s lužbe so 
ugotovile, da so v sod ih olje in izo
lac i jska s redstva , p o m e š a n a z vodo, 
ki so j ih neznanc i odvrgli v k a m 
n o l o m . Po podatk ih pol ic i jske posta 
je Grosupl je ni pr iš lo do eko loške 
n e s r e č e . 

Dnevnik - 12. 11. 

SODELOVANJE? 
Na vprašanje , ali obstaja možnost , 

da bi SDS v Grosupljem morebiti ses
tavila koalicijo z LDS. Predalič odgo
varja, da je v politiki sicer vse možno, 
vendar S D S ne namerava razveljaviti 
koalicijske pogodbe s SLS in N.Si, ki so 
jo podpisali še pred volitvami. Takrat 
so se vse tri zavezale, da bodo sodelo
vale tudi po volitvah, no glede na volil
ni u s p e h . "Žel imo sodelovat i s 
posamezniki in st rankami, ki imajo 
podobne programe kot mi," je dejal 
Božo Predalič. 

Delo/Bojan Rajiek - 14. 11. 

VZROK VSAKE D R U Ž B E N E KRIZE 
je moralni propad mnogih, posebno 

tistih, ki upravljajo skupno imetje (poli
tikov in birokratov) ter tistih, ki vodijo 
velike gospodarske družbe (direktor 
jev). 

Č e ni poš tenos t i , ni c v e t o č e g a 
gospodarstva in ni razvoja, ampak je 
samo "liberalni kaos". Liberalni zato, 
ker vsakdo dela , kar hoče, ali je svo
boden, da dela, kar se mu zahoče; in 
kaos zato, ker šibkejšega nihče ne 
ščiti , močnejši pa se bohoti v svoji 
pož rešnost l na račun o b u b o ž a n e 
"raje". Ali se vam ne zdi, da smo v 
Sloveniji že zelo blizu takemu "liberal
nemu kaosu"? 

Pot družbenega preroda je naporna 
in se nenehoma srečuje s skušnjavo, 
da bi izbrali skok v prepad v upanju, da 
se na dnu ne bomo raztreščili, ampak 
mehko pristali. In vendar ne gre dru
g a č e , kakor nazaj , č e h o č e m o Iz 
Slovenije narediti prijazno državo, se 
moramo odločati za moralno vedenje. 
Kar je dobro in prav, spodbujati , kar je 
napačno In zlo, zavračati . Tukaj ne 
velja večinski princip kakor v površni 
demokraci j i , ampak velja načelo pravil 
nost i , kar je naloga po lnokrvne 
demokraci je . 

Družina/ dr. Andrej Poznlč - 29. 11. 
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Z R O K O V R O K I 2 0 0 2 
Žalna, 1. december 2002 - V žalski kulturni dvorani so prijatelji krajevne organizacije Rdečega križa spet poskr

beli pred dnevom invalidov in Miklavžem za dobrodelno prireditev. V skoraj dve uri trajajočem programu so nasto

pili številni nastopajoči iz grosupeljskega vrtca, podružnične šole v Žalni, društva Sožitje, Žvrglje, Toni ter Žalski 

mladi slavčki in Samorastniki s solistoma Cirilo in Mirkom. 

Vedno prisrčni so na odru otroci. 
Organizatorji so zato otrokom iz grosu
peljskega vrtca prepustili oder v prvi točki. 
Nato je sledil bogat nastop učencev 
podružnične šole v Žalni, kjer so nekateri 
otroci poleg recitacij in pesmic zaigrali celo 
na kitaro in klarinet. 

Celotno nabirko lanske prireditve Z 
ROKO V ROKI so podelili društvu Sožitje -
društvu za pomoč duševno prizadetim 
otrokom in odraslim, da bi jih spodbudili pri 
njihovem lepem poslanstvu. Vtem društvu 
znajo prostovoljke otrokom in odraslim 
pripraviti tako lepe trenutke, da takrat po
zabijo na vse skrbi in težave. Skupaj rišejo, 
pojejo, plešejo, se pogovarjajo, skupaj hodi
jo na izlete, na piknike in plese, na počit
nice... V društvu Sožitje znajo biti veseli... 
Čeprav je kdo včasih malo drugačen, 
morda malo neroden, ga imajo vseeno 
radi. Vsi se trudijo, da bi drug drugemu bili 
v veselje. Pod ljubečim vodstvom prosto
voljk Lojzke, Mili in Katarine so gledalcem 
in poslušalcem v nabito polni dvorani 
povedali, kaj radi delajo, nato pa so ob 
spremljavi kitarista zapeli nekaj pesmic. 

V Žalni imajo mladi pod vodstvom 
teologinje Mojce tudi lepo možnost, da se v 
mladostnih letih vzgajajo v zdravem 
krščanskem duhu. Na odru so prikazali 
utrinke iz vsakoletnih zdaj že sedmič orga
niziranih oratorijev. Nato je sledila instru
mentalno pevska zasedba Žvrglje, ki jo ses
tavlja sedem vzgojiteljic. 

"Mnogi imamo to srečo, da ga (Tonija -
o.p.) že poznamo in veseli smo, da ga boste 
lahko spoznali tudi ostali. Toni je po nesreči 
v gozdu postal invalid in je priklenjen na 
invalidski voziček. Za vsakega človeka je 
takšna preizkušnja težka, za mladega še 
posebej. A Toni se ne da. Moto njegovega 
življenja je: KJER JE VOUA, JE POT. Že prej 
je bil čudovit fant. a po preizkušnjah je še 
bolj poln bogastva. Vedno ima za vsakega 
nekaj, kar mu lahko podari: to je nasmeh in 
spodbudna beseda. Tisto, kar potrebuje 
sam, podarja drugim, zato je rad sprejel 
vabilo na to prireditev." Tako je sogovornica 
Anja predstavila Tonija - mladega paraplegi-
ka iz Žalne. 

Za zaključek pa so skupaj z več točkami 
nastopili zborček Žalski mladi slavčki, 
Moški pevski zbor Samorastnik pod vod
stvom Draga (to pot tudi v spremstvu fraj-
tonerice) in solo pevca pri ljudski pesmi Al' 
me boš kaj rada imela Cirila in Mirko, ki sta 
bila oblečena v narodni noši. 

Vsi nastopajoči so za nagrado dobili bele 
vrtnice, izdelane iz papirja, s prostovoljnimi 
prispevki pa bodo v prihajajočih božičnih 
dneh prijatelji Rdečega križa obdarili 8 0 

varovancev RK Žalna. Na koncu so poskr
beli tudi za pecivo, topel čaj, pa tudi kaplji
ca krepkega se je našla za odrasle. 
Prireditev je vodil Danijel, za vsem tem 
dogajanjem pa je bila še cela vrsta ljudi, ko 
so poskrbeli za organizacijo in da je prire
ditev nemoteno potekala. Med njimi je tudi 

mnogo takšnih, ki ne želijo biti imenovani. 
Ugotavljam, da je prireditev Z roko v roki 

postala tradicionalno lepa navada ob pri
hajajočem Miklavžu oziroma adventnem 
času, ki sovpada tudi z dnevom invalidov, in 
da je že prerasla okvir žalske fare. 

JožeMIkllč 

S r e č a n j e Z r o k o v r o k i so z a č e l i o t r o c i z v r t c a 

Na ž a l s k e m o d r u sd* n a s t o p i l i t u d i č l a n i ' 

d r u š t v a S o ž i t j e . 

k e c in CjJJii'jV 

DELAVNO SREČANJE PARAPLEGIKOV 
Zagradec pri Grosupljem, 25. 

novembra 2002 - V gostilni Lunca so 
na delavnem srečanju spregovorili o 
aktualnih problematikah č l a n o v v 
D r u š t v u paraplegikov ljubljanske 
pokrajine. Srečan ja so se udeleži l i 
tudi: Jož ica Mat jaš ič (do nedavnega 
direktorica Centra za socialno delo), 
J o ž i c a Ž u p a n č i č (iz Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje) in vsi trije 
(ponovno izvoljeni) ž u p a n i o b č i n 
Dobrepolje, Grosuplje In I v a n č n a 
Gorica - Anton Jakopič , Janez Lesjak 
in Jernej Lampret. 

Uvodoma je predsednik društva 
Dane Kastelic povedal, da je v društvo, 
ki pokriva statistično ljubljansko regijo 
(sega od Kamnika pa do Kočevja in od 
Logatca pa do nekdanje domžalske 
občine) včlanjenih 3 1 1 članov in da v 
njem zberejo približno 3 0 % denarja 
sami , država financira 5 0 %, ostalo pa 
primaknejo občine. V izobraževalni pro
gram vključujejo 16 študentov in 3 
u č e n c e . Za svetovalne potrebe pri 

arh i tektonskih ovirah v d o m a č e m 
okolju imajo vkl jučenega arhitekta in 
se na tem področju tudi v javnem sek
torju kar nekaj premika, vendar bolj 
počasi. Nekaj k temu nedvomno pripo
more Zakon o h u m a n o gra jenem 
okolju. 

Jernej Lampret s e j e spomni l , kako je 
bilo pred leti, ko so gradili telovadnico, 
pa so pozabili na primeren dostop, k i je 
pozneje stal precej več kot bi stal v 
času gradnje same. V občini so v nekaj 
novejših gradnjah že upoštevali tudi 
pr imerne komunikac i j ske površ ine , 
prepričan pa je tudi, da se z denarjem, 
ki ga občine namenijo društvu, ravna 
zelo odgovorno. 

Janez Lesjak je opozoril, da občina 
n ima primerjalnih podatkov, kaj je 
narejenega in kaj bi bilo najnujnejšega 
storiti na področju kakovostnejšega 
življenja tudi za hendikepirane. Dodal 
pa je še, da je v občini registriranih kar 
nekaj društev, ki se ukvarjajo z različni
mi invalidskimi problematikami. V novi 

zgradbi občine je prav z namenom, da 
bi bili prostori dostopni tudi invalidom, 
vgrajeno dvigalo. Dostop pa naj bi bil 
omogočen v bodoče tudi v vseh ostalih 
javnih novogradnjah. 

V Dobrepolju so po besedah župana 
Toneta Jakopiča prav tako pristopili k 
reševanju dostopov do javnih zgradb 
(zdravstveni d o m , lekarna, Jakl ičev 
dom), občinska zgradba pa je starejša 
in v njej ni enostavno narediti pri
mernega dostopa. Kljub temu pa se 
zavest le prebuja in je prepričan, da bo 
v bodoče vedno več takšnih rešitev. 

Vsi trije župani pa so skoraj enotno 
ugotavljali, da so v društvu morda pre
malo glasni, saj so prepričani, da bi z 
opozarjanjem dosegli več. 

Jož ica Matjašič (CSD) in Jož ica 
Župančič (ZZZ) sta se zavedli, da oba 
zavoda nimata primernih dostopov, kar 
bi si nedvomno hendikepirani zaslužili . 
Je pa v vseh treh občinah še vrsta 
drugih javnih zgradb. V društvu so 
izdali tudi publ ikaci jo z nas lovom 

DOSTOPNOST ZDRAVSTVENIH DOMOV 
V U U B U A N I IN NJENI ŠIRŠI OKOLICI, 
na naslovnici pa je zgovorna sl ika 
m e g a l o m a n s k i h stopnic Zdravstve
nega doma Grosuplje. 

Na srečanju so spregovorili tudi o 
nekater ih vsakodnevnih problemih. 
Tako smo izvedeli, da od države dobijo 
na primer za inval idski voziček 
približno 1 5 0 . 0 0 0 sit, a voziček za 
nekol iko bolj špo r tno udejstvu joče 
stane od 3 0 0 . 0 0 0 do 4 0 0 . 0 0 0 sit, 
h išno dvigalo za invalide s tane 

približno 1 . 5 0 0 . 0 0 0 sit. Še vedno se 
najdejo tudi vozniki avtomobilov, ki na 
primer ne upoštevajo označenih parki
rišč za invalide, ali pa jih parkirajo tako, 
da je dostop na dostopne rampe 
nemogoč. Izvedeli pa smo tudi, da se 
pomoč na domu tudi za paraplegike 
izvaja iz Doma starejših občanov v 
Grosupljem, s katerimi se bodo v pri
hodnje še intenzivneje pogovarjali. 

Po uradnem delavnem srečanju so 
se zadržali v sproščenem druženju. 

Jože Mik lir. 



OBVESTILO - POVABILO LAS V GRO- P R E D S T A V N I K I L A S 
Lokalna akci jska skupina za preprečevanje uporabe in zlorabe dovoljenih in 

prepovedanih drog (LAS) je v občini Grosuplje že prepoznavna. Delo poteka po 
sprejetem programu. Naše delo pa je usmerjeno predvsem v programe preven
tivne dejavnosti. Skupni uspeh je odvisen v največji meri od tega, če bomo k 
sodelovanju v veliki večini pritegnili naše družine (starše), mlade (šole) in vse 
ostale dejavnike, ki j im je cilj zdravo in srečno življenje. 

Vsi se zavedamo, da je družina osnovna cel ica družbe in je za socialni -moral -
ni in intelektualni razvoj otroka najbolj pomembna . Starši imajo pomembno vlogo 
v zgodnjem obdobju otrokovega razvoja. Otroci, ki so zrasli v toplem družinskem 
okolju, razvijajo in oblikujejo pozitivne vrednote, saj otroci posnemajo vzorce 
obnašanja staršev. Prav je, da se vsi starši tega zavedamo in si pr izadevamo 
zagotoviti tako družinsko klimo, ki zagotavlja otroku zdrav razvoj in odraščanje. 
Prav dobri odnosi v družini , kjer vladajo jasna pravila obnašanja, so največje 
zagotovilo, da otroci ne zaidejo na pota odvisnosti (cigarete, alkohol , mamila.. .) 

Tudi starši si moramo pridobivati nova znanja in spoznanja, da bomo lažje in 
bolj uspešno oblikovali naše družinsko življenje in odnose v njej. 

In prav zato smo se v LAS odločil i , da ob bližajočih se BOŽIČNO-NOVOLETNIH 
PRAZNIKIH, ki so še posebej namenjeni družini , organiziramo prav za Vas, spoš
tovani starši : 

v četrtek, 19. decembra 2002, ob 18. uri v DRUŽBENEM 
DOMU, Taborska cesta 2, GROSUUE 

PREDAVANJE IN POGOVOR 0 ZDRAVI DRUŽINSKI KLIMI 
projekt: Človek, dr. Bogdan Polajnar 

Ob zelo živi predstavitvi, z mnogimi 
primeri iz življenja, bomo prav vsi starši 
lahko začutili, ali so naši odnosi v družini 
res pravi. Prav je, da smo tudi starši kritični 
in samokritični, učimo se vse življenje. 

Predavanje je namenjeno staršem 
predšolskih otrok in staršem učencev od 
prvega do četrtega razreda, saj je prav to 
obdobje najbolj pomembno za kasnejši 
razvoj otroka. Povabilo velja tudi za starše 
podružničnih šol. 

LAS želi, da bi starši v večji meri sodelo
vali, se povezovali, pogovarjali in izmen
javali izkušnje o medsebojnih odnosih 
tako v družini, kot v šolskem in delovnem 
okolju. 

Veselimo se srečanja z Vami! 
Vabita: 
predsednik In podpredsednica LAS-a 
Borut Hrovatln In Angelca Llkovlč 

SUPLJEM s o b i ' ' t u d i m n e n ' a ' d a b i m o r a ' i Y 

Z nagovorom direktorja urada za 
droge Milana Kreka se je začel dvo
dnevni mednarodni seminar z naslovom 
Izzivi in priložnosti pri preprečevanju 
uporabe in zlorabe dovoljenih in pre
povedanih drog na lokalni ravni, ki ga 
pripravlja Lokalna akcijska skupina za 
preprečevanje uporabe in zlorabe dovol
jenih in prepovedanih drog Grosuplje. 
Na področju preprečevanja uporabe in 
zlorabe drog na lokalni ravni je treba v 
Sloveniji še veliko narediti, predvsem z 
aktivnim preventivnim delom, v katere
ga morajo biti vključeni tako strokovnja
ki s področja zdravstva, šolstva in 
sociale, pa tudi mladi in njihovi starši. To 
je na novinarski konferenci poudarila 
predstavnica grosupeljske lokalne akci
jske skupine (LAS) za preprečevanje 
uporabe in zlorabe dovoljenih ter pre
povedanih drog Angelca Likovič. 

STA - 28. In 29.10. 

Del udeležencev mednarodnega seminarja. 
V sredini Matej Košir - sekretar grosupeljskega LASa. 

5. NACIONALNA KONFERENCA 0 LOKALNIH AKCIJSKIH 
SKUPINAH ZA PREČEVANJE UPORABE IN ZLORABE 

DOVOLJENIH IN PREPOVEDANIH DROG (LAS) 
Urad Vlade republike Slovenije za droge 

in Društvo Korak naprej iz Pomurja sta 2. 
in 3 . decembra 2 0 0 2 organizirala 5. 
nacionalno konferenco o LAS v Murski 

Soboti. Srečanja seje udeležilo preko 100 
udeležencev iz LAS, ki že aktivno delujejo 
po občinah v Sloveniji. Srečanja so se 
udeležili tudi strokovnjaki iz Španije, 

Novo vodstvo LASa: podpredsednica Angelca Likovič in predsednik Borut Hrovatin. 

Avstrije in Madžarske. Iz LAS Grosuplje 
smo se srečanja udeležili trije predstavniki. 

Teme, ki smojih obravnavali, so bile zelo 
zanimive: 

- Lokalne akcijske skupine med možnos
tmi in realnostjo (prof. dr. Tanja Rener). 

- Prostovoljno delo včeraj in danes, pri 
nas in v svetu (Tatjana Samec) . 

- Povezovanje-mreženje LAS V Španiji. 
- Preventiva na področju odvisnosti in 

predstavitev uspešnih projektov v Avstriji. 
Spoznali smo delo profesionalne 

lokalne akcijske skupine v Sloveniji 
(Mestna občina Ljubljana ) in delo prosto
voljnih društev v Pomurju. 

Organizirane so bile tudi tri delavnice v 
obliki OKROGLIH MIZ, kjer smo lahko 
izmenjali izkušnje pri dosedanjem delu. 
Predstavniki LAS iz občine Grosuplje smo 
ugotovili, da je naše delo dobro zastavl
jeno. Dobili pa smo vrsto novih idej za naše 
nadaljnje delo. 

Predsednik In podpredsednica LAS 
Grosuplje 

Borut Hrovatln In Angelca Llkovlč 

Z RDEČEGA KRIZA GROSUPLJE 
Na področju OZ RK Grosuplje deluje 2 3 

krajevnih organizacij RK v občinah 
Grosuplje, Ivančna Gorica in Dobrepolje. 
Prav je. da spregovorimo o ljudeh - prosto
voljcih, ki delajo v teh KO RK. To so ljudje, ki 
požrtvovalno izpolnjujejo poslanstvo RK in 
za svoja človekoljubna dejanja ne zahteva
jo ničesar. 

Niso pomembne samo materialne 
dobrine, ampak tudi naš odnos do soljudi. 
Vsak dan se srečujemo, prav je, da ne hiti
mo drug mimo drugega, ampak postojimo, 
si podamo roko, podarimo nasmeh in si 
vzamemo čas za besedico ali dve. 
Dostikrat s takšno preprosto gesto koga 
osrečimo. 

Vsem prostovoljcem hvala za to, kar 
dajete drugim: svoj čas, prijaznost, 

razumevanje in pripravljenost pomagati. 
Tudi letos smo organizirali krvodajalske 

akcije v Ivančni Gorici, Šentvidu pri Stični, 
na Grosupljem in Dobrepolju. Na odvzem 
krvi je prišlo 565 krvodajalcev. Veseli smo, 
da se je vabilu odzvalo tudi nekaj mladih. 
Še vedno pogrešamo med krvodajalci 
podjetnike in ljudi z višjo in visoko izo
brazbo. 

Bolezen in nesreča nikoli ne izbirata. 
Vedno pride nenajavljena, ne vpraša ne po 
statusu ne po izobrazbi. Vsakemu se lahko 
zgodi, da bo že jutri potreboval kri. Še vedno 
lahko kri nadomestimo samo s krvjo. 

Vsako leto podeljujemo krvodajalcem 
značke in priznanja ali plakete za večkrat 
darovano kri. Priznanja delijo KO RK za 
krvodajalce s svojega področja. Letos 

imamo 106 krvodajalcev, ki bodo prejeli ta 
priznanja. Gospod Marjan Šircelj iz 
Grosupljega je letos STOSEDMIČ daroval kri 
in ostaja rekorder po številu darovane krvi. 

Vsem krvodajalcem se zahvaljujemo za 
njihovo plemenitost in humanost. 

V letošnjem letu smo razdelili 4 0 0 
prehrambenih paketov in večjo količino 
pralnega praška socialno ogroženim 
družinam preko KO RK. 24 otrokom smo 
preskrbeli nekaj šolskih potrebščin ter 
nudili finančno pomoč najbolj ogroženim 
posameznikom. 

V novem letu, ki prihaja, želimo vsem 
zdravja, osebne sreče In da ne bi nihče 
živel v pomanjkanju 

OBMOČNO ZDRUŽENJE RDEČEGA 
KRIŽA GROSUPLJE 

S l o v e n i j i m e d p r e p o v e d a n e d r o g e 

v k l j u č i t i tud i t o b a k in a l k o h o l , 
saj za posledicami slednjega umre letno od 2 0 0 0 do 2 4 0 0 Slovencev. Poleg 

programov, ki opredeljujejo strategije boja proti drogam, pa bi morali mladim z 
različni programi ponuditi možnost kvalitetnega preživljanja prostega časa. Mladi 
so tako postali apatični ter ne vedo, kako bi preživeli prosti čas, zato j im morajo 
predvsem občine, lokalna društva ter organizacije pomagati pri vkl jučevanju v 
prostočasne dejavnosti, ocenjujejo predstavniki LAS. 

V Veliki Britaniji za to problematiko niso zadolženi samo strokovnjaki, ampak 
tudi vsi drugi, ki delujejo na področju zdravstva, šolstva in sociale. Po ugotovitvah 
predstavnikov LAS ter nekaterih tujih strokovnjakov, ki so sodelovali na seminar
ju, je zelo pomembno tudi dodatno izobraževanje strokovnjakov ter drugih, ki 
bodo v prihodnje sodelovali pri preprečevanju uporabe in zlorabe drog. 

"Prav tako pa v Sloveniji n imamo nobene natančne analize, ki bi pokazala, 
kakšno je stanje na tem področju," je opozoril sekretar grosupeljskega LAS Matej 
Košir ter dodal , da pri njih že pripravljajo anketo za osnovnošolce , dijake in štu
dente, ki bo pokazala, kakšno je stanje na tem področju. 

Defo - 29. 10. 

Mrtvi niso mrtvi! 
Mrtvi živijo v nas 
in bodo drugič umrli 
z nami in v nas. 
/Tone Pavček/ 

V SPOMIN NA MARICKO VILAR 
Vedeli smo, d a j e bolna, a smo v njeni prisotnosti kar pozabili na to. Njen 

opt imizem, volja do življenja in dela , neka posebna energija s e j e prenašala 
na vse, ki smo jo poznali in z njo delal i . 

Več kot dvajset let je Marička delala v našem dobrodelnem društvu. Vse to 
dolgo obdobje se je z nami brezpogojno trudila za dobro otrok in mladost
nikov v našem kraju. Prijela je za vsako delo in ko je marsikomu plahnel 

pogum, da zaradi pomanjkanja sredstev ne bomo uspeli izpeljati zastavljene 
naloge, je bila prav Marička t ista, ki nas je znala opogumiti . 

Se posebno pa se je vsako leto angažirala pri pripravi božično-novoletne 
prireditve v Šmarju -Sapu in obdarovanju najmlajših krajanov. Zbirala je 

prispevke po hišah, skrbela za nabavo sladkari j , pomagala pri pakiranju in 
razdeljevanju daril in ob tej priliki pritegnila v naše društvo, ki ima predvsem 
žensko članstvo, še svojega moža. Namaskira la ga je v dedka Mraza in tako 

sta razveselila številne generacije malčkov. 
Mnogi od teh obdarovancev, sodelavke iz društva in drugi krajani s m o jo v 
oktobru pretreseni pospremili na zadnji poti z občutkom, da se z njenim 

odhodom izgublja pojem nesebične dobrote. 
Hvala t i , Marička, za vse! 

Renata Krizman 
Društvo prijateljev mladine Šmarje-Sap 

Marička (levo) na delovnem sestanku društva 

Kako prazen je dom, dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok 
za vedno nam ostaja. 

ZAHVALA 

V nedeljo, 6. oktobra, Je po hudi bolezni za 
vedno zaspal najin mož In oče 

JOŽE NOVAK 
iz Verja pri Medvodah -

doma iz Račne. 
Iskreno se zahvaljujeva sorodnikom, sosedom in prijateljem za pomoč v 

najtežjih trenutkih. Hvala vsem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče 
ter darove za svete maše in cerkev. Lepa hvala vsem, ki ste se v tako velikem 
številu poslovili od njega. Posebna zahvala duhovnikom, g. Markl ju, g. 
Hostniku in g. G lasu , za lepo opravljen pogrebni obred. 

Hvala vsem, ki ste ga imeli radi. 
Žena Jožica In sin Aleš 

Jčk 



Ne mine dan, da ne bi spomin ostajai 
svetal, 
ne mine trenutek, ki ga ne bi polnila 
tvoja podoba. 
Ponoviti pa se ga ne da, ne ujeti 
v dlan, 
zadržati še trenutek in ponovno 
okusiti tvojo ljubezen. 

Visoko nad zvezdami je zaplala 
duša mame, stare mame, tašče In 

sestre 

VERONIKE 
KOZLEVČAR, 
roj. 13. februarja 

1914, 
po domače 

Kukčeve mame s 
Spodnjega Blata. 

V zgodnjem jutru je ugasnil žar 
življenja v njenih očeh, sklenila je 
dolgi, neutrudni boj mukotrpnih 
preizkušenj. Dotrpela je pot, ki ji jo je 
izbral On. Ni se pritoževala, čakala je 
Njegovega klica in se radovala 
srečanja s svojimi pokojnimi dragimi. 
Božja bližina ji je pomagala prestopiti 
nebesni prag in ji utrniti večno luč živ
ljenja. 

V samoti bolečine smo ostali ujeti 
njeni najbližji, ki nam je njen pokoj 
zadal presunljivo rano. 

Iskrena hvala vsem za izrečeno 
sožalje, darovano cvetje in sveče. 
Hvala tudi vsem, ki ste našo drago 
mamo pospremili k zadnjemu 
počitku. Zahvaljujemo se osebju 
zdravstvenega doma, še posebej 
patronažni sestri Andreji Kastelic, 
družini Kozlevčar za nesebično 
pomoč, pevskima zboroma Corona in 
Zvezdica ter kaplanu Janezu Mraku 
za bogoslužni obred. 

Sin Janez z družino 

Ugasnilo je sonce, 
ki nas je ogrevalo 
noč in dan in nam kazalo 
pravo pot v življenje. 

Ugasnilo je sonce, 
ostali so nam le spomini. 
Živeli bomo z njimi, 
v srcih jo bomo nosili. 

Z A H V A L A 

Ob boleč i Izgubi naše drage 
mame, babice, prababice in pra-
prabablce 

JOŽEFE KOŠČAK 
roj. Podržaj, 

po domače Taborske mame, 
se iskreno zahvaljujemo vsem 

sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam stali ob strani, 
izrekli sožalje, darovali sveče, cvetje, 
za cerkev in sv. maše. 

Zahvaljujemo se župnikom, gos
podu Jožetu Kastelicu za zadnji 
obisk, dr. Francu Šuštarju pa za lepo 
opravljen pogreb, gospodu Antonu 
Hostniku za sodelovanje pri pogreb
nem obredu in ganjlive besede po
kojni v slovo za dolgoletno oskrbo
vanje taborske cerkvice, ženskemu 
pevskemu zboru Lastovke za 
žalostinke, Tonetu Ogrincu za poda
rjeno zvonenje taborskih zvonov. 
Lepa hvala tudi zastavonoši in pra
porščakom ZB Grosuplje, ŠtJuri j in 
DU Grosuplje in RK Spodnja Slivnica. 

Še enkrat iskrena hvala vsem, ki 
ste jo imeli radi in ste se v tako 
velikem številu poslovili od nje. 

Žalujoči: Marl, Joži In Tone z 
družinami, Jože z Marijo In ostali 
sorodniki. 

Skrb, delo in trpljenje 
bilo tvoje je življenje. 
Zdaj pa prazen je naš dom, dvorišče, 
zaman oko te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok ostaja. 

ZAHVALA 

ob Izgubi n a š e g a dragega moža , o č e t a , 
dedka, tasta, brata in strica 

FRANCA OMAHNA 
s Spodnjega Blata pri Grosupljem. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem prijateljem, sosedom, znancem in vsem, ki 
ste mu kakor koli pomagali in ga obiskovali . 

Posebna zahvala dr. Golobu, med. in patr. sest ram: ge. Zorici, ge. Andreji 
in ge. Janji za njihove obiske na domu in pri lajšanju bolečin. 

Še posebno se zahvaljujemo g. kaplanu Janezu Mraku in g. župniku 
Francu Šuštar ju, za obiske in molitve na domu, g. župniku pa tudi za oprav
ljen pogrebni obred in poslovilne besede v cerkvi Janeza Krstnika. 

Zahvala velja tudi Prostovoljnemu gasi lskemu društvu Gatina za tako 
skrbno pripravljen pogreb, predsedniku društva, g. Trontlju za poslovilne 
besede ter M P Z Samorastnik in t robentaču iz Žalne. 

Najlepše se zahvaljujemo našim dobrim sosedom, ki so nam s svojo skr
bjo in pomočjo v teh težkih dneh tako vel ikodušno pomagal i . Posebna zah
vala velja g. Toniju Adamiču in njegovi družini , druž inam Boben, Furlan, Čakš 
in Škulj iz. Sp. Blata, druž inam Kozlevčar, Zaje in Rus iz Gatine in družini 
Lazar iz Višnje Gore. 

Hvala vsem in vsakemu posebej za darovano cvetje, sveče, za ustna in 
pisna sožalja in udeležbo na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Rezka, hči Helena, sin Franci In hči Mlja z družinama, 
vnuki: Tanja, Katja, Marko, Simona In Tina, rejenka Vesna z družino, brata 
Tone In Lojze In sestre: Mulci. Angelca In Magda 

Prazen je naš dom, ognjišče, 
zaman oko te naše išče. 
Ni več tvojega smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok ostaja. 

Saj vse življenje si garala, 
vse za dom in družino dala. 
Če bi te solza obudila, 
ne bi te, ljuba mama, črna zemlja krila. 

ZAHVALA 
V 68. letu Je kljub upanju In močni volji sklenila življenjsko pot naša 

skrbna mama, sestra, babica, teta In tašča 

TEREZIJA PAJK 
rojena Ulčar iz Luč. 

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo imeli radi in ji stali ob strani v njenem 
trpljenju in dela polnem živl jenju. Hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na zadnji poti, nam izrazili sožalje, besede tolažbe, darovali cvet
je, sveče in za svete maše. 

Iskrena hvala g. župniku Andreju Sinku in kaplanu Antonu Zajcu za lepo 
opravljen pogrebni obred, Samorastn ikom za ganljivo petje in odigrano 
Tišino. 

Posebno zahvalo izrekamo sorodnikom, s o s e d o m , vaščanom in prijatel
j em za pomoč in podporo v težkih trenutkih. 

Žalost ob izgubi dragega človeka je lažje prenesti, če veš, da v njej nisi 
s a m . Hvala vsem, ki ste jo spoštovali in jo boste ohranili v lepem spominu. 

Žalujoči: mož France, sinovi MIlan, Tone, Franci In hčerki Danica In 
Julka z družinami. 

Prazen dom je in ognjišče, 
zaman oko te naše išče, 
saj vse življenje si garal, 
vse za dom, družino dal. 

ZAHVALA 
Ob prerani In boleči Izgubi dragega 

moža, očeta In dedlja 

VINKA BARATAČA 
iz Sel pri Šmarju, 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, vsem, ki 
ste ga imeli radi, ki ste nam stali ob strani, sočustvoval i z nami , izrekali števil
na sožalja, darovali cvetje, sveče, darove za cerkev in svete maše in ga v tako 
velikem številu pospremili k večnemu počitku. 

Lepo se zahvaljujemo vaščanom za cvetje in sveče, da so se v tako 
velikem številu poslovili od njega, g. župniku Jožetu Mrvarju za lepo opravljen 
obred, pevskemu zboru Samorastnik za lepe pesmi , Foto Videu Rozman, 
Mariji Mehle , Pepci Kadunc , Mileni Jerlah, Ivici Rakovec in vsem, ki ste nam 
stali ob strani in nam v tem težkem trenutku kakorkoli pomagal i . 

Prisrčna hvala vsem in vsakemu posebej. 

Njegovi: žena Anica, sin Robert In Viktor, Ksenja, vnuk Klemen In tašča 

Čas, ki teče, teče... se ne utrudi; se Je pa 
ustavil za našo drago mamo 

TEREZIJO KOVAČIČ 
roj. Štrukelj iz Lobčka. 

7. novembra 2 0 0 2 je zaprla oči , iz katerih 
je sijala ljubezen in dobrota, ne le do svojih 
bližnjih, temveč slehernega, ki se je nanjo 
obrnil . Skromnost in potrpežljivost ter trdna 
vera so ji dajal i moč i , da je kl jubovala 

težavam, s katerimi s e j e nemalokrat srečevala in tako je za seboj pustila 9 5 
let. Srečni , da s m o jo tako dolgo imeli v svoji sredi - pa vendar žalostni, da 
smo jo izgubili. 

Iz srca smo hvaležni vsem, ki ste z nami sočustvoval i , stali ob strani in 
tako blažili našo bolečino, vsem, ki ste nam nudili in ponudili pomoč, nam 
izrekli pisna in ustna sožalja, darovali čudovito cvetje, sveče, prispevali 
darove za cerkev, svete maše oz. molitve. Prisrčno se zahvaljujemo vsem 
v a š č a n o m , še posebej dobr im s o s e d o m , s o r o d n i k o m , pri jateljem in 
znancem, da ste bili f izično ali pa v mislih spremljevalci na njeni zadnji poti. 
Lepa hvala tudi g. župniku A. Sinku za lepo opravljen obred, ganljive besede 
o njenem življenju in še posebej za vsakomesečno obiskovanje v zadnjih 
dveh letih, k o j e m a m a nemočna obležala v postelji. 

Do srca so nam segle tenkočutno zapete pesmi MPZ Samorastnik iz 
Žalne, za kar se vsem pevcem toplo zahvaljujemo. 

Hvala tudi zastavonoši DU Grosuplje. 
Zavedamo se, da beseda hvala ne odtehta teže vaših dobrih misli in 

dejanj, pa vendar smo vsem in vsakemu posebej izredno hvaležni. 
M a m o smo imeli radi in ostala nam bo v spominu kot najboljša mama. 

Vsi njeni. 

Ne jokajte ob mojem grobu, 
le tiho k njemu pristopite, 
spomnite, kako trpela sem -
in večni mir mi zaželite. 

ZAHVALA 
Ob boleči Izgubi drage mame, stare mame 

In prababice 

STANISLAVE FINK 
iz Predol 3. 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
vaščanom, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani. Iskrena hvala za 
darove sv. maše in sveče ter g. župniku Glasu in pevcem za lepo opravljeno 
slovo. 

Zahvaljujemo se zdravnikom in sestram patronažne službe ZD Grosuplje. 
Vsem, ki ste naši mami kaj dobrega storili, jo obiskovali in spoštoval i , 

iskrena hvala za vse dobro. 
Hvala vsem! - Vsi njeni 

V SPOMIN 
Ko ostaneta bolečina in praznina, 
ko spoznaš, da ni poti nazaj, 
ostane nam le misel nate živa 
in nenehni ta zakaj... 

Minilo Je leto neizmerne žalosti In 
bolečine, od kar nas Je mnogo prezgodaj 

zapustila draga hči, sestra, teta 

KRISTINA HOJNIK. 
Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, ji prižigate sveče ter jo ohran

jate v lepem spominu. 
Vsi njeni 

Še veter je postal za hip; 
jesensko listje je prinesel 
in z njim pokril gomilo. 
Rad bi ublažil bolečino... 

Tiho in mirno, kot je ž ive la , nas je zapustila draga mama, stara mama 
in prababica 

ŠTEFANIJA SKUBIC 
iz Gradišča pri Polici. 

Ob njeni smrti se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom, ki ste sočustvovali z nami , nam izrekli sožalje, darovali 
cvetje, sveče, za maše in cerkev. Lepa hvala delavcem podjetij Instalacije 
Grosuplje in Vele Domžale za izkazano pozornost. Posebej se zahvaljujemo 
župniku g. Pahuljetu za lepo opravljen obred in tolažilne besede, pevskemu 
zboru za lepo petje. Hvala g. Martinu Knepu za poslovilne besede. 

Zahvaljujemo se tudi zdravnicama dr. Fani Grabljevec - Miklavčič in dr. 
Vojki Gorjup za njuno skrb in nenadomestlj ivo pomoč ob njeni bolezni. 

Hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na zadnji poti in jo 
boste ohranili v lepem spominu. 

Vsem In vsakemu posebej Iskrena hvala! Otroci: Franc, Marinka, Olga, 
Slavka, Ivan 



NAJBOUSI 
ČLOVEKOV 
ŠTIRINOŽNI 
PRIJATELJ 
NI STOL -
AMPAK PES! 

Grozljiva bolezen, nad katero bdi 
država, natančneje Veterinarska uprava 
Republike Slovenije pri Ministrstvu za 
kmetijstvo in gozdarstvo, se prenaša 
lahko tudi na človeka in se praviloma 
konča s smrtjo. 

KAJ GOVORI O STEKLINI 
ZGODOVINA? 
Je ena redkih bolezni, o kateri so ljudje 

kar nekaj vedeli že pred našim štetjem. 
Aristotel je poznal njen način prenašanja 
s psa na psa z ugrizom. V prvem stoletju 
našega štetja so rane, povzročene z ugri
zom stekle živali, izžigali. Zaradi povezave 
z vodo (v eni od faz bolezni pri ljudeh že 
šumenje vode povzroči hude krče požiral-
nih mišic) so steklino že takrat imenovali 
hvdrophobia. V srednjem veku so pojav 
stekline povezovali z vraževerjem. Verjeli 
so tudi, da pes dobi steklino, če so ga 
pogosto puščali žejnega. Resnejše 
raziskave so se pojavile v 19. stoletju, ko 
so dokazali, da je kužni material slina. Na 
koncu stoletja so dokazali, da bolezen 
poteka kot okvara možgan in se širi po 
živcih. Najpomembnejši mož v zgodovini 
raziskav v zvezi s steklino pa je prav goto
vo Louis Pasteur, ki je iznašel cepivo, s 
katerim je 6. julija leta 1 8 8 5 cepil 
devetletnega dečka. V prvi polovici 2 0 . 
stoletja so se nizala nova odkritja in 
dopolnjevala dotedanje vedenje o 
nevarni kužni bolezni, leta 1937 pa se je 
tudi pri nas pričelo sistematično cepljenje 
psov. Do leta 1 9 6 8 se je število primerov 
obolelih ljudi in živali vztrajno manjšalo, 
nato pa vznemirljivo povečalo (leta 1 9 8 1 
2118 obolelih živali). Za vdor stekline 
gozdne oblike leta 1973 v Prekmurje so 
"krive" predvsem lisice, s to obliko se je 
okužila tudi večina srednjeevropskih 
držav. 

Steklina se širi, dokler so nosilci virusa 
lisice. Te so se zelo razmnožile, saj ugo
tavljajo, da jih je 3 4 krat več kot leta 
1939. Širjenje stekline se zaustavi, ko se 
stalež lisic zniža na dve živali v obsegu 
1000 hektarov. 

NEKAJ O POVZROČITELJU 
IN DOVZETNOSTI 
Povzročitelj stekline je virus, ki se med 

boleznijo nahaja v živčnem tkivu, žlezah 
slinavkah, slini, bezgavkah, redko v krvi. 
Slina vsebuje največ virusov v začetku 
bolezni, njihovo število s časom v njej 

DA BO PES VESEL IN ZDRAV - VSE, KAR MORATE VEDETI 0 STEKLINI 
upade. Virus je precej neodporen; uniči 
ga sončna svetloba, visoka temperatura, 
pač pa je med - 2 0 °C in - 4 0 °C lahko 
aktiven več let! Če je obolela poginjena 
žival zakopana, je virus aktiven še nekaj 
tednov, pozimi celo več mesecev. 

Za virus so občutljive vse toplokrvne 
živali in tudi človek, hladnokrvne živali so 
za steklino povsem nedovzetne. Pač pa je 
med občutljivimi toplokrvnimi bitji velika 
razlika: 

posebej občutljivi: 
lisice, kojoti 
zelo občutljivi: 
volkovi, mačke, govedo, netopirji, 

podgane, hrčki 
zmerno občutljivi: 

psi, ovce, koze, konji, primati 

O K U Ž B A IN POTEK BOLEZNI 
Vir okužbe predstavljajo v naravi živeče 

živali: lisica, volk, dihur, jazbec, divja 
mačka, ris: virus stekline pa so našli tudi 
pri insektih, ki se hranijo s krvjo in neka
terih netopirjih. Steklina se prenaša pred
vsem z ugrizom, okužba je možna tudi s 
slino stekle živali preko poškodovane 
kože. Inkubacijska doba je zelo različna in 
niha med tremi in osmimi tedni, po neka
terih virih od 10 do 1 2 0 dni. 

Virus v odvisnosti od mesta vdora 
lahko doseže centralno živčevje obolele
ga že v nekaj urah. Intenzivno se raz
množuje v celicah možganov, ki počasi 
propadajo. Začetne poškodbe teh celic 
se kažejo kot živčna napetost, vzburjanje 
in hromitve. Proti koncu bolezni nastopi 
splošna ohromitev organizma in smrt 
zaradi zadušitve, ker ohromijo tudi 
dihalne mišice. 

STEKLINA PRI PSIH se lahko pojavi v 
eni od treh oblik, najpogostejša je tipična, 
ki poteka v treh stadijih: pes postane 
nezaupljiv, popadljivi psi lahko postanejo 
vsiljivi: zatekajo se v skrite kotičke, 
odklanjajo hrano, lajajo in grizejo v zrak 
brez vzroka, vzdraži jih šum, dotik, svetlo
ba, požirajo neprebavljive predmete; v 
drugem stradiju se poveča vzdražljivost, 
pojavijo se napadi besnila, pes je nevaren 
za ljudi in živali, ima močno željo po 
potepanju, oči so udrte, dlaka naježena, 
spodnja čeljust je povešena, cedi se 
slina, vode zaradi ohromelosti čeljustnih 
mišic ne more več piti; ohromelost se v 
zadnjem stadiju širi do zadnjih okončin in 
končno dihalnih mišic. 

Obolenje traja poprečno 4 do 7 dni, 
smrtnost je skoraj 9 2 %-na. Cepljene 
živali, za katere sumimo, da so prišle v 
stik z obolelo živaljo, ni potrebno takoj 
uspavati, temveč jo je treba osamiti in se 
posvetovati z vetrinarjem. 

STEKLINA PRI MAČKAH: pogosteje 

poteka v tipični obliki kot pri psih, mačke 
napadejo ljudi in pse, zamolklo mijavkajo, 
v začetku bolezni se pogosto zatečejo v 
samoto. 

STEKLINA PRI UUDEH: Bolezen se 
pojavi po štirih do desetih tednih, potem 
ko se je vstopna rana že zdavnaj zacelila. 
Bolnikje nemiren, potrt, nastopi glavobol. 
Po nekaj dneh postane razdražljiv, dobiva 
krče. Hranjenje in pitje povzroči krče 
čeljustnih mišic. Poceja se slina, dihanje 
postane vse bolj oteženo. Med napadi 
krčev in besnila je oboleli miren, pre
strašen, potrt, nato dobi visoko tempe
raturo, pojavijo se ohromitve vse do dihal
nih mišic, ko bolnik umre. Poseben pravil
nik določa primere ugrizov in stikov s 
sumljivimi živalmi, ko je imunizacija proti 
steklini obvezna. 

CEPUENJE PSOV PROTI STEKLINI 
Odredba o izvajanju preventivnih ukre

pov zaradi odkrivanja in preprečevanja 
živalskih kužnih bolezni, ki jo vsako leto 
posebej izda pristojno ministrstvo, določa 
obveznost za vse lastnike psov, da svoje 
živali cepijo enkrat letno proti steklini, od 
zadnjega cepljenja ne sme preteči več kot 
12 mesecev. Splošno cepljenje na terenu 
mora biti končano najpozneje do 15. 
maja. Mlade pse je potrebno cepiti takoj, 
ko izpolnijo štiri mesece starosti. Ob 
cepljenju, najbolje teden dni prej, je treba 
odpraviti tudi notranje zajedalce (gliste, 
trakulje). Ob cepljenju kuža dobi značko, 
ki je ne zamenjujejo več vsako leto, 
ampak je trajna. V bližnji prihodnosti 
bodo značke nadomestili podkožni vstav-
ki - mikročipi, s pomočjo katerih bo vsak 
pes vpisan v register in mu bo mogoče 
takoj poiskati lastnika. 

Po podatkih direktorja Veterinarske 
uprave Republike Slovenije mag. Zorana 
Kovača je število cepljenih psov v 
Sloveniji preko 168.000. S tem je zajetih 
približno 8 0 do 8 5 % vse pasje popu
lacije. Lastnik necepljenega psa si pris
luži poleg kopice sitnosti še denarno 
kazen in obravnavo pri sodniku za 
prekrške. 

BODE PREPREČIT I , KOT LEČITI 
In kako lahko poizkušamo kar najbolje 

zavarovati svojega psa, mačko, sebe in 
svojo okolico pred okužbo? Na sprehodih 
preprečujno stik s potepuškimi živalmi, 
pes naj tudi v pesjaku ali na domačem 
dvorišču ne sme biti izpostavljen 
nevarnosti okužbe, t j . st ikom s 
potepuškim psom, potepuško mačko ali 
celo lisico. Preprečiti je treba tudi stik z 
divjimi ali podivjanimi živalmi. Za pse je 
obvezno vsakoletno cepljenje, ki pa ga 
priporočajo tudi za prostoživeče mačke! 

Če psa ali njegovega lastnika ugrizne 

ali kako drugače poškoduje sumljiv pes, 
je nujno potrebno takoj: 

- izmiti rano z milom in razkužilom, 
- poiskati takojšnjo medicinsko oz. ve

terinarsko pomoč, 
- po možnosti brez tveganja zadržati 

žival, ki je povzročila ugriz, sicer pa 
obvestiti policijo. 

Viri: VJekoslav Slmčlč: 
Bolezni mesojedov 

VPRAŠALI SMO ZA VAS: 
TEŽAVE S KOŽO 
V hladnih mesecih si zavetje poiščejo 

tudi zajedalci, zato ni naključje, da je 
težav s kožo in dlako v tem času pri psih 
največ. Pogost vzrok srbečice in s tem 
poškodb kože s praskanjem in grizenjem 
je alergijska reakcija na ugriz bolhe. Pes 
reagira na ugriz različno, v najslabšem 
primeru si srbeče mesto zgrize in s tem 

rešiti dalo. Veliko se je govorilo in pisalo o 
krivdi za nastalo stanje, veliko premalo 
pa o dejanskih krivcih, tistih skoraj tris
totih ljudeh (ki si komaj zaslužijo to ime!), 
ki so svoje pse zavrgli. 

Kljub zakonu o zaščiti živali, ki daje 
osnovo za pregon kršilcev, se nič ne 
zgodi, dokler se ne zbudi človeška VEST. 
Ko premišljam o človeških lastnostih, na 
katere smo Slovenci lahko ponosni, lepe
ga odnosa do živali prav gotovo ni na 
spisku odlik, s katerimi vstopamo v skup
no Evropo. Tudi na dvoriščih naših vasi in 
naselij namreč srečujemo zanemarjene, 
lačne, ustrahovane pse na kratkih veri
gah, v tesnih kletkah, ki si ne zaslužijo 
imena pesjak, za katere vem, da jih bo 
pozimi zeblo in bodo še kako lačni. Če jim 
nasproti ne bo prišla nova Milena 
Močivnik, ki se na srečo tu in tam najde 
tudi pri nas. In začarani krog se nadaljuje: 

Skupinska fotografija v Halozah. 
vnese v rano še dodatno okužbo. 
Prizadeta površina kože se zelo hitro 
veča, zato je ob vsakem praskanju 
potrebno takoj pregledati dlako in kožo 
živali, obolelo mesto razkužiti in zaščititi 
pred poškodbami ter nadaljnjimi infekci
jami, vsekakor pa poiskati veterinarsko 
pomoč, če se pes tudi na splošno slabo 
počuti (ne je, veliko pije, poležava, je 
nemiren). Bolhe odpravljamo hkrati na 
psu. v njegovem bivalnem okolju pa tudi 
pri vseh živalih, ki prihajajo z njim v stik. 

Koža in dlaka sta največji pasji organ in 
s tem tudi ogledalo pasjega počutja, 
(dlaka zdravega psa je svetleča, koža pa 
čista, brez prhljaja), nenazadnje pa tudi 
ogledalo pasjega lastnika. 

PSI NA NAŠEM PRAGU 
Slovensko javnost so poleg volitev 

močno razdelili tudi dogodki v zvezi s 
pasjimi brezdomci, ki so jih preselili iz 
nelegalnega borovniškega zavetišča v 
začasen dom v Lahovo na Blokah. Država 
je končno klonila pod pritiski javnosti 
predvsem zaradi posredovanja varuhov 
živali iz tujine in neomajne vztrajnosti 
posameznikov, ki so reševali, kar se je 

s prstom, obtožujoče uprtim v "novo 
Mileno", s polnim trebuhom za toplo 
pečjo razpravljajo o dnevni politiki, dragi 
državi, sprtih sorodnikih in zavistnih 
sosedih... Ne le na Blokah, tudi v grosu
peljskem zavetišču čakajo zapuščeni in 
zavrženi, lačni dobre besede in toplega 
doma. 

"Ne morem drugače, kot da častim 
vse, kar je živega. In da čutim sočutje do 
vsega živega. V tem je temelj in začetek 
vsake morale." (Albert Schweitzer) 

TUDI V MESECU DECEMBRU JE ZA 
VAS ODPRTA PRIJAZNA BREZPLAČNA 
PASJA TELEFONSKA LINIJA: vsak 
četrtek od 7. do 8. ure In od 20. do 21. 
ure na tel. številki 5898 316 bomo 
skušali odgovoriti na vaša vprašanja 
glede nakupa, nege, prehrane, zaščitnih 
cepljenj, vzgoje psov. Pokličite, vprašan
ja vključno s tistimi s področja zdravja 
pa lahko pošljete tudi po elektronski 
pošti na e-naslov: astrlca@volia.net 

Mojca Sajovlc m 
Statistika iz "črne kronike" za oktober (10) in november (11) za območje občine Grosuplje 

Zavod za prostorsko, 

komunalno in 

stanovanjsko urejanje 

Grosuplje, clo.o. 

PRI GRADNJI V A Š E G A N O V E G A 

ALI ADAPTACIJI O B S T O J E Č E G A 

O B J E K T A 
v a m n u d i m o : 

- i z d e l a v o l o k a c i j s k o 
d o k u m e n t a c i j e 

- i z d e l a v o p r o j e k t n e 
d o k u m e n t a c i j e z a v s e 
v r s t e o b j e k t o v 

- p r i d o b i v a n j e p r o j e k t n e 
d o k u m e n a t c i j e z a 
g r a d b e n o d o v o l j e n j e 

Najdete nas na 
Taborski cesti 3 na Grosupljem 
in po telefonu 
01 781 03 20 ali 01 781 03 28. 

K R Š I T V E ZOPER JAVNI RED IN 
MIR 

Števi lo: 1 8 / 1 0 in 2 1 / 1 1 
Kraj : 1 1 / 1 0 in 1 5 / 1 1 v zasebnih 

prostorih, 7 / 1 0 in 6 / l l n a javnem 
kraju. 

Raz log i : d r u ž i n s k i in s o s e d s k i 
prepiri, p i jančevanje, preglasna glas
ba , prekoračevanje odpiralnega časa , 
točenje a lkohola pijanim in mladolet 
nim o s e b a m , onemoglost od pijanosti 
na javnem kraju. 

KAZNIVA DEJANJA 
Števi lo: 3 5 / 1 0 in 2 7 / 1 1 
Način i : tatvine, v lomi , poškodovan 

je tuje stvari . 
Kaj : nakit, tehnični aparat i , denar, 

hrana, mobilni telefoni , dva traktorja, 
kos i ln ica . 

Kraj i : počitniške in z a p u š č e n e hiše, 
trgovine, delovni stroji. 

Čas : nočni in zgodnji jutranji čas . 

PROMETNE N E S R E Č E 
Števi lo: 3 6 / 1 0 in 4 3 / 1 1 
Pos led ice : mater ia lna škoda , tele

sne poškodbe . 

Vzroki: nepri lagojena hitrost, stran 
in smer vožnje , izsiljevanje prednost i , 
neustrezna varnostna razdal ja. 

Čas : prihod na delo in v račanje z 
de la , ob s labih v remenskih razmerah. 

Kraj: na avtomobi lski cesti A/2 in 
glavnih cestah R 6 4 6 in R 6 4 7 , v 
naselju Grosupl je, ob parkiranju. 

Ob začetku šo lskega leta ni bil 
nobeden od otrok udeležen v promet
ni nesreč i . 

NAVODILA IN OPOZORILA: 
VOZNIKI, OB S P R E M E M B A H VRE

M E N A P O V E Č A J T E PAZLJIVOST! 
Avtomobil i v z i m s k e m času morajo 
biti p r imerno opreml jen i . P o s e b n o 
pozornost bodo po l ic is t i n a m e n i l i 
nadzoru hitrosti vožnje . 

Če občani opazijo kakšno osebo, ki 
se sprehaja oz i roma vozi z vozi lom v 
neposredni bližini počitniških hišic ali 
parkiranih vozil ali so na kak drug 
nač in suml j i v i , naj to n e m u d o m a 
sporoči jo na PP. 

Vse kršitve javnega reda in miru, 
kaznivih dejanj in prometnih nesreč 
prijavite na tel . 1 1 3 . 

NEVARNOSTI PRI 
UPORABI 

PIROTEHNIČNIH 
IZDELKOV 

B l i ž a j o se b o ž i č n i In novoletni 
prazniki. S praznovanjem teh je 
povezana tudi uporaba raznih 
p i r o t e h n i č n i h sredstev. Č e p r a v je 
njihova uporaba enostavna, zahteva 
veliko pazljivost. Zaradi nestro
kovne In n e p r e m i š l j e n e uporabe so 
bile že velikokrat p o v z r o č e n e 
telesne p o š k o d b e In materialna 
š k o d a . N a j v e č n e s r e č zaradi 
nestrokovne uporabe p i r o t e h n i č n i h 
sredstev je med otroci in mladostni
ki, ki Jih najpogosteje uporabljajo. 

Kljub aktivni vlogi policije in 
carine na mejnih prehodih, kontroli 
s strani I n š p e k c i j s k i h s l u ž b In poli
cistov v notranjosti, je problematika 
glede uporabe p i r o t e h n i č n i h sred
stev še vedno p e r e č a . 

Po Uredbi o p i r o t e h n i č n i h izdelkih 

je prodaja in uporaba p i r o t e h n i č n i h 

sredstev I. in II. razreda dovoljena 

otrokom do 14. leta starosti le, č e 

so pod nadzorom s t a r š e m ali skrb

nikov. Prav tako je po Uredbi dovol

jena uporaba sredstev, katerih 

glavni u č i n e k Je pok, v č a s u od 26. 

decembra do 2. Januarja. V nobe

nem primeru pa ni dovoljeno 

uporabljati p i r o t e h n i č n i h Izdelkov v 

strnjenih stanovanjskih naseljih, v 

zgradbah in v vseh zaprtih pro

storih, v b l i ž in i b o l n i š n i c , domov za 

ostarele, vrtcev, š o l , cerkva, kino 

dvoran, g l e d a l i š č , na stadionih, v 

prevoznih sredstvih in na drugih 

p o v r š i n a h , kjer so š p o r t n e ali kul

turne prireditve, ter mestih, kjer je 

n a k l j u č n o zbrano več je š t e v i l o ljudi. 

Policija svetuje, da s t a r š i otro

kom ne kupujejo in dajejo v uporabo 

p i r o t e h n i č n i h izdelkov, ker bomo le 

tako p r e p r e č i l i p o š k o d b e In materi

alno š k o d o , ki Imajo lahko dolgo

r o č n e posledice. 

Iz poročila PP Grosuplje 

mailto:astrlca@volia.net


KONJENIŠKI KLUB GROSUPLJE 
NA GRADIČKU PRI KRKI 

Prišla je jesen in z njo nekako konec tekmovalne sezone. Za kasače je bila prejšnjo 
nedeljo zadnja dirka, tekmovalci v dvovpregah so že zaključili, parkuraše čaka zimska liga, 
endurancarje še zadnje medklubske tekme, vse ostale pa zaslužen počitek. 

Zadnje sončne žarke smo lovili na Gradičku pri Krki, kamor smo se zdaj že tradi
cionalno odpravili prvo soboto v oktobru iz Grosupljega, da bi se skupaj poslovili od pri
jetnih, sončnih dni. 

Na piknik so prijezdili konjeniki z vseh strani. Iz Velikih Lašč in Karlovice, iz Velikih 
Lipljenj, Sp. Slivnice in Peči pri Polici. 

Družina Podržaj nas je zelo lepo sprejela. Za konje so pripravili priveze in krmo, nas pa 
je že čakalo obilno kosilo. 

Najpogumnejši so se pomerili še v preskakovanju, potem pa smo se skupaj odpravili 
proti domu. 

Čeprav smo iz Grosupljega krenili zaviti v meglo, nam je bilo vreme res naklonjeno in 
skupaj smo preživeli še eno lepo soboto. 

Za nas pa še vseeno ni konec sezone, saj nas v začetku decembra čaka lov na lisico. 
Helena Mlkllč 

IZLET V "NEZNANO" 
Glede na začetno povpraševanje po izletu se mi je zazdelo, da bi bilo včasih prav za

nimivo, če bi imel avtobus sedemdeset ali celo več sedežev. Dva avtobusa za en izlet ni 
isto, saj samo vicev in šal dobrega pripovedovalca ne bi slišali vsi "avtobusni pohodni-
ki" . . . 

No, na tem zanimivem izletu nista bila ravno dva avtobusa. Bil je eden, največji in 
poln. IZLET V NEZNANO je vedno zanimiv, kajti njegove "karakteristike" so znane: hoja 
in višina gore mora biti primerna za vse, na cilju naj bo hrana in možnost za "har
monikarja", pri odhodu avtobus parkira zelo, zelo blizu... Tisti, ki še niste bili nikoli z nami 
- s PD Grosuplje - si to zapomnite! 

Tokratni izlet smo začeli ob svitanju po kočevski trasi. Seveda je bilo kar dosti ugiban
ja o cilju. Ob prvih podatkih oz. karakteristikah: višina je 1114 m/nm In pa seveda že 
znani smeri je Tine takoj navrgel vprašanje, če bomo morda rabili tudi metle... 

Notranjska. Kmalu ko smo zavili v Žlebiču proti jugu, mimo znane Štifte skozi Ribnico 
in naprej skozi Novo vas ter čez cestni "prelaz" na višini 7 7 0 m smo bili - "tam". 

Lož in Stari trg pri Ložu, kot ena dolga vas, z eno še vedno uspešnih tovarn 
Kovinoplastiko, ki smo jo iz avtobusa le videli. Naš prvi cilj je bil. malo naprej, po dolini 
loški - okolica gradu Snežnik, in polharski muzej. Le-ta tu z vso svojo kvaliteto in prist
nostjo ter zelo uspešnim, simpatičnim vodičem Jožom predstavi vse živalske populacije 
notranjskih gozdov, polj in voda. In seveda zgodovino tu značilnega in edinstvenega pol-
harstva. Še spominki in fotke pri zanimivem in starem kipcu lovske boginje Diane. Od 
daleč smo si ogledali tudi mogočni in lepo ohranjeni grad Snežnik. 

Naslednji cilj planinskega izleta v neznano je bila maketa /z multivizijo/ fenomena 
Notranjske: presihajočega Cerkniškega jezera. To je lepa, zanimiva in zelo poučna enour-
na predstava. Ob tem želim poudariti kot apel: to je treba videti! 

Ura je bila že čez enajsto, vreme pa - res v veselje vseh nas pohodnikov - še vedno 
suho. Črnina neba nad našim končnim ciljem: SLIVNICO je le še podžigala hojo, ki smo 
jo pričeli pri tovarni Brest, v samem mestu. Malo čez uro hoje je bilo potrebno za višin
sko razliko 5 4 0 m, kije peljala skozi gozd in po travnem pašniku, po "slemenu" gore. 

Na vrhu je bil razgled le delen, saj je oblačnost zakrivala sicer čudovite slike bližnjih 
Javornikov in daljnih vrhov Julijcev in Karavank. Videlo pa se je v dolino, na delno napol
njeno jezero, na Cerknico in okoliške vasi. Pihal je tudi zelo močan južni veter, zato je 
prav prijalo, da smo kar takoj zasedli rezervirano sobo, kjer je bilo toplo in je dišalo po 
dobrotah domače kuhinje, Doma na Slivnici. Naš harmonikarje kartakoj pričel pritiskati 
na tipke... 

Bil je zopet en lep, prijeten izlet Planinskega društva Grosuplje. 
Marjan Trobec 

VRTOJBA 2002 
V nedeljo, 13 . oktobra, se je zaključila vseslovenska 

rekreativna akcija Olimpijskega komiteja in Turistične zveze 
Slovenije "Slovenija kolesari". Akcija je že četrto leto zapored 
družila in širila krog ljudi, ki želijo več časa kot doslej nameni
ti sebi in gibanju, z namenom utrjevati svoje zdravje in dobro 
počutje. Poleg rekreativnega namena ima akcija namen odkri
vanja in spoznavanja turističnih privlačnosti in zanimivosti 
naše lepe dežele od Prekmurja "preko Mure, preko Drave, 
preko Save vse do morja". Organizacija zaključne prireditve 
akcije je pripadla Š U D Vrtojba in KK Bi šport. V organizacijo se 
je aktivno vključila tudi občina Vrtojba in praktično vsa društ
va občine, od kolektiva kmečkih žena, preko kinologov, mladih 
motoristov, kulturno umetniškega društva do gasilcev in občin
skih funkcionarjev. Pripravili so nepozabno športno in kulturno 
prireditev, ki bo vsem udeležencem ostala v trajnem 
spominu. 

Tudi grosupeljski kolesarji smo prispevali svoj delež 
k uspehu prireditve in kot najštevilčnejša ekipa v 
spomin prejeli pokal. 

V okviru zaključne prireditve se je zaključilo tudi 
ocenjevanje posameznih prireditev kolesarske akcije 
Slovenija kolesari. Naše društvo se je z Maratonom 
treh občin uvrstilo pod sam vrh lestvice najboljših. 
Predstavnik OK Slovenije g. Gorazd Cvelbar nam je 
izrekel čestitke in pohvale ter nas povabil k sodelo
vanju v naslednjem letu. Povabilu se bomo seveda 
odzvali in prvo nedeljo v juniju naslednjega leta 
ponovili kolesarski praznik v Grosupljem. 

KD Grosuplje, Andrej Jerman 

Predsednik društ prejema pokal z 

ekipo 

Grosupeljski kolesarji v Vrtojbi. 

Starejša dekleta (zgoraj). 
Mlajše deklice (spodaj). 

ODPLESITE SVOJE SANJE 
Z letošnjim šolskim letom je pričelo aktivno delovati novo 

športno društvo po imenu Športni klub TIAL. Zaenkrat je 
edina dejavnost, ki jo društvo izvaja, plesna dejavnost. 

Treningi plesa se odvijajo v okviru sekcije za ples in 
potekajo dvakrat t e d e n s k o v Špor tn i dvorani Brinje. 
Izoblikovali s m o dve starostni skupini ; prva združuje dekl ice 
od 1. do 4. razreda, druga pa dekleta od 5 . razreda naprej. 

Tako mlajše dek l i ce kot starejša dek le ta uč imo 
ravnotežja, pravilne telesne (plesne) drže, g ibčnost i in 
različnih tehnik plesa. Mlajše deklice spoznavajo ples skozi 
igro in obilico s m e h a . S starejšimi pa počasi napredujemo 
od osnovnih korakov in zvrsti plesa, kot je hip-hop, do 
zahtevnejših gibov, ki odlikujejo plesalce jazz-baleta, jazz-a 
in showdance-a . 

Vsi, ki vam je všeč ples In bi se radi pridružili plesni 
skupini, nas lahko obiščete v času treninga: 

p o n e d e l j e k č e t r t e k 

1 .—A. r a z r e d 1 6 . 3 0 - 1 7 . 3 0 1 9 0 0 - 2 0 0 0 
5 - 8 r a z r e d 1 7 3 0 - 1 9 . 0 0 1 7 3 0 - 1 9 0 0 

Počasi se približujejo božični in novoletni prazniki, ki 
pomenijo za naše mlade plesalke prelomnico, saj jih čaka 
prvi nastop, s katerim bodo pokazale kaj so se naučile in 
spoznale čar plesa. Kot vodja sekcije za ples upam, da j im 
bo potlej ples v še večje veselje in zabavo. 

Tina Bedenlk 

REKREACIJA ZA BOLJŠE POČUTJE V POZNIH LETIH 

Udeleženci izleta v neznano pred gradom Snežnik. 

V okviru Š D Grosuplje smo dobili tudi starejši prostor v telo
vadnici na Adamičevi cesti - stara šola. Zberemo se vsak 
ponedeljek ob 17.30. Letos smo se zbrali pod geslom: "Da bi 
manj bolelo, ko pridejo težave." Družba je res pisana, tako po 
barvi las kot tudi po dresih. Seveda, smo pa nekateri tudi že kar 
brez las. To pa nas ne moti. Veseli smo, da smo skupaj. Šef 
Marjan, ki mu zlobno včasih dodamo besedo mučitelj, kar 
sploh ni, pa nas vzpodbuja: "Kolikor kdo more! Zaželeno je vsaj 
pet ali deset ponovitev. Ne uporabljajte sile, ne do bolečine, gib 
naj se preje ustavi. Pa predklon, pa zaklon, pa nazaj, pa naprej, 
pa v desno, pa še malo, pa roko gor, pa roko dol, vzdih, izdih, 
pa kroženje z glavo, pa z boki," pa še pa še čarovnij je v nje
govem narekovanju gibanja. Ko pa sam poveže besedo s svoji
mi elegantnimi gibi, pa ga je prav veselje gledati in tudi posne
mati. Pa malo tega gibanja s prsti, skratka nikoli mu ne zmanj
ka idej. 

Ta del traja tja do dvajset minut, nato žoganje v dvoje, pa v 
troje, pa met preko glave, pa s strani, pa s slabšo roko. Vmes 
pa govori: "Gibajte s prsti, naj bodo mehki", sam pa med povel
jevanjem že pripravlja mrežo za odbojko. Tam pa se začne vse 
znova. Roke skupaj, prste v dlan druge roke. Toliko navodil, roki 
pa samo dve. Le kako naj vse to naredim. Šale pa ni, vaja gre 
naprej. Sem pa tja letijo žoge, včasih pa tudi malo po svoje. Šef 
pa neusmiljeno z mirnim in preudarnim glasom: "Naj bodo roke 
mehke in hitre. Pravilno sprejmite žogo in ta ne bo bežala po 
svoje. In že se počasi formira postava. Vi tja, ti sem, smo enako 
močni, še malo dogovarjanja in malo kimanja in že igra steče. 
In že pade beseda: "Za prvi servis." Začne se pravi moški boj 
za vsako ped igrišča. Šef pa neumorno: "Poskusite tretjo žogo 
spraviti čez mrežo. Pa če ne gre, pa naslednjič." Prav lepo je gle
dati ostale "nerodneže", saj na srečo vsak svoje nerodnosti ne 
vidi. Veliko si imamo med igro povedati, seveda vse z nasme
hom. Saj nekako vsi vse vemo, le žoga nas ne uboga. Leti preko 
črte, pa je prekratka, pa zopet predolga, tretja premočna... 

Vse pa je v mejah dobre volje. Sodeč po sliki smo si prijatelji, 

saj nam ne preostane nič drugega. Pa kljub dobri volji in želji po 
zdravem in varnem gibanju se med nas prikrade kakšna 
nerodnost. Sami sebe ne moremo kriviti, drugega pa ni lepo, pa 
nekako vedno zmaga dobra volja. 

Lepo ste povabljeni med nas - gospodje, ki ste še vedno brez 
vodene vadbe. Pri nas je ta prednost, da te šef vodi, torej je 
treba ubogati, kar pa je silno težko, če si sam svoj šef. Vedno si 
kaj odpustimo in nazadnje poleg lepe vadbe, ostane še nekaj 
dobrega, ostalo pa je oproščeno. Vsakega novega obiska bomo 
veseli, pa tudi če pride samo na ogled, če pa bo ostal, bo pa 
bolje za nas vse. Saj ko izgubiš moči in zdravje, in je z vadbo 
težko nadomestiti. Z redno vadbo pa se težave zelo, zelo 
odmikajo in kakšno se tudi popolnoma odrine. Saj če imaš 
moč, premagaš tudi prehlad lažje, pa tudi glavobol in še mar
sikaj. 

Lepo vam svetujem - ugasnite televizor in pridite za dobro uro 
med nas in bo tudi doma potem vse lepše. 

Marjan ŠlrcelJ 

Skupina zmagovalcev - na sliki sicer na tleh, a bo vstala in 
se tudi razgibala. Zadnji na desni je voditelj prof. Marjan 
Rojko. - foto Marjan Šircelj 



USPEHI GROSUPELJSKIH "ŽOGOBRCARJEVv j esenskem d e l u tekmovan j 
Z letošnjo sezono ste se po dobri 

strategiji kluba, trdem garanju Igral
cev In vseh sodelujočih v klubu uspeli 
prebiti v 2. ligo Nogometne zveze 
Slovenije. Kdo so po vašem najza
služnejši od leta 1993, ko Je žogobrc, 
po večji prekinitvi Je prestopil kar štiri 
visoke stopnice (od najnižje lige navz
gor), ponovno prebudil? 

Za uspeh našega kluba smo najbolj 
zaslužni Milan Ljubic, Roman Zrimec in 
Dare Marinčič. 

V članski ekipi Je 20 Igralcev? Je 
kdo med njimi domačin? 

Ekipo sestavl jajo: 1. Krunos lav 
ESudišin, 2. Miha Šporar, 3 . Peter Pust, 
4 . Matjaž Mrak, 5 . Miloš Kostič, 6. 
Danilo Kušar, 7. IgorStojanov, 8 . Andrej 
Jerak, 9 . Alen Sulejmani, 10. Goran 
Benovič , 1 1 . Sand i Bracov ič , 1 2 . 
Branko Bučar, 13 Branko llič, 14. Igor 
Damjanič , 1 5 . Mari jo Sto janovič -
domačin, 16. Matjaž Sever, 17. Mirsad 
Mešič, 18. Gregor Režonja, 19. Primož 
Travnik - domačin , 2 0 . Tomi Kolarič -
domačin, 2 1 . Janez Kovačič - domačin, 
2 2 . Gašper Kadunc - domačin, 2 3 . 
Miran Dremelj - domačin. 

Kdo jih trenira In na katerem mestu 
ste pristali? 

Trenira jih Tomaž Kavčič, trenutno pa 
smo na 2. mestu. 

Na uvodni tekmi jesenskega dela 
tekmovanj se Je zbralo približno 
1200 gledalcev. Koliko tekem s član
sko ekipo ste Igrali doma In kakšen 
Je bil povprečen obisk? 

Na d o m a č e m igr išču s m o igrali 
sedemkrat , na tekmah pa se zbere pri
bližno 3 0 0 do 4 0 0 gledalcev. Je pa 
res, da je precej gledalcev iz naših vrst 
oz i roma č lanov društva in njihovih 
najbližjih. 

Se Je v Jesenskem delu pri tekmah 
In pri delu nasploh zgodila kakšna 
posebnost, morda anekdota, situaci
ja, kar bi bilo zanimivo za naše 
bralce? 

Ko s m o gostovali v Črnomlju, je po 
končani tekmi delegat vprašal : "Kdo je 
tu domač in?" saj smo zmagali kot 
novinci prvo tekmo v 2. ligi z rezul
tatom 6 : 0. 

Poleg članske ekipe Imate še 
mladinsko ekipo od 16-18 let In šteje 
18 članov? V katerih ligah so Igrali In 
na katerih mestih so trenutno 
pristale tudi druge mlajše ekipe vaše
ga kluba? 

Mladinska ekipa: Trenira jih Stane 
Lunar, igrali so v I. ligi Medobčinske 
nogometne zveze (MNZ) 3 . mesto na 
lestvici. 

Kadetska ekipa, 14 do 16 let: Eset 

Lugigi, MNZ Ljubljana, 5 . mesto na 
lestvici. 

Starejši dečk i : Matjaž Rus, M N Z 
Ljubljana, 7. mesto (sredina lestvice). 

Mlajši dečki : Janez Škerjanec, M N Z 
Ljubljana, 2. mesto. 

C ic iban i : Borut Antonč ič , M N Z 
Ljubljana, 4. mesto na lestvici. 

Nedvomno stoji za vsemi temi 
ekipami tudi vrsta ljudi, ki delajo pri 
organizaciji In operativnih opravilih, 
od predsednika, tajnika, hišnikov, pa 
do tistih, ki urejajo Igrišče) In brez 
katerih nogometni klub ne bi mogel 
delovati. 

V vodstvu kluba smo: predsednik 
Bogdan Korošec, podpredsedniki , dr. 
Peter Ver l ič , S a m o Burja in Ervin 
Struna, sekretar Dare Marinčič, vodja 
st rokovnega sveta R o m a n Zr imec , 
športni direktor Milan Ljubic, f inančni 
direktor Zmago Perme, za marketing 
skrbi Dušan Arzenšek in tajnik Rado 
Kostič. Častni član je Janez Janša . Naj 
pa še posebej izpostavim naša hišnika 
Marjana Lukmana in Ivico Kirika ter 
"gostilničarja" Dura Stojanoviča. Ob tej 
priložnosti se uprava zahvaljuje vsem 
č lanom, ki pomagajo pri delu v klubu. 

Kdo vas Je finančno najbolj podpi
ral od leta 1993 dalje? 

ABC Tabor Grosuplje. 
Kdo vas podpira v zadnjem času? 

Glavni sponzor je bil do konca leta 
2 0 0 2 GPG G R O S U P U E . Sedaj pos
pešeno iščemo nove sponzorje. 

V Grosupeljskih odmevih smo že 
pisali o problemu Igrišča. Gre tudi za 
dokaj visoko najemnino za zemljišče, 
ki Jo plačujete lastniku? 

Najemnino plačuje Občina lastniku 
zemljišča. 

Kakšni so Izgledi za gradnjo tribun 
In pripadajočih objektov ter za 
dokončno ureditev Igrišča? 

Zaradi f inančnih težav so slabi izgle
di za izgradnjo novih tr ibun. 

Kakšni so ostali načrti, predvsem 
povezani z Igro vseh vaših ekip v 
bodoče? 

Ker smo prepričani, da je sodelo
vanje kluba v 2. slovenski nogometni 
ligi velika promocija tudi za občino 
Grosuplje in širšo regijo, namenjamo 
posebno pozornost delu z mladimi , 
saj se zavedamo, da domač igralec 
čuti na jbo l jšo pr ipadnost k lubu . 
Seveda pa brez nekaj vrhunskih igral
cev iz drugih okolij ne morejo biti kos 
tekmecem na tako visoki tekmovalni 
ravni. 

Z Daretom Marlnčlčem, 
sekretarjem nogometnega kluba 
GPG Grosuplje 
se Je pogovarjal Jože Mlkllč 

ANA SREBRNIC NAJUSPEŠNEJŠA NA 
35. ŠAHOVSKI OLIMPIJADI 

Na 35. šahovski olimpijadi na Bledu je 
v ženski A-reprezentanci blestela tudi 
naša krajanka, 18-letna šahistka Ana 
Srebrnič. Najmlajša slovenska reprezen-
tantka si Je mesto v državni ekipi pri
igrala z odličnimi nastopi v mladinski in 
članski konkurenci. Osemkrat je osvojila 
naslov mladinske državne prvakinje, na 
evropskem prvenstvu do štirinajst let pa 
je 1998. osvojila 6. mesto. Ana je 
mojstrica FIOE in č lanica ŠK Nova 
Gorica. Pred kratkim pa se je udeležila 
tudi svetovnega prvenstva do 18 let na 
Kreti, kjer je zasedla zlato sredino. Ano je 
v svet črnobelih figuric pospremil oče, 
tudi sam šahist in Anin mentor, s 
šahovskimi napadi pa se uspešno spopri
jema tudi Anin mlajši brat Marko. O Anini 
poti smo poklepetali z očetom Vojkom 
Srebrnicem. ob vrnitvi s Krete pa smo 
nekaj vprašanj zastavili tudi izčrpani Ani. 

Gospod Srebrnič, vi ste bili prvi, ki ste 
svoja otroka učili šaha. Kakšni so spomi
ni na prve šahovske poskuse vaših 
otrok? 

Ana je začela pozno igrati, nekako pri 
devetih letih sva prvič poskusila, toda 
doma ne moreš videti, iz kakšnega testa je 
igralec. Tekmovalni duh in borbenost lahko 
oceniš šele na tekmovanju. Ana je bila čisti 
poskus. Na občinskem tekmovanju je bila 
prva, z regijskega se je umestila na 
državno prvenstvo in tam že zasedla drugo 
mesto. Pa smo padli notri. Marko je bil tudi 
že trikrat državni prvak, vendar je pri moš
kih konkurenca hujša in vrh širši. 

Kakšne pa so značajske odlike dobre
ga šahista? 

Ana je mirna deklica in se mi je zdelo, da 
bo primerna za igro, njen brat Marko pa je 
povsem drug. Je živahen, agresiven v 
napadu, kot je za šah potrebno, Ana pa je 
bolj preudarna, agresivnost ji je še potreb
no vcepiti. Ana se je pri desetih letih že 
udeležila evropskega prvenstva v Ro
muniji, čemur je sledilo trdo delo. Pri šahu 
je podobno kot pri teku, potrebno je garati. 
Ogromno je odrekanja, manjkanja v šoli, 
največji razvoj pa je Ana dosegla v osem
letki. Napredovala je z velikimi koraki in pri 
štirinajstih že ujela svetovno konkurenco. Z 
odhodom v gimnazijo pa so nastopile 
večje obveznosti in šah je bolj na 
stranskem tiru. Zadnja leta je tako malo 
delala, da me čudijo njene visoke uvrstitve. 
Saj se je udeleževala taborov, a niso imeli 
pravega učinka, ko ni bilo časa stvari pre
delati še doma. Upam pa, da se bo po 
maturi ponovno bolj posvetila študiju šaha. 

Ali učenje šaha nikoli ne prestane, Je 
potrebo stvari dograjevati? 

V otroških letih potrebuje otrok trenerja, 
družbo, nenazadnje tudi publiko, sedaj pa 
bi bilo pravilno študijsko razmerje ena ura 
dela s trenerjem in štiri ure samostojnega 
študija s knjigo in računalnikom. Sam otro
ka še malo usmerjam, skrbim, da so baze 
v računalniku vedno aktualne, sicer pa se 
mora šahist praviloma izpopolnjevati sam. 
Obvlada le tisto, kar sam analizira. 

V vaši družini ste trlje šahisti, Je kdaj 
naneslo, da ste morali zaigrati drug 
proti drugemu? 

Enkrat sem premagal sina, ker sem 
potreboval točko, pa se mi je vse skupaj 
zagravžalo. Zato smo sklenili dogovor, če 
se slučajno srečamo, potem remiziramo. 
Na uradnih tekmah to ni problem, na počit
niških pa pomeni, da imamo prost dan. 
Partij je veliko in ni potrebe, da bi igrali sku
paj. Raje poskušamo premagati druge, kot 
pa drug drugega. 

Kako pa združujete svojo starševsko In 
trenersko vlogo? 

Včasih je težko. Kot oče ne moreš biti 
vedno objektiven, mimogrede izbruhne 
prepir in včasih je potrebno izbojevati 
vojno, da prepričaš otroka na pravo pot. 

Ali dobrega šahista naredi talent aH 
trdo delo? 

Pet odstotkov je osnovne brihtnosti, vse 
ostalo pa je garanje. Uspešnejši so tisti, ki 
so sposobni sami delati. Nekoga lahko kot 
otroka bolj ali manj usmerjaš, uspejo pa le 
tisti, ki jim ni tuje samostojno delo. 

Kolikšne pa so finančne obremenitve 
pri usmerjanju vrhunskega šahista? 

Dokler je šah hobi, nič ne stane, ko pa 
se začne resno, vrhunsko delo, nastopijo 
tudi stroški. Nakup prenosnih računal
nikov, knjig, potovanja ... Veliko so nam 
pomagali prijatelji iz Grosupljega in goriški 
klub. 

Kakšno pa je mesto šaha na 
Grosupljem? 

V Grosupljem je povprečna starost 
šahistov okoli 50 let. Ena od osnovnih 
dejavnosti kluba pa mora biti delo z mladi
mi. To je poslanstvo, ki bi ga društvo 
moralo opravljati. Brez podmladka je klub 
invalid. Veliko je mladih, ki igrajo šah, samo 
najti, zbrati jih je potrebno in z njimi delati. 
V Grosupljem je dosti dobrih šahistov in 
škoda je, da ne poživijo klubske dejavno
sti. Ana in Marko sta rabila podporo 
močnega kluba, ker sta oba prerasla 
Grosuplje; potrebujeta močno zaledje. 

Ana, udeležba na šahovski olimpijadi 

Je bila gotovo prelomnica v karieri. Kako 
si se pripravljala na tekmovanje In kakšni 
so zabeleženi vtisi? 

Šahovska olimpiada je bil letošnje leto 
res najpomembnejši turnir, vendar pa ne 
bi rekla, daje bila olimpiada ravno prelom
nica. Navsezadnje je olimpiada le eden od 
turnirjev, jih je bilo že veliko prej in še več jih 
bo sledilo. Na olimpiado sem se siste
matično pripravljala daljše časovno obdob
je in poskusila pokriti čimveč lukenj iz 
repertoarja in razumevanja same igre. Na 
olimpiado imam lepe spomine. Udeležba 
je bila ogromna, večja kot sem pričakovala. 
Tudi organizacija je bila po mojem mnenju 
v redu, razen manjših zapletov, brez kate
rih pa pač ne gre. 

Kaj Je bila glavna ovira, da slovenska 
ženska reprezentanca nI mogla aH nI 
znala nadaljevati dobrega začetka? 

Po mojem mnenju slovenska ženska 
reprezentanca ni končala tako dobro, kot 
je začela zaradi dolgega trajanja turnirja, 
na katerem smo večino partij morale odi
grati tri igralke, saj je bila naša rezerva 
povsem izven forme in kadar je bila katera 
od nas v krizi, je nismo mogli dobro zamen
jati. Nekaj pa gre gotovo pripisati tudi pri
tisku in pričakovanju domače publike, saj 
smo bile kot A reprezentanca v središču 
pozornosti. 

Vrnila si se z mladinskega svetovnega 
prvenstva s Krete. Kako si zadovoljna z 
doseženim? 

Z osebnim rezultatom na svetovnem 
prvenstvu nisem zadovoljna, ker sem 
prepričana, da bi se lahko uvrstila dosti 
bolje in sem tudi že imela boljše uvrstitve. 

Kakšne načrte gojiš v šahovski karieri 
po zaključenem srednjem Izobraževanju? 

Najprej bi rada osvojila naslov mednaro
dne mojstrice, kar mislim, da mi ne bo 
delalo težav, saj moč že imam, potrebne so 
le še formalnosti. Po maturi, ko bom imela 
več časa, pa bi poskusila še stopničko 
višje, torej osvojitev naslova ženske vele-
mojstrice, za kar pa bi bilo potrebno več 
poglobljenega dela, za katerega pa sedaj 
nimam časa. 

Čemu, poleg šaha, se nameravaš še 
posvetiti v življenju? 

Poleg šaha bi rada življenje posvetila 
otrokom na takšen ali drugačen način. 
Najraje bi se zaposlila na šoli, kjer bi učila 
šah kot izbirni predmet in potem razmiš
ljala, kako naprej. 

Hvala lepa za pogovor, Ana, čestitke In 
veliko optimizma za naprej! 

Barbara Pance 

NASI KICKBOKSARJI OSVOJILI NOVE 

MEDALJE NA SLOVENIA OPEN 2002 
V soboto, 2. novembra, 

je v Zagorju potekalo že 
19 . ODPRTO PRVENSTVO 
SLOVENIJE v KICKB0XIN-
GU, v discipl inah semi in 
light contact, imenovano 
SLOVENIA OPEN 2 0 0 2 . 

Na petih bor išč ih je 
moči merilo več kot 3 0 0 
tekmova lcev in tek
movalk iz 4 držav. Med 
najbol jšimi klubi Slove
nije, Hrvaške, Avstrije in 
Italije je tekmovalo tudi 6 
članov Kickboxing kluba 
Kobra iz Grosuplja. 

V disciplini light con
tact so se borili 4 člani in 
sicer v kategorijah Matej 
Fischer do 6 9 kg, Mi lan Kovačevič do 7 9 kg, Senad Burzič do 9 4 kg in Dani 
Škvorc nad 9 4 kg. V semi contactu sta tekmovala Luka Smrkolj in Damir Vitič, 

oba v kategoriji do 8 9 kg. 
Izvrstno s ta zas topa la 
K lub Kobra in barve 
Slovenije, saj sta osvojila 
2 medalji in sicer Smrkolj 
2. mesto in Vitič 3 . mesto. 

Prav tako smo si pribo
rili 2 medalji v light con
tactu. Do 6 9 kg je Matej 
Fischer osvojil 3 . mesto in 
je kot edini Slovenec stal 
na s t o p n i č k a h . Prvo in 
drugo mesto je pripadlo 
tekmovalcema iz močne 
zasedbe hrvaškega kluba. 
Do 9 4 kg pa si je Senad 
Burzič priboril 3 . mesto. 

Zahvaljujemo se fitnes 
klubu, ki nam je omogoči lo enotedenske priprave za omenjeno prvenstvo. 
Posebna zahvala pa gre v Maribor svetovnemu prvaku Tomažu Baradi , ki mi je 
strokovno in moralno nudil veliko podporo pri izvajanju priprav na tekmo. 

Mate/, FISCHER 
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FOTOKOPIRANJE: 
(pri v e č j i h k o l i č i n a h popusti) 

A4 č r n o b e l a 10,90 sit 
A4 Č B š t u d e n t j e In dijaki 7,00 sit 
A4 barvna kopija 187,00 sit 

VEZAVA, 
PLASTIFICIRANJE DO A3, 
PRODAJA FOTOKOPIRNIH STROJEV, 
PRODAJA BIRO OPREME CANON IN RICOH, 

telefaksi, printerji, kalkulatorji, 
fotoaparati, k a r u š e , tonerjl Itd. 

SERVIS FOTOKOPIRNIH STROJEV 
IN OSTALE BIRO OPREME. 

mm mh 

w 

F O T O K O P I R A N J E 
NAČRTOV, 
D I G I T A L N O 
S K E N I R A N J E 
I N P R I P R A V A 
Z A A R H I V . 
D E L O V N I Č A S : 
o d p o n e d e l j k a d o p e t k a 
o d 8 . 0 0 d o 1 2 . O O 
I n o d 1 3 . O O d o 1 7 . 0 0 
s o b o t a 
o d 9 . 0 0 d o 1 1 . 3 0 

VELEPRODAJA 
RIBIŠKE OPREME 

IN KLOBUKOV "PAJK". 

ffoDaMjcni ste na prajnooanjc... 
3li( ocč o jabregi, kaj podariti ob taksni ali brugaini priložnosti! 

C^6ram cvetja in daril 
^Sečnik Sc &o. 

'Podgozdom c. l'V/2 
1290 grosupCje, tef.: 01/7863784, QSM: 041/691-431 

* 
* 
* 

rc$ano coet')c 
avtficni aranžmaji 
poročni sopfti 
omci 
aranžiranje 
borila 

Za Vas, vase najbrajjr in oa&c prijatrfji-... 

Za vsako pridonosi, 3a osak prajnift . . . 

Za i&ras pokornosti in fjubc^ni 

Za prijetne idilične praznične 
dneve, za novoletni 

S%%Č^[p... 

SI^LČHO '1/L'E'Pll 2003! 9(aj rože spregovorijo.. 

/ / c & ć a o & 

d . o . o . , CESTA IMA KRKO 9, 1290 GROSUPLJE 

Tel.: 01/786 26 22; 786 36 20 
Fax: 01/786 46 21 

INSTALACIJE • TRGOVINA • INŽENIRING • SERVIS 

STORITVE 
Elektroinstalacije od projekta do izvedbe za vse vrste 
objektov, po konkurenčnih cenah, zahtevajte naše ponudbe; 

meritve instalacij in izdaja atestov za obratovalnice in 
proizvodne obrate: 

vzdrževanje instalacij in naprav na objektih, opravljamo 
redne in pogodbene servise; 

izvajamo računalniške mreže z dobavo in montažo opreme v 
sodelovanju z vodilnimi podjetji; 

naša ključavničarska delavnica vam izdela vse vrste 
kovinskih delov, potrebnih pri montažah, razno kovinsko 
opremo, elektro omare in pulte po naročilu. 

TRGOVINA 
• Naša nova ponudba je urejena specializirana diseontna 

trgovina za elektroinstalacije namenjena elektroinstala-
terjem, vzdrževalcem, samograditeljem, gospodinjstvom; 

• v trgovini izvajamo strokovno brezplačno svetovanje; 

• izvajamo kataloško prodajo znanih proizvajalcev 
gospodinjskih strojev in aparatov; 

• na željo stranke izvršimo dostavo na dom, izvedemo priklop; 
brezplačno odpeljemo zamenjani izdelek. 

Našim cenjenim strankam in poslovnim 

partnerjem voščimo prijetno doživete 

praznične dneve in jim želimo sreče, 

zdravja, mnogo zadovoljstva in poslovnih 

uspehov v letu 2003! 

I 

I i 

! I 

Blagovnica Tabor 
Grosuplje, Gasilska c. 1 1 
1290 Grosuplje, 
tel. 01 781 04 02 

mailto:biros@siol.net


KOZMETIKA MAJA 
MAJA KOŠEN1NA s.p. 
P r e S e r n o v a 80 
1 2 9 0 G r o s u p l j e 

Tel: 01 I 786 38 32 
G S M 041 221 800 

Taborska c. 4 - A d a m i č e v center GROSUPLJE 

IDE|E ZA DARILA-
POZORNOST DO NAJDRAŽJIH. 

LEPI TRENUTKI SO LAHKO VEČNI, ZATO 
NAJ SE VAM URESNIČIJO V LETU 2 0 0 3 ! 

Grilc 
1290 GROSUPLJE, Rožno 

MBUUSKU 

fc-U-LLU: 

SEL'ATprijDoleniskih Toplicah 
fleji: 07/306-56-95 

" 07/306-56-82 
RUDNIKfŠalka vas, Kočevje 

: 01/895-56-25 

mM**" 

d.o.o. 

1290 GROSUPLJE, PREŠERNOVA 82 
TEL: 01/78-65-730 FAX: 01/78-65-735 GSM 040/410-190 

/rečno y norem letu 200} 

eno Četo 
vsak mesec za 

1.000 SIT 

rfJITTrnrrjTPfrj. 

s r m o b i l 
Start, Smart 

Simfcvi, Senior 
Orto 

Pooblaščeni prodajalec 

vedno zame . . , 

m o b i l 

e s s a n a r o 

še.rokeljzdajajo kdo ste, 
je zanje^aobro le najbolj' 

jsecu decembru 

ijska naravna nega r< 

, obloge izalg ali 

a manikura m se kaj. 

OnTROL ALESSANDRO predstavlja tri vrhunske linije /n 
JnjjJMnohtov. Skrbno izbrane aktivne uč1njc.tjĵ ne in vitamini 

IddomeSraiOTOmanikanie hranljivih snovi v vaših nohtih in spodbujajo 
delovanje v zarodnih celicah nohta. 

Irinje c. 1/47,1290 Grosuplje, tel.: (»1/7« 

> 
F R J Z E R S i a STUD1Q 

Adamičev center 
prvo nadstropje 
Taborska 4 
1290 Grosuplje 
Tel.: 01/786-37-55 

Vsem našim strankam želimo veliho 
notranjega miru v prazničnih dneh. 

v prihajajočem novem letu pa veliho sreče, 
osebnega zadovoljstva in veliho 

veselih trenutkov! 
Z lepo urejeno pričesko boste zadovoljni v prazničnih dneh! 

Brez čakanja, brez izgubljanja dragocenega časa! Pri nas vas 
čakamo ob dogovorjeni uri! 

Obiščite nas tudi v novem letu 2003, z veseljem vas 
pričakujemo! 

R A D O J A V O R NI K 
s . p . 

SE V A M 
Z A H V A L J U J E 

Z A Z A U P A N J E 
IN 

V A M Ž E L I 
V e s e l e b o ž i č n e 

p r a z n i k e 
w TER 

S R E Č N O 2 0 0 3 . 

T e l : 0 1 / 7 8 7 2 - 0 9 7 

G S M 0 4 1 / 7 0 9 - 7 8 3 

V e l i k o M l a č e v o 6 6 

1 2 9 0 G r o s u p l j e 

• H o j t l o m 

T R G V I N A Z D A R I L I 

M l 

Izdelki 

iz 

volne 

MERINO, 

mape 

za 

dokumente, 

račune, 

družinsko 

drevo 

in še 

paše 

lepih 

daril. 

| V ® L A N 
O b r t n i š k a 4 , G r o s u p l j e 

t e l 7 8 71 4 5 2 

G S M 0 3 1 / 6 8 6 0 8 0 

• . .PATI W . ir>'i 

H R A N I L N I C A P O S f e O V N A 

L O N 
d.d., Kranj 

ODLIČNA VARČEVALNA PONUDBA 
. R E N T N O V A R Č E V A N J E ZA VARNO IN NEODVISNO PRIHODNOST 
. ZLATI L O N D O L G O R O Č N O V A R Č E V A N J E ZA ZLATNIK ZAUPANJA 

• V A R Č E V A N J E P L U S V A R Č E V A N J E ZA V A Š IZBRAN N A M E N 
• Z L A T A R E Z E R V A POLJUBNI POLOGI, LAHEK D O S T O P DO DENARJA 

TRANSAKCIJSKI RAČUNI ZA VSA PODJETJA 
E-LON E L E K T R O N S K O B A N Č N I Š T V O 

POTROŠNIŠKI, OBRTNIŠKI IN PODJETNIŠKI KREDITI 
TEKOČI RAČUNI (limit, EUMC, bankomati) 

ZA VSE INFORMACIJE SE OGLASITE NA KOLODVORSKI 3 OZIROMA NAS POKLIČITE PO TELEFONU 78-62-925 

V O Š Č I M O V E S E L B O Ž I Č T E R M N O G O U S P E H O V IN O S E B N E S R E Č E V L E T U 2 0 0 3 ! 

E N O T A 

G r o s u p l j e 

K o l o d v o r s k a 3 

Sltlelon: 
* 3 l /78*62*925 

0lŽ7.8^i,719 



VOLILNA P mm 

G R O S U P E L J S K I 

Republika Slovenija 
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA 
GROSUPUE 

4. volilna enota, 3. volilni okraj 

Številka: 08 -5/02 
Datum: 10. 9. 2 0 0 2 

Na podlagi določb 7. člena Zakona o 
volitvah predsednika republike 
(Uradni list RS, št. 39/92), v zvezi z 
Odlokom o razpisu volitev predsedni
ka republike (Uradni list RS, št. 
66/02) in na podlagi 18. člena 
Zakona o evidenci volilne pravice 
(Uradni list RS, št. 52/02) je Okrajna 
volilna komisija Grosuplje dne 1 0 . 9 . 
2 0 0 2 sprejela 

SKLEP 

O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH 
OBMOČIJ ZA IZVEDBO VOLITEV 
PREDSEDNIKA REPUBLIKE DNE 

10.11. 2002 

Za izvedbo volitev predsednika repub
like dne 1 0 . 1 1 . 2 0 0 2 Okrajna volilna 
komisija Grosuplje določa naslednja 
volišča in njihova območja: 

GLEJ TABELO DESNO! 

Franc Krivic, unlv.dlpl.prav. 
PREDSEDNIK 
OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE 
GROSUPUE 

OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA 
GROSUPLJE 

volilna enota, 3 volilni okraj 
sedež: GROSUPUE, Kolodvorska 2 
tel. št.: 7810 900 
faKy 7810 9 1 9 

tajnik OVK: 
ANDREJ STRUNA, tel. št. 7810 917 
namestnica tajnika: 
DRAGICA URBAS, tel. št. 7810 9 1 0 

Sestava komisije: 
predsednik: 
FRANC KRIVIC, 
Jerajeva 8, Ljubljana 
namestnica predsednika: 
KATARINA MAROLT KURET, 
Jurčičeva 1/2, Grosuplje 

član: 
AUA GABRIJEL, 
Jurčičeva 16, Šmarje-Sap 
namestnik člana: 
MALČI ŽITNIK, 
Pri mostu 10. Grosuplje 

član: 
VINKO KOBILCA, 
Pod gozdom c. 111/2, Grosuplje 
namestnica člana: 
MAJDA KADUNC. 

Mala vas 22 , Grosuplje 

član: 

JANEZ DOLINŠEK, 
Peč 6, Grosuplje 
namestnik člana: 
DAVORIN KASTELIC, 
Muljava 4, Ivančna Gorica 

VOLITVE PREDSEDNIKA REPUBLIKE 10. 11. 2002 
V Uradnem listu RS, št. 66/02 je objavljen 

Odlok o razpisu volitev predsednika republike. 
Volitve predsednika republike bodo v nedeljo, 
10. novembra 2 0 0 2 , v času od 7. do 19. ure na 
voliščih, ki so določena s sklepom Okrajne 
volilne komisije z dne 10. 9. 2 0 0 2 . 

Republiška volilna komisija je določila 
rokovnik opravil, ki so pomembna za uresniče
vanje aktivne volilne pravice, zato z najpomem
bnejšimi seznanjamo volivce: 

• PREDČASNO GLASOVANJE na sedežu 
Okrajne volilne komisije v Grosupljem, 
Kolodvorska c. 2, dne 5., 6. in 7. novembra 
2 0 0 2 , v času od 9. do 17. ure: 

• GLASOVANJE V REPUBLIKI SLOVENIJI PO 

POŠTI za osebe, ki bodo 1 0 . 1 1 . 2 0 0 2 : 
• v bolnišnici ali zdravilišču, 
• v domu za starejše občane, pa nimajo stal

nega prebivališča v domu, 
• na služenju vojaškega roka, 
• na prestajanju kazni zapora ali v priporu, 
če bodo najpozneje do 3 . 11. 2 0 0 2 vložile 

zahtevo za glasovanje pri Okrajni volilni komisiji 
Grosuplje; 

• GLASOVANJE NA DOMU 10. 11. 2 0 0 2 za 
osebe, ki se zaradi bolezni ne morejo zglasiti na 
volišču, če bodo najpozneje v četrtek, 7. 11. 
2 0 0 2 sporočile Okrajni volilni komisiji ali 
Občinski volilni komisiji, da želijo glasovati na 
domu: 

• GLASOVANJE V TUJINI bo potekalo po pošti 
in na diplomatsko konzularnih predstavništvih 
Republike Slovenije, če državni organi držav, v 
katerih je diplomatsko konzularno predstavništ
vo, temu ne bodo nasprotovali. 

Pravico voliti uresničuje volivec osebno z 
glasovanjem. Nihče ne more glasovati po 
pooblaščencu. 

Hkrati bodo na vseh voliščih potekale tudi 
volitve župana, članov občinskih svetov in 
članov svetov krajevnih skupnosti. Volišča so 
skupna, prav tako volilni odbori. Volivec bo lahko 
glasovanje za predsednika republike in lokalne 
volitve opravili istočasno na enem mestu. 

Andrej Struna, tajnik OVK 

Z. Š T . I M E V O L I Š Č A S E D E Ž V O L I Š Č A O B M O Č J E V O L I Š Č A 

1.-8. volišča v OBČINI D O B R E P O U E 

9. DRUŽBENI DOM TABORSKA C. 1. Taborska c. 3 , Grosuplje Stranska pot I/1A, 1B, 1C, ID . Pod gozdom c. 1. do VIII. 
Stritarjeva c. 

10. DRUŽBENI DOM TABORSKA C. II. Taborska c. 3 , Grosuplje Brezje pri Grosupl jem, Brvace, Adamičeva c. od 1 - 1 5 . 
Kadunčeva c , Kolodvorska c , Levstikova c , Part izanska c. 
od 4 - 16 (desna stran). Taborska c. od 1 do 24, razen 17, 
19 , 2 1 in 2, Trubarjeva c. od 1 - 14 (razen 13) 

1 1 . OSNOVNA ŠOLA LOUISA ADAMIČA Tovarniška 14, Grosuplje Adamičeva c. 24A - 4 0 . Cesta na Krko, Hribska pot, Jurčičeva 
c. 1 - III, Jurčičeva pot, Part izanska c. od 18 - 3 9 (razen 19 in 
21), Pod hribom c. 1 - III. Prečna pot od št. 1 - 11 (leva stran), 
Pri nadvozu. Rožna dol ina. Taborska c. 17, 19 , 2 1 , 2 3 in od 
2 5 dalje. Tovarniška c , Trubarjeva c. od št. 13 - 17 (razen 
14), Veselova c. 1 - III, Jakhlova c . Obrtniška c . Župančičeva 
c , Kovačičeva c , Kersnikova c . Gas i lska c. 

1 2 . STARA OSNOVNA ŠOLA Adamičeva cesta 2 9 , Gros. Adamičeva c. od št. 16 - 24 in neparne št. od 2 5 do 57 -, 
Brinje c. 1 in II, Ljubljanska c. od št. 1 - 5 0 (razen 49), 
Ob Grosupe l j šč ic i l , lA ,2 .4 ,6 ,6A ,8 ,8Ain 19 . Part izanska c. od 
št. 1 - 2 1 (neparne št.). Prečna pot od št. 2 - 12 (parne št.), 
Pri mostu. Stranska pot 1 - III (razen Stranska pot 1A, 1B, 1C 
in ID), Za gasi lskim d o m o m , Murnova c , Ulica Ane Galetove, 
Kajuhov dvor, Metelkov dvor, Valvazorjev dvor, Preska, 
Bevkova c. 

1 3 . DOM OBRTNIKOV G R O S U P U E Ob Grosupeljščici 1 B, Gros. Ljubljanska c. od št. 4 3 - 67 (razen št. 50). Ob Grosupeljščici 
1 B in od št. 3 - 2 8 (razen 6. 6A in 8), Perovo, Jerova vas, 
Erjavčeva c , Hribarjeva c , Kozakova c , Kozinova c , 
Prešernova c , Rodetova c , Seliškarjeva c . Šuligojeva c , 
Vodnikova c . C. Cankarjeve brigade, Hrastje pri Grosupl jem, 
Slomškova ul. , Maistrova ul.. Pod jelšami 

14. ČEBELARSKI DOM SPODNJE BLATO Spodnje Blato 2 0 a Spodnje Blato, Spodnje Duplice, Gat ina. Praproče pri 
Grosupljem 

1 5 . GASILSKI DOM ILOVA GORA Velika Ilova Gora 10 a Mala Ilova Gora. Velika Ilova Gora, Gabrje pri Ilovi Gori 

16. GASILSKI DOM VELIKO MLAČEVO Veliko Mlačevo 6 a Veliko Mlačevo, Malo Mlačevo 

17. GASILSKI DOM ZAGRADEC/GROS. Zagradec pri Gros. 3 3 Zagradec pri Grosupljem. Lobček 

18 . AHLIN JOŽE VELIKA STARA VAS Velika Stara vas 4 Velika Stara vas, Mala Stara vas, Dobje, Gradišče, Dole 
pri Polici 

19 . OSNOVNA ŠOLA POLICA Polica 37 Polica, Blečji Vrh, Kožljevec, Peč, Zgornje Duplice. Dolenja 
vas pri Polici, Gorenja vas pri Polici, Mali Konec, Troščine 

2 0 . DRUŽBENI DOM RAČNA Velika Račna 24 b Velika Račna, Predole, Mala Račna, Čušperk 

2 1 . ZADRUŽNI DOM SP. SLIVNICA Spodnja Slivnica 16 Spodnja Sl ivnica 

2 2 . GASILSKI DOM ŠKOCJAN Škocjan 1 Škocjan, Male Lipljene, Velike Lipljene. Železnica, 
Medvedica od 10 - 2 0 . razen 13 in 17. Rožnik 

2 3 . GASILSKI DOM PONOVA VAS Ponova vas 27 Ponova vas. Cerovo 

24. OSNOVNA ŠOLA Š T J U R I J Št. Jurij 10 Št.Jurij , Mala vas, Udje. Vino. Bičje. Podgorica pri Podtaboru, 
Pece. Vrbičje. Gornji Rogatec, Medvedica od št. 1 - 9 

2 5 . ZADRUŽNI DOM ŽALNA Žalna 4 2 Žalna. Plešivica pri Žalni 

2 6 . GASILSKI DOM VELIKA LOKA Velika Loka 2 Velika Loka. Mala Loka pri Višnji Gori 

27. GASILSKI DOM LUČE Luče 2 2 a Luče 

2 8 . OSNOVNA ŠOLA ŠMARJE-SAP 1. Šmarje- S . , Ljubljanska 4 9 Ljubljanska c. od 1 - 1 9 , razen št. 18 , Nad predorom. Rimska 
c , Mali Vrh pri Šmarju, Veliki Vrh pri Šmarju. Gajniče, Tlake 

2 9 . OSNOVNA ŠOLA ŠMARJE-SAP II. Šmarje- S. , Ljubljanska 4 9 Aškrčeva c. 2 0 , 2 2 , 2 4 , 2 6 . 2 8 , 2 9 , 3 0 , 3 2 in 3 4 , Gregorčičeva 
c , Jurčičeva c , Lanova c . Ljubljanska c. od št. 1 8 - 5 6 (razen 
19 in 58). Murnova c . Part izanska c. od. št. 4 - 20A , 
Pokopališka c , Šuligojeva c . Trdinova c . Huda Polica 

3 0 . OSNOVNA ŠOLA ŠMARJE-SAP III. Šmarje- S. , Ljubljanska 4 9 Adamičeva c . Aškrčeva c. od št. 1 - 19 , Jakhlova c , 
Kračmanova c . Lipoglavska c . Ljubljanska c. 5 8 - 1 2 7 . 
Part izanska c. od št. 1 - 5 . Trubarjeva c , Paradišče, 
Podgorica pri Šmarju. Cikava. Sela pri Šmarju, Zgornja 
Slivnica 

od 3 1 
do 5 8 volišča v občini IVANČNA GORICA 

Glasilo 
prebivalcev 

občine 
Grosuplje 

Letnik XXXVII 
Volilna priloga 
november 2002 
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Občinska volilna komisija 
Grosuplje je na seji dne, 
21.10.2002, v skladu z določilom 
61. člena Zakona o volitvah v 
državni zbor (Uradni list RS, št. 
44/92, 14/93, 60/95, 70/2000 
in odločb Ustavnega sodišča 
Republike Slovenije) sprejela 
sklep, da se objavi v Grosupeljskih 
odmevih: 

RAZGLAS 
seznama kandidatov za volitve 

župana Občine Grosuplje, 
dne 10.11.2002 

i . 
MIRKO LIPAR, 

roj. 2 0 . 0 2 . 1 9 5 0 , 
POLICA 

POLICA 10, 
ORODJAR, KMET 

Predi.: Antonija LIPAR in ostali volilci 

DR. PETER V E R L I Č , 
roj. 1 3 . 1 2 . 1 9 6 2 , 

TLAKE 
TLAKE 2 2 C, 

DR. ZNANOSTI, 
VODJA PROJEKTA 

Predi.: 
0 0 S D S G R O S U P U E , SLS IN N.Si 

3 . 
JANEZ LESJAK. 
roj. 0 6 . 0 3 . 1 9 5 0 . 

G R O S U P U E 
PARTIZANSKA 3, 

ORGANIZATOR DELA. 
ŽUPAN O B Č I N E G R O S U P U E 

Predi. : 
LDS 0 0 G R O S U P U E IN ZLSD 0 0 

G R O S U P U E 

Številka : 0 0 6 0 7 - 1 / 0 2 
Datum : 2 1 . 1 0 . 2 0 0 2 

OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA 
GROSUPUE 
Predsednik: 

Valentin Rozman, univ.dipl.prav.,l.r. 

Občinska volilna komisija Grosuplje je na seji dne, 21.10. 2002, v skladu z določilom 61. člena Zakona o volitvah v državni zbor (Uradni list RS, št. 
44/92,14/93, 60/95, 70/2000 in odločb Ustavnega sodišča Republike Slovenije) sprejela sklep, da se objavi v Grosupeljskih odmevih: 

R A Z G L A S 

Občinski svet občine Grosuplje je 
dne, 26. 01. 2000 imenoval 
Občinsko volilno komisijo v nas
lednji sestavi: 

- predsednik, 
VALENTIN ROZMAN M L . roj. 1974, 
Brezje pri Grosupljem 10, Grosuplje, 
- namestnik predsednika, 
MARKO P O D V R Š N I K , roj. 1 9 6 4 . 
Bevkova 5, Grosuplje, 

- č lan, 
ANDREJ L IKOVIČ , roj. 1 9 4 6 , 
Kovačičeva cesta 7, Grosuplje, 
- namestnik č lana, 
JANEZ JAVORNIK, roj. 1 9 3 3 , 
Pod Hribom 11/10, Grosuplje, 

- član 
IVAN PLOJ. roj. 1950,č lan, 
Žalna 1 3 a , Grosuplje, 
- namestnik člana 
MARTIN V I R Š E K . roj. 1 9 4 8 , 
Ponova vas 9 1 , Grosuplje, 

- član 
VINKO KOBILICA, roj. 1 9 3 0 , 
Pod gozdom c. HI/2, Grosuplje. 

Sedež Občinske volilne komisije je 
Taborska cesta 2, 1 2 9 0 Grosuplje, 
tel. : 7 8 8 8 7 6 3 , faks: 7 8 8 8 7 6 4 . 

Tajnica Občinske volilne komisije je 
Anica Hočevar , namestnica tajnice 
pa Mateja M u š l č . 

IV. 

V. 

VI. 

seznama list in kandidatov za volitve 24 članov Občinskega sveta Občine Grosuplje, dne 10.11.2002 

Ime liste: NOVA SLOVENIJA-KRSCANSKA LJUDSKA STRANKA - N.Si 
1. MIHAEL KADUNC, roj. 2 5 . 0 9 . 1 9 4 8 , MALA VAS PRI G R O S U P U E M 
MALA VAS 2 2 , DVIGALO MEHANIK, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
2. DR. PETER HOSTNIK, roj. 1 9 . 0 1 . 1 9 6 0 , G R O S U P U E 
POD HRIBOM II/24A, DOCENT, DRV.VET.MED., PROFESOR NA UNIVERZI 
3 . ANDEJA RAJ H, roj. 0 8 . 0 8 . 1 9 7 9 , G R O S U P U E 
SELIŠKARJEVA 18 , Š T U D E N T K A 
4. DRAGO ZAKRAJŠEK. roj. 3 0 . 0 9 . 1 9 5 2 , VELIKA LOKA 
VELIKA LOKA 4 3 A , GRAFIČNI TEHNIK, DIREKTOR 
5. JANEZ KOZLEVČAR, roj. 1 2 . 0 7 . 1 9 5 4 , PODGORICA PRI PODTABORU 
PODGORICA PRI PODTABORU 8, LESARSKI TEHNIK, KOMERCIALIST 
6. JANEZ TOMAŽIN , roj. 1 7 . 1 2 . 1 9 6 8 , VELIKI VRH PRI Š M A R J U 
VELIKI VRH PRI Š M A R J U 2, INŽ.STROJNIŠTVA, VODJA PROIZVODNJE 
7. J O Ž E KADUNC, roj. 1 2 . 0 2 . 1 9 5 2 , G R O S U P U E 
HRIBSKA POT 12 , ORODJAR, SKLADIŠČNIK- VILIĆARIST 
8 . MOJCA ŠKODA, roj. 1 1 . 0 8 . 1 9 7 5 , MALA RAČNA 
MALA RAČNA 6, Š T U D E N T K A - A B S O L V E N T K A 
9. ANTON ZUPANČIČ, roj. 2 0 . 0 5 . 1 9 4 8 , K O Ž U E V E C 
K O Ž U E V E C 8 , PROMETNI TEHNIK, VLAKOVNI ODPRAVNIK 
10. TINA STAREC, roj. 1 0 . 1 0 . 1 9 8 3 , ŽALNA 
ŽALNA 4, Š T U D E N T K A 
1 1 . ANTON VIRANT, roj. 1 3 . 1 2 . 1 9 5 5 , ŠKOCJAN 
ŠKOCJAN 14, TEHNIK, VOZNIK 
12 . ANTON OBREZA, roj. 0 2 . 1 2 . 1 9 4 7 , VELIKO MLAČEVO 
VELIKO MLAČEVO 1 5 A, TRGOVEC, SKLADIŠČNIK 
13 . JOŽE POLAJŽER, roj. 0 3 . 0 3 . 1 9 4 2 , VELIKI VRH PRI Š M A R J U 
VELIKI VRH PRI Š M A R J U 6 9 , EKONOMSKI TEHNIK, UPOKOJENEC 
14. FRANC P E R M E , roj. 0 2 . 1 1 . 1 9 3 2 , PREDOLE 
PREDOLE 6A, UPOKOJENEC 
1 5 . AMALIA JULIJA SLAK, roj. 0 5 . 1 1 . 1 9 6 7 , ŠMARJE-SAP 
GREGORČIČEVA 12 , EKONOMIST, VODJA ODDELKA 
16. JANEZ BERGANT, roj. 1 9 . 0 9 . 1 9 3 1 , TLAKE 
TLAKE 2 6 , GRADBENI TEHNIK, UPOKOJENEC 
17. VIKTOR MENCIN, roj. 2 3 . 0 3 . 1 9 4 2 , ROŽNIK 
ROŽNIK 1, POKLICNI VOZNIK, UPOKOJENEC 

18 . JANEZ SKUBIC, roj. 2 4 . 0 1 . 1 9 3 8 , G R O S U P U E 
TABORSKA 4 3 , UPOKOJENEC 

Ime liste: NEODVISNI MLADI ZA GROSUPUE 
1. JOŽE Š I R C E U , roj. 1 9 . 0 5 . 1 9 7 7 , G R O S U P U E 
VESELOVA C. 11/15, ABSOLVENT 

2. MATEJ URBANIJA, roj. 0 1 . 1 1 . 1 9 8 0 , GATINA 
G ATI NA 2 2 A, Š T U D E N T 
3 . K L E M E N SELAN, roj. 2 5 . 0 1 . 1 9 7 3 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM CESTA IV/6, ABSOLVENT 
4. GREGOR STEKLAĆIČ , roj. 0 4 . 0 6 . 1 9 8 0 , POLICA 
POLICA 8A, Š T U D E N T 
5. GAŠPER KREJAN, roj. 1 9 . 1 2 . 1 9 7 7 , G R O S U P U E 
ERJAVČEVA CESTA 2, ABSOLVENT 
6. UROŠ KLANČAR, roj. 1 4 . 1 2 . 1 9 7 9 , MALO MLAČEVO 
MALO MLAČEVO 3 8 , Š T U D E N T 
7. DAMJANA KASTELIC, roj. 0 9 . 1 2 . 1 9 7 7 , G R O S U P U E 
CESTA NA KRKO 1A, Š T U D E N T K A 

Ime liste: DEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 
1. ŠTEFAN HUZJAN, roj. 2 5 . 0 1 . 1 9 4 2 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM CESTA VI/24, PROF.SOCIOLOGIJE, VODENJE PROJEKTOV 

Ime liste: SMS - STRANKA MLADIH SLOVENIJE 
1. MITJA NOVAK, roj. 2 1 . 0 5 . 1 9 7 5 , G R O S U P U E 
CESTA CANKARJEVA BRIGADE 19 . STROJNI TEHNIK 
2. GREGOR KOVAČIČ, roj. 1 9 . 0 6 . 1 9 7 7 , G R O S U P U E 
ŠULIGOJEVA 8 , UNIV. DIPL. EKON., RAZVIJAL.INFORM.SISTEMOV 
3 . BOJAN MOHAR, roj. 2 2 . 0 6 . 1 9 7 7 , G R O S U P U E 
JEROVA VAS 1 5 , LESARSKI TEHNIK 
4. VIKTOR HROVAT, roj. 1 0 . 0 8 . 1 9 8 0 , G R O S U P U E 
KERSNIKOVA 9, ELEKTROTEHNIK - ELEKTRONIK 
5. LIDIJA PAUNOVIČ, roj. 3 0 . 0 1 . 1 9 6 7 , G R O S U P U E 
ULICA ANE GALETOVE 5, DIPL. EKONOMIST, PODJETNICA 

Ime liste: ZELENA ALTERNATIVA 
1. IVAN FRBEŽAR, roj. 3 0 . 0 9 . 1 9 4 9 , G R O S U P U E 
LEVSTIKOVA 7, ABS . FILOZOFSKE FAKULTETE, PESNIK 
2. DAMIJAN SKUBIC, roj. 1 2 . 1 1 . 1 9 6 5 , G R O S U P U E 
STRANSKA POT 11/11, STROJNI TEHNIK, NEZAPOSLEN 

Ime liste: SLOVENSKA UUDSKA STRANKA - SLS 
1. MATJAŽ TRONTEU, roj. 2 8 . . 0 5 . 1 9 7 0 , ŠMARJE -SAP 
GREGORČIČEVA 12 A, DIPL.ORG.DELA-MANAGER, VODJA PROJEKTOV 
2. ANTON P E R M E , roj. 0 3 . 1 0 . 1 9 5 6 , PRAPROČE PRI GR. 
PRAPROČE PRI GR. 1, AVTOMEHANIK, KMETOVALEC 
3 . JANEZ DOLINŠEK, roj. 2 5 . 0 6 . 1 9 5 6 , PEČ 
PEČ 6, AVTOMEHANIK, KMETOVALEC 
4. PAVLE Š T R U B E U , roj. 1 8 . 0 6 . 1 9 5 6 , PARADIŠČE 
PARADIŠČE 9, STROJNI TEHNIK, DIREKTOR PODJETJA 
5. DARKO STARC, roj. 0 5 . 1 1 . 1 9 6 4 , G R O S U P U E 

PREČNA POT 7A, INŽ.STROJNIŠTVA, U S L U Ž B E N E C VELEPOSLANIŠTVA 
6. SLAVKA POTOKAR, roj. 1 0 . 0 1 . 1 9 6 0 , G R O S U P U E 
BREZJE 1 2 , VZGOJITEUICA 
7. JOŽE SKUBIC, roj. 0 2 . 0 2 . 1 9 6 7 , UDJE 
UDJE 2, PRAVNIK, SAMOSTOJNI REFERENT 
8. IRENA KOGOVŠEK, roj. 2 1 . 0 4 . 1 9 6 0 , VELIKA LOKA 
VELIKA LOKA 4 3 , DIPL. LOGOPED, RAVNATEUICA 
9 . JOŽE ZR IMŠEK, roj. 1 4 . 0 9 . 1 9 6 6 , ZAGRADEC PRI G R O S U P U E M 
ZAGRADEC 2 5 , MAG. ELEKTROTEHNIKE, VODJA PROJEKTOV 
10 . ALOJZIJ KASTELIC, roj. 1 8 . 0 2 . 1 9 6 0 , ŠMARJE-SAP 
RIMSKA 1, GRADBENI TEHNIK, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
1 1 . RUDOLF ROME, roj. 0 5 . 0 1 . 1 9 5 7 , VELIKA STARA VAS 
VELIKA STARA VAS 2, DIPL.INŽ. AGRONOMIJE, DIREKTOR ZOP-a 
1 2 . ANDREJ ŠTRUS, roj. 2 9 . 0 8 . 1 9 7 6 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM IV/1, Š T U D E N T 
1 3 . VIKTOR ŠKUFCA, roj. 3 0 . 0 7 . 1 9 7 5 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM 111/7, UNIV.DIPL.MAT, RAČUNALNIŠKI PROGRAMER 
14. TATJANA N O V U A N , roj. 0 3 . 0 8 . 1 9 5 9 , MALA RAČNA 
MALA RAČNA 10, KMETOVALKA, GOSPODINJA 

1 5 . MATEVŽ VIDIC, roj. 0 9 . 0 9 . 1 9 4 3 , POLICA 
POLICA 1A, PROGRAMER, POSLOVNI INFORMATIK 
16. JOŽE PODERŽAJ , roj. 0 8 . 0 1 . 1 9 5 5 , Č U Š P E R K 
Č U Š P E R K 2, STROJNI K U U Č A V N I Č A R , REF. ZA POŽARNO VARNOST 
17. JANEZ SVETEK, roj. 2 2 . 0 9 . 1 9 6 1 , VELIKO MLAČEVO 
VELIKO MLAČEVO 2 1 , ELEKTOINŠTALATER, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
1 8 . IVANKA RAKOVEC, roj. 0 2 . 0 2 . 1 9 5 0 , SELA PRI Š M A R J U 
SELA PRI Š M A R J U 7, KMETOVALKA, GOSPODINJA 
1 9 . DAMJAN Š E M E , roj. 0 8 . 0 7 . 1 9 3 4 , ŽALNA 
ŽALNA 4 5 B, UPOKOJENEC 
2 0 . ANTON MEHLE, roj. 1 2 . 0 3 . 1 9 5 1 , SPODNJA SLIVNICA 
SPODNJA SLIVNICA 5 4 , STROJNI TEHNIK, VODJA MONTAŽE 
2 1 . JANEZ PODRŽAJ, roj. 2 8 . 0 2 . 1 9 4 5 , VRBIČJE 
VRBIČJE 1 3 , VARNOSTNIK 
2 2 . PETER SAJE, roj. 0 4 . 0 7 . 1 9 6 9 , VELIKO MLAČEVO 
VELIKO MLAČEVO 9, MIZAR 
2 3 . RUDI MIŠMAŠ, roj. 1 0 . 0 1 . 1 9 4 9 , ŠMARJE-SAP 
ADAMIČEVA 4, GRAFIČAR, TISKAR 
2 4 . MATJAŽ ZORMAN, roj. 0 5 . 1 0 . 1 9 7 4 , VINO 
VINO 14, ELEKTROTEHNIK, OPERATIVEC NA TERENU 

VII. Ime liste: SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE - SDS 
1. DR. PETER VERLIČ , roj. 1 3 . 1 2 . 1 9 6 2 , ŠMARJE-SAP 
TLAKE 2 2 C, DOKTOR ZNANOSTI, VODJA PROJEKTA 
2. BOŽO PREDALIČ, roj. 0 4 . 1 2 . 1 9 5 7 , G R O S U P U E 
PREČNA POT 2, DIPL.ING.AGR. IN HORT., DIREKTOR PODJETJA 
3 . DUŠAN HOČEVAR, roj. 0 6 . 0 3 . 1 9 7 5 , ŠMARJE-SAP 
TLAKE 1 5 , DIPLVARNOSTNI INŽ., VARNOSTNI INŽENIR 
4. DR. JANEZ MERVIĆ, roj. 0 8 . 0 2 . 1 9 4 1 , G R O S U P U E 
ADAMIČEVA 1 1 , DR. MEDICINE, DIREKTOR ZD 
5. LOJZE VERBAJS, roj. 0 5 . 1 2 . 1 9 6 1 , Č U Š P E R K 
Č U Š P E R K 3 A, SLIKOPLESKAR, P O M O Č PRI VODENJU DRUŽ.PODJETJA 
6. JANEZ PINTAR, roj. 1 3 . 1 2 . 1 9 6 7 , ŠMARJE-SAP 
ADAMIČEVA 6, PROFESOR FIZIKE 
7. MARTIN TOMAŽIN , roj. 1 6 . 0 3 . 1 9 6 7 , ROŽNIK 
ROŽNIK 3 , ELEKTRIKAR-ENERGETIK, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
8. MIHAEL HOČEVAR, roj. 2 8 . 0 2 . 1 9 8 1 , ŠMARJE-SAP 
TLAKE 1 5 , EKONOM.-KOMERCIALNI TEHNIK, Š T U D E N T 
9. UUBOMIR ANDREJAK, roj. 1 0 . 0 8 . 1 9 5 1 , G R O S U P U E 
SELIŠKARJEVA 2, RAČUNALNIČAR 
10. DRAGO ANDROČEC, roj. 2 1 . 0 2 . 1 9 4 9 , POLICA 
POLICA 2 9 , KOVINAR, VODJA SKLADIŠČA 
1 1 . MARJAN P E R M E , roj. 2 9 . 1 1 . 1 9 4 5 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. V/18, VIŠJI UPRAVNI DELAVEC, KOORDINATOR 
12 . MARINKA R E B O U , roj. 2 7 . 0 5 . 1 9 7 8 , PONOVA VAS 
PONOVA VAS 4 1 , Š T U D E N T K A 
1 3 . JANKO SKUBIC, roj. 2 4 . 1 0 . 1 9 4 8 , PLEŠIVICA 
PLEŠIVICA 1B, K U U Č A V N I Č A R , HIŠNIK 
14. ROK K O K A U , roj. 2 7 . 1 0 . 1 9 8 0 , PRAPROČE PRI GR. 
PRAPROČE PRI GR. 4, VRTNAR, VODJA VRTNARIJE 
1 5 . GREGOR PODRŽAJ, roj. 2 8 . 0 9 . 1 9 7 0 , PEROVO 
PEROVO 1 3 , STROJNI TEHNIK, DIREKTOR PODJETJA 

16. VERA ŠPAROVEC, roj. 2 0 . 0 9 . 1 9 5 9 , G R O S U P U E 
SELIŠKARJEVA 4, VZGOJITEUICA PREDŠ.OTROK, P O M O Č . R A V N A T E U A 
17. MILAN U U B I Č , roj. 0 1 . 0 6 . 1 9 5 2 , G R O S U P U E 
RODETOVA 4, GRADBENI TEHNIK, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
1 8 . DANIJEL ČAKŠ, roj. 2 6 . 0 7 . 1 9 4 7 , ŠMARJE-SAP 
TRDINOVA 9 , DIPL.PSIHOLOG, UREDNIK ODDAJE NA TV 
19 . VINCENCIJ LIKOVIČ, roj. 1 3 . 0 1 . 1 9 3 9 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. V/8, EKONOMIST, UPOKOJENEC 
2 0 . ANDREJ KOCMAN, roj. 1 4 . 1 0 . 1 9 6 7 , G R O S U P U E 
JEROVA VAS 10, GRAFIČAR-TISKAR, DIREKTOR PODJETJA 
2 1 . SILVESTER FORTUNA, roj. 2 8 . 0 1 . 1 9 6 5 , CIKAVA 
CIKAVA 3A, STROJNI TEHNIK, GOSTINEC 
2 2 . JOŽE P E R M E , roj. 1 6 . 0 3 . 1 9 6 7 , GORNJI ROGATEC 
GORNJI ROGATEC 4, STROJNI K U U Č A V N I Č A R , HIŠNIK-VZDRŽEVALEC 
2 3 . STANISLAVA AHLIN, roj. 0 3 . 0 1 . 1 9 3 0 , G R O S U P U E 
ZA GASILSKIM D O M O M 9, KMETICA, UPOKOJENKA 
2 4 . JANEZ JANŠA, roj. 1 7 . 0 9 . 1 9 5 8 , G R O S U P U E 
BRINJE 1/55, DIPL.OBRAMBOSLOVEC, POSLANEC DZ 
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VIII. Ime l is te : L I B E R A L N A D E M O K R A C I J A SLOVENIJE, LDS 
1. JANEZ LESJAK, roj. 0 6 . 0 3 . 1 9 5 0 , G R O S U P U E 
PARTIZANSKA 3 , ORGANIZATOR DELA, ŽUPAN OBČINE 
2. DR. MIROSLAV KRANJC, roj. 0 2 . 8 . 1 9 6 8 , PONOVA VAS 
PONOVA VAS 5, DR. ELEKTROTEHNIKE, DRŽAVNI PODSEKRETAR NA MID 
3 . MAG. BREDA ŠKRJANEC, roj. 2 6 . 1 2 . 1 9 6 0 , G R O S U P U E 
ADAMIČEVA 1 1 , MAG. UMETNOSTNE ZGODOVINE, VIŠJA KUSTOSINJA 
4. BOŽIDAR GABRIJEL, roj. 0 2 . 0 3 . 1 9 4 4 , ŠMARJE-SAP 
JURČIČEVA 16 , U Č I T E U , ŠPORTNE VZGOJE, RAVNATEU 
5. FRANC ŠT IBERNIK , roj. 2 4 . 1 1 . 1 9 4 3 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. IV/17, STROJNI TEHNIK, VODJA KOMERC.SEKTORJA 
6. JOŽE INTIHAR, roj. 0 3 . 0 3 . 1 9 4 4 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. VII/6, DIPL.INŽ.STROJNIŠTVA, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
7. ALEŠ MEDVED, roj. 02 .07 .1974 , G R O S U P U E 
ŽUPANČIČEVA 2 8 , DIPL.UPRAV.ORGANIZATOR, MARKETING MANAGER 
8. BORUT HROVATIN, roj. 1 9 . 0 2 . 1 9 3 5 , ŽALNA 
ŽALNA 18 , DIPL.PSIHOLOG-PEDAGOG, UPOKOJENEC 
9. DEJAN VUGA, roj. 2 3 . 0 8 . 1 9 6 9 , G R O S U P U E 
ADAMIČEVA 3A, PLOVBNI TEHNIK, INFORMATIK 
10. DR. MARJETA MENCIN-ČEPLAK, roj. 3 0 . 0 4 . 1 9 5 9 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. 11/16, DR. DRUŽBOSLOVNIH ZNANOSTI, ASISTENTKA NA FDV 
1 1 . MILAN HOJČ, roj. 2 8 . 1 2 . 1 9 5 7 , G R O S U P U E 
U U B U A N S K A 3 0 , STEKLAR, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
12 . BORIS LEGAN, roj. 0 2 . 0 9 . 1 9 7 5 , G R O S U P U E 
SELIŠKARJEVA 2 0 , UNIV.DIPL.INŽ.EKONOMIJE. VODJA POSLOVALNICE ŠS 
1 3 . ANA FABJAN, roj. 2 2 . 9 . 1 9 4 4 , ŠMARJE-SAP 
NAD PREDOROM 7, U Č I T E U I C A RAZRED.POUKA, UPOKOJENKA 
14. AVGUST GRIL, roj. 1 6 . 0 7 . 1 9 3 6 , G R O S U P U E 
ROŽNA DOLINA 9 , DIPL. INŽ.AGRONOMIJE, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
1 5 . MILAN GAČNIK, roj. 2 3 . 1 2 . 1 9 7 0 , PONOVA VAS 
PONOVA VAS 5 3 A, MIZAR, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
16. ROBERT BARATAČ, roj. 1 4 . 1 1 . 1 9 7 1 , SELA PRI Š M A R J U 
SELA PRI Š M A R J U 1 1 , STROJNI TEHNIK, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
17. SILVA JAŠAR, roj. 2 9 . 0 4 . 1 9 5 7 , VELIKA RAČNA 
VELIKA RAČNA 31, UČITELJICA PREDMET.POUKA, UČITEUICA IN KNJIŽNIČARKA 
18 . IVAN Š T U C I N , roj. 3 1 . 0 5 . 1 9 4 7 , G R O S U P U E 
PARTIZANSKA 3 8 , UNIV.DIPL.SOCIOLOG, SAMOSTOJNI SVETOVALEC 
1 9 . BRANKO LAMPRET, roj. 2 8 . 8 . 1 9 4 9 , G R O S U P U E 
CESTA CANKARJEVE BRIGADE 1 1 , PRAVNIK, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
2 0 . MATEJ KOŠIR, roj. 17 .10.1971, ŠMARJE-SAP 
JURČIČEVA 2, UNIV.DIPLPOL, VIŠJI SVET. NA URADU VLADE RS ZA DROGE 
2 1 . MARTA HROVATIN, roj. 2 4 . 1 1 . 1 9 3 6 , ŽALNA 
ŽALNA 18 , U Č I T E U I C A PREDMET.POUKA, UPOKOJENKA 
2 2 . JOŽEF NIKOLAJ HRIBAR, roj. 0 5 . 1 2 . 1 9 4 6 , PONOVA VAS 
PONOVA VAS 7B, STROJNI K U U Č A V N I Č A R , SAMOSTOJNI PODJETNIK 
2 3 . LOVRENC Č E R N E , roj. 1 0 . 0 4 . 1 9 5 3 , HUDA POLICA 
HUDA POLICA 3 A, K U U Č A V N I Č A R , NABAVNI REFERENT 
2 4 . PETER POTOKAR, roj. 1 2 . 0 6 . 1 9 6 8 , G R O S U P U E 
ROŽNA DOLINA 1 5 , UNIV.DIPL. INŽ.KEMIJE, TEHNOLOG-INFORMATIK 

OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA 
OBČINE G R O S U P L J E 

LOKALNE VOLITVE 2002 
Občinska volilna komisija Občine Grosuplje obvešča vse volivke in volivce občine Grosuplje, da bodo v nedeljo, 10. novembra 2002, hkrati z volitvami predsednika republike, pote

kale tudi lokalne volitve. Vsi volivci, ki bodo na ta dan odsotni, bodo imeli možnost predčasnega glasovanja, ki bo potekalo od 05. do 07. novembra 2002, na sedežu Okrajne volilne 

komisije - Upravna enota Grosuplje, Kolodvorska cesta 2, Grosuplje. 

Volivci boste na lokalnih volitvah izbrali in zaupali štiriletni mandat: štiriindvajsetim članom občinskega sveta, šestinosemdesetim članom svetov desetih krajevnih skupnosti in županu 

Občine Grosuplje. V kolikor noben od treh kandidatov za župana ne bo dobil večine glasov, bo razpisan drugi krog za volitve župana, v katerem se bosta pomerila kandidata, ki bosta 

na volitvah 10. novembra 2002 dobila največ glasov. 

Vsak volivec, ki je vpisan v volilni Imenik, bo prejel pisno obvestilo o dnevu glasovanja in navedbo volišča na katerem bo lahko glasoval. 

Za lokalne volitve, se bo glasovalo na treh različnih glasovnicah, zato bo potrebno natančno prebrati navodilo na posamezni glasovnici. 

Posebej opozarjamo, da je volilna pravica strogo osebna pravica, kar pomeni, da nihče ne more glasovati za drugega (niti ne med družinskimi člani, niti ne na podlagi morebitnega 

pooblastila). 

IX. Ime l is te : Z D R U Ž E N A LISTA SOCIALNIH DEMOKRATOV 
1. DR. DUŠAN IVAN LAVRIČ, roj. 1 6 . 0 3 . 1 9 4 4 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM CESTA VI/19, DR.ORGANIZZNANOSTI, SAMOSTOJNI PODJETNIK 
2. STANKO ŽVEGLA, roj. 0 7 . 0 4 . 1 9 5 1 , ŠMARJE-SAP 
PODGORICA PRI Š M A R J U 1 1 , STROJNI TEHNIK, VODJA ODDELKA 
3 . BOJAN ZUPANČIČ, roj. 1 9 . 0 1 . 1 9 7 2 , G R O S U P U E 
ADAMIČEVA 8 . LESARSKI TEHNIK, KOMERCIALIST 
4. MILICA PREDALIČ, roj. 0 5 . 0 3 . 1 9 5 1 , G R O S U P U E 
ADAMIČEVA 3A, ADMINISTRATORKA, VODJA PISARNE 
5. BRANKO LAH, roj. 0 8 . 1 0 . 1 9 6 1 . G R O S U P U E 
STRITARJEVA 8 , ING. STROJNIŠTVA, PODJETNIK 
6. MIRJAM NUČIČ-SKOK, roj. 0 2 . 0 2 . 1 9 6 5 , ŠMARJE -SAP 
UUBUANSKA 58 . UNIV.DIPL.ORG.DELA. KADROVANJE VARN.PREMOŽENJA 
7. MARTIN JESIH, roj. 0 2 . 0 4 . 1 9 3 5 , G R O S U P U E 
OB G R O S U P E U Š Č I C I 17, GRADBENI TEHNIK, UPOKOJENEC 
8 . TOMAŽ GRUDEN, roj. 2 3 . 0 9 . 1 9 6 7 , ŠMARJE-SAP 
U U B U A N S K A 2 2 , ING. STROJNIŠTVA, VODJA PC RAZVOJA 
9 . JOŽICA ZUPANČIČ, roj. 2 8 . 0 5 . 1 9 4 8 , G R O S U P U E 
ADAMIČEVA 8, ORGANIZATORKA DELA, VODJA IZPOSTAVE 
10 . MILOŠ VARGA, roj. 1 5 . 0 1 . 1 9 5 0 , G R O S U P U E 
PREŠERNOVA 7 3 , DIP.EKONOMIST, DIREKTOR 
1 1 . DAVORIN MARINČ, roj. 1 8 . 0 7 . 1 9 5 8 , G R O S U P U E 
PARTIZANSKA 16, GIMN.MATURANT, U Č I T E U TEHN.POUKA 
1 2 . FRANC POTOKAR. roj. 0 2 . 0 1 . 1 9 4 5 , G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. VI/5, INŽ.STROJNIŠTVA, UPOKOJENEC 
1 3 . JOSIP MARENTIČ , roj. 1 3 . 0 3 . 1 9 3 6 , MALA VAS 
MALA VAS PRI GR. 1 3 A, ORGANIZATOR-PRODUCENT. UPOKOJENEC 
1 4 . JOŽEF D R E M E U , roj. 1 0 . 0 5 . 1 9 4 5 , VELIKO MLAČEVO 
VELIKO MLAČEVO 2 9 , ELEKTROTEHNIK, KALKULANT 
1 5 . ANDREJ AMBROŽIČ , roj. 17.07.1941, G R O S U P U E 
JAKHLOVA 9, U Č I T E U , SAMOSTOJNI PODJETNIK 
16. VINKO ZUPANČIČ, roj. 0 1 . 0 4 . 1 9 3 2 , G R O S U P U E 
TABORSKA 7, TRGOVEC, UPOKOJENEC 
17. ŠPELA AHLIN, roj. 13.07.1974, G R O S U P U E 
PEROVO 37 , KOMERCIALNI TEHNIK, KOMERCIALISTKA 
18 . ALOJZ ZAJC, roj. 2 6 . 0 6 . 1 9 3 8 , GATINA 
GATINA 2 5 , MIZAR, UPOKOJENEC 
19 . JOŽE MUHIČ , roj. 2 4 . 1 0 . 1 9 4 8 , ŠMARJE-SAP 
TRDINOVA 1 1 , KRIMINALIST, UPOKOJENEC 
2 0 . STANISLAV KADUNC, roj. 3 0 . 0 3 . 1 9 4 6 . G R O S U P U E 
POD GOZDOM C. IM/4, STRUGAR 
2 1 . MARJAH ALIN, roj. 2 0 . 1 2 . 1 9 3 8 , G R O S U P U E 
PEROVO 3 7 , ING. GRADBENIŠTVA, PODPREDSEDNIK UPRAVE 

Štev.: 0 0 6 0 7 - 1 / 0 2 
Datum: 2 1 . 1 0 . 2 0 0 2 

OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA 
PREDSEDNIK 

Valentin Rozman, unlv.dlpl.prav., I.r. 

Kako se glasuje? 
- GLASOVNICA Z A VOLITVE Ž U P A N A : 

Med tremi kandidati lahko volivec glasuje samo za 1 (enega) kandidata, in sicer tako, da obkroži zaporedno številko pred imenom in priimkom kandidata, kateremu želi 

oddati svoj glas. 

(Če na glasovnici volja volivca ni nedvoumno izražena oziroma, če volivec obkroži dva ali celo več kandidatov, je glasovnica neveljavna.) 

- GLASOVNICA Z A VOLITVE Č L A N O V O B Č I N S K E G A SVETA: 

Glede na to, da se voli štiriindvajset članov občinskega sveta imamo proporcionalni sistem volitev, kar pomeni, da volivec glasuje za posamezno listo. Na vsaki listi je pred

lagatelj liste že določil vrstni red kandidatov. Od števila glasov, ki jih bo dobila posamezna lista je odvisno koliko mandatov bo pripadalo posamezni listi oziroma koliko 

kandidatov iz liste bo izvoljenih v občinski svet. 

Med devetimi listami lahko volivec glasuje samo za 1 (eno) listo, in sicer tako, da obkroži zaporedno številko pred imenom liste, kateri želi oddati svoj glas. 

Posebnost pri tovrstnem glasovanju je preferenčni glas. Leta pomeni, da volivec na prazno črto pri listi navede ime in priimek kandidata z liste, kateremu želi dati pred

nost. Na ta način lahko volivec vpliva na že določen vrstni red kandidatov na listi. Vrstni red kandidatov na posamezni listi bo razviden iz razglasa, ki bo nameščen na vsa

kem volišču. 

- GLASOVNICE Z A VOLITVE Č L A N O V SVETOV KRAJEVNIH SKUPNOSTI : 

Volivec glasuje tako, da na glasovnici obkroži zaporedno številko pred imeni kandidatov, za katere glasuje. 

Volivec lahko glasuje za največ toliko kandidatov, kolikor se jih voli v posamezni volilni enoti krajevne skupnosti, lahko pa tudi manj. Če jih obkroži več, kot se jih voli v 

posamezni volilni enoti, je glasovnica neveljavna. 

Občinska volilna komisija zagotavlja, da bodo volitve potekale legitimno in zakonito, zato vas pričakujemo na voliščih v nedeljo, 10. novembra 2002. 

O B Č I N S K A VOLILNA KOMISIJA GROSUPUE 

GROSUPEUSKI ODMEVI 
Glasilo prebivalcev 

občine Grosuplje 

Ustanovitelj časopisa: 
Občinski svet občine Grosuplje 

Odgovorni urednik: 

Jože Miklič 
tel. popoldne 
7 8 6 - 0 7 - 2 2 , 7 8 6 - 0 7 - 2 1 
G S M 0 4 1 - 9 8 2 - 2 3 3 
e-mail : jozem@slol.net 

Uredniški odbor: 
Jakob Muller, Barbara Pance, 
Janez Pintar, 
mag. Tatjana Skubic, 
Vera Šparovec, Matjaž Trontelj 

Naslov uredništva: 
1 2 9 0 Grosuplje, Taborska 2 
(hišna centrala 7 8 8 87 50) 

Lektoriranje: 
Marija Samec 

Oblikovanje in fotografije: 

Jože Miklič 

COBISS-ID: 6 1 1 4 8 1 6 0 
ISSN:1 5 8 0 - 0 9 1 1 

Računalniška priprava: 
A M S E T - MACEDONI 
1 2 9 0 Grosuplje, Pod gozdom 3 / 9 

Tisk: 
PARTNER GRAF d.o.o. 
1 2 9 0 Grosuplje. Kolodvorska 2 

V skladu z določili Zakona o medi
jih (Ur. list 3 5 / 2 0 0 1 ) je z odločbo št. 
0 0 6 - 6 1 1 / 2 0 0 2 z dne 1 3 . septembra 
2 0 0 2 lokalni časopis "Grosupeljski 
odmevi" vpisan v razvid medijev pri 
Min is t rs tvu za kulturo Republ ike 
Sloveni je . Na podlagi Z a k o n a o 
davku na dodano vrednost (Ur. list 
RS št. 8 9 / 9 8 ) spada časopis med 
izdelke, za katere se obračunava 
davek na dodano vrednost po stopn 
ji 8 , 5 %. G las i lo izhaja enkrat 
mesečno v nakladi 5 . 2 5 0 izvodov in 
ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. 

PRISPEVKE ZA ČASOPIS V 
DECEMBRU JE TREBA ODDATI 
DO PONEDEUKA, 
2. DECEMBRA 2002. 

Nenaročenih besedi l , fotografij in 
drugih gradiv za objavo ne vračamo. 
Nepodpisanih in oddanih prispevkov 
po datumu za oddajo ne objavljamo. 
Sporoči la, ki se nanašajo na kritiko 
katerekoli pravne ali fizične osebe in 
posegajo v področje, kjer bi lahko 
prišlo do sporov po Zakonu o javnih 
glasil ih, je treba oddati na papirju z 
lastnoročnim podpisom in polnim 
naslovom, za pravne osebe pa mora 
biti dodan še žig. V skladu s pro
gramsko zasnovo in uredniško poli
tiko si pridržujemo pravico do kraj
šanja besedil . 

Oglasno trženje: 
Pravne osebe: z naročilnico 
Fizične osebe: plačilo po računu 

Cene oglasov so bile potrjene na 
občinskem svetu in objavljene v 
Grosupeljskih odmevih š t 11 / 1999 m 
dopolnjene v aprilu 2002. Stopnja davka 
na dodano vrednost od oglasov je 2 0 %. 

Vse oglase, ki bodo izdelani v digitalni 
obliki in so dogovorjene velikosti, je treba 
oddati v EPS ali TIF zapisu (300 pik/palec-
za barvne v CMYK razslojitvi) na domači 
naslov odgovornega urednika najpozneje 
štiri dneve po roku za oddajo ostalega 
gradiva. Manjše digitalno izdelane oglase 
lahko pošljete tudi na elektronski naslov 

a m s e t @ s i o l . n e t , vendar je potrebno 
vašo odločitev potrditi z naročilnico, ki jo 
pošljete na naslov odgovornega urednika 
najpozneje štiri dni po roku za oddajo gradi
va. 

Za oglase, predstavitvene članke in zah
vale je poteg polnega naslova potrebno 
navesti tudi davčno številko naročnika. 
Zahvale, ki ne bodo imele polnega naslova 
naročnika, ne bodo objavljene 

mailto:jozem@slol.net
mailto:amset@siol.net


Občinska volilna komisija Grosuplje je na seji, dne 21.10.2002, v skladu z določilom 61. člena Zakona o volitvah v državni zbor (Uradni list RSšt. 44/92,14/93, 60/95 in 70/2000 in 
odločb Ustavnega sodišča RS) sprejela sklep, da se objavi v Grosupeljskih odmevih: 

RAZGLAS 
seznama list kandidatov za volitve v svete krajevnih skupnosti občine Grosuplje z dne, 21.10.2002 

KRAJEVNA SKUPNOST ŠT.VE ŠT.ČL. ZP.ŠT. KANDIDATI PREDLAGATELJ 

G R O S U P U E (13) A 2 i Stanislav Kadunc, 3 0 . 0 3 . 1 9 4 6 , Pod gozdom 111/4, Grosuplje ZLSD 

Stranska pot I/1A, 1 B, 
1C. 1 D, Pod gozdom c. 
1 do VIII, Stritarjeva cesta 

Brezje pri G r , Brvace, Adamiče
va.c od 1 -15, Kadunčeva c , Ko-
Lodvorska c , Levstikova c , Parti 
z a n s k a c. od 4 -16 /desna stran/ 
Taborska c. od 1-24, razen 17, 
19 , 2 1 in 2 4 , Trubarjeva c. od 1-
14 /razen 1 3 / 

B 2 i 
2 

Davorin Marinč, 1 8 . 0 7 . 1 9 5 8 , Part izanska cesta 16 , Grosuplje 
Bojan Predalič, 2 2 . 1 1 . 1 9 4 9 , Adamičeva cesta 3 a , Grosuplje 

ZLSD 
ZLSD 

Adamičeva c. 2 4 A - 4 0 , C. na Krko 
Hribska pot. Jurčičeva c. l-lll,Ju-
rčičeva pot, Part izanska c. od 18 -
3 9 /razen 19 in 21/,Pod hribom c. 
I-III, Prečna pot št. 1-11/leva stran 
Pri nadvozu, Rožna dol ina, 
Taborska c. 1 7 , 1 9 , 2 1 , 2 3 in od 2 5 
dalje, Tovarniška c , Trubarjeva c. 
od št. 13-17/razen 14/, Veselova c. 
I-III, Jakhlova c ,Obr tn i ška c , Žu 
pančičeva, Kovačičeva c , Kersnikova c. 
Gasi lska cesta 

C 3 1 
2 

Alojz Kastel ic , 0 4 . 0 3 . 1 9 3 7 , Veselova 111/7, Grosuplje 
Ivan Štucin, 3 1 . 0 5 . 1 9 4 7 , Part izanska 3 8 , Grosuplje 

dr. Peter Hostnik in ostali 
LDS 

Adamičeva c. od št. 16 -24 in neparne št. 
2 5 - 5 7 , Brinje c. Lin II., Ljub-
Ljanska c. od št. 1-50/razen 49/,Ob 
Grosupeljšici 1 .1A ,2 .4 ,6 ,6A ,8 , 8A in 19, 
Part izanska c.od 1-21/neparne št./, 
Prečna pot od št. 2 -12 /parne š t / , 
Pri mostu, 

St ranska pot l-lll/razen 

D 3 1 Mi lena Škoda, 2 8 . 0 2 . 1 9 3 7 , Pri mostu 18 , Grosuplje LDS 

Stranska pot 1A,1B,1C in l D / , Z a 
gas i l .domom, M u m o v a c U l . A n e 
Galetove, Kajuhov dvor, Metelkov dvor, 
Valvazorjev dvor, Preska, Bevkova c. 

Ljubljanska c. od št. 43-67/razen 
št. 5 0 / . Ob Grosupeljščici 1 B in od št. 3 
-28/razen 6, 6A in 8/ , Perovo, Jerova 
vas, Erjavčeva c , Hribarjeva 
c , Kozakova c , Kozinova c , Pre
šernova c , Rodetova c , Seliškar-
jeva, Šuligojeva c ,Vodnikova c , C. 
Cankarjeve br., Hrastje pri G r , Slomško
va ul. , Maistrova ul. , Pod Jelšami 

E 2 1 
2 
3 

Marjan Ahl in, 2 0 . 1 2 . 1 9 3 8 , Perovo 3 7 , Grosuplje 
Branko Lampret, 2 8 . 0 8 . 1 9 4 9 , C. Cankarjeve brigade 1 1 , Gr. 
Andrej Kocman, 1 4 . 1 0 . 1 9 6 7 , Jerova vas 3 , Grosuplje 

ZLSD 
LDS 
SDS 

Gatina, Sp . Blato, Sp. Duplice 
Praproče pri Grosupljem 

F 1 1 Alojz Zaje, 2 6 . 0 6 . 1 9 3 8 , Gatina 2 5 , Grosuplje ZLSD 

I L O V A G O R A (5) 5 1 Anton Perko, 1 0 . 0 1 . 1 9 7 1 , Velika Ilova Gora 14, V idem - Dobrepolje Fani Godec in ostali 

Mala Ilova Gora, Velika Nova 
Gora, Gabrje pri Novi Gori 

2 
3 
4 
5 

Vinko Zaje, 2 5 . 0 6 . 1 9 6 7 , Velika Ilova Gora 1 2 , Videm - Dobrepolje 
Matjaž Kremenšek, 2 1 . 0 9 . 1 9 6 9 , Gabrje 5 , Grosuplje 
Alojz Jamnik, 2 5 . 0 1 . 1 9 6 3 , Mala Ilova Gora 14, Videm-Dobrepolje 
Janko Pajk, 1 6 . 1 2 . 1 9 7 5 , Mala Ilova Gora 4, V idem- Dobrepolje 

Fani Godec in ostali 
Fani Godec in ostali 
Fani Godec in ostali 
Fani Godec in ostali 

IVI L A Č E V O O) A 3 1 Janez Svetek, 2 2 . 0 9 . 1 9 6 1 , Veliko Mlačevo 2 1 , Grosuplje SLS 

Veliko Mlačevo 2 
3 
4 

Franc Hotko, 2 5 . 0 7 . 1 9 3 6 , Veliko Mlačevo 6 5 , Grosuplje 
Dušan Kastel ic, 1 3 . 0 7 . 1 9 5 8 , Veliko Mlačevo 3 4 , Grosuplje 
Ivan Bučar, 1 4 . 0 2 . 1 9 6 5 , Veliko Mlačevo 4 2 , Grosuplje 

Milan Vehovec In ostali 
Milan Vehovec in ostali 
Mi lan Vehovec in ostali 

Malo Mlačevo B 2 1 Matjaž Kastel ic, 2 2 . 0 5 . 1 9 6 2 , Malo Mlačevo 1 2 , Grosuplje Milan Vehovec in ostali 

Zagradec pri Grosupljem C 2 1 
2 

Jožef Zr imšek, 1 4 . 0 9 . 1 9 6 6 , Zagradec pri Gr. 2 5 , Grosuplje 
Anton Škrjanc, 1 4 . 0 2 . 1 9 5 2 , Zagradec pri Gr. 4 0 , Grosuplje 

Mi lan Vehovec in ostali 
Mi lan Vehovec in ostali 

Lobček D 2 1 
2 

Valentina Vehovec, 2 9 . 0 5 . 1 9 4 5 , Lobček 2, Grosuplje 
Jože Erjavec, 2 4 . 0 7 . 1 9 5 3 , Lobček 5 0 , Grosuplje 

Mi lan Vehovec in ostali 
Mi lan Vehovec in ostali 

P O L I C A A 1 1 Boris Zupančič , 1 3 . 0 5 . 1 9 6 6 , Peč 1 2 , Grosuplje SLS 

Peč, Zgornje Duplice 

Velika Stara vas, Mala Stara vas, 
Dobje, Gradišče, Dole pri Polici 

B 2 1 
2 

Jožef Ahl in, 2 3 . 1 0 . 1 9 5 1 , Velika stara vas 4 / a , Grosuplje 
Tone Ogrinc, 1 2 . 0 8 . 1 9 4 7 , Dole pri Polici 3b , Grosuplje 

LDS 
SLS 

Troščine, Kožljevec, Dolenja vas 
pri Polici, Gorenja vas pri Polici, 
Mali Konec 

C 3 1 
2 
3 
4 
5 

Srečko Šircelj , 2 1 . 0 9 . 1 9 6 0 , Gorenja vas 1 1 , Grosuplje 
Marjan Kastel ic , 1 1 . 0 9 . 1 9 5 8 , Mali Konec 6, Grosuplje 
Andrej Ferjan, 1 1 . 1 1 . 1 9 6 0 , Dolenja vas 3b , Grosuplje 
Alojz Zupančič , 2 5 . 1 0 . 1 9 5 4 , Kožljevec 3 , Grosuplje 
Viktor Strojinc, 2 2 . 0 8 . 1 9 5 9 , Gorenja vas l a , Grosuplje 

Viktor Strojinc in ostali 
Alojz Zupančič in ostali 
Viktor Strojinc in ostali 
Marjan Kastel ic in ostali 
Andrej Ferjan in ostali 

Pol ica, Blečji Vrh D 3 1 
2 

Gregor Dežman, 0 1 . 1 0 . 1 9 5 8 , Polica 4 , Grosuplje 
Matevž Vidic, 0 9 . 0 9 . 1 9 4 3 , Polica l a , Grosuplje 

Matevž Vidic in ostali 
SLS 



NADALJEVANJE S P R E J Š N J E STRANI 

KRAJEVNA SKUPNOST ŠT.VE ŠT.ČL ZP.ŠT. KANDIDATI PREDLAGATELJ 

R A Č N A (9) A 3 i Nada Kastel ic, 0 9 . 0 2 . 1 9 6 4 , Velika Račna 47 , Grosuplje Mojca Podržaj in ostali 

Velika Račna 2 
3 
4 

Andrej Škoda, 2 5 . 0 9 . 1 9 6 2 , Velika Račna 17, Grosuplje 
Janez Palčar, 1 6 . 0 4 . 1 9 7 1 , Velika Račna 1, Grosuplje 
Aleš Kastel ic , 10 .07.1976, Velika Račna 37 , Grosuplje 

Vinko Mehle in ostali 
Franci Škoda in ostali 
Majda Valentinčič in ostali 

Mala Račna B 2 1 
2 
3 
4 

Valentin Cvek, 2 5 . 0 1 . 1 9 5 7 , Mala Račna 2 1 , Grosuplje 
Janez Škoda, 0 1 . 0 8 . 1 9 6 6 , Mala Račna 6, Grosuplje 
Bogomir Sašek, 3 1 . 0 7 . 1 9 6 2 , Mala Račna 4 3 , Grosuplje 
Marija Zaviršek, 1 4 . 0 4 . 1 9 6 4 , Mala Račna 3 4 , Grosuplje 

Zinka Valentinčič 
Franc Zaviršek in ostali 
Tomaž Škoda in ostali 
Jožef Valentinčič in ostali 

Predole C 2 1 
2 

Jože Ahčin , 0 7 . 0 2 . 1 9 6 2 , Predole l l a , Grosuplje 
Roža Nučič, 1 4 . 1 2 . 1 9 5 2 , Predole 8 , Grosuplje 

Mojca Sajovic in ostali 
Mojca Sajovic in ostali 

Čušperk D 2 1 

2 

? 

Maja Mehle , 2 3 . 0 5 . 1 9 7 6 , Čušperk 4 a , Grosuplje 
Mart in Zagore, 1 6 . 0 5 . 1 9 6 3 , Čušperk 2 7 , Grosuplje 
Lojze Verbajs, 0 5 . 1 2 . 1 9 6 1 , Čušperk 3 a , Grosuplje 

Janez Fink in ostali 
Andrej Bahovec in ostali 
S D S 

S P . S L I V N I C A ( 5 ) 5 1 Jožef Vovk, 2 4 . 0 2 . 1 9 3 1 , Sp. Slivnica 8 1 , Grosuplje Anton Perme in ostali 

Spodnja Sl ivnica 2 
3 

Stanislav Sklepič, 2 7 . 0 5 . 1 9 3 8 , Sp. Slivnica 5 9 , Grosuplje 
Janez Debeljak, 1 1 . 1 2 . 1 9 5 0 , Sp. Slivnica 9 3 , Grosuplje 

Anton Perme in ostali 
Anton Perme in ostali 

Š M A R J E - S A P ( 1 1 ) A 2 1 Jakob Perovšek, 2 6 . 0 6 . 1 9 5 2 , Jurčičeva 2 0 , Šmarje Sap Dušan Mazaj in ostali 

Gregorčičeva c , Jurčičeva c , La-
hova c , Ljubljanska c. od 1 8 - 1 2 7 

2 
3 
4 

Peter Šlajpah, 0 8 . 0 1 . 1 9 5 7 , Lahova 10 , Šmarje Sap 
Matej Košir, 17 .10.1971, Jurčičeva 2, Šmarje Sap 
Jani Košir, 0 9 . 0 4 . 1 9 7 7 , Jurčičeva 2, Šmarje Sap 

SLS 
LDS 
LDS 

Aškerčeva c. od 1-34, Murnova, 
Part izanska c. od 1-20A, Pokopa
liška c , Šuligojeeva c , Trdinova 
c , Adamičeva c , Jakhlova c , 
Kračmanova c , Lipoglavska c , 
Trubarjeva c , Huda Polica 

B 2 1 Lovrenc Černe, 1 0 . 0 4 . 1 9 5 3 , Huda Polica 3 a , Šmarje Sap LDS 

Paradišče, Podgorica pri Šmarju, 
Cikava, Sela pri Šmarju 

C 3 1 
2 
3 
4 

Franci Rakovec, 2 8 . 0 3 . 1 9 4 6 , Sela pri Šmarju 7, Grosuplje 
Pavle Štrubelj , 1 8 . 0 6 . 1 9 5 6 , Paradišče 9, Šmarje Sap 
Robert Baratač, 1 4 . 1 1 . 1 9 7 1 , Sela pri Šmarju 1 1 , Grosuplje 
Stanislav Kadunc, 2 1 . 1 1 . 1 9 3 8 , Sela pri Šmarju 16 , Grosuplje 

SLS 
SLS 
LDS 
Andrej Struna in ostali 

Ljubljanska c. od 1-17, Nad pre
dorom, Rimska c , Mali Vrh pri 
Šmarju, Veliki Vrh pri Šmarju, 
Gajniče, Tlake 

D 3 1 
2 
3 
4 

Ana Fabjan, 2 2 . 0 9 . 1 9 4 4 , Nad predorom 7, Šmarje Sap 
Anton Rigler, 2 2 . 0 5 . 1 9 4 8 , Mali Vrh pri Šmarju 9 0 , Šmarje Sap 
Alojzij Kastel ic, 1 8 . 0 2 . 1 9 6 0 , R imska 1, Šmarje Sap 
Janko Oven, 0 7 . 1 0 . 1 9 5 2 , Tlake 3 2 , Šmarje Sap 

LDS 
S L S 
SLS 
Aleš Strežek in ostali 

Zgornja Slivnica E 1 

Š T . J U R I J ( 1 1 ) A 2 

Bičje, Podgorica pri Podatboru, Pece 

Vrbičje, Gornji Rogatec, 
Medvedica 1-9 

B 1 1 Jože Perme, 1 6 . 0 3 . 1 9 6 7 , Gornji Rogatec 4 , Grosuplje SDS 

Št. Jurij, Mala vas C 3 

Udje, Vino D 2 1 Bojan Primec, 1 6 . 0 2 . 1 9 5 9 , Vino 3 6 , Grosuplje SLS 

Ponova vas, Cerovo E 3 1 Jožef Nikolaj Hribar, 0 5 . 1 2 . 1 9 4 6 , Ponova vas 7b, Grosuplje LDS 

Š K O C J A N ( 5 ) 5 1 Martin Tomažln. 1 6 . 0 3 . 1 9 6 7 . Rožnik 3 , Turjak SDS 

Škocjan, Male Lipljene, Velike 
Lipljene, Železnica, Medvedica (10 do 
2 0 , razen 13,17), Rožnik 

2 
3 
4 
5 
6 

Igor Podlogar, 0 8 . 0 3 . 1 9 6 5 , Škocjan 8 , Turjak 
Jože Krašovec, 0 4 . 0 1 . 1 9 4 6 , Škocjan 4 , Turjak 
Miran Koprivec, 2 0 . 1 1 . 1 9 6 2 , Male Lipljene 2 3 , Turjak 
Marko Kraljic, 0 3 . 0 4 . 1 9 7 2 , Rožnik 10 , Turjak 
Janez Kraljic, 0 9 . 0 3 . 1 9 5 2 , Velike Lipljene 1 3 a, Turjak 

Svetozar Marolt in ostali 
Svetozar Marolt in ostali 
Svetozar Marolt in ostali 
Svetozar Marolt in ostali 
Svetozar Marolt in ostali 

Ž A L N A ( 9 ) A 3 1 Stane Puš, 1 3 . 0 5 . 1 9 6 6 , Žalna 5 1 . Grosuplje Jože Skubic in ostali 

Žalna 2 Mart in Javornik, 1 4 . 0 9 . 1 9 7 6 , Žalna 2 9 , Grosuplje Franc Oven in ostali 

Plešivica pri Žalni B 1 

Velika Loka, Mala Loka pri 
Višnji Gori 

C 3 1 Drago Gnidovec, 0 4 . 1 1 . 1 9 7 5 , Velika Loka 4 8 , Grosuplje Janez Duša in ostali 

Luče D 2 1 Janez Duša, 0 5 . 0 3 . 1 9 7 5 , Luče 5 , Grosuplje Drago Gnidovec in ostali 

Grosuplje, 2 1 . 1 0 . 2 0 0 2 
Številka: 0 0 6 0 7 - 1 / 2 0 0 2 

OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA 
GROSUPLJE 
Predsednik 

Valentin Rozman,unlv.dlpl.pravj.r. 



Drnovšek 
Odgovor na prihodnost. 

Zakaj kandidiram? 
K e r s p o š t u j e m v o l j o l j u d i - i n k e r s e m z b r a l k a r n e k a j i z k u š e n j . 

V e r j a m e m v p r i h o d n o s t S l o v e n i j e , v s o g l a s j e o s t r p n i d r u ž b i i n b o l j š e m ž i v l j e n j u . 

M o j a k a n d i d a t u r a j e o d g o v o r n a p r i h o d n o s t . 

www.drnovsek.si 

JANEZ LESJAK: KANDIDAT ZA ŽUPANA 
OBČINE GROSUPLJE 

Rodil se je leta 1950 v Grosupljem. 
Prve delovne izkušnje je pridobival 
v Turistični zvezi Slovenije. Leta 
1976 se je zaposlil v Štabu za 
Teritorialno obrambo občine 
Grosuplje, kjer je kot rezervni oficir 
pehote deloval na vseh področjih 
razvoja in usposabljanja. Kot 
dolgoletni poveljnik TO občine 
Grosuplje je leta 1989 končal 
poklicno kariero v TO in se zaposlil 
kot direktor podjetja Partner 
Grosuplje. V času osamosvajanja 
Slovenije je sodeloval pri 
organiziranju NZ manevrske 
strukture v občini Grosuplje, julija 
leta 1991 je v trenutku spopada z 
JLA - prevzel mesto poveljnika 5. 
pokrajinskega poveljstva TO 
ljubljanske pokrajine. Na tem 
položaju je vodil poveljstva in enote 
TO ljubljanske pokrajine vse do 
odhoda JLA iz Slovenije. Po končani 
osamosvojitvi se je povsem posvetil 
nalogam direktorja v podjetju. Za 
zasluge med osamosvajanjem 
Slovenije je prejel Častni znak RS, 
Priznanje generala Majstra III. in 
Znak manevrske strukture 1990. 

Na volitvah leta 1998 je bil izvoljen 
za župana občine Grosuplje, 
katerega naloge profesionalno in 
uspešno opravlja od tedaj. 

naslov: Partizanska c. 3, Grosuplje 
uradne ure: po 18. uri, vsak dan 
telefon: 01 78714 12 
e-mail: janež. lesjak@ss. net, 
http://www.grosuplje. lds.si 

"Naša občina ima velike razvojne potenciale. 
Prav gotovo jih lahko izkoristimo še bolje, če bomo le znali pravilno 

nadaljevati z začetimi nalogami!" 

Ker mi je blizu 
Grosuplje, 

sem za Lesjoka 

Z a k a j k a n d i d i r a t e z a ž u p a n a ? 

V prvem mandatu smo uspeli postaviti dobra in trdna izhodišča za 
hiter razvoj naše občine in začete projekte želim izpeljati do konca. 
Želim, da bi naši kraji dosegli raven razvitosti, ki nam glede na 
naravne in druge možnosti pripada. Vtem mandatu bomo morali 
nameniti še več časa predvsem razvoju družbenih dejavnosti (šolstva, 
vzgoje, športa, kulture in drugih), medtem ko mora gospodarski 
razvoj temeljiti na visoko razviti in ekološko čisti tehnologiji ter 
kakovostnih delovnih mestih. Želim, da bi naši kraji obdržali 
domačnost in bili prijetno prebivališče vsem, ki tukaj živimo. 
Sam od rojstva živim v teh krajih, poznam ljudi, razmere in možnosti, 
kijih nudi ta prostor. Nisem član nobene stranke in se zavzemam za 
strpne medosebne odnose. Trdno sem odločen, da naše kraje 
popeljem v razvito družbo v naše skupno zadovoljstvo. 

KAJ BOSTE NA/PREJ STORILI, KO BOSTE IZVOLJENI? 

Odločno bom nadaljeval z zastavljeno politiko razvoja in 
kakovostnega življenja v občini. Zgradili bomo podružnično OŠ Št. 
Jurij in tudi v naprej bodo imele prednost investicije v osnovno 
šolstvo, otroško varstvo in zdravstvo. Spodbujal bom izgradnjo in 
obnovo kanalizacijskega, cestnega in vodovodnega omrežja v občini. 
Dokončali bomo izgradnjo protipoplavnega zadrževalnika Veliki 
potok. 

V ČEM )E NAJVEČJA STRATEŠKA PREDNOST / PRILOŽNOST OBČINE 

GROSUPLJE v PRIHODNJIH ŠTIRIH LETIH? 

S svojim enkratnim, neokrnjenim okoljem in dobro cestno, železniško 
in telekomunikacijsko povezanostjo ima naša občina še veliko 
neizkoriščenih potencialov. Naravne, kulturne in druge zanimivosti 
nam omogočajo razvoj turizma, ki lahko postane ena od 
pomembnejših gospodarskih panog. Zaupanje v razvoj in prihodnost 
naše občine je vidno tudi iz želje vlagateljev po prostoru in delovnih 
mestih v naših krajih. 

ZAKAJ LDS IN ZLSD? 

Čeravno sem strankarsko neopredeljen, sem trdno prepričan, da 
lahko stranki LDS in ZLSD s svojo vizijo in razvojno politiko uspešno 
popeljeta našo državo na pot razvite evropske družbe. V času mojega 
županovanja sta mi s svojimi izvoljenimi predstavniki v občinskem 
svetu vedno stali ob strani in se • za razliko od drugih - nista skušali 
vmešavati v strokovno delo občine. 
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Kandidati in kandidatke Liberalne demokracije Slovenije 
za občinski svet občine Grosuplje . . . t . Kermi je blizu 

Grosuplje, sem za LDS 
i. Janez LESJAK, 1950 

župan občine Grosuplje 

kandidatzažupana občine Grosuplje 

4. Božidar GABRIJEL, 1944 

ravnatelj OŠ LA Grosuplje 

občinski svetnik 

7. Aleš MEDVED, 1974 

dipl. upravni organizator 

10. dr. Metka MENCIN-ČEPLAK, 1959 

doktorica družboslovnih znanosti 

13. Ana FABJAN, 1944 

učiteljica razrednega pouka, upokojenka 

16. RobertBARATAČ, 1971 

samostojni podjetnik 

19. Branko LAMPRET, 1949 
pravnik 

22. Jožef Nikolaj HRIBAR, 1946 
samostojni podjetnik 

2. dr. Miroslav KRANJC, 1968 

doktor elektrotehniških znanosti 

vodja svetniške skupine LDS 

5. Franc ŠTIBERNIK, 1943 

vodja komercialnega sektorja 

občinski svetnik 

8. Borut HROVATIN, 1935 

dipl. psiholog-pedagog, upokojenec 

11. Milan HOJČ, 1957 

samostojni podjetnik 

14. AvgustGRIL, 1936 

dipl. inž. agronomije, samostojni podjetnik 

17. Silva JAŠAR, 1957 

učiteljica predmetnega pouka 

20. Matej KOŠIR, 1971 

univ. dipl. politolog 

23. Lovrenc ČERNE, 1953 
ključavničar 

Blizu SIVO Si, pa ne le zato ker stanujemo blizu. Blizu SI710 si, ker 
imamo skupne želje in cilje. 

Naši kraji so v zadnjih štirih letih naredili velik korak naprej. Gospodarske in 
obrtne cone, nove stanovanjske soseske, sodobna osnovna šola Brinje, so 
le nekateri zunanji znaki hitrega razvoja naše skupnosti, ki jih lahko opazi 
vsak, ki ga pot prinese k nam. Vendar je to šele začetek. Nova delovna 
mesta, več kot 240 jih je nastalo v tem času, predstavljajo dober temelj za 
nadaljni razvoj. Paziti pa moramo le, da ne postanemo prehitro zadovoljni s 
sedanjimi ugodnimi trendi. 

V tem mandatnem obdobju smo zgradili (in v celoti plačali) novo OŠ Brinje s 
sodobno športno dvorano, ki zelo dobro služi svojemu namenu. Pričeli smo 
z gradnjo podružnične OŠ Št. Jurij. Naslednje so na vrsti podružnične šole v 
Žalni, Polici in Račni. V LDS podpiramo želje krajanov, da se ob gradnjah 
investira nekoliko več in da tedaj poskrbimo tudi za druge družbene potrebe 
(telovadnice, športna igrišča, oddelki vrtca). 

Cestno omrežje v občini je relativno veliko, vendar imamo, razen avtoceste, 
ki predstavlja glavno prometno žilo občine, največ prometnih problemov na 
cestah, ki so v državni tasti. Potrudili se bomo, da bomo z državo dosegli 
soglasje o hitrejšem urejanju teh pomembnih interesov vseh nas. 
Podpiramo tudi hitrejše in kvalitetnejše urejanje problemov povezanih z 
mirujočim prometom v večjih naseljih. 

S pripravo in sprejetjem zazidalnih načrtov za ureditev stanovanjskih naselij 
smo ustvarili pogoje za izgradnjo več sto novih stanovanjskih enot v občini. 
Nekaj jih je že zgrajenih, druge še bodo. Investitorji zaupajo strokovnemu in 
predanemu delu župana in občinskih služb. Pri tem nam najbolj grozi le 
visoka cena zazidalnih zemljišč ter počasnost države pri urejanju vodnih 
zadrževalnikov Suhi potok in Bičje, za katere smo sicer že pripravili vso 
potrebno dokumentacijo. 

Imamo novo, sodobno komunalno deponijo, ki bo našim krajem še vrsto let 
služila kot ekološko sprejemljiv in ekonomsko upravičen objekt. Sprejeli 
smo dokumente, ki bodo vnesli nekaj sprememb tudi v tradicionalne načine 
zbiranja, sortiranja in obračunavanja odstranjevanja odpadkov. Vemo, da 
bomo le z modrim vpeljevanjem sprememb lahko ohranili naše okolje čisto. 
To moramo storiti. Za naše zanamce! 

3. mag. Breda ŠKRJAMEC, 1960 

magistra umetnostne zgodovine 

občinska svetnica 

6. Jože INTIHAR, 1944 

dipl. inž. strojništva, podjetnik 

občinski svetnik 

9. Dejan VUGA, 1969 

informatik 

12. Boris LEG AN, 1975 

univ. dipl. inž. ekonomije 

15. MIlan GAČNIK, 1970 
samostojni podjetnik 

18. Ivan ŠTUCIN, 1947 

univ. dipl. sociolog, svetovalec 

21. Marta HROVATIN, 1936 
učiteljica predmetnega pouka, upokojenka 

24. PeterPOTOKAR, 1968 

univ. dipl. inž. kemije, tehnolog 

Zdravstveni dom smo deloma že posodobili. V naslednjem mandatu bomo 
poskrbeli še za njegovo nadaljnjo adaptacijo in razširitev. Zdravje in dobro 
počutje vseh nas nima cene. Knjižnica, ki nam je vsem vir znanja in okno v 
svet, deluje v neprimernih pogojih. Smo za razširitev njenih prostorskih 
zmožnosti ter za še nadaljnjo obogatitev programov, ki se v njej odvijajo. 

Še vedno se preveč naših najmlajših v varstvo vozi vsako jutro v Ljubljano 
ali k babici in dedku. Z ureditvijo bivše trgovine Vele, novim oddelkom vrtca 
v Št. Juriju in predvideno gradnjo vrtca v coni Sever bomo dodatno 
zmanjšali število le-teh (čeprav ima babičina kuhinja in dedkova skrb tudi 
svoje prednosti...). 

Svetniki in svetnice izvoljeni na listi Liberalne demokracije Slovenije, smo se 
že v dosedanjih mandatih obnašali kot vestni in odgovorni posamezniki in 
posameznice. Pri tem nismo sledili ozkim strankarskim interesom ampak 
smo vedno podprli tudi vse smiselne predloge naših kolegov iz drugih 
strank. V naših vrstah ni enoumja. Odločamo po svoji vesti in ne po 
navodilih drugih. Odločamo se po svojih lastnih izkušnjah in željah 
prebivalk in prebivalcev naše občine. 

V zadnjih letih smo skupaj z županom Janezom Lesjakom uspeli, kljub temu, 
da nismo imeli večine v občinskem svetu, storiti marsikaj. Veliko je še pred 
nami. Še več bomo lahko storili, če boste na novembrskih volitvah volili za 
nas in za našega kandidata za župana - janeža Lesjaka! 

Blizu smo Si, ker poznamo naše skupne probleme. Blizu S/770 S/, ker 
imamo skupne želje in cilje. 

Več o njih in o našem predvolilnem programu si lahko preberete tudi na 
naših spletnih straneh na naslovu wvvw.grosuplje.tds.si 

LDS 
L I B E R A L N A D E M O K R A C I J A S L O V E N I J E 
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Dr. France Arhar je v sredo, 16. oktobra 2002, tudi uradno vložil kandidaturo za predsedni

ka države. "Slovenija za človeka" je slogan, s katerim bo dr. France Arhar poskušal pre

pričati državljanke in državljane, da ga volijo na volitvah za predsednika države. 

In kdo je dr. Arhar? Večina Slovenk in Slovencev ga pozna kot "očeta tolarja", kot prvega 

guvernerja Banke Slovenije. France Arhar se je rodil v Ljubljani, 24. aprila 1948. Je srečno 

poročen in ima hčerko. Z družino živi v Cerknici, v hiši, ki jo je zgradil skupaj s svojim oče

tom. Dr. Arhar se vsak dan okoli šeste ure zjutraj, že dvanajst let, vozi sam v službo, v 

Ljubljano. 

"Sem preprost c/ove*/' 
prav/ zase k France M a r 

Gospod Arhar, zakaj ste se odločili kandidirati 
za predsednika države? 

Za sodelovanje na predsedniških volitvah sem 
se odločil po temeljitem premisleku in pogovorih z 
več ljudmi, kijih cenim in zaupam njihovem 
mnenju ter nasvetu. Sem namreč eden od ljudi, ki 
so gradili to državo. Prepričan sem, da sem si 
med svojim dosedanjim delom, tudi kot guverner 
Banke Slovenije, tudi pri bančnem osamosvajanju 
Slovenije in uveljavljanju tolarja, pridobil veliko 
izkušenj, ki bi jih kot predsednik republike lahko 
uporabil za uspešno predstavljanje in prihodnji 
razvoj Slovenije. Prepričan sem, da bi delo 
predsednika republike dobro opravljal. Znam 
pomirjati in združevati ljudi in nisem obremenjen 
s preteklostjo. 

Na čem boste gradili svojo predsedniško kam
panjo? Boste vanjo vključili tudi svojo družino In 
v kolikšni meri? 

V času kampanje bom svoje poglede in stališča 
volivkam in volivcem poskušal predstaviti na 
najrazličnejše načine - od osebnega stika, ki se 
mi zdi najpomembnejši, do vseh oblik medijskega 
sporočanja in komuniciranja. Mislim, da so 
najpomembnejša soočenja na televiziji in intervju
ji. Z soprogo sva se pogovarjala tudi o njenem 
sodelovanju v kampanji. V dogajanje se bo vključi
la po potrebi, vendar družine v predvolilne 
aktivnosti ne nameravam vključiti. 

Koliko denarnih sredstev boste namenili za 
volilno kampanjo? 

Delovali bomo v skladu z zakonom o volilni 
kampanji. Sicer pa bo kampanja finančno skrom
na, ostanek bomo namenili v dobrodelne 
namene. 

Seveda se ne moreva Izogniti tudi vprašanju 
Vzajemne. Pred meseci ste bili na lestvici Javnom-
nenjsklh raziskav zelo visoko, celo prvi, potem pa 
se Je zgodila afera Vzajemna. Nekateri trdijo, da 
Je šlo prt aferi Vzajemna za namerno politično 
provokacijo, s ciljem spraviti vas Iz Igre za 
predsednika države? Kako to komentirate? 

Obžalujem, da je do tega prišlo in morda je 
temu res tako, kot vi pravite. In če ne bi bilo pred
volilnega časa, tudi sam ne bi verjel v to, vendar 
zdaj je čas volitev. Deset let sem bil guverner 
Banke Slovenije in samo dvakrat sta me dva no
vinarja vprašala o višini moje plače. Ko sem jima 
povedal, nista verjela, ker je bila po nujnem 
mnenju prenizka. Nikoli nisem delal zaradi plače, 
zame plača nikoli ni bila prvo vprašanje. Sicer pa 
si plače ne vzamemo, ampak nam jo dajo. in ko 
sem prišel na Vzajemno, je bila moja plača nižja 
kot v Banki Slovenije, vendar sem jo sprejel, ker 
me zanimata delo in rezultati. 

Vseeno vztrajate pri kandidaturi? 
Seveda. V teh zadnjih dneh smo dobili toliko 

vzpodbudnih besed in pisem volivk in volivcev, 
dobili preko 6 0 0 0 podpisov, da je moja moralna 
zaveza, da kandidiram. In prepričan sem, da nam 
bo uspelo. 

Dr. France Arhar, srečno! 

ZA VREDNOTE. 
MSNICO, ODGOVORNOST, 
ZA USKLAJEN (N CELOVIT NAPREDEK 

N.Si 
Nova Slovenija 
Krščanska ljudska stranka 

NAJBOLJŠI KRUH DOMA SE PEČE 
V stranki N.Si-krščanski ljudski stranki izhajamo iz vrednot 

krščanskega etosa, slovenstva, ki temelji na poštenju, solidarnosti, 
predvsem pa na družini. Iz družine izhajamo, v družinah živimo, k 
družini se radi vračamo. Tu vsak najde zavetje in srečo, družina je 
najboljša kovačnica dobrih in srečnih ljudi. Vsak ima očeta in 
mater, ki sta nam darovala življenje. 

Življenje pa je največja dragocenost, neponovljivo in 
enkratno. V naših domovih so nam dragi starši dajali 
napotke za življenje. Dajali so nam nauke o tisoče dobrih 
rečeh, ki sestavljajo življenje in zaradi katerih je vredno živeti 
Gojili so nam narodno zavest, ki se mora začeti pri človeku, pri 

Glede na poznavanje razmer v občini Grosuplje nismo izdelali popolnoma nove
ga programa, ampak smo v Občinskem odboru Nove Slovenije Grosuplje pregledali 
plan investicij za obdobje 2 0 0 0 - 2 0 0 4 , ki ga je sprejel dosedanji občinski svet že na 
2 3 . seji v tem mandatnem obdobju, vendar pa se ni izvajal po tem programu. Ker 
je program sestavljen na osnovi predhodnih analiz, smo se v stranki N.Si odločili, 
da ga podpremo in z nekaterimi popravki vključimo kot program dela stranke v 
celoti. 

Poleg programa, ki je zajet v plan od 2000 do 2004, 
- pa bomo v stranki N.Si veliko pozornosti posvetili predvsem skrbi za predšolske 
ter šolske otroke ter našo odraščajočo mladino (študente), da se bodo lažje 
vključevali v domače gospodarske izzive ter evropske tokove in povezave. 
- Prednostno bomo podprli izgradnjo ceste in pločnikov na odseku Grosuplje -
Cikava - Šmarje-Sap. 
- Skrb za mlade družine, od otroškega varstva do podpore večjim družinam, do 
pomoči za preživetje. 
- Predvsem pa Je treba omogočit i mladim družinam pogoje, da se bodo odločale 
za večje število otrok, kajti edino to je pogoj za obstoj SLOVENSKEGA naroda. 
- Posebno skrb bomo posvetili starejšim, tako v samem Grosupljem kakor tudi 
na podeželju, da bo lepša in prijaznejša njihova jesen življenja. 
- Prav tako bomo posebno pozornost namenili pogojem za izboljšanje življenja 
invalidnim in bolnim ljudem ter podprli č im prejšnjo izgradnjo zdravstvenega 
doma. 
- Svoje moči bomo usmerili tudi v zaščito narave ter ostalega življenjskega oko
lja, saj je to edini pogoj za lepo in zdravo življenje, pa ne samo s podražitvami 
storitev, kakor se dogaja sedaj. 
- Program pa v celoti namenja veliko pozornosti tudi drugim področjem. 

Na vse zgoraj navedene izzive smo pripravljeni v celoti prevzeti odgovornost, na 
vas volivcih pa je, ali bomo imeli možnost prevzeti vse te izzive. 

Na listi stranke NOVA SLOVENIJA - krščanske ljudske stranke so svoja imena zas
tavili, mladi, sposobni ter odgovorni ljudje, z izkušnjami tako v gospodarstvu, kul
turi, podjetništvu... Omogočili pa smo tudi mlajšim, da bodo lahko svoja fakultetna 
znanja prenašali na vse nas, predvsem pa pokazali pot tudi ostalim njihovim vrst
nikom, da se bodo v bodoče lažje vključevali v take izzive dela. 

Pa prisrčno pozdravljeni! 
Srečamo se na volitvah, kajti le tako lahko s svojo prisotnostjo omogočite 

SLOVENIJI in OBČINI GROSUPLJE pot v lepšo prihodnost. 

NOVA SLOVENIJA - KRŠČANSKA LJUDSKA STRANKA, 00 GROSUPLJE 

1. 
MIHAEL 
KADUNC, 
1948, 
Mala vas -
samostojni 
podjetnik 

4. 
DRAGO 
ZAKRAJŠEK, 
1952, 
Velika Loka -
direktor 
Partner 
d.o.o. 

7. 
JOŽE 
KADUNC, 
1952, 
Grosuplje -
orodjar 

10. 
TINA 
STAREC, 
1983, 
Žalna -
študentka 

2. 
DR. PETER 
HOSTNIK, 
1960, 
Grosuplje -
docent, dr. 
vet. med. 

JANEZ 
KOZLEVČAR, 
1954, 
Podgorlca pri 
ŠtJurlJu -
lesarski 
tehnik, 
komercialist 

8. 
MOJCA 
ŠKODA, 
1975 
Mala Račna 

- absolventka 

njegovem mišljenju, pri obujanju in poglabljanju starih običajev. Ob 
skrbnih starših človek začne spoznavati življenje, njihovi nauki ti 
ostanejo v srcu kot dragocen zaklad, iz katerega sije želja po vsem 
dobrem. 

Zato je tudi na nas, da nosimo v sebi skrb in poštenje. Za našo 
ljubo SLOVENIJO. Zato ji za setev naše prihodnosti pripravimo 

pot v misli in srca vseh občanov. Ljubezen do resnice in le
pote ter ljubezen do naroda, kateremu pripadamo, je tista 
skrivna sila, ki nas vleče in kliče k dolžnosti, da jo skrbno 
negujemo. Torej: gojimo skrb do svojih otrok, staršev, okolja, 

v katerem živimo - vse za našo skupno domovino Slovenijo. 
Mihael Kadunc 

3. 
ANDREJA 
RAJH, 
1979, 
Grosuplje -
študentka 

6. 
JANEZ 
TOMAŽIN, 
1968, Veliki 
Vrh pri Šmar-
Ju-Sapu -
Inž. strojništ
va, vodja 
proizvodnje 

9. 
ANTON 
ZUPANČIČ, 
1948, 
Kožlevec -
prometnik, 
vlakovni 
odpravnik 

11. Anton Vlrant, 1955, Škocjan - tehnik, voznik 
12. Anton Obreza, 1947, Veliko Mlačevo - trgovec 
13. Jožef Polajžer, 1942, Veliki Vrh pri Šmarju-Sapu - ekonomski tehnik 
14. Franc Perme, 1932, Predole - upokojenec 
15. Amalla-JulIJa Slak, 1967, Šmarje-Sap - ekonomistka, vodja oddelka 
16. Janez Bergant, 1931, Tlake - gradbinec, upokojenec 
17. Viktor Mencln, 1942, Rožnik - voznik, upokojenec 
18. Janez Skublc, 1938, Grosuplje - upokojenec 
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Spoštovane volilke in volilci 
občine Grosuplje! 

V nedeljo, 10. novembra 2002, bomo 
znova odšli na volišča in izvolili župana 
občine Grosuplje in občinske svetnike 
Prav je, da se vnaprej pozanimamo, 
kakšni bodo naši novi svetniki, da se 
bomo znali pravilno odločati. V Slovenski 
ljudski stranki (SLS), Občinskem odboru 
Grosuplje, Vam predstavljamo program 
stranke in posameznike, ki so pripravljeni 
uresničevati ta program, seveda pod 
pogojem, da z veseljem oddate svoj glas 
listi Slovenske ljudske stranke. 
Ocenjujemo, da Vam ponujamo tisto, kar 
smo v tem trenutku sposobni ponuditi. Še 
prav posebej pa smo ponosni, da smo v 
dosedanjem delovanju občinskega sveta, 
svoj mandat končali s svetniki, s katerimi 
smo ga tudi začeli in naj bo to znak naše 
stabilnosti, medsebojnega zaupanja in 
zmožnosti poiskati dogovor znotraj svet
niške skupine. Svoje poglede na aktualni 
razvoj občine Grosuplje ne gradimo na 
demagogiji, pač na realni oceni stanja in 
tudi predlagamo rešitve za probleme, ki 
imajo realno podlago in možnost povezo
vanja vseh subjektov odločanja v skupno 
dobro občank in občanov. V programu 
izhajamo iz realnih možnosti ter svojih 
dosedanjih življenjskih in občinskih 
dosežkov in to, kar je potrebno storiti, tudi 
odločno zagovarjamo. 

Kdo pravzaprav smo? 
Slovensko ljudsko stranko smo 

ustanovili 15. 4. 2000 v Ljubljani in smo 
pravni nasledniki Slovenskih krščanskih 
demokratov in Slovenske ljudske 
stranke. 

Kakšni so programski temelji 
Slovenske ljudske stranke? 

Program Slovenske ljudske stranke 

sestoji: 
• iz ponosa in spoštovanja do Slovenije in 
slovenske tradicije na krščanskih 
temeljih, 
• iz korektnega medsebojnega spoštovan
ja in sodelovanja, 
• iz trdnosti, klenosti in dela, ki izhaja iz 
poštenja, pravičnosti, znanja in ustvarjal
nosti, 
• iz vrednot, kijih moderni čas poskuša 
zanemariti (domoljubje, čast, dana bese
da, pozitiven odnos do cerkve in 
duhovnikov...), 

• iz varstva okolja in smotrnega gospodar-
janja z naravnimi dobrinami, z zemljo, 
gozdovi, vodami in drugim narodnim 
bogastvom, 
• iz povezovanja Slovencev po svetu in nji
hovega vračanja v Slovenijo. 

f 

Programska 
usmeritev za 
delovanje stranke v 
občinskem svetu 
občine Grosuplje v 
mandatnem obdobju 
2002 - 2006: 

I. Nadaljevanje in povečevanje 
vlaganj v ljudi in objekte 
družbenih dejavnosti 

NA TEM PODROČJU SE 
ZAVZEMAMO IN PODPIRAMO: 
- nadaljevanje gradnje podružnične 
osnovne šole ŠUurij s telovadnico, , 
- temeljito prenovo zdravstvenega doma 
Grosuplje, 
- prizidek in adaptacijo k podružnični 
osnovni šoli Žalna, 
- pridobitev lokacij, zemljišč ter projektov 
za podružnični osnovni šoli Kopanj in 
Polica, 

- izpeljavo postopka za samostojno 
osnovno šolo v Šmarju-Sapu, 
- priprave za podelitev koncesije 
katoliškemu vrtcu in s tem razbremenitev 
proračuna, 
- nadaljevanje podeljevanja finančne 
pomoči ob rojstu otrok in postopno zviše
vanje le te, 
- zagotovitev dodatnih prostorov za 
knjižnico in glasbeno šolo Grosuplje, da bi 
tako omogočili višji standard storitev 
omenjenih ustanov, 
- urejanje in vzdrževanje športnih igrišč v 
občini ter vlaganje več denarja v orga
nizirane športne panoge, 

- ustanovitev mladinskega centra občine 
Grosuplje, da bi tako mladim 
posameznikom ali organiziranim 
skupinam omogočili strokovno podporo 
pri ustvarjalnem delu, 

- večnamenske prostore za kulturno 
dejavnost v brinjskem gradu in Turenčku, 
- sofinanciranje programov za starejše in 
- delovanje društev in drugih ljubiteljskih 
dejavnosti. 

Slovenska ljudska stranka stoji na trd
nem prepričanju, da je družina osnovna 
celica vsake družbe. Vsi opažamo, v kako 
hitrem življenjskem ritmu danes živimo. 
Zakonci, ki si ustvarijo družino, so zelo 
hitro postavljeni pred problem, kako ured
iti otroško varstvo. Da si zagotovijo življenj
sko eksistenco oziroma materialna sred
stva za človeka vredno življenje je v večini 
primerov nujno, da sta zaposlena tako 
oče kot mati. Tu pa smo pri problemu 
varstva otrok. Slovenska ljudska stranka 
pri tem zagovarja zasebno iniciativo. 
Zagovarjamo idejo o ustanovitvi zasebne
ga katoliškega vrtca, ki bi pridobil koncesi
jo za opravljanje dejavnosti. S tem bi 
bistveno razbremenili občinski proračun 
in omogočili, da bi se denar davkoplače
valcev porabil za druge nujno potrebne 

Slovenska ljudska stranka se je na te volitve resno in odgovorno pripravlja. Želimo si, da bi sprejeli in podprli program, ki ga 
imamo in ki ga ob vaši podpori želimo tudi izvajati, verjamemo, da smo z dosedanjim delom v Občinskem svetu občine Grosuplje 
delovali po najboljših močeh, s poštenostjo, odgovornostjo in odkrito besedo. Nismo stranka, ki bi obljubljala stvari, za katere že 
sedaj ve, da niso uresničljive, pač pa le tisto, kar je v mandatnem obdobju možno narediti. Ljudje smo siti obljub in lepih besed in 
potrebujemo ljudi dejanj in pokončne drže. Mnenja smo, da naslednji predlagani kandidati na listi SLS poudarjajo prav to: skrom
nost, a vendar odločnost, mladost, široke strokovne in splošne razgledanosti in predvsem ljudi dejanj, zato se na Vas obračamo z 
željo, da se volitev v nedeljo 10. novembra udeležite in podprete program SLS-a v občini Grosuplje. Hvala lepa. 

LISTA KANDIDATOV SLOVENSKE UUDSKE STRANKE ZA OBČINSKI SVET OBČINE GROSUPLJE: 
i. 
MATJAŽ 
TRONTEU, 
dipl. organi
zator dela • 
manager, 
vodja 
projektov 

4. 
PAVLE 
ŠTRUBEU, 
strojni 
tehnik, 
direktor 
Klimatizacije 
d.o.o. 

7. 
JOŽE 
SKUBIC, 
pravnik, 
samostojni 
referent, 
pevec pri 
ansamblu 
SLAPOVI 

10. 
ALOJZ 
KASTELIC, 
gradbeni 
tehnik, 
direktor 
GROGRAD 
d.o.o. 

2. 
ANTON 
PERME, 
avtomehanlk 
- kmetovalec 

5. 
DARKO 
STARC, 
strojni 
Inženir 
- uslužbenec 
na vele
poslaništvu 

8. 
IRENA 
KOGOVŠEK, 
dipl. 
logopedlnja, 
ravnateljica 
Osnovne šole 
Brinje 

3. 
JANEZ 
DOLINŠEK, 
avtomehanlk 
- kmetovalec 

6. 
SLAVKA 
POTOKAR, 
vzgojiteljica 

9. 
JOŽE 
ZRIMŠEK, 
magister 
elek
trotehnike, 
vodja 
projektov 

11. RUDOLF ROME, diplomirani Inženir agronomije, direktor ZOP-a 

12. ANDREJ ŠTRUS, študent 
13. VIKTOR ŠKUFCA, unlv. dipl. mat, računalniški programer 
14. TATJANA NOVUAN, kmetovalka, gospodinja 
15. MATEVŽ VIDIC, programer, poslovni Informatik 
16. JOŽE PODERŽAJ, strojni ključavničar, referent za požarno varnost 
17. JANEZ SVETEK, elektrolnštalater, samostojni podjetnik 
18. IVANKA RAKOVEC, kmetovalka, gospodinja 
19. DAMJAN ŠEME, upokojenec 
20. ANTON MEHLE, strojni tehnik, vodja montaže, 

21. JANEZ PODERŽAJ, varnostnik 
22. PETER SAJE, mizar 
23. RUDI MIŠMAŠ, grafičar, tiskar 
24. MATJAŽ ZORMAN, elektrotehnik telekomunikacij, operater na terenu 

KAKO PREPOZNATE STRANKO SLS? 
To smo tisti, ki se po najbol jš ih m o č e h zavzemamo za: 

* varnost držav l janov, 
* udejanjanje k rščansk ih vrednot v Javno delovanje, 

' p o š t e n gospodarski in pravni red, 
* to, da dana beseda velja, 

* več jo t e ž o delovanja krajevnih skupnosti, 
* duhovno in materialno vrednotenje 

s ta rševs tva In druž ine , 
* verodostojnost In kredlbilnost 

izvoljenih svetnikov, 
* zdravo okolje, 

* dvig držav l janske o s v e š č e n o s t i , 
* p o m o č pri organiziranju in delovanju 

o b č a n o v v civilni družb i . 

investicije. Podobnih vrtcev je v Sloveniji 
že kar veliko in povsod so zadovoljni tako 
starši, otroci kot tudi vzgojitelji. Vaš glas 
spoštovane volilke in volilci, je tudi glas za 
zasebni vrtec v občini Grosuplje. 

VRAČANJE SLOVENCEV PO SVETU 
V DOMOVINO 

Po svetu živijo številne slovenske 
družine in tudi iz naše občine jih je med 
njimi kar lepo število. Zaradi mnogoterih 
razlogov se želijo vrniti v Slovenijo in s svo
jim znanjem in izkušnjami sooblikovati 
družbo. Slovenska ljudska stranka v obči
ni Grosuplje podpira projekte, s katerimi 
se družine ali posamezniki, ki se želijo 
vrniti v našo občino, v resnici tudi vrnejo 
in SLS jih pri tem podpira. 

ŠE PRAV POSEBEJ ŽELIMO 
IZPOSTAVITI PODROČJE KULTURE 
IN TURIZMA 

Gre za dve področji, ki sobivata v 
okolju, se dopolnjujeta in z roko v roki 
sledita razvoju. 

V zadnjem obdobju se je izredno 
povečal turistični potencial občine 
Grosuplje: 
- Županova jama, 
- Boštanj, 
- Tabor nad Cerovim, 
- Radensko polje, 
- Ameološka pot na Magdalenski gori, 
- Adamičevina, 
- Turenček v Šmarju-Sapu, 
- in drugo. 

Slovenska ljudska stranka ocenjuje, 
da je na tem področju možno še veliko 
postoriti in v strategijo razvoja turizma in 
kulture privabiti tudi zasebni kapital. 
Številne urejene prostorske možnosti so 
nam na voljo. Vanje je potrebno vnesti 
vsebino in programe in naša stranka ima 
vsebino in programe. Med drugim bi 
potrebovali lepo urejeno poročno dvora
no, bodisi na Cerovem ali v Turenčku, 
morda tudi drugje. Zavzemamo se, da na 
nivoju občine za področje turizma in kul-

ture ustanovimo Zavod za kulturo in tur
izem, ki bo imel nalogo, da sistematično 
skrbi za izvajanje strategije na področju 
turizma in kulture. Prepričani smo, da je 
omenjeno področje še povsem neizko
riščeno in da je turističnim in kulturnim 
zanesenjakom potrebno dati več 
možnosti za ustvarjanje in nameniti tudi 
več denarja. 

II. Pospeševanje razvoja gospo
darstva in vlaganje v stavbna 
zemljišča 
TRDNO IN MOČNO GOSPODARSTVO 
POMENI MOČNO DRŽAVO IN NA 
LOKALNI RAVNI JE ENAKO. 

Na področju gospodarstva, drobnega 
gospodarstva oz. samostojnega podjet
ništva nameravamo še naprej podpirati 
kreditiranje malega gospodarstva, sub
vencionirati tržne, izobraževane, 
tehnološke in druge programe občinskih 
podjetij in samostojnih podjetnikov. 
Želimo, da bi v občini zagotovili dodatne 
gospodarske cone. Gre za parcelacije in 
opremljanje stavbnih zemljišč, ki bi zago
tavljala med drugim tudi domačim podjet
jem možnost zaposlovanja domače 
delovne sile in ne tako, kot je sedaj, ko se 
mnogo podjetij preseli v Grosuplje na 
ugodne lokacije, vendar pa se v teh pod
jetjih praviloma ne zaposlujejo občanke in 
občani občine Grosuplje. Potrebno bo 
veliko znanja, dodatnega znanja, da bodo 
gospodarske družbe sposobne uspešno 
gospodariti v novih spremenjenih gospo
darskih pogojih. Ali bodo podjetniki 
pripravljeni in pravilno poučeni, da bodo 
sposobni pravilnih poslovnih odločitev in 
ne bodo ravnali stihijsko? Če imaš potreb
no znanje, so vse težave lažje rešljive, 
zato v Slovenski ljudski stranki tako 
poudarjamo potrebo po znanju in dodat
nem izobraževanju, kar je eden od prvih 
pogojev. Postopoma se je začelo delo na 
lokalnem pospeševalnem centru, kar pa 

po našem mnenju gre prepočasi in ga je 
potrebno čim preje spraviti v življenjsko 
funkcijo, saj naj bi preko LPC bila odlična 
možnost povezovanja samostojnih podjet 
nikov in podjetnikov z Ministrstvom za 
drobno gospodarstvo in z ostalimi in s 
tem tudi možnost po sodelovanju na 
natečajih, kijih razpisujejo državni organi. 

III. Razvoj podeželja 
SLS zagovarja celovit razvoj podeželja, 

ki obsega obdelovanje zemlje, razvoj 
dopolnilnih dejavnosti na vasi - zlasti 
podeželskega turizma, omogočanje 
zazidljivosti v vseh večjih naseljih občine, 
spodbujanje predelave kmetijskih 
pridelkov in lesa, trženje proizvodov in 
storitev, ki prihajajo s podeželja, varovanje 
narave, združevanje zemljiških parcel in 
vzajemna raba prostora vseh, ki pridejo 
na podeželje. 

IV. Vlaganje v urejanje Občnine 
Grosuplje na področju komu
nalne infrastrukture 
SLS ZAGOVARJA INVESTICIJE V: 
• nove tržnice, več otroških igrišč, 
• preplastitev lokalnih cest, izgradnjo 
pločnikov, parkirišč, javnih razsvetljav, 
prometnih in neprometnih znakov, avta 
busnih postajališč in dokončno ureditev 
pokopališča v Grosupljem 
- zamenjavo salonitnih vodovodnih cevi, 
- izgradnjo vodovodov in črpalnih vrtin, 

nadaljevanje izgradenj kanalizacij, 
zagotavljanju možnosti cenejših gradenj 

družinskih hiš predvsem za mlade 
družine, 
- dokončanje telefonije na podeželju in 
širitev kabelsko-komunikacijskega 
omrežja, 

- sofinanciranje urejanja vaških centrov, 
pokopališč, mrliških vežic. 

Slovenska ljudska stranka 
Občinski odbor Grosuplje 
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Politika je prostor, kjer se kreše jo mnenja in sprejemajo o d l o č i t v e o tem, 
kako bomo vsi skupaj ž ive l i . V o d l o č a n j e o n a š e m ž iv l jen ju je potrebno 
pritegniti ljudi z o b č u t k o m za skupnost. P o k a ž i m o , da ž i v imo v Sloveniji 
ljudje, ki lahko veliko prispevamo svetu ter da smo lahko samozavestni, 
ker znamo tudi dajati in ne le sprejemati. Kot predsednica d r ž a v e bom 
ljudem prisluhnila in delovala povezovalno. Svojo vlogo vidim v dajanju 
m o ž n o s t i pobude vsem. Vabim vas, da se mi na volitvah predsednice 
slovenske d r ž a v e p r id ruž i te . 

Iskrena hvala za v a š o podporo. Na svidenje na volitvah. 

dr. Manca Koš i r , univerzitetna profesorica in publicistka: 

» J a z sem ZA: za medsebojno razumevanje, za s o č u t j e , za javno dobro, 
za ohranitev naravne in kulturne d e d i š č i n e . ZA ž iv l jen je , ki je lepo. 
Zato sem ZA Barbaro B r e z i g a r . « 

mag. Rudi Š e l i g o , pisatelj: 
» B a r b a r o Brezigar sta v vladi leta 2000 kot ministrico odlikovali njena 
dosledna d r ž a v o t v o r n a d r ž a in dosledno zavzemanje za s p o š t o v a n j e 
zakonov v interesu na jš i rš ih slojev d r ž a v l j a n o v . « 

Nlko Bevk, direktor Iskraemeco d. d. Kranj: 

» P o g o j za u s p e š n o gospodarstvo je dobro d e l u j o č a pravna d r ž a v a . 
Prav to je bil vedno cilj, za katerega si je gospa Barbara Brezigar 
prizadevala z vsem svojim strokovnim znanjem in osebnimi k v a l i t e t a m i . « 

Marta Zore, glasbenica In pevka: 

» P o l e g tega, da Barbara Brezigar nima nobene od tistih pomanjkljivosti, ki 
me pri ostalih kandidatih najbolj motijo, ima tudi pomembno prednost - to, 
da je ženska! Zanjo bi glasovala ne glede na to, katera stranka bi jo kandidirala.« 

Sebastjan C i m i r o t i č , n o g o m e t a š slovenske reprezentance: 
» M e n i m , da so trenutne razmere dozorele, da enega od vodilnih po l i t i čn ih 
p o l o ž a j e v zasede ž e n s k a . Š e posebej zato, ker t a k š n o ž e n s k o imamo. 
Konec koncev politika ni le igra m o š k i h . « 

mag. Branko S e n e g a č n i k , pesnik: 
» K u l t u r e ni brez etike in etike ni brez p r a v i č n o s t i , p r a v i č n o s t pa se 
dokazuje z dejanji. Zato bo šel moj glas Barbari B r e z i g a r . « 

T 
DR. PETER 
V E R L I C 

Spoštovane volilke, spoštovani volilci! 
Pred nami so volitve, na katerih se bomo ponovno odločali o tem, komu zaupati reševanje ključnih vprašanj, ki zadevajo naš 
domači kraj, vprašanj, ki vplivajo na vsakogar od nas. Odločali se bomo o tem, kako bomo živeli jutri, kakšne cene vrtcev 
bomo plačevali, koliko nas bo stala občinska uprava, kako nam bo občina kot mladi družini pomagala do stanovanja, kako bo 
poskrbljeno za nas, ko bomo ostareli, kakšna bo občinska politika do malih in srednjih podjetnikov. Na lokalnih volitvah bomo 
odločali o vsem tem in še marsičem drugem, kar vpliva na kvaliteto našega življenja. 

Naša občina ima enkratne razvojne možnosti in priložnosti, za uspeh pa potrebuje vizijo razvoja na vseh področjih delovanja 
lokalne skupnosti: na področju družbenih dejavnosti, komunalne infrastrukture in gospodarskega razvoja. Kot župan si bom 
prizadeval, da bomo skupaj zgradili vsem občanom prijazno občino. Prizadeval si bom za uravnotežene razvojne programe, ki 
bodo omogočili enakomeren in trajnostno naravnan razvoj celotne občine. 

Dejstvo, da mojo kandidaturo podpirajo kar tri politične stranke (SDS, N.Si in SLS), mi daje zagotovilo, da bom tudi kot župan 
imel v občinskem svetu dovolj podpore za uresničitev bodoče vizije razvoja naše občine. Seveda pa bom tako kot do sedaj 
vedno prisluhnil vsem (četudi drugačnim) mnenjem ter poskušal poiskati rešitev, ki bo ustrezala kar največjemu krogu prebi
valcev. 

Dobro se zavedam dejstva, da niso občani tu zaradi župana ali občine temveč ravno obratno, župan in občinska uprava so ust
varjeni zaradi občanov in dolžni so prisluhniti željam in problemom občanov v kar največji možni meri. 

Kot župan si bom prizadeval, da bo občina postala kraj, vedno odprt za reševanje stisk in problemov naših občank in občanov. 

Občina Grosuplje je naš skupni dom. Potrebuje pa dobrega gospodarja z občutkom za vse in za vsakega posebej. Kot župan 
občine Grosuplje bom ljudem prisluhnil in deloval povezovalno. Vsaka pobuda bo dobrodošla. 

Želim si biti župan vseh ne glede na njihova morebitna prepričanja in nazore, kajti prepričan sem, da lahko prav vsak od nas 
nekaj doprinese k večji kvaliteti sobivanja. 

ZA PRIJAZNO GROSUPLJE potrebujem Vašo podporo na volitvah. 

Že vnaprej iskrena hvala! dr. Peter Verlič 

Moj življenjepis 
Rodil sem se v Ljubljani, kjer sem tudi 

preživel mladost. Oče je bil knjigovez, 
mama strojepiska. Stanovali smo v 
skromnem podstrešnem stanovanju, 
vendar je bilo naše družinsko življenje 
lepo in duhovno bogato. Po diplomi na 
gradbeni fakulteti v Ljubljani sem skoraj 
vas čas delal na Prometnem inštitutu v 

njp , 

Ljubljani, kjer sem se ukvarjal z razvo
jem in strategijo slovenskih železnic. Od 
1993. do 1998. leta sem bil direktor 
inštituta. Vtem obdobju sem naredil tudi 
magisterij, letos pa doktorat, sicer pa 
sem se precej ukvarjal z mednarodnimi 
projekti prometne politike. V letu 2 0 0 0 
sem bil v Vladi dr. Andreja Bajuka ime
novan na mesto državnega sekretarja za 
področje prometne politike in mednarod

nih odnosov na Ministrstvu za promet. 
Sedaj sem zaposlen na Slovenskih 
železnicah. Osem let tudi predavam na 
Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo v 
Ljubljani in na Fakulteti za pomorstvo in 
promet v Portorožu. Rad delam s štu
denti in občutek imam, da so zadovoljni. 
V "prostem času" imam še dodatno 
odgovornost sem sodni izvedenec za 
raziskavo vzrokov prometnih nezgod. 

Pred skoraj deset le t jem s e m se 
iz L jubl jane, kjer s e m rojen, oženi l 
v T lake in posta l Bo janškov "ta 
m l a d i " . S soprogo Barbaro sva si v 
T l a k a h u r e d i l a d o m . Imava 
A n d r a ž a , s t a r e g a s e d e m let, in 
A l jaža , ki je s tar 5 let. Tu s e m 
d o m a in m i s l i m , da lahko vsak kaj 
naredi tudi za s k u p n o s t , v kateri 
ž i v imo , vsak pač na svoj n a č i n . 

Z a r a d i p r o g r a m s k e u s t r e z n o s t i 
s e m iz istega raz loga pred št i r imi 
leti kand id i ra l na listi S D S in bil 
izvoljen v obč insk i svet. M i s l i m , d a 
imajo vs i , ki se z a n i m a j o za okol je , 
kjer imajo d o m in d r u ž i n o , pred
nost pred o n i m i , ki so s e na svoje 
staro okol je še preveč navadi l i in 
zato m a r s i k a t e r e možnos t i več ne 
vidijo, niti je ne išče jo . 

<—^̂ ff 

http://www.barbarabrezigar.info


SDS 
USTA KANDIDATOV ZA OBČINSKE SVETNIKE 

S p o š t o v a n e vol i lke, 

s p o š t o v a n i vo l i l c i , 
pred nami so volitve, na katerih bomo ponovno odločali, komu zaupati 
reševanje ključnih vprašanj, ki zadevajo naš domači kraj in s tem tudi 
vsakogar med nami. Odločali bomo o tem, kako bomo živeli jutri, 
kakšne cene vrtcev bomo plačevali, koliko nas bo stala občinska upra
va, kako bo občina mladi družini pomagala do stanovanja, kako bo 
poskrbljeno za nas, ko bomo ostareli, kakšna bo občinska politika do 
malih in srednjih podjetnikov. Na lokalnih volitvah bomo odločali o 
vsem tem in še marsičem drugem, kar vpliva na kvaliteto našega živ
ljenja. Ljudje, ki jim boste zaupali svoj glas, bodo odločali o teh 
vprašanjih v vašem imenu. 

Ko se boste odločali, katerim kandidatom za župana in občinske 
svetnike zaupati svoj glas, se vprašajte, ali so tisti, ki danes krojijo 
podobo vašega kraja, v preteklih štirih letih omogočili njegov razvoj in 
boljše življenjske pogoje za vse občane ali pa so ostali zgolj pri 
obljubah. Kajti to, kar šteje, so dejanja ne le besede. 

K a k š e n j e b i l o d n o s d o s o č l o v e k a ? 

1. 
DR. PETER 
VERLIČ, 
1962, 
TLAKE, 
DOKTOR 
ZNANOSTI, 
VODJA PRO
JEKTA 

4. 
DR. JANEZ 
MERVIČ, 
1941 
GROSUPLJE, 
DR. 
MEDICINE, 
DIREKTOR 
ZD 

7. 
MARTIN 
TOMAŽIN, 
1967, 
ROŽNIK, 
ELEKTRIKAR-
ENERGETIK, 
SAMOSTOJNI 
PODJETNIK 

10. 
DRAGO 
ANDROČEC, 
1949, 
POLICA, 
KOVINAR, 
VODJA 
SKLADIŠČA 

Vsak clivek je i i j p i e i k i t j š i ! 
V Socialdemokratski stranki Slovenije se zavedamo, da ni nihče pomembnejši od ostalih ljudi 

Vsak človek je za nas najpomembnejši! 

www.sds.si Ko voliš zase! 

Socialdemokrati verjamemo, da bo naša občina uspešna takrat, ko bomo imeli vsi občani enake 
možnosti ne glede na politično, versko ali kakšno drugačno prepričanje. Za nas je vsak človek pomemben, 
kajti prepričani smo, da prav vsak od nas lahko doprinese k razvoju naše občine. 

Socilademokrati se bomo trudili v naši občini ustvariti pogoje, ob katerih bomo imeli možnost soustvarjati 
bodočo politiko in podobo kraja ter občine. Prepričani smo, da bomo vsi skupaj uspeli. 
Kot prednostne naloge vidimo: 
- izgradnjo novega zdravstvenega doma, 
- nadaljevanje vlaganj v podružnične šole, 
- ureditev sodobne knjižnice, 
- modernizacijo in vzdrževanje lokalnih cest ter proučitev možnosti izgradnje grosupeljske mestne 
obvoznice, 
- izboljšanje prometne varnosti s pripravo celovitega programa izgradnje pločnikov, zavarovanja nevarnih 
železniških prehodov in ureditve postajališč, 
- pospešitev izgradnje kanalizacijskega in vodovodnega omrežja v občini, 
- pospešitev menjave zdravju nevarnih azbestnih vodovodnih cevi. 

Hkrati se bomo zavzemali za spodbujanje takšnega gospodarskega razvoja ter pomoči malim in srednjim 
podjetjem, ki bo omogočal večje možnosti zaposlovanja. 

Kmetijstvo bomo razvijali s pomočjo spodbujevalne politike pomoči družinskim kmetijam in s pomočjo 
programov dopolnilnih dejavnosti v kmetijstvu. 

Veliko pozornost nameravamo nameniti tudi reševanju stanovanjskih problemov mladih družin. 

K o v o l i š t a S D S , v o l i š z a s o ! 

2. 
BOŽO 
PREDALIČ, 
1957, 
GROSUPUE, 
DIPL.ING. 
AGR.INHORT., 
DIREKTOR 
PODJETJA 

S. 
LOJZE 
VERBAJS, 
1961, 
ČUŠPERK, 
SLIKO 
PLESKAR 

8. 
MIHAEL 
HOČEVAR, 
1981, 
TLAKE, 
EKONOM.-
KOMERCIAL-
Nl TEHNIK, 
ŠTUDENT 

DUŠAN 
HOČEVAR, 
1975, 
TLAKE, 
DIPL.VARNO 
STNI INŽ., 
VARNOSTNI 
INŽENIR 

6. 
JANEZ 
PINTAR, 
1967, 
ŠMARJE-SAP, 
PROESOR 
FIZIKE 

9. 
UUBOMIR 
ANDREJAK, 
1951, 
GROSUPUE, 
RAČUNALNI 
ČAR 

11. MARJAN PERME, 1945, GROSUPUE, VIŠJI UPRAVNI DELAVEC, KOORDINATOR 

12. MARINKA REBOU, PONOVA VAS, ŠTUDENTKA 

13. JANKO SKUBIC, 1948 PLEŠIVICA, KUUČAVNIČAR, HIŠNIK 

14. ROK KOKAU, 1980, PRAPROĆE, VRTNAR, VODJA VRTNARIJE 

15. GREGOR PODRŽAJ, 1970, PEROVO, STROJNI TEHNIK, DIREKTOR PODJETJA 

16. VERA ŠPAROVEC, 1959, GROSUPUE, VZGOJTTEUICA, POMOČ.RAVNATEUA 

17. MILAN UUBIČ, 1952, GROSUPUE, GRADBENI TEHNIK, PODJETNIK 

18. DANIJEL ČAKŠ, 1947, ŠMARJE-SAP, DIPLPSIHOLOG, UREDNIK ODDAJE NA TV 

19. VINCENCIJ LIKOVIČ, 1939, GROSUPUE, EKONOMIST, UPOKOJENEC 

20. ANDREJ KOCMAN, 1967, GROSUPUE, GRAFIČAR TISKAR, DIREKTOR PODJETJA 

21. SILVESTER FORTUNA, 1965, CIKAVA, STROJNI TEHNIK, GOSTINEC 

22. JOŽE PERME, 1967, GORNJI ROGATEC, STROJ. KUUČ., VZDRŽEVALEC 

23. STANISLAVA AHLIN, 1930, GROSUPUE, KMETICA, UPOKOJENKA 

24. 
JANEZ 
JANŠA, 
1958, 
GROSUPUE, 
DIPL.OBRAM 
BOSLOVEC, 
POSLANEC 
DZ 
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DA SE SLIŠI 

TVOJ GLAS! 

Združena lista socialnih demokratov zna prisluhniti 
vsakemu. 
V državnem prostoru je koalicijska stranka, iz njenih 
vrst izhajajo pomembni ljudje: notranji minister dr. 
Rado Bohinc, minister za delo, družino in socialne 
zadeve dr. Vlado Dimovski in kulturna ministrica 
Andreja Rihter. 

Z D R U Ž E N A L I S T A 

socialnih demokratov 
w w w . z l s d . s i 

Družina, sociala, kultura so področja, 
ki si tudi v Grosupljem zaslužijo več pozornosti. 
Združena lista socialnih demokratov ve, da mladim v današnjih razmerah ni lahko. Povprečen osebni dohodek je le komaj dovolj 

za zagotovitev osnovnih dobrin. Med njih sodi tudi stanovanje. Najemnine so vse višje, stanovanja, tudi zaradi bližine Ljubljane, 

predraga. 

Možna rešitev: gradnja neprofitnih stanovanj. 

Združena lista ve, da vsako leto brez prostora v vrtcu ostane za 2 do 3 oddelke otrok. 

Nujna je zagotovitev prostorov za otroško varstvo. 

Združena lista socialnih demokratov ve, da je za invalide in starejše ljudi v Grosupljem preslabo poskrbljeno. Pomembne javne 

ustanove so za njih težko dostopne, bivanje v domu starejših občanov predrago. 

Rešitev: intenzivnejša in bolj kvalitetna pomoč na domu. 

Združena lista se zaveda tudi slabe prometne varnosti v občini. Premalo prometa že nekaj časa ni več zadosten razlog za ureditev 

križišč in red v prometu. 

Rešitev: semaforizacija. 

Največja prednost naše občine pa so ljudje in njihove sposobnosti. Znanje in ustvarjalnost sta najpomembnejši strateški surovini. 

Pomembno je, da ostaneta tukaj, saj ju potrebujemo za razvoj gospodarstva in celotne družbe. 

Pridobili bi nova delovna mesta, na delo v druge kraje se ne bi bilo treba voziti. 

Poleg znanja in ustvarjalnosti pa je treba za razvoj podjetništva in obrti zagotoviti še nekatere druge pogoje. 

Združena lista socialnih demokratov se zaveda tudi usode Županove jame in objekta ob njej. Temu vrhunskemu naravnemu 

spomeniku je treba vrniti nekdanji ugled. 

Rešitev: nova upravljalka - občina s sposobnimi ljudmi in nenazadnje - denarjem. 

Združena lista socialnih demokratov ve tudi to, da Grosupeljčani nujno potrebujejo ustrezno knjižnico, kulturno in kino dvorano. 

Naj se sliši vaš glas. 
Združena lista socialnih demokratov mu bo prisluhnila. 

Združena Usta socialnih demokratov 
Občinski odbor Grosuplje 

http://www.zlsd.si


Neodvisni kandidat 

za ž u p a n a 

o b č i n e 

Grosupl je 

I R K O 

L I P A R 
Boril se bom za blagostanje občanov! 

PROGRAM: 
1. Povečanje denarne pomoči socialno ogroženim osebam in druž inam. 
2. Takojšnjo uvedbo brezplačnih učbenikov v osnovne šole. 
3 . Povečanje dotacij občine za vrtce in za dom starejših občanov. 
4. Nujno zmanjšanje brezposelnosti v občini Grosuplje. 
5. Odpreti nova delovna mesta v gospodarstvu. 
6. Omogočit i kmetom lastno ekološko proizvodnjo hrane na kmeti jah. 
7. Pospešiti razvoj kmečkega turizma in v zvezi s tem poenostaviti postopek za pridobitev 
gradbenega dovoljenja. 
8. Obnovitev že obstoječe industrije. 
9 . Ublažitev davčne politike do obrtnikov. 
10. Ostalo po f inančni zmogljivosti občine. 

Vsem volilcem, ki se boste odločili, da mi podarite svoj glas na volitvah za župana, 
vam zagotavljam, da bom ta program osebno nadzoroval in se zavzemal za njegovo rea
lizacijo. 

Spoštovani volilci, hvala za vaš glas! Lipar Mirko 

I z b e r i m o m o d r e g a č l o v e k a z a 
p r e d s e d n i k a S l o v e n i j e - d r . 

F R A N C E T A B U Č A R J A 
prvega predsednikaslovenskega parlamenta neodvisneSIcvenije, 

tvorca in pisca slovenske ustave. 

Dr. FranceBučar je edini kandidatza predsednikanašedržave, ki je eksplicitnoizjav-

i I, da je skrb za čisto okolje bistvenega pomena za našo Slovenijo. Zato smo ga kot 

neodvisnega kandidata podprli tudi v Zeleni Alternativi Slovenije; sam pa nam je 

zagotovil, da se bo zavzemal za ustrezno podporo okoljevarstveni politiki. 

Dr. France Bučar: rojen: 2.februar.1923 v Bohinjski 

Bistrici, poročen, oče treh otrok 

Izobrazba: pravna fakulteta v Ljubljani, doktorat 

znanosti iz pravnih in družbenih ved, izpopolnjevanje v 

ZDA (Eisenhovver exch.Fellowships) 

Poklicna pot: pravnik v različnih vladnih upravnih 

službah, od leta 1964 profesor za javno upravo do leta 

1978, ko je bil odstranjen iz univerze po odločitvi CK 

KPS zaradi "pomanjkanja moralno-političnih kvalitet" -

nato deloval kot politični disident in bil leta 1990 izvol

jen v prvi neodvisni demokratični parlament Slovenije 

kot njegov predsednik - v tej funkciji deloval tudi kot 

predsednik komisije za pripravo nove slovenske ustave, 

f Avtor vrste knjižnih del s strokovnega področja javne 

uprave in organizacijskih ved, ter številnih publikacij s političnega področja. Profesor 

Bučar je prepričan humanist in kristjan, življenjsko klen, mladosten, trden in vztrajen 

v čisto fizičnempomenu besede. Življenje ga je postavljalo pred številne usodne 

odločitve, v katerih se je vselej ravnal po svojem etičnem preudarku in ostajal 

pokončna samostojna osebnost. Čeprav zadnja leta ni več aktivno sodeloval v 

strankarski politiki, je bil kot voditelj slovenskega panevropskega gibanja ves čas ena 

najodmevnejših javnih osebnosti v slovenskem 

političnem prostoru. 

Skupaj izberimo pravega č loveka 

u m u 

ALI G R O S U P L J E 

POTREBUJE 
J e v n a š i o b č i n i r e s v s e 

Č I S T O ? 
v o k o l j u i n p o l i t i k i 

R E S N E 
V " 1 

foto T Ih.>,i,h Pinter 

OKOLJEVARSTVENIKOV 
I v o F r b e ž a r Rojen 30.9.1949, v Šmarju-Sapu; ustanovitelj stranke "ZA"; 

pesnik, pisatelj, urednik; član Društva slov. pisateljev in slov. centra PEN; 
1989 -1994 član predsedstva občine Grosuplje in predsednik DPZ; 

1994 -1998 svetnik občine Grosuplje in predsednik odbora za okolje; 
zavzemal se bom za boljšo kvalitetnejše življenje občanov Grosupljega 
za zamenjavo azbestnih cevi - za manjše ali strogo namensko usmerjene 

občinske davke - za soodločanje pri izrabi prostora in odločitevah na področju 
varstva okolja, kulture, sociale, šolstva in zdravstva...! ^ _ 

r PA 

O Z R I S E O K R O G S E B E ! 
• i B O S D O 

B I L O D G O - j 

R a d i b i TE s p o m n i l i : V d o 

s e d a n j e m m a n d a t u n a s v 

o b č i n s k e m s v e t u n i b i l o z r a v e n 

I 
V O R 

D a m j a n S k u b i c Rojen i2.ll.i965, po izobrazbi strojni tehnik, 
od leta 87 se že ukvarjam z ekološkim problemi in zakonodajo, 

zavzemal se bom, da umazana industrija ne pride v našo obč ino -
da se zbriše kljukaste križe v Grosupljem - da manjšina dobi svojega 

predstavnika v občini . Poskrbel bom, da postane Radensko polje krajinski park! 

K a j p a k u l t u r a , š o l s t v o , 

s o c i a l a , z d r a v s t v o . . . . ZATO N I BIL REŠEN NOBEN Zl 
OKOLJSKI PROBLEM *7j\ 
D r u g e s t r a n k e v e l i k o g o v o r i j o p a n i č n e n a r e d i j o . p̂l̂ m̂ ^ 

P o s k r b i t e , d a b o m o s o o d l o č a l i v s v e m . Z E L E N A A L T E R N A T I V A 

Z A T O G L A S U J T E Z A Z E L E N O A L T E R N A T I V O IN Z E L E N E ! 

http://i2.ll.i965


N E K A J O U P O R A B I L E S A V P R E T E K L O S T I I I . 

Košare (v našem narečju korbe) so pozimipletli gospodarji na mnogih kmetijah. 
Košare na fotografiji jeizdelal Franc Hotko iz Vel. Mlačevega. 

KOLARSTVO (BOBNARSTVO) 
Kolarstvo je bilo zelo povezano s 

kovaštvom. Ogrodja za vozove, vozičke, 
sani , šajtrge, kule. pluge, brane in druge 
naprave so izdelovali največkrat iz jese-
novega. pa tudi iz bukovega, gabrovega in 
brestovega lesa. Les za platišča so nabi
rali že naravno krivo raščen. ki je tako 
dalj časa zdržal. Špice so bile različno 
razporejene - od štirih na križ postav
ljenih pri manjših kolesih (kariolah, 
samokolnicah...), pa nato na šest, osem 
in deset špic. Večja kolesa pri nekaterih 
poštnih kočijah in drugih prevoznih sred
stvih pa so imela tudi več špic. 

Pred drugo svetovno vojno so bili 
vozovi v marsikaterem gospodarstvu 

več inoma le leseni . Pozneje so jih 
"obtežili" z okovjem in pušami v pestih -
šteklači. Tisti z železnimi osmi so bili 
imenovani akserji. Večji vozovi so bili 
tajselni, pri nas še posebej poznani z 
imenom parizar, ki so imeli zavoro 
spredaj in zadaj. Kmečkemu - kranjske
mu vozu so običajno na ročice obesili 
lojtre. Tako je postal lojtrnik. Med lojtra-
ma je bila vzdolžna deska. Če so mu dali 
kovnice, so nanj nalagali gnoj, ali pa 
razne poljske pridelke (repo. korenje...). 

Kolarji so izdelovali tudi sani, kule in 
druga prevozna sredstva. 

SODARSTVO IN DOGARSTVO 
Posamezniki , ki so bili bolj vešči v 

obdelavi lesa. so se po zgledu sosednjih 
Ribničanov lotevali tudi izdelovanja dog 
za kible, golide, pinje, kadi , čebre, 
brente, sode, nečke, mernike, korita... 
To delo so običajno obvladovali tudi bob
narji, kar je že v osnovi povezovalo med 
seboj dejavnosti kolarstva, bobnarstva, 
sodarstva pa tudi dogarstva. 

PLETARJENJE - KOSARSTVO 
V marsikateri vasi v naši okolici so 

znali izdelovati posamezniki tudi razne 
uporabne predmete, ki so jih pletli iz 
različnih materialov: leskove vitre, 
vrbove šibe oziroma beke, srobota, 
ličkanja, s lame in podobnega materiala. 
Tik pred zapletanjem so odvisno od 
materiala pripravljeno gradivo parili ali 
pa samo namakali v vodi. Izdelovali so 
cekarje, čajne, peharje, procke, koše, 
košare, korbe, cambahe z locaji. Tipičen 
pletarski izdelek so bile tudi šajtrge, ki 
so jim podnožje običajno izdelali bob
narji, zgornji del pa pletarji. 

Iz raznobarvnih krp pa so ženske izde
lovale svitke, ki so jih potrebovale za 
prenos raznih vrčev, košar in drugih 
posod na glavah, pa tudi razne cekarje. 

Z O B O T R E B Č A R S T V O 
V naših krajih je bilo precej razvito 

tudi zobotrebcarstvo, še posebej v Škoc
janskih hribih. Zobotrebce so izdelovali v 
zimskem času. Največ so jih naredili iz 
leskovega lesa, nekaj pa tudi iz lipovega. 
Poleg prodaje za domači trg so se 
zobotrebci približno do sredine 
sedemdesetih let delali tudi za izvoz. 

Pozneje jih je izpodrinila industrijska 
izdelava. Med najmodernejšimi takimi 
tovarnami v nekdanji Jugoslaviji je bila 
tudi znana tovarna v križišču Pod goz
d o m , domačinom bolj poznana kot 
tovarna "Pri Klinčkarju". 

OGLARSTVO IN 
IZDELAVA PEPELIKE 
Izdelovanje oglja v naših krajih je bilo 

prisotno skoraj povsod, vendar se je 
najdlje ohranilo v hribovskih predelih in 
tam, kjer je bilo na voljo veliko dobrega 
lesa za oglarjenje - Nova Gora, Škocjan
ski in Poliški hribi. Sprva so pridobivali 

oglje tudi za potrebe fužin in kovačnic, 
pozneje le še za priložnostna kovaška 
dela, ki jih je bilo z leti vedno manj, 
danes pa jih pravzaprav ni več, le neka
teri se s tem delom srečujejo bolj lju
biteljsko. 

Na Spodnjem Blatu se je ukvarjala 
družina Adamičevih s pridobivanjem 
pepelike (K2CO3). Vozili so jo celo v Trst 
in pri tem tako dobro zaslužili, da so 
lahko kupili dvorec v Prapročah. 
Pepeliko so potrebovali v steklarstvu in 
pozneje tudi pri izdelavi luga in mila. 

Jože MIMIč 

JE DENAR SVETA VLADAR? 
RES JE. da z denarjem lahko kupim zlato posteljo, ne more 
pa mi kupiti s ladkega spanja, v katerem uživam. 
Lahko mi kupi ličila, a ne more mi kupiti zdrave kože. 
Lahko mi kupi razkošno hišo. a ne srečnega doma. 
Lahko mi kupi spolnost, a ne more kupiti ljubeznivega 
zakona. 

Z denarjem lahko kupiš ljudi, ne moreš pa kupiti zvestih pri
jateljev. 
Denar lahko kupi knjige, ne more pa kupiti znanja in mod
rosti. 

Lahko kupi nenavadne obleke, ne pa osebnega dostojanst
va. 
Z denarjem lahko kupiš občasno zabavo, ne pa notranjega 
veselja in miru. 
Z denarjem si lahko kupim celo drag pogreb, ne morem pa 
si kupiti mirnega pokoja v večnost i . 
Z drugimi besedami , kar v življenju dejansko velja, si z 
denarjem ne morem kupiti. 

DENAR JE SLEPAR IN L A Ž N I V E C . 

Komunalne gradnje d.o.o., vzdrževalci in izvajalci zimske službe na lokalnih cestah 
v občini Grosuplje vam želijo 

"VARNO IN UDOBNO 
TUDI V ZIMSKIH RAZMERAH" 

Zimsko obdobje in z njim povezane 
težave v cestnem prometu se neizogibno 
približujejo, zato smo se v podjetju 
Komunalne gradnje d.o.o., vzdrževalcu in 
izvajalcu zimske službe na lokalnih cestah 
v občini Grosuplje, odločili posredovati 
nekaj informacij in napotkov, s pomočjo 
katerih se bomo skupaj izognili nevšečno
stim na naših cestah. 

Zimska služba praviloma traja od 15. 
novembra do 15. marca, obsega pa sklop 
dejavnosti in opravil, potrebnih za 
omogočanje prevoznosti cest in varnega 
prometa v zimskih razmerah. Vzdrževanje 
prevoznosti posameznih cest v zimskih 
razmerah je opredeljeno s prednostnimi 
razredi, v katere so ceste razvrščene glede 
na kategorijo, gostoto in strukturo 
prometa, geografskcvklimatske razmere in 
krajevne potrebe (Pravilnik o vrstah 
vzdrževalnih del na javnih cestah in nivoju 
rednega vzdrževanja javnih cest. Odlok o 
ureditvi cestnega prometa v naseljih 
občine Grosuplje). 

Zimske razmere nastopijo takrat, ko je 
zaradi zimskih pojavov (sneg, poledica) 
lahko ogroženo normalno odvijanje 
prometa. Takrat vam bo prišlo prav nekaj 
koristnih napotkov in informacij, ki vam 
bodo olajšali vožnjo in vam pomagali, da 
boste varno prispeli na zastavljen cilj. 

Vsak voznik mora poznati nekaj 
najpomembnejših pravil vožnje v zimskih 
razmerah: 
- hitrost vozila zmanjšajmo in ga prilagodi
mo razmeram ter stanju vozišča, 
- povečajmo varnostno razdaljo med 
našim vozilom in vozilom, ki vozi pred 
nami. 

- zavirajmo narahlo in po potrebi postopno, 
z večkratnim pritiskom na zavoro, 
- ne spreminjajmo smeri vožnje sunkovito, 
saj vsako tako ravnanje lahko povzroči 
zanašanje vozila (podobno velja tudi za 
sunkovito speljevanje), 

- zelo pomembna je izbira pravilnega 
prestavnega razmerja, ker lahko premajh
na moč na pogonskih kolesih zmanjša 
učinkovitost vodenja vozila in onemogoči 
potrebne popravke smeri vožnje, prevelika 
pa povzroči zdrsavanje pogonskih koles in 
zanašanje vozila, 
- posebej bodimo pozorni na izpostavljene 
dele ceste, kjer se pojavlja poledica, 
- računajmo z daljšim časom potovanja, 
zato se od doma odpravimo prej kot običa
jno, 

- med vožnjo bodimo zbrani in strpni do 
drugih udeležencev v prometu. 

Ne pozabimo, da pravilna oprema ni 
zadosten pogoj za varnost na cesti. 
Predvsem se moramo zavedati, da lahko 

pozimi pričakujemo poledico, še zlasti na 
delih cest, ki so bolj izpostavljeni vlagi, 
vetru in mrazu. To je predvsem na pro
pustili, mostovih in viaduktih, v usekih, na 
delih cest, ki vodijo skozi gozd, in na delih, 
ki so izpostavljeni močnemu vetru. Voznike 
opozarjamo, naj bodo v zimskem času še 
posebej pozorni na polomljeno drevje, ki 
se lahko znajde na vozišču. 

Ob močnem sneženju se odpravimo na 
pot le, če je to nujno potrebno, drugače 
raje počakajmo, da so ceste očiščene in 
znova normalno prevozne. Voznike opozar
jamo, da svoje avtomobile ne puščajo na 
cesti, saj s tem onemogočajo učinkovito 
pluženje in posipavanje cest Preden se 
odpravimo na pot, je v snežnih razmerah 
potrebno avto prej očistiti. 

Da bi se izognili težavam in nevšečnos
tim preko celotne zime, je potrebno avto 
pregledati in poleg namestitve zimskih 
pnevmatik preveriti še delovanje zavor, 
svetil, akumulatorja, količino motornega 
olja, sredstva proti zmrzovanju..., 

Naj naše informacije in napotke pred 
bližajočimi se zimskimi razmerami na cesti 
zaključimo z željo, da bo prihajajoča zima 
za vse minila varno in v znamenju 
sproščenega uživanja zimskih radosti. 

Komunalne gradnje d.o.o., 
Grosuplje, Boštjan Rlgler 

zgodovina 
krščanstva 
na slovenskem 

V torek, 22.septembra 2002, so v Slovenskem verskem muzeju v Stični odprli razs
tavo Zgodovina krščanstva na Slovenskem. Ideja je stara, saj izvira iz 1979. leta. Leto 
kasneje je umetnostni zgodovinar dr. Emilijan Cevc pisal opatu Antonu Nadrahu, naj bi 
v Stični postavili muzej, ki' bi pokazal pričevanja o krščanski veri od konca antike do 
danes. Ob trudu vseh delavcev muzeja, opata dr. Antona Nadraha in ob pomoči zunan
jih sodelavcev se je letos ta ideja uresničila. 

V 12 sobah, v katerih so se pred leti šolali stiski osnovnošolci, so postavili po obdob
jih več kot 2 0 0 eksponatov, dokazov o več kot 1700-letnem obstoju krščanstva na celot
nem slovenskem prostoru. 

Iz pozne antike in zgodnjega srednjega veka od 3 . do 11. stoletja vidimo predvsem 
kopije "spomenikov" krščanstva na slovenskem etničem ozemlju. V ospredju so seveda 
pisni Brižinski spomeniki. 

V 12., 13. in 14. stoletju že obstaja stalna cerkvena organizacija, ustanavljajo se prve 
pražupnije pri nas in delovati so pričeli prvi samostani. 

Za 15. stoletje so pri nas značilni turški vpadi, razvoj mest, nastali pa so tudi prvi 
uboštveni redovi. V teh prostorih so rodovi predstavljeni z različnimi meniškimi opravami, 
uredili pa so tudi pravi skriptorij, kakršnega so verjetno imeli tudi v Stični, da je v njem 
lahko nastal Stiski rokopis. 

V 16. in začetku 17. stoletja se širi reformacija, ki močno pretrese temelje cerkvene 
organizacije. Za nas, Slovence, je gibanje pomembno, saj Primož Trubar sestavi prvo 
slovensko pisavo bohoričico, postavi temelje slovenskega jezika in v njem napiše prve 
knjige. Sledijo mu še drugi protestanti in Slovenci tedaj dobimo bogato bero knjig, med 
najpomembnejšimi pa je vsekakor Dalmatinova Biblija. 

Protireformacija v 17. stoletju povrne ugled rimskokatoliški cerkvi, na področju 
književne dejavnosti pa vlada zatišje. 

Konec 17. in v 18. stoletju srečujemo razcvet baročne umetnosti, ki je povrnila 
bogoslužnim prostorom blišč in lepoto, ki so ljudi že na zemlji opominjali na lepoto 
božjega kraljestva. 

V 19. stoletju, ob narodnem preporodu Slovencev, doživlja spremembe tudi cerkvena 
organizacija. 

20. stoletje sta zaznamovali obe svetovni vojni, še močneje druga, in pa osamosvojitev 
Slovenije. V teh prostorih so obeležili tudi papeževa obiska v Sloveniji. 

Zanimiv je tudi pregled ljudske pobožnosti z božjim grobom in čaščenjem Marije. S 
svetišč, ki so jih obiskovali, so prinašali podobice in svetinjice, s seboj pa so Mariji nosili 
votive. 

V času različnih zgodovinskih dogodkov, v času družbenih, socialnih in političnih spre
memb jw ostala vera vedno stalnica in je bila ljudem največja opora v mnogih preizkušn
jah. Zgodovino krščanstva so oblikovali številni ljudje, katerih dejanja in odločitve so skozi 
stoletja vplivale na versko, kulturno in gospodarsko življenje, vse do današnjih dni. 

Na otvoritvi razstave so nam spregovorili: direktorica muzeja Jana Cvetek, avtorica 
besedila magistra Nataša Polajnar Frelih, opat dr. Anton Nadrah, s krajšim nagovorom 
pa je razstavo odprl nadškof dr. France Rode. 

Marija Samec 



ČUDNI PTICI 
UVOD 
(Uvod - dober slovenski uvod se običajno začne v gostilni) 
"Možakarji, a veste da so za vasjo ob vodi eni čudni ptiči?" je ves zasknbljen potožil 

onega zimskega večera starejši možakar v gostilni. 
"Laboda!?" 

Fantje in možje so brž stopili vkup in prisluhnili novici. Med njimi je bil tudi mlajši fant, 
kije bil v tekočih zadevah še precej bolj na tekočem, saj ga je že nekaj prej popil. Dejal je, 
da govorica ni točna in da bo že on povedal, kako je bilo. Od kar je vaščanom uspel pod
vig na drog javne razsvetljave in so zamenjali pred pol leta pregoreno žarnico, je zadeva 
vedno bolj jasna. "To so labodi in ne laboda!" mu je pojasnil. 

"A, tako? Ti si najbrž starejši in več veš kot jaz?" ga je krepko zavrnil starejši. 
Če bi hoteli družno poiskati rešitev, bi jo nedvomno našli v sklanjatvi, vendar pregretim 

glavam ni bilo veliko mar, da bi se komu priklanjali. 
JEDRO 
(Jedro - je v tem, da ga sploh ni!) 
Morda bi pri tem ostalo, če se ne bi novica hitro širila. Do jutra je vedelo o sinočnjem 

prepiru že pol vasi, druga skupina smo bili takoj za to, da je treba nekaj ukreniti. Ostali pa 
so se le privoščljivo muzali. 

"Rešitve ne boste našli v prepiru, ampak je bolje zadevo obrniti v dobiček", so predla
gali podjetneži. "Vakcijo moramo vključiti našo agencijo. Znamenitost sije vendarle treba 
ogledati od blizu!" 

Hitro se je bilo treba odločati, ker se je bližal čas kosila in je notranji sovražnik pretil, da 
se bomo razšli zaradi znanih znamenj naše notranjosti. Staknili smo glave skupaj - in 
rešili: "Dobimo se na javnem prireditvenem prostoru. Časi so pač taki, da se ne spodobi 
tlačiti privatnih dvorišč v teh tržnih in podjetniških časih, potem nam pa dotični ne bi 
plačal računa za utrditev pod-talnega ustroja. S seboj bomo prinesli nahrbtnike. Tudi 
šilček žganega je lahko zraven. 

Dogovorjeno - storjeno. 
Zbrali smo se čez dobre tri ure. Bili smo vsi - še nekaj več nas je bilo. Pridružile so se 

časnikarske in televizijske ekipe, ki bodo v naslednji petletki (mandatu - oprostite, 
prosim!) poročale samo o tem dogodku. Umetniki in znanstveniki so se prebijali v prve 
vrste, kajti vsak zamujen trenutek je ogrožal aktualnost poustvarjanj in raziskav, pred
vsem pa bi lahko upočasnjeval proces našega prihoda v središče pozornosti. 

Veselje je bilo nepopisno, čeprav so se oglasili tudi nekateri nergači, zakaj morajo še 
oni pešačiti skoraj tristo korakov. Možje s poglobljenim (nekateri celo z izdolbljenim - lahko 
bi rekli skoraj nažrtim) patriotizmom so jim brž razložili: "Splača se! Tako tradicionalne 
značilnosti pri pa nas še ni bilo." • 

Pot bi še nekako premagali, če nas ne bi pri napredovanju ovirala gosta megla. In glej 
ga zlomka! Ko se je zadnji v vrsti spotaknil ob neko čudno frfotajočo, zglavni blazini slično 
gmoto, smo ugotovili: "Zdaj smo pa tam!" 

Nemudoma smo odložili nahrbtnike, potegnili stekleničke ven, krepko srknili - nato pa 
iskali najlepša mesta. Prvi, ki smo sedeli že nekoliko v vodi (čeprav o njenem agregatnem 
in vsebinskem stanju nismo bili popolnoma prepričani, ker je tudi močno zaudarjalo) smo 
prišli na idejo, da bi bilo ptiče bolje videti iz čolna. "Takrat, ko plavajo od obale, se jih bolje 
vidi v sprednji konec, kadar plavajo proti obali, pa v zadnjega..." smo prepričevali ostale. 
Vsedli smo se v razkošen gliser na hitro ustanovljenega kluba ljubiteljev Lokalnega jezera 
in odrinili. Pomena lokalni pa, seveda, ni potrebno razlagati, saj to se že na daleč ve, da 
ga vsi po malem lokamo. 

Ostali, ki smo bili malo zaostali, smo se takoj pritožili, ker je gladina kačje sline v flaškah 
prehitro lezla dol. Lezla je tudi noč in treba bi se bilo ponovno odločiti, če se ne bi spom
nil: "Po kaj smo sploh prišli? Hrano in članarino smo prinesli s seboj, tukaj pa ni niti 
vodiča, da bi nas pozdravil, in blagajnika, da bi pobral članarino - za naprej - za nazaj - za 
klub ljubiteljev Lokalnega jezera. O amonizaciji čolna noče nihče slišati! O avtorskih hon
orarjih, dnevnicah, potnih stroških - nam, snemalcem, dopisnikom, umetnikom, 
znanstvenikom in delilcem turističnih prospektov, monografij, almanahov, kart in 
strokovne literature, pa se spioh noče nihče pogovarjati. Pa o priznanjih tistim, ki so se 
na vso moč trudili, da je pozitivno javno mnenje obvladalo negativnega..." 

Navdušeni nad novo idejo smo se razšli. Hiteč domov smo med seboj le toliko spre
govorili, da smo se zmenili za naslednji izlet, ko si bomo ogledali novo, še neodkrito, 
neosvojeno in neosvetljeno znamenitost. 

ZAKLJUČEK 
Zgodba je na moč podobna nekim drugim zgodbam, a se jih ne morem spomniti. 

Upam le, da mi suhokrajinski Krjavelj in višnjegorski kozel Lisec ne bosta zamerila moje 
pozabljivosti. 

j&eiek Zagraškl 
P.S.: Podobnost z današnjim dogajanjem nI možna, saj Je bila zgodba napisana pred 

več kot sedmimi leti, v sedmih letih pa se ljudje toliko spremenimo, da tudi sami sebe 
več ne prepoznamo. 

V ZADNJIH MESECIH IZ SLOVENSKIH MEDIJEV 

d . o . o . 

P O L I C A 2 b 

G r o s u p l j e 

tel. 01/786-08-05 
GSM 041/705-772 
http: //www. sfs. si 

Ce želite imeti 

čevlje po meri -
me obiščite. 

Popravljam rudi 
vse vrsl-e obutve 

in usnjeno galanterijo. 

NOVINARSTVO JE ČETRTA 
VEJA OBLASTI, 

tisti del družbe, ki oblast nadzira, ji 
gleda pod prste in jo po njih, ko je 
treba, tudi udari . Vsaka oblast, pa če 
je še tako zaverovana v lastno nez
motljivost, bi se morala zavedati , da 
so mediji tem(p)elj demokraci je . In bi 
jih morala zavoljo tega zaščitit i . Tako 
naj bi vsaj bilo. A prevečkrat ni. 

Mediji so v Sloveniji menda neod
v isni in zašč i ten i pred grožn jami 
raznoraznih vpl ivnežev. Na papirju d a , 
v resnici pa malo manj . Medi jsko 
najbolj odmeven škandal , pretepeni 
novinar Miro Petek, pove (pre)ve.č 
Predsednik uprave državne Nove K B M 
Jože Glogovšek, zasl išan v primeru 
Petek, je sveto prepr ičan, naj se medi 
ji ne vtikajo v zadeve, ki jih ne zadeva
jo. Podobno se vede premier Janez 
Drnovšek, ki novinarje zaradi tovrstne
ga "vmešavanja" odslej l jubkovalno 
imenuje kar mrhovinarji . 

Da bo groza še veja, se v javno RTV 
nase l i š e c e n z u r a , novinarj i pa 
postanejo državni us lužbenci . Dejanja 
prozorno kažejo namen novih oblast
nikov, da d isc ip l in i ra jo medi je . Te 
najbolj učinkovito ustavi samocenzu -
ra. Saj vemo, dvakrat okrog ušes, pa 
bodo poročali , kot hočemo. In tu je 
odgovornost novinarjev največja. 

Primorske novice: Nezlomljivi? 
(Mitja Marussig, 4.5.) 

ČLOVEK ČLOVEKU VOLK 
V č a s u t ranz ic i je in pr isvajanja 

d ružbenega kapitala je bil nezaželen 
kakršenkoli strožji družbeni nadzor. 
Etika tega s lovenskega neoliberaliz-
ma je bila (ne)etika menedžersk ih 
volkov: dovoljeno je vse, prepovedano 
je le oviranje grabeža. Posledice so 
bile seveda katastrofalne. Da je ta 
oblast izgubila vsakršen stik z real
nostjo in da je tudi odgovornost do 
javnosti in do državl janov, kateri so tej 
oblasti dodeli l i mandat , postala ohlap
na , se je najbolje pokazalo v primeru 
načrtovanega nakupa izjemno drage
ga letala za potrebe vlade. 

Primorske novice - 22.6. 

JANČAR 0 MEDIJIH 
Glede ves čas poudarjane neodvis

nosti medijev Jančar meni , da "bolj 
govorijo, da so neodvisni , bolj je jasno , 
da so odvisni" . Obžaluje pa, da pri nas 
tisk ne nadzoruje centrov moči , kot je 
to v navadi v demokrat ičnih d ružbah . 
"Še huje je to, da se stvari dogajajo po 
neki nevidni n a z o r s k i , ideološki 
črt i . . . " , 

Primorske novice, 24.6. 

PAPEŽEVE PRIPOMBE 
"Novo tisočletje je človeštvu odprlo 

vel ike m o ž n o s t i , o b e n e m pa tudi 
nevarnosti za obstoj č loveškega rodu. 
B u č n a p ropaganda l i b e r a l i z m a , 
povezanega z neodgovornost jo za 
človeška živl jenja, se širi po vsem 
svetu," je opozoril papež. Obsodil je še 
aroganco človeka in vmešavan je v 
"skrivnosti č loveškega živl jenja", pred
v s e m na genetske manipu lac i je . . . 
Sveti oče je v pridigi znova obsodi l 
tudi vse vrste evtanazije in poudari l , 

d a č lovek z z a v r a č a n j e m božj ih 
zapovedi in moralnih načel uničuje 
druž ino. 

STA, 19.8 

KULTURNA UTRDBA 
S l o v e n s k a min is t r i ca za kulturo 

Andreja Rihter je preteklo sredo ob 
obveščanju medijskih predstavnikov o 
jesenskih nalogah ministrstva za kul
turo izrekla podatek o stroških za kul
turne dejavnosti v s lovenski prestolni
c i . . . Ljubljana je, kot ostale prestolnice 
v svetu , je rekla min i s t r i ca , pa 
vsakršen center, zato tudi kulturno 
s r e d i š č e d r ž a v e . Po l a n s k e m kul 
turnem računu je ljubljanska kultura 
porabila kar 6 0 odstotkov celotnega 
s lovenskega kulturnega proračuna. 

V e č e r / VIII Vuk, 30.8. 

ZAMISEL REGIONALIZACIJE JE 
NERESNA 

Različici , ki ju je predlagala s lužba 
za lokalno samoupravo , v Sloveniji 
predvidevata največ osem pokrajin -
Politični kompromis bi zagotovilo 12 
pokrajin. 

Vse kaže, da se bo to jesen regi
onalizaci ja Slovenije vrnila v ospredje 
kot hvaležna predvolilna t e m a . S lužba 
za lokalno samoupravo je namreč 
vladi posredovala gradivo, v katerem 
podrobneje predstavlja prednosti in 
slabosti dveh možnih modelov uvajan
ja in izvajanja druge stopnje oblast i v 
državi . Različici v Sloveniji predvideva
ta največ osem pokrajin. 

Andrej Viz jak, p o s l a n e c S D S , k 
temu dodaja , da je omenjeno gradivo 
z obema var iantama le zametek poli
t ike reg ional i zac i je . " N i m a m o 
ustreznih podlag za uvedbo pokrajin -
potrebna je d e n i m o s p r e m e m b a 
ustave, dokaz , da država z omenje
nimi različicami ne misli resno, pa je 
nač in f inanc i ran ja pokra j in , ki ga 
trenutno predlaga. Govor je le o pre
razporeditvah sredstev, racionalizacij i 
na drugih ravneh oblast i in ne o 
kakem resnem modelu f inanciranja 
pokrajinskih aparatov." 

Delo/Matej Košir , 12.9 

JAVNOMNENJSKA RAZISKAVA 
0 KORUPCIJI 

v Sloveniji je le potrdila in ponovno 
pokazala na to, da v Sloveniji korupci
ja obstaja. Seveda s o vsi podatki , ki 
jih zaznajo organi pregona ali protiko-
rupcijski urad, le vrh ledene gore, 
največji koruptivni posli namreč osta
jajo skrit i . 

Moramo biti dovolj realni in si priz
nati , da modela skandinavskih držav, 
kjer je koruptivnost skorajda ničelna, 
ne bomo dosegl i . Nihče pa si najbrž 
ne želi modela latinskih držav, kjer je 
korupcija že skorajda način živl jenja. 

V e č e r : 
Prava mera (Miro Petek, 8.10.) 

KUUB PREPOVEDI BODO 
LOKALNI ČASOPISI IZŠLI 

Grosupel jski odmevi , Klasje, Naš 

Kraj. Glasnik in Trobla bodo izhajali 
kot doslej , za kakšen dan zamude pa 
bodo krivi drugi razlogi. 

Zeleni Val, 24. 9. 

Kateri so "drugi razlogi"? 

Grosupeljski odmevi, 25.9. 

ODPOR DO CERKVE KOT 
PREDVOLILNA VABA 

Zakaj trdim, da gre za čisto banalen 
odpor oziroma negativen, torej nestr
pen odnos do vere in Cerkve? Ta 
odpor se seveda odeva v lepše izraze, 
p redvsem v besed i " la i čnos t " in 
"ločenost" Cerkve in države. Toda oba 
izraza sta raztegljiva kot žvečilni gumi. 
Navadno pomenita korektno ločevan
je pristojnosti države in Cerkve. Ta 
nače la spre jema tudi katol iška 
Cerkev. Verovanje ali neverovanje ni in 
ne more biti stvar državne oblasti . Ne 
velja pa za kršitev načela ločitve, če 
se verska dejavnost brez kakršne koli 
prisi le opravl ja tudi v državn ih in 
javnih ustanovah, zlasti v bolnišnicah, 
zaporih, vojski in šo lah, kjer bivajo 
ljudje, ki so verni in imajo pravico biti 
verniki tudi kot bolniki , zaporniki , voja
ki ali šolarji. Nič več in nič manj, kakor 
se v teh ustanovah lahko svobodno 
izvajajo špor tne , rekreacijske in kul
turne dejavnosti . 

Ker pa bi se s tem eno odprto 
vprašanje v zvezi s Cerkvijo in državo 
rešilo in "zapr lo" , bodo t is t i , ki z 
nerešen imi vp rašan j i lahko dela jo 
politiko in nabirajo volilne glasove, 
skrbel i , da se to še dolgo ne bo zgodi
lo. Kdo potem dela iz vere in Cerkve 
polit iko? 

Druž ina , dr. Anton Stres, 13.10. 

VSAK ČETRTI SLOVENSKI 
OTROK ŽIVI V REVŠČINI, 

četrt ina mladih izstopi iz šolskega 
s i s tema, preden doseže poklicno izo
brazbo: vsak peti, mlajši od 2 6 let, je 
brezposeln; že pri osnovnošolc ih se 
množično kažejo znaki stresa; in ne 
nazadnje: v desetih letih (1986 do 
1 9 9 5 ) je naredi lo s a m o m o r 1 4 8 
mladih do 18 . leta. To so podatki , ki 
kažejo, da je velik del otrok in mladih 
ogrožen. 

Delo, 14.10. 

SLOVENSKA KATASTROFA 
Po številu otrok, ki jih v povprečju 

rodi S lovenka, se lahko mirno postavi
mo ob bok vsem evropskim državam. 
Pravzaprav se uvršamo med deset 
držav na svetu z najnižjo rodnostjo. ... 
Tudi v zadnjih raziskavah o vzrokih za 
nizko rodnost so mladi navedli težave 
pri usk la jevanju pok l i cnega in 
družinskega živl jenja, opozorili so na 
nerednost zaposl i tev in brezpose l 
nost, na težko dostopnost stanovanj , 
na obdavčitev izdelkov za otroke in 
stroške z otroki in na nefleksibi lno 
varstvo otrok. Mladi se ne čutijo zrele 
in usposob l jene za s t a r š e v s t v o . 
Čudno? Niti ne. Jih je kdo pripravljal 
na s tarševstvo? Jih kdo navdušuje 
zanj? 

Delo, 16.10. 

ZANIMIVOSTI IZ ZGODOVINE 

(71 

BABILON 
Za babilonsko kulturo je značilno, da je bila precej okrut
na. Hamurabijev zakonik je med drugim za malenkostne 
prestopke predvideval pohabljanje ali celo smrtno kazen. 
Sistem vladavine so vzdrževali tudi tako, da so namerno 
ljudi zastraševali, da bodo lačni, če se ne bodo obnašali 

tako kot bo zahtevala oblast. 

STARA GRČIJA 
Ko so bila mesta še majhna, niso imela posebnih proble
mov z odplakami in drugimi sanitarnimi nevšečnostmi. Po 
drugi strani je tudi odnos do opravljanja najbolj intimnih 

opravil v grškem času bil precej izpostavljen javnosti oziro
ma se jih niso prav posebej sramovali. Podobno je bilo s 

kopalnicami, kijih ni bilo veliko. Javna kopališča so dobila 
tudi precej nemoralno vlogo. 
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na Internetu ~ računalniška oprema - logistika v proizvodnji in distribuciji 

/Izgradnja računalniških 
omrežij, kofiguracija 
omrežij. Inštalacija ADSL 
priklopa. 

/ Centralna zaščita omrežij 
s protivirusno programsko) 
opremo 

/Razvoj informacijskih 
sitemov po željah! 

SSledenje v proizvodnji, 
črtne kode, RF-oprema 

• 
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fl Izpiši samo artikle na zalogi 

Skupina Ddv Em Nazrv 

Programska 20X kos Faktura 4X • osnovna verzija 

Programska 20 X kos Materialno poslovanje 4X 

Programska 0/ikos Potni nalogi 3.0 

Programska 20 X kos Arhiv 3 0 

Programska 20 X kos Knjiga pretetih in izdanih računov z 

Pokaži vse 

zddv Povp cena Marž-

13 000,00 

32 400 00 

[Vodite podjetje enostavno in učinkovito 
Faktura 4.0 osnovna verzija - 48.000,00; Materialno poslovanje 4.0 - 19.000,00; 
Potni nalogi 4.0 - 19.000,00; Knjiga prejetih in izdanih računov 4.0 - 27.000,00; 
Knjiga prihodkov in odhodkov za enostavno knjigovodstvo 4.0 - 29.000,00; 
Enostavno knjigovodstvo z obračunom DDV 4.0 - 42.000,00; Dnevnik 4.0 - 16.000,00; 
Obrazci 4.0 - 19.000,00; Maloprodaja 4.0 - 80.000,00; Megasoft 4.0 - 149.000,00; 
FaktTarif 4.0 - 115.000,00;Obračun prispevkov 4.0- 19.500,00; Arhiviranje • Brezplačno 

Celovita predstavitev v a š e g a podjetja na Internetu za 28.500,00 SIT 

MULTIPAS ENOTA 
Laserski tiskalnik 

/ Optični čitalnik 
/ Fax 14.4 Kbps 
/ Kopirni stroj 

Cena: 124.500 brez DDV 

ačunalniški sistem 
>c. CELERON 1,7 Ghz 
>šča: P4 ULTRA DDR 

disk: 40 GB/7200 
•R52 x 

rDD 1,4 
RAM: 256 MB DDR 
FM56 KB 

Bogata izbira monitorjev A Q p G e f o r c e 2 M X _ 3 2 

^ Z a p o s l i t e v , sode lovan je 
Vas veseli delo na področju visokih informacijskih 
tehnologij. Od kandidatov pričakujemo: 
- poznavanje tehnologij in orodij (Delphi, MTS, 

HTML, ISAPI/CGI, MSSQL, SOAP, ACTIVEX) 
- voljo do učenja 
- znanje angleškega jezika 
- vsaj peta stopnja izobrazbe, pridobljena 

z rednim izobraževanjem 
Kandidati p o š l j i t e kratek ž i v l j e n j e p i s na n a š naslov. 

in tiskalnikov! MiS, TIPK., ZVOČNIKI 
Cena: 135.600 z DDV 

/ 

/ 

/ 

Dostava računalnika dom 
Začetni uvajalni tečaj 
Izbor konfiguracije po vaših 
željah in potrebah 

Informacije 
isoft@isoft-sp.si 

http://www.isoft-sp.si 
tel.: 01 78-05-044 fax: 01 78-05-043 
' iSoff 
Programska oprema: 041 520-365, 041 232-508 
Računalniški sistemi: 041 377-122 01 723-26-75 

http://tik.li
http://flKc.posi.upn
mailto:isoft@isoft-sp.si
http://www.isoft-sp.si

